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Kallelse sammanträde med Kommunstyrelsen 
Tid Onsdagen den 6 mars 2024 kl. 08:30-15.00. 
Plats Kommunhuset, lokal Tryggö, Kungshamn 
Ordförande Therése Mancini (S) 

 
Öppet sammanträde Dnr Föredragande 

 Val av justerare samt tid och plats för justering 
Upprop   

1.  Godkännande av dagordning   

2.  Information från Gerlesborgsskolan – ej handling  
Claudia  Theel,  
Gerlesborgsskolan  
Kl 08.40 

3.  
Information om kommunens 50 års jubileum – ej 
handling 

KA 
2024/000241 

Jeanette Jansson 
Kl 09.00 

4.  Information från kommunalrådet – ej handling KA 
2024/000146 Kl 09.20 

 Paus  Kl 09.30-09.50 

5.  Information om näringslivsfrågor – ej handling KA 
2024/000068 

Fredrik Handfast 
Kl 09.50 

6.  
Initiativärende - stoppa förändringarna som rör 
verksamheten Symbioscentrum  KA  Fredrik Handfast 

7.  
Information om revidering av Kommunstyrelsens 
delegationsordning – ej handling 

KA 
2024/000044 

Ulrica Constin 
Kl 10.10 

8.  Information om bokslutskommuniké  KA 
2022/000004 

Maria Strömberg 
Kl 10.20 

9.  Kommunstyrelsens bokslut 2023  KA 
2023/000004 

Maria Fält 
Kl. 10.30 

10.  Ändring av stadgar och permutation av Stiftelsen 
Industrihus i Sotenäs 

KA 
2024/000123 

Maria Strömberg 
Kl. 10.50 

11.  Information om Kommunstyrelsens yttrande över 
förvaltningens förslag till budget 2025 

KA 
2024/000001 

Anna Liedholm 
Eveline Karlsson 
Maria Fält 
Kl. 11.00 

12.  Uppföljning granskning inköp och upphandling 
2021 

KA 
2021/000592 

Anna Liedholm 
Kl. 11.30 

13.  Taxa för markupplåtelse för elsparkcyklar, 
elcyklar med flera fordon 

KA 
2024/000192 

Mats Tillander 
Kl 11.40 

14.  Återrapportering kommunernas klimatlöften 2023 KA 
2021/000498 

Pia Bergenholtz 
Kl. 11.50 
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Öppet sammanträde Dnr Föredragande 

15.  Avfallsplan - miljöbedömning och samråd KA 
2022/000090 

Pia Bergenholtz 
Kl 13.00 

16.  Strategi för digital omställning SML KA 
2023/001035 

Philip Söderberg 
Kl. 13.10 

17.  Initiativärende angående teknikutveckling och 
digitalisering inom omsorg och sjukvård 

KA 
2024/000152 Philip Söderberg 

18.  Initiativärende tomtmark och byggnation KA 
2024/000201 

Eveline Karlsson 
Kl 13.20 

19.  Initiativärende avlopp KA 
2024/000200 Eveline Karlsson 

20.  Medborgarförslag - Iordningställande av udde 
mellan Smedjan och Dövik på Bohus Malmön 

KA 
2023/000242  

21.  Medborgarförslag – Framtagning av kvarterspump  KA 
2023/000653  

22.  Medborgarförslag - Naturliga material på 
lekplatser, utomhusgym och fotbollsplaner  

KA 
2022/000994  

23.  Medborgarförslag - Skapa förutsättningar för 
torghandel  

KA 
2022/000867  

24.  Medborgarförslag - husbilsuppställning och 
parkeringar i Hunnebostrand 

KA 
2022/000137  

25.  Medborgarförslag - Åtgärda problem med 
övernattande husbilar  

KA 
2023/000148  

26.  Motion – Bättre utnyttjande av kommunala 
båtplatser 

KA 
2020/000586  

27.  Medborgarförslag – QR-kod för badtemperatur KA 
2022/000663  

28.  Medborgarförslag – Greta Mattssons önskan 
avseende badplats vid Dövik, Kungshamn 

KA 
2022/000751  

29.  Medborgarförslag – Trampolin Hammarudden 
Väjern 

KA 
2022/001118  

30.  Medborgarförslag – Bastu att hyra KA 
2023/000319  

31.  Redovisning av anmälningsärenden KA 
2024/000008  

32.  Redovisning av delegationsbeslut KA 
2024/000009  

 
 

Ärende – ej offentligt sammanträde Dnr Föredragande 

33.  Komplettering till planbesked för fastigheten 
Gravarne 69:1, Kungshamn 

KA 
2017/001815 Astrid Johansson 
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Ärende – ej offentligt sammanträde Dnr Föredragande 

34.  Fyllnadsval  Therése Mancini 
 
Skickas till:  Claudia  Theel, Jeanette Jansson, Fredrik Handfast, Ulrica Constin, Maria Strömberg, 
Maria Fält, Eveline Karlsson, Mats Tillander, Pia Bergenholtz, Philip Söderberg, Astrid Johansson,  
Anna-Lena Höglund, Anna Liedholm.  
  
Insynsplats; Ewa Ryberg (V) 
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KSAU § 17 Dnr 2023/000986 

Initiativärende – Stoppa organisatoriska förändringen 
symbiosutvecklingen 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen avslår initiativärendet om att stoppa förändringarna som rör verksamheten 
Symbioscentrum. 

Reservation 

Eva Abrahamsson (M) och Helene Stranne (M) reserverar sig skriftligen, se bilaga. 

Protokollsanteckning 

Mikael Sternemar (L) lämnar en protokollsanteckning, se bilaga. 

Sammanfattning 

Sotenäsalliansen väckte ett initiativärende 2023-11-29 rörande Symbioscentrum. Där anges bland 
annat att man ser tydliga faror med den organisationsförändringen som nu sker. I initiativärendet 
beskrivs att man bedömer att Symbioscentrum finansieras med enbart 1,5 tjänster från kommunen 
och övriga tjänster finansieras av externa medel enligt avtalade projekt för ett specifikt ändamål. 
Vidare bedömer man att dessa organisationer inte kommer acceptera att deras finansiering går till 
annat än social- och industriell symbiosutveckling. 
 
Initiativet syftar till att den fysiska flytten ska stoppas och att de organisatoriska förändringarna 
pausas till dess en politisk diskussion har genomförts och politiska beslut fattats kring ärendet med 
Symbioscentrum.  

Beskrivning av ärendet 

För ett initiativärende kan Kommunstyrelsen besluta att bifalla, avslå, lämna initiativet utan åtgärd 
eller att initiativet ska behandlas inom ramen för ett redan pågående ärende. 
 
De organisatoriska förändringarna som är gjorda är att en projektekonom blivit förflyttad till 
ekonomiavdelningen och en kommunikatör är förflyttad centralt för att samla våra resurser och få 
en mer effektiv och robust organisation. Utöver det så har en lokalflytt gjorts i enlighet med 
lokalförsörjningspolicyn. Förändringarna är gjorda i enlighet med Kommunstyrelsens delegation 
och tidigare beslut. 
 
Angående kommunal finansiering fanns för 2023 en internbudget för verksamheten 
Symbioscentrum på 3 745 000 kronor med ett preliminärt utfall på 3 441 000 kronor.  
Kommunstyrelsen har dessutom i sin verksamhetsplan för 2024 angett att verksamheten 
Symbioscentrum ska breddas till att omfatta alla branscher och hela det lokala näringslivet.  
 
Angående kravet i initiativet att fysiska flytten ska stoppas är det inte längre möjligt då flytten 
skedde i december 2023 och kommunen inte längre har kontrakt på lokalerna. 
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Forts. KSAU § 17 

Angående kravet på att pausa de organisatoriska förändringarna är detta inte möjligt då 
förändringen är genomförd sedan 2023-12-01. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande – Initiativärende Symbioscentrum – Tf. näringslivs- och utvecklingschef 
2024-02-05 
Initiativärende - Stoppa förändringarna som rör verksamheten Symbioscentrum daterat 2023-11-29 

Yrkande 

Eva Abrahamsson (M) och Helene Stranne (M) yrkar avslag på förvaltningens förslag. 
 
Therése Mancini (S) och Kerstin Nilsson (S) yrkar bifall på förvaltningens förslag. 

Propositionsordning 

Ordföranden ställer proposition på Eva Abrahamssons (M) med fleras förslag mot Therése 
Mancinis (S) med fleras förslag och finner att arbetsutskottet antar Therése Mancinis (S) förslag. 

Omröstning 

Omröstning begärs. 

Omröstningsproposition 

Arbetsutskottet godkänner följande omröstningsproposition: 
• JA-röst för Therése Mancinis (S) med fleras förslag 
• NEJ-röst för Eva Abrahamssons (M) med fleras förslag 

 
Med 2 JA-röster mot 2 NEJ-röster samt en 1 som avstår beslutar arbetsutskottet enligt Therése 
Mancinis (S) med fleras förslag. Se omröstningsbilaga. 
 
Vid lika röstetal har ordföranden utslagsröst. 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
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Forts. KSAU § 17 

Bilaga reservation Eva Abrahamsson (M) och Heléne Stranne (M); 
Vi reserverar oss till förmån för eget yrkande. 
Initiativet väckes på KS 29 november 2023 och hade skyndsamt kunnat hanterats innan flytt av 
Symbioscentrum. Vi anser därför att det är beklagligt att förändringen har genomförts och dessutom 
utan att invänta svaret från förvaltningsrätten samt kommunicering med berörda företag.  
Placeringen på Hagaberg utgjorde ett nav och gjorde det lätt för företagen att nå 
Symbiosutvecklingen. Där har även flera företag, högskolan Väst och Innovatum kontor.  
Ett låst kommunhus är inte tillgängligt och blir inte en naturlig mötesplats.  
Vi är även bekymrade över personalsituationen på avdelningen. 
Om symbiosverksamheten ska utvecklas har man börjat i fel ände. Styrgruppen för 
Symbioscentrum kan vara lämplig att ansvara för utvecklingen och borde sammankallats enligt vår 
mening.   
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Forts. KSAU § 17 

Bilaga protokollsanteckning Mikael Sternemar (L) 
Hade jag kunnat yrka och deltagit i voteringen så hade jag röstat enligt Eva Abrahamssons och 
Helene Strannes yrkande. Stöder deras förslag till reservation i frågan. 
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Forts. KSAU § 17 

 

Omröstningsbilaga KSAU § 17 

Namn ledamot Parti Ja Nej Avstår 

Kerstin Nilsson S X   
Eva Abrahamsson M  X  
Helene Stranne M  X  
Mikael Andersson DemR   X 
     
Therese Mancini, ordförande S X   
     

Summa (5)  2 2 1 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2024-02-05 KA 2023/986 
 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Fredrik Handfast 
Tf chef avd Näringsliv och Utveckling 

 

Initiativärende - stoppa förändringarna som rör verksamheten 
Symbioscentrum 

Kommunstyrelseförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen avslår initiativärendet om att stoppa förändringarna som rör 
verksamheten Symbioscentrum. 

Sammanfattning 
Sotenäsalliansen väckte 2023-11-29 ett ärende rörande Symbioscentrum. Där anges 
bland annat att man ser tydliga faror med den organisationsförändringen som nu sker. I 
initiativärendet beskrivs att man bedömer att Symbioscentrum finansieras med enbart 
1,5 tjänster från kommunen och övriga tjänster finansieras av externa medel enligt 
avtalade projekt för ett specifikt ändamål. Vidare bedömer man att dessa organisationer 
inte kommer acceptera att deras finansiering går till annat än social- och industriell 
symbiosutveckling. 
 
Initiativet syftar till att den fysiska flytten ska stoppas och att de organisatoriska 
förändringarna pausas till dess en politisk diskussion har genomförts och politiska 
beslut fattats kring ärendet med Symbioscentrum.  

Beskrivning av ärendet 
För ett initiativärende kan kommunstyrelsen besluta att bifalla, avslå, lämna initiativet 
utan åtgärd eller att initiativet ska behandlas inom ramen för ett redan pågående ärende. 
 
De organisatoriska förändringarna som är gjorda är att en projektekonom blivit 
förflyttad till ekonomiavdelningen och en kommunikatör är förflyttad centralt för att 
samla våra resurser och få en mer effektiv och robust organisation. Utöver det så har en 
lokalflytt gjorts i enlighet med lokalförsörjningspolicyn. Förändringarna är gjorda i 
enlighet med kommunstyrelsens delegation och tidigare beslut. 
 
Angående kommunal finansiering fanns för 2023 en internbudget för verksamheten 
Symbioscentrum på 3 745 000 kronor med ett preliminärt utfall på 3 441 000 kronor.  
Kommunstyrelsen har dessutom i sin verksamhetsplan för 2024 angett att verksamheten 
Symbioscentrum ska breddas till att omfatta alla branscher och hela det lokala 
näringslivet.  
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Angående kravet i initiativet att fysiska flytten ska stoppas är det inte längre möjligt då 
flytten skedde i december 2023 och kommunen inte längre har kontrakt på lokalerna. 
Angående kravet på att pausa de organisatoriska förändringarna är detta inte möjligt då 
förändringen är genomförd sedan 2023-12-01. 

Beslutsunderlag 
Initiativärende "Sotenäsalliansen vill väcka ett initiativärende rörande Symbioscentrum" 
daterat 2023-11-29 

 

Beslutet skickas till 
Tf chef Näringsliv och Utveckling 
Kommundirektör 
 
 

  
Fredrik Handfast  
Tf chef Näringsliv och Utveckling  

 



Till KS 2023-11-29 

Sotenäsalliansen vill väcka et ini�a�värende rörande Symbioscentrum. 

Vi ser tydliga faror med den organisa�onsförändring som nu sker inom avdelningen Näringsliv- och 
utveckling. Den nya inriktning för främst Symbioscentrum i enlighet med förvaltningens förslag och 
med bris�ällig informa�on �ll poli�ken bedömer vi som riskfylld. 

Symbioscentrum har, som vi bedömer det, enbart 1,5 tjänster som finansieras av kommunen. Övriga 
tjänster finansieras av externa medel enligt avtalade projekt för et specifikt ändamål. Vår bedömning 
är at dessa organisa�oner inte kommer at acceptera at deras finansiering går �ll annat än social- 
och industriell symbiosutveckling. 

Då vi har regelbunden kontakt med våra regionpoli�ker så har vi fåt bekrä�at at de delar vår 
uppfatning. Om Symbioscentrum tappar regionfinansiering så äventyras även na�onella och 
interna�onella stöd. 

Styrgruppen för Sotenäs Symbioscentrum bestående av presidiet i KS, kommundirektör, 
Symbiosutvecklare, VD Innovatum Science Park, Platschefer/VD lokala bolag samt Universitetslektor 
Högskolan Väst bör delta i organisa�onsförändringen. 

Alliansen har även begärt prövning av förfarandet (flyt av verksamhet samt organisatoriska 
förändringar) �ll förvaltningsräten. 

Av ovanstående anledning vill vi: 

- at denna flyt stoppas och den organisatoriska förändringen pausas �ll dess en poli�sk 
diskussion har genomförts och poli�ska beslut fatas kring ärendet Symbios Centrum.  

Eva Abrahamsson 
Maria Arnborg 
Dan Chris�ansson 
Mikael Sternemar 
Pär Eriksson 
Robert Yngve 
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KSAU § 23 Dnr 2023/000004 

Kommunstyrelsens bokslut 2023 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen godkänner upprättad bokslutsrapport 2023 daterad 2024-02-09. 

Sammanfattning 

Av nämndens sju verksamhetsmål har fyra uppfyllts och två har delvis uppfyllts under året. Ett 
verksamhetsmål bedöms inte ha uppfyllts. 
  
Under året uppgick sjukfrånvaron till 5 procent. 
 
Årets utfall uppgick till -86,3 mnkr, vilket är en positiv budgetavvikelse om 17,2 mnkr (20 procent) 
jämfört med budget. Avvikelsen avsåg främst lägre elkostnader, kostnader för kommundrivna 
planer samt lägre personalkostnader än budgeterat. 
 
Årets investeringar uppgick till 52,3 mnkr. årets totala investeringsbudget uppgick till 115,0 mnkr, 
vilket innebär att 45 procent av budgeten använts under året.   

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande – Kommunstyrelsens bokslutsrapport 2023 – Kommundirektör 2024-02-09 
Bokslutsrapport 2023 - 2024-02-09 
 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2024-02-23 KA 2023/000004 
 
Kommunstyrelsen 
Anna Liedholm 
Kommundirektör 

 

2023 Bokslut Kommunstyrelsen  

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen godkänner upprättad bokslutsrapport 2023, daterad 2024-02-23 

Sammanfattning 
Av nämndens 7 verksamhetsmål har 4 uppfyllts och 2 har delvis uppfyllts under året. 
Ett verksamhetsmål bedöms inte ha uppfyllts. 
  
Under året uppgick sjukfrånvaron till 5 procent 
 
Årets resultat uppgick till 86,3 mnkr, vilket innebär en positiv budgetavvikelse på 17,2 
mnkr. Avvikelsen avsåg främst lägre elkostnader, kostnader för kommundrivna planer 
samt lägre personalkostnader än budgeterat. 
 
Årets investeringar uppgick till 52,3 mnkr. årets totala investeringsbudget uppgick till 
115,0 mnkr, vilket innebär att 45 procent av budgeten använts under året.   
 

Beslutsunderlag 
2023 Bokslutsrapport KS, daterad 2024-02-23 

Beslutet skickas till 
Kommundirektör 
Förvaltningschef SBF 
Förvaltningsekonom KS 
 
 
 

  
Eveline Karlsson Anna Liedholm 
Förvaltningschef SBF Kommundirektör, Förvaltningschef KSF 
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Dnr: KA 2023/4 

2024-02-09 

  

2023 Bokslutsrapport Kommunstyrelsen 
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Ordförande och förvaltningschef 
Ordförande KS: Therése Mancini, (S). Kommundirektör: Anna Liedholm. Förvaltningschef SBF: Eveline 

Karlsson 

Verksamhetsbeskrivning 
Kommunstyrelsen är kommunens ledande politiska förvaltningsorgan och har ett särskilt ansvar för hela 

kommunens utveckling och ekonomiska ställning. Kommunstyrelsen leder, styr och samordnar planeringen 

och uppföljningen av kommunens ekonomi och verksamheter. Kommunstyrelsens ansvar och uppgifter 

delas in i funktionerna ledning, styrning, uppföljning och särskilda uppgifter. 

Kommunstyrelseförvaltningen är kommunstyrelsens verkställande organ. Förvaltningen leder och 

samordnar kommunens strategiska planering och utveckling, bereder beslutsunderlag till kommunstyrelsen 

och utför särskilda uppdrag och utredningar. Uppdraget innefattar även att följa upp verksamheten i 

kommunen och ansvara för modeller och strukturer kring kommunens styrning och ledning. 

Kommunstyrelseförvaltningen stödjer även de övriga förvaltningarna och kommunens hel- och delägda 

aktiebolag med rådgivning och specialisttjänster. Kommunstyrelseförvaltningen är organiserad i fem 

avdelningar, med total 67 årsarbetare: 

1. Ekonomiavdelningen 

2. HR-avdelningen 

3. Administrativa avdelningen 

4. Näringsliv- och utvecklingsavdelningen; och 

5. Räddningstjänstavdelningen 

Samhällsbyggnadsförvaltningens verksamheter inom kommunstyrelsen benämns i den här rapporten som 

Samhällsbyggnadsförvaltningen. Samhällsbyggnadsförvaltningen leder och samordnar kommunens 

översiktliga fysiska planering, markförsörjning och exploatering, väghållning och kollektivtrafik, 

kommunala hamnar, fastighetsförvaltning, förvaltning och utveckling av allmän plats, utomhusbad, 

kommunens samlade måltid- och lokalvårdsverksamhet samt teknisk försörjning. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen är organiserad i fem enheter: 

1. Markförvaltning inom plan- och byggenheten 

2. Fastighetsenheten 

3. Lokalvårdsenheten 

4. Måltidsenheten; och 

5. Anläggningsenheten 
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Årets verksamhet - händelser av väsentlig betydelse 
Kommunstyrelsen övergripande 

Året har präglats av den oro som råder i vår omvärld, både på internationell, nationell och regional nivå. 

Det fortsatta kriget i Ukraina, krigsutbrottet i Gaza mellan Hamas och Israel, den ökade terrorhotnivån på 

nationell nivå och den eskalerande gängkriminalitet på regional nivå är alla omvärldsfaktorer som indirekt 

påverkar oss i Sotenäs kommun. Höstens jordskred på E6 utanför Stenungsund, som klippte av livsnerven 

i Bohusläns infrastruktur, tillsammans med renoveringen av Bohusbanan, bedöms påverka tillväxten i norra 

Bohuslän och Sotenäs kommun negativt i flera år framöver. 

Svensk ekonomi befinner sig i recession. Den höga inflationen tillsammans med kraftiga prisökningar har 

haft en direkt påverkan på kommunstyrelsens förvaltningars verksamheter under året. 

Kommunalförbundet Fyrbodal har under året bland annat tecknat en energiöverenskommelse på regional 

nivå, byggt upp stöd för medlemskommunerna inom digitaliseringsområdet med utlokaliserade 

digitaliseringsstrateger samt startat upp projektet Integrationssamverkan Fyrbodal. 

Under året har SML-kommunerna (Sotenäs, Lysekil och Munkedal) påbörjat arbetet med att förbättra och 

utveckla styrningen inom de tre samverkansområdena. Inom IT-verksamheten har arbetet fortsatt med att 

förtydliga rollfördelningen och ansvar mellan kommunernas verksamheter respektive IT-enheten. Inom 

miljönämnden i mellersta Bohusläns ansvarsområde har, under ledning av samhällsbyggnadsförvaltningen, 

arbetet genomförts för att ersätta samverkan i gemensam nämnd med avtalssamverkan från och med 1 

januari 2024. 

I januari invigdes SML-kommunernas (Sotenäs, Lysekil och Munkedal) Vård- och omsorgscollege (VO-

College), en formaliserad samverkansplattform för att säkra kompetensförsörjningen inom vård och 

omsorg. 

Kommunstyrelseförvaltningen 

Under året har industrisymbiosen i Sotenäs firat tioårsjubileum. Industrisymbios är företagsdriven cirkulär 

ekonomi genom industriell och social symbios, där kommunen medverkar via Sotenäs Symbioscentrum. 

Utsläppen av skadliga näringsämnen till havet har minskat med upp till 98 procent tack vare 

industrisymbiosen. Sotenäs Symbioscenter och Marina Återvinningscentralen har under året stått som värd 

för SIRR-projektets (EU-projekt inom Nordsjöprogrammet) kick-off konferens samt för ett antal nationella 

och internationella besök, bland annat Havs- och vattenmyndighetens generaldirektörs besök i kommunen. 

I maj genomfördes som heldag ett kunskaps- och erfarenhetsutbyte med Vårgårdas kommunledning för att 

lära och inspireras av varandra inom områdena kommunalt näringslivsarbete och symbisoutveckling. 

Under året har arbetet inom området civilt försvar utvecklats och fördjupats, bland annat genom inrättande 

av "Frivilliga resursgruppen" och internt genom processledarutbildning/kontinuitetshantering i 

förvaltningarna. 

Under året har en omarbetning av kommunens Styr- och Ledningssystem genomförts och beslutats. Arbetet 

har skett med utgångspunkten att stärka den övergripande politiska styrningen av kommunens verksamheter 

hela vägen från kommunfullmäktige och ut till den enskilda arbetsplatsen. 

Under året har kommunen har gått med i Sveriges kommuner och regioners projekt Budgetprocess med 

prislappar. Syftet är att anpassa budgetprocessen till att bli mer transparant och tydligare samt anpassad till 

demografiska förändringar. 

HR-avdelningen har genomfört införandet av verktyget Chefoskopet för att stärka våra chefers 

organisatoriska förutsättningar i alla kommunens verksamheter. Arbetet är ett led i avsiktsförklaringen 

mellan SKR och arbetsmarknadens parter om friskare arbetsplatser genom att stärka chefer och ledare. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 

Under året har arbete med att ta fram förslag till hur översiktsplanen ska förverkligas och vilka planer som 

ska prioriteras de närmaste åren tagit fart. I arbetet ingår också att välja vilka strategiska dokument för den 
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fysiska planeringen som ska prioriteras. En strategisk samhällsbyggnadsgrupp har bildats med 

representanter för kommunstyrelsen och byggnadsnämnden för att arbeta med dessa frågor. Det första 

sammanträdet hölls i juni. Kommunens vattentjänstplan har varit publicerad för samråd och bearbetningen 

av synpunkter från samrådet pågår. 

Utbyte av ett stort antal lampor och armaturer i gatubelysningen pågår och energianvändningen har därmed 

minskat jämfört med period en september - september föregående år. Effekten avser andra tertialet, det vill 

säga den tid på året då belysningen är tänd minst. Utbytet har fortsatt under tredje tertialet vilket innebär 

fortsatt sjunkande energianvändning i gatubelysningen. 

Investeringar i värmepumpar och ventilation i kommunens byggnader har också bidragit till minskad 

energianvändning jämfört med föregående år. En energikartläggning avseende byggnadsbeståndet har 

levererats och visar att energieffektiviteten per kvadratmeter står sig väl i en jämförelse med andra 

kommuner i landet. Planering av de åtgärder som ändå återstår att vidta pågår. Med detta konstateras att 

fastighetsenheten varit framgångsrik med sina energiåtgärder, genom åren, dock givet befintligt 

byggnadsbestånd. Vidare konstateras att den stora möjligheten för minskad energianvändning ligger i att 

yteffektivisera lokalanvändningen och minska byggnadsbeståndet, snarare än stora investeringsinsatser i 

energieffektiviseringsåtgärder. 

En modullösning till den anpassade grundskolans behov är inköpt och har anpassats för verksamhetens 

behov. Ytterligare arbete med att säkerställa skolans lokalbehov pågår. Det befintliga byggnadsbeståndets 

tekniska livslängd är emellertid slut och det finns därför fastighetsekonomiska utmaningar med detta. 

Under perioden har en stor renovering av hamnen i Svinviksbukten – Hovenäset genomförts med ett mycket 

gott resultat. 

Arbetet med projekt Cirkulära måltider har påbörjats inom äldreomsorgen. Kökspersonal, omsorgspersonal 

och chefer har deltagit i detta. Fortsatt arbete med måltidsutveckling har också skett på skolans område. 

Nya serveringsdiskar har köpts in till skolrestaurangen på Sotenässkolan. Som ett led i att minska 

matsvinnet och höja kvaliteten på skolmaten har ett litet kök konverterats till tillagningskök, något som har 

kunnat ske utan extra kostnader. I samma syfte säljs mat som blir över i serveringsdisken som "klimatlådor" 

i skolor och förskolor. Arbetet med att sänka livsmedelskostnaderna och minska matsvinnet har kunnat ta 

fart och matsvinnet sjunker nu väsentligt sedan pandemin lagt sig. I arbetet ingår regelbundna uppföljningar 

av livsmedelsinköp, att rester används som extrarätter och att mer mat lagas från grunden. Medverkan från 

måltidsutvecklare är avgörande i detta arbete. 

Inom lokalvårdsenheten ses en mindre volymökning under perioden eftersom fler kommunala 

verksamheter vänder sig till enheten och har behov av att öka städfrekvensen. Enheten arbetar aktivt med 

kompetensförsörjningsutmaningen. Utbildning i "Lokalvårdssvenska" och möjlighet att ta körkort med 

medel från omställningsfonden väntas underlätta rekryteringsmöjligheterna framåt. 

Organisationsförändringar har genomförts på anläggnings- och fastighetsenheten där bland annat ett 

chefsled avskaffats och en ny tjänst som fastighetsingenjör tillsatts och en tillfällig permanentats. 

Förvaltningen har också tillsatt en kvalitetsutvecklarfunktion. Förändringarna ökar förutsättningarna för 

strategiska fastighetsförvaltning och för ledarskapet i förvaltningen. Arbetet med översyn av 

resurssättningen fortsätter och tre rekryteringar pågår inom anläggningsenheten. 
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Verksamhetsmål 
Fullmäktige har i budget 2023 beslutat om tio verksamhetsmål. Nämnderna har i uppdrag att ta hand om 

dessa. I redovisningen nedan framgår vilka av fullmäktiges mål nämnden jobbar mot samt vilka nyckeltal 

som används för att bedöma måluppfyllelsen. 

I delårsrapporteringen görs bedömningen utifrån helårsprognosen. 

Vision 2032: 10 000 anledningar att satsa på Sotenäs kommun 

 

1) Sotenäs kommun ska vara en attraktiv arbetsgivare som skapar goda förutsättningar för att 

rekrytera, behålla och utveckla personal  

Totalt inom kommunstyrelsen är sjukfrånvaron låg i jämförelse med övriga nämnder. Inom delar av 

nämnden finns enheter med högre sjukfrånvaro så som måltidsenheten. Här behövs riktade insatser för att 

komma tillrätta med orsaker och åtgärder för en ökad närvaro. Vid senaste HME mätningen (Hållbart 

medarbetarengagemang) fick kommunstyrelsen ett lägre resultat än tidigare mätningar. Det kan delvis bero 

på ett svagt deltagande samt att enkäten endast omfattar 9 frågor vilket skiljer sig från tidigare år då det 

varit en del av en större mer omfattande medarbetarundersökning.  

Inom delar av nämnden har det under året genomförts omorganisationer vilket påverkar medarbetarna och 

ges uttryck i svaren. I den reviderade personalförsörjningsplanen har utbildningsbehov tagits fram och en 

del av dessa kan finansieras av omställningsfondens medel. Ansökan har skickats in och beviljats för bland 

annat språkstöd.  

Sotenäs kommun ska arbeta för ett hållbart samhälle där både kommunen som arbetsgivare och näringslivet 

finner rätt kompetens. Ett sätt att få kommuninvånare i arbete som möter näringslivets behov är så kallade 

jobbspår som innebär att utifrån företagets behov starta utbildningar som möter behoven. Här samverkar 

Sotenäs kommun med flera grannkommuner för att bättre kunna möta behoven och få tillräckligt underlag 

till utbildningar. 

 År 2020 År 2021 År 2022 Utfall 

2023 

Mål-

nivå 

2023 

Sjukfrånvaro totalt bland anställda, andel 

(%) 

5.9% 7.6% 5.0% 5.4% 7.0% 

Hållbart medarbetarengagemang - HME 

kommunalt anställda 

86%  87% 74% 87% 
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2) Sotenäs kommun har en organisation som arbetar med tillgången till rätt kompetens för att 

säkerställa kommunen egna och det lokala näringslivets kompetensförsörjningsbehov  

Två av tre delmål är helt uppfyllda. Tredje målet kan vi ej redovisa då det inte finns underlag redovisat från 

SCB. Arbetet med jobbspår sker i samverkan med Lysekils kommun vilket genomförts enligt 

målbeskrivning. Omställningsfondens medel ska användas för att arbeta med förebyggande insatser och 

ställa om organisation och medarbetare för att möta framtida kompetensbehov. Det rör sig om såväl 

strategisk kompetensförsörjning och att möta behov av nya tjänster som att vara en attraktiv arbetsgivare. 

Samtliga medel som tilldelats Sotenäs kommun har använts under perioden. 

 År 2020 År 2021 År 2022 Utfall 

2023 

Mål-nivå 

2023 

Antal pågående jobb-spår 0 0 0 1 1 

Andel om omställningsfonden som 

nyttjas för kompetenshöjande insatser 

  100% 100% 100% 

(N00914) Förvärvsarbetande invånare 

20-64 år, andel (%) 

81.2% 81.9%  81.9% 81.2% 

 

3) Sotenäs kommun präglas av ett positivt företagsklimat för företagande och företagsamhet med 

goda förutsättningar för att fler företag ska kunna etablera, anställa, investera och expandera i 

kommunen  

Trots den extremt tuffa ekonomiska situationen, med hög inflation, höjda räntor och stora prisökningar 

inom många områden, står sig kommunens näringsliv ännu så länge relativt starkt i recessionen. Många 

företagare vittnar om svåra utmaningar och vissa branscher är mer utsatta än andra. 

Kommunen har flera utmaningar framför sig för att förbättra företagsklimatet. Förutsättningar med 

tillgänglig mark, kapacitet i reningsverk, eftersatta investeringar i infrastruktur är exempel på problem som 

hämmar företagsklimatet. En stor positiv utveckling under året är att kommunens byggenhet och miljöenhet 

gjort stora förändringar i hur de kommunicerar i sina ärenden och positivt resultat har setts omgående. I 

markförvaltningen påbörjas handläggning av företagsärenden direkt när de kommer in till förvaltningen. 

Kommunstyrelsen arbetar med genomförandedelen samt försäljning av industritomter gällande 

industriområde Hogenäs Hamn i Kungshamn. Byggnadsnämnden tagit fram detaljplaner på uppdrag av 

kommunstyrelsen. 

Nyckeltal År 2020 År 2021 År 2022 Utfall 

2023 

Mål-nivå 

2023 

Tillgänglig detaljplanerad och 

beredd mark för företagsetablering, i 

m2 

 0 35 000 35 000 6 000 

Antal nystartade företag, antal/ 1000 

invånare 16-64 år 

16 16 16 16 16 

Antal företagsärenden inom 

markförvaltningen där handläggare 

ännu inte utsetts 

 32 0 0 0 
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4) Sotenäs kommun har en turism- och besöksnäring som gör att fler människor vill bo, leva och 

besöka kommunen  

Beläggningsgraden på kommunens hotell, stugbyar och vandrarhem har legat på i princip samma stabila 

nivå under året som föregående år, trots att hushållen pressats av ränte- och prishöjningar. Bokningsläget 

har gynnats av den svaga kronkursen och även om den inhemska turismen är överrepresenterad, syns en 

tydlig ökning från såväl grannländerna som från södra delen av Europa. 

Antalet gästnätter i kommunens gästhamnar överträffar målnivån på helåret, trots en mycket regnig 

högsäsong, med lägre beläggning än normalår. 

Antalet året-runt-öppna info-points har utökats från 5 till 7 stycken. 

 År 2020 År 2021 År 2022 Utfall 

2023 

Mål-nivå 

2023 

Antal gästnätter i kommunens 

gästhamnar 

15 002 17 097 19 600 18 258 17 500 

Antal auktoriserade, året-runt-

öppna, info-points 

5 5 6 7 5 

Beläggningsgrad (andel belagda 

rum) inom hotell, stugbyar och 

vandrarhem, i % 

33% 40% 47% 46% 45% 

 

7) Sotenäs kommun arbetar strategiskt och målmedvetet för en mer balanserad demografisk 

befolkningsutveckling där det finns en stark framtidstro, att fler unga väljer att bo kvar och fler 

yrkesverksamma bosätter sig i kommunen  

Under året har antalet invånare minskat. Värt att notera är att minskningen har skett i de yngre 

åldersgrupperna, vilket förstärker den negativa utvecklingen av den demografiska försörjningskvoten i 

kommunen. 

 År 2020 År 2021 År 2022 Utfall 

2023 

Mål-nivå 

2023 

Antal invånare 31 december 9 100 9 125 9 160 (prel) 9 050 9 110 
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9) Sotenäs kommun har en välutbyggd infrastruktur och kollektivtrafik av hög kvalitet som är 

tillgänglig, tillförlitlig, hållbar och motståndskraftig vilket ska främja utvecklingen i alla kommunens 

samhällen  

Den digitala infrastrukturen är väl utbyggd inom kommunen som helhet. Det saknas fortfarande tillgång på 

vissa ställen och det är av vikt att på sikt säkerställa en hundraprocentig måluppfyllelse. Eftersom övriga 

infrastrukturslag, såsom järnväg och det statliga vägnätet, inte finns eller är undermålig, är det för oss som 

landsbygdskommun helt avgörande med en komplett utbyggd digital infrastruktur. 

Arbetet med kommunens cykelledsprojekt pågår, men årets planerade byggåtgärder har försenats på grund 

av svårigheter med att nå överenskommelser med berörda markägare . Så snart tjälen gått ur marken i vår 

kommer arbetet att dra igång. Kommunfullmäktige har under året fattat beslut om en cykelstrategi och 

kommunstyrelsen har beslutat om en prioriteringsordning för utbyggnaden. 

 År 2020 År 2021 År 2022 Utfall 

2023 

Mål-nivå 

2023 

Antal meter ny cykelled 0 0 0 0 500 

Tillgång till bredband om minst 

100 Mbit/s, andel (%) 

80% 81% 94% 93% 82% 

 

10) Sotenäs ska främja hållbar utveckling ur ett socialt, ekonomiskt och miljömässigt perspektiv  

Kommunstyrelsen arbetar med hållbarhet på många olika sätt, inte minst utifrån kommunens klimatlöften 

och andra miljömål. 

Målet avseende energianvändningen har uppnåtts och att den minskat sedan 2021 framgår av tabellen 

nedan. Av den energikartläggning av byggnadsbeståndet som gjorts under året visar att energieffektiviteten 

per kvadratmeter står sig väl vid jämförelse med andra kommuner. Minskningen har kunnat ske genom 

investeringar i värme- och ventilationsaggregat som genomförts i byggnadsbeståndet. De 

energieffektiviseringsåtgärder som genomförts och som alltjämt pågår är byte av gamla 

belysningsarmaturer, solcellsinstallation, installation av värmepump och ventilationsaggregat. 

Anläggningsenheten jobbar med grön strategi, för att skapa ängsmarker för pollinerare och faunadepåer. 

Syftet är att öka den biologiska mångfalden. Efter investeringar i maskinparken används fordon som bidrar 

med lägre utsläpp. Även annan utrustning, såsom motorsågar, gräsklippare, röjningsutrustning med mera 

har effektiviserats. Arbetskläder och möbler återanvänds i stor utsträckning. 

Måltidsenheten har fortsatt sitt arbete med utveckling av de offentliga måltiderna. Tack vare riktade insatser 

och satsningar har matsvinnet och serveringssvinnet minskat kraftigt sedan 2020. Framför allt har 

matsvinnet minskat i skolorna där det finns många tillagningskök, men det finns goda förutsättningar för 

att minska även inom äldreomsorgen genom måltidsutvecklingsprojektet. 

 År 2020 År 2021 År 2022 Utfall 

2023 

Mål-nivå 

2023 

Energianvändning i kommunala 

byggnader, i kWh/kvm 

80.0 127.0 107.0 109.0 122.0 

Antal inköpta liter bensin eller diesel 

till kommunens fordonspark 

103 250 60 417 96 987 97 107 95 000 

Andel ekologiska livsmedel i 

kommunens verksamhet 

24% 24% 30% 30% 30% 

Antal gram matsvinn och 

serveringssvinn i genomsnitt/portion 

82 82 57 55 45 

Antal kg CO2e/ kg inköpta livsmedel  1.5 1.5 1.5 1.7 

Antal solcellsanläggningar 125 170 281 281 171 
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Ekonomisk redovisning 

Driftsredovisning 

 
Utfall Jan - 

Dec 2022  

Utfall Jan - 

Dec 2023  

Budget Jan - 

Dec 2023  

Avvikelse 

mot budget 

Jan - Dec 

2023  

Verksamhetens intäkter 174.5 187.4 181.1  6.3 

Verksamhetens kostnader  -261.9 -273.7 -284.6  10.9 

Summa Resultaträkning -87.4 -86.3 -103.4  17.2 

Årets utfall 

Årets utfall uppgick till -86,3 mnkr, vilket är en positiv budgetavvikelse om 17,2 mnkr (20 procent) jämfört 

med budget. Budgetavvikelsen beror främst lägre elkostnader än budgeterad där den buffert för ökade 

elpriser som avsattes för 2023 inte har behövt utnyttjas fullt ut. Av det totala överskottet avser 10,8 mnkr 

el-buffert. Även lägre kostnader för kommundrivna detaljplaner, lägre personalkostnader än budgeterat 

samt icke ianspråktagna ofördelade medel påverkar resultatet i positiv riktning. 

Intäktsanalys 

Årets intäkter jämfört med föregående år 

Intäkterna har ökat med 12,9 mnkr (7 procent) jämfört med föregående år, vilket främst beror på ökade 

interna ersättningar för bland annat interna måltider, städtjänster och fordon. De interna ersättningarna 

påverkar kostnadssidan med motsvarande summa inom kommunstyrelsen och i övriga förvaltningar och 

påverkar därför inte resultatet för kommunen som helhet. 

Årets intäkter jämfört med budget 

Årets intäkter blev 6,3 mnkr (3 procent) högre än budgeterat, främst på grund av tillfälligt ökade statsbidrag 

från migrationsverket kopplat till flyktingar från Ukraina. Även arrendeintäkter är högre än budgeterat till 

följd av höjda arrendeavgifter. 

Inom hamnverksamheten är intäkterna lägre än budgeterat, framförallt på gästhamnssidan. Anledningarna 

är flera, men många gästhamnar på västkusten har haft sämre resultat under 2023 är under 2022. 

Omvärldsanalysen visar att västkusten har haft färre utlandsbesökare än normalt, till förmån för ostkusten. 

Även vädersituationen har påverkat beläggningen, då säsongen började bra fram till midsommar, men avtog 

sedan och avslutades även tidigare än normalt. En viss upphämtning skedde under slutet av augusti och 

början av september då vädret blev lite bättre. Även trenden med bredare båtar gör att antalet båtar som kan 

tas emot i hamnarna minskar stadigt. Målet om antalet gästnätter nås dock. 

Kostnadsanalys 

Periodens kostnader jämfört med föregående år 

Personalkostnaderna utgjorde 43 procent av nämndens kostnader. Dessa har ökat med 7,1 mnkr (6 procent) 

jämfört med år 2022. Främst beroende på ett högre personalomkostnadspåslag jämfört med 2022. 

Sjuklönekostnaderna uppgick till 0,9 mnkr, vilket är 0,1 mnkr lägre än 2022. Årets sjukfrånvaro uppgick 

till 5 procent vilket är på samma nivå som år 2022. 

Övriga kostnader har ökat med 4,6 mnkr (3 procent) vilket motsvarar index för kommunal uppräkning 

jämfört med föregående år. 
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Kostnader för vinterväghållning är avsevärt högre än föregående år. Både på grund av en högre fast 

ersättning till externa entreprenörer och antal snöfall. Ökade kapitalkostnader, främst avseende maskiner 

som köptes in i slutet på 2022 påverkar också jämförelsen. 

2021 testamenterade Greta Mattson en fastighet till Sotenäs kommun, med förbehållet att Stenbogens 

badplats skulle återställas till hur den såg ut under 1960-talet. Arbetet har nu påbörjats med att ta fram 

tillstånd för kommande upprustning, samt upphandlat entreprenad för genomförandet. 

Kostnader för avbruten upphandling av HR- och lönesystemet belastar driftbudget 2023. Upphandlande 

part, SML kommunerna, fattade ett gemensamt beslut att avbryta upphandlingen och ingå förlikningsavtal 

med leverantören. 

Elkostnader och kostnader för anläggningsarbeten är lägre än föregående år. 

Årets kostnader jämfört med budget 

Årets personalkostnader blev 2,7 mnkr (2 procent) lägre än budgeterat till följd av vakant tjänst samt 

sjukfrånvaro och föräldraledigheter som inte ersatts med vikarier. 

Övriga kostnader blev 8,1 mnkr (5 procent) lägre än budgeterat, vilket främst avser lägre el-kostnader. 

Även konsulttjänster för kommundrivna detaljplaner, ofördelade medel, livsmedel samt underhåll och 

anläggningsarbeten är lägre än budgeterat. Högre kostnader för snöröjning minskar dock överskottet. 

För 2023 budgeterades med ett el-pris på 2,2 kr/kWh plus motsvarande cirka 1kr/kWh i fasta kostnader och 

nätavgift. Totalt budgeterades 23,1 mnkr i elkostnader, varav 13,0 mnkr avsåg tillfällig el-buffert som 

öronmärktes till ökade elkostnader. Spotpriset för el-prisområde 3 för perioderna som har belastat år 2023 

har legat mellan 38 öre och 2,69 kr per kWh*. Till det kommer nät- och fasta avgifter. Totala elkostnader 

under året uppgår till 12,4 mnkr, och elanvändningen uppgår till 6,4 GWh, därmed har 2,2 mnkr av el-

buffert ianspråktagits under året och 10,8 mnkr är outnyttjade. 

Kostnader för kommundrivna detaljplaner är lägre än budgeterat för perioden, främst beroende på att flera 

pågående planarbeten pausats, bland annat Askums industriområde. Vid Hogenäs industriområde har ett 

område pekats ut som en potentiell plats för ett framtida avloppsreningsverk och arbetet med detaljplanen 

är pausat tills det finns ett beslut om placering. 

Vad gäller livsmedel, så har flera prisökningar aviserats inför, och under året, vilka inte fullt ut har slagit 

igenom. Verksamheten har dessutom aktivt jobbat med att hålla nere kostnaderna genom bättre planerade 

inköp och svinnminskning, med goda resultat. 

Kostnad för vinterväghållning uppgår under året till 4,4 mnkr, varav 1,5 mnkr avser december 2023. Av 

utfallet avser 2,6 mnkr köpt tjänst av externa entreprenörer. 

Kostnad för tomma lokaler uppgår till 0,8 mnkr 

*Källa: www.nordpoolgroup.com 
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Kommentar per verksamhetsområde 

 

 Utfall Jan - 

Dec 2022  

Utfall Jan - 

Dec 2023  

Budget Jan 

- Dec 2023  

Avvikelse 

mot budget 

Jan - Dec 

2023  

KS ofördelade medel   -1.2 1.2 

Kommunstyrelseförvaltning -68.2 -70.8 -71.7 0.9 

Samhällsbyggnadsförvaltning KS -19.1 -15.5 -30.6 15.1 

Summa Kommunstyrelsen -87.4 -86.3 -103.4 17.2 

 

Kommunstyrelsens ofördelade medel 2023 mnkr 

Ingående budgetanslag 2023 2,8 

Avgår - medel som beslutats fördelas ut under året  

Upphandlare (KS ramhöjande) -0,4 

VA-plan / Vattentjänstplan (KS 2023) -0,5 

Lokaler, personal och ökat elevantal i anpassad grundskola (UN 2023) -0,7 

Skyddad yrkestitel för undersköterskor (ON 2023-2024) -0,1 

Utredning organisationsform Sotenäs RehabCenter AB (KS 2023) - 

Återstår 2023 1,2 

 

KS ofördelade medel 

Under året har budget om 1,7 mnkr omfördelats från KS ofördelade medel. Av dessa är 1,3 mnkr tillfälliga 

och 0,4 mnkr ramhöjande i verksamheterna. Se specifikation i tabellen ovan. 

Kommunstyrelseförvaltningen 

Periodens utfall är 0,9 mnkr lägre än budgeterat. Avvikelsen beror främst på lägre personalkostnader, dels 

för en vakant tjänst som verksamhetsutvecklare, men också lägre behov av arbetsmarknadsåtgärder samt 

tillfälliga ledigheter. Verksamheten har även högre intäkter än budgeterat, främst bidrag från 

migrationsverket för flyktingar från Ukraina. 

Kostnader för avbruten upphandling om 1,6 mnkr av HR- och personalsystem reducerar överskottet. Utan 

denna kostnad hade resultatet istället hamnat på 2,5 mnkr. 

Verksamheten har fått 0,4 mnkr från ofördelade medel för upphandlare. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 

Periodens utfall är 15,1 mnkr lägre än budgeterat. Överskottet beror till största del på lägre el-priser än 

budgeterat samt tillfälligt lägre kostnader för konsulttjänster för kommundrivna planer. Lägre intäkter inom 

sommarverksamheterna hamn och parkering samt höga kostnader för snöröjning dämpar emellertid 

överskottet. 

Verksamheten har fått 0,5 mnkr från ofördelade medel för VA-plan / Vattentjänstplan. 
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Investeringsredovisning 

Investeringsutgifterna uppgår under året till 52,3 mnkr. Budgeten för helåret uppgår till 115,0 mnkr, vilket 

innebär att 45 procent av budgeten använts under året. 

 Utfall Jan - 

Dec 2023  

Budget helår 

2023  

Avvikelse 

mot budget 

helår 2023  

Exploateringsprojekt & markköp -0,7 -1,0 0,3 

    

Anläggningsprojekt -11,8 -13,2 1,4 

   varav Förbättring/underhåll torg -3,3 -3,3 0,0 

   varav Asfaltering/beläggning gator -4,0 -4,0 -0,0 

    

Hamnprojekt -7,3 -7,5 0,2 

   varav Brygga Väjern -3,5 -3,5 0,0 

    

Förskolefastigheter -0,4 -0,5 0,1 

    

Skolfastigheter -3,5 -4,6 1,1 

   varav Skolfastigheter -2,4 -3,0 0,6 

    

Omsorgsfastigheter -13,2 -59,5 46,3 

   varav Hunnebohemmet -7,6 -50,0 42,4 

   varav Kompetenscentrum -3,2 -7,0 3,8 

   varav Planerat underhåll omsorgsfastigheter -2,4 -2,5 0,1 

    

Övriga/övergripande fastighetsprojekt -3,9 -5,4 1,5 

   varav Hygienvårdsanläggning Malmön  -2,3 -2,5 0,2 

    

Övriga investeringar KS -11,6 -23,3 11,7 

   varav Energieffektiviserande åtgärder -4,9 -6,3 1,4 

   varav Räddningstjänst fordon -5,3 -11,4 6,0 

    

Årets investeringar -52,3 -115,0 62,7 

 

Exploateringsprojekt & markköp 

Budgeterade medel avser utbyggnad av industriområden. Utfallet avser Hogenäs hamn som har 

detaljprojekterats och byggstart för infarten har i skrivandets stund inletts strax efter årsskiftet 2023/24. 

Kommunen bygger ut allmän plats och Sotenäs Vatten AB anlägger VA i samband med vägbyggnationen. 

Utbyggnaden av området påbörjas hösten 2024. 

Anläggningsprojekt 

Förbättring/underhåll torg: Uppgradering och omgestaltning av torget i Bovallstrand har genomförts 

under andra halvåret. Syftet är att modernisera trafikflödet och att gestalta om torget med rabatter, konst 

och träd. Detta för ökad trevnad med bättre förutsättningar när det kommer till grönstrategi och pollinerare. 

Genom samarbete med Kultur- och fritidsverksamheten inom ramen för Fyrbodals projekt "Våra Rum" har 

torget även prytts med ett konstverk. 
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Asfaltering/beläggning gator: Beläggningsarbeten med asfaltering har genomförts enligt plan efter 

mycket stora utmaningar i upphandlingsfasen. 

Rörbro Örn: Projektet är kommunens del i ett större projekt med Trafikverket, som syftar till att hantera 

stora dagvattenflöden från Långöns Vatten. Projektet försenades på grund av stabilitetsproblem för vägen 

med utredningar och krav på förnyat tillstånd som följd. Tillståndsprocessen har emellertid gått fortare än 

väntat och tillstånd har nu lämnats. Byggnationen inleddes i november och beräknas vara klar i mars 2024. 

Hamnprojekt 

Fiskebryggan i Väjern: Bryggan har sedan många år varit avspärrad för tillträde och nu har ny brygga 

uppförts. Bryggan har försetts med nya pålar, en gjuten tät kajkant, ny träöverbyggnad och säkrats för 

framtida urspolningar bakom bryggan. Bryggan har även konstrueras för att passagerar-/turbåtar ska kunna 

lägga till. 

Skredriskåtgärder: I projektet för stabilitetshöjande åtgärder av hamnen i Hunnebostrand pågår 

framtagande av handlingar inför tillståndsansökan till mark- och miljödomstolen för vattenverksamhet. 

Enligt tidplanen ska ansökningshandlingarna var klara för inlämning i slutet av maj 2024. Man kan räkna 

med att domstolen behöver minst ett år innan de återkommer med ett beslut. Efter det tar detaljprojektering 

vid och framtagande av bygghandlingar, förfrågningsunderlag för upphandling av en entreprenör. 

Utöver de projekt som redovisas i investeringsbudgetuppföljningen har hamnen i Svinviksbukten - 

Hovenäset renoverats med hjälp av egen personal, som har kunnat bidra med insatser mellan snö och 

halkbekämpning. Materialet köptes in under 2022 varför det inte ingår i utfallet 2023. 

Förskolefastigheter 

Den positiva budgetavvikelsen beror främst på att budgeterade medel för Smögens skola ej behövde nyttjas 

vid slutregleringen av projektet. 

Skolfastigheter 

Skolfastigheter: Byggnation av en modullösning på Sotenässkolan för att täcka den anpassade 

grundskolans behov har genomförts och modulen har tagits i bruk. Kostnaden beräknades per augusti till 

3,0 mkr. Nedlagda kostnader är hittills 2,2 mnkr. En del återställningsarbeten utvändigt genomförs våren 

2024. 

Anpassning av Lablängan för att kunna ta emot gymnasieskolans elever fick avbrytas på grund av 

byggnadens dåliga skick. 

Omsorgsfastigheter 

Kompetenscentrum: Takrenoveringen på Kompetenscentrum är genomförd inom budget. Även 

ombyggnaden av Kompetenscentrum är påbörjad. Ombyggnationen är en förutsättning för att kunna få 

igång byggnationen av det nya Hunnebohemmet. Innan jul uppdagades problem med befintligt golv som 

kommer medföra en fördyrning av projektet. 

Hunnebohemmet: Arbetet med framtagande av systemhandling för byggnationen på Hunnebohemmet har 

genomförts och upphandling inletts. Prognosen för totalsumman ligger kvar på 200 mkr med färdigställande 

2027. 

Genom dessa projekt byggs ett omfattande eftersatt underhåll bort i omsorgslokalerna. De blir också 

ändamålsenliga och kommer att erbjuda en god boende- och arbetsmiljö. 

Övriga/övergripande fastighetsprojekt 

Hygienvårdsanläggning Malmön, Skuthamn: Byggnationen av ny hygienvårdsanläggning på Malmön 

för bland annat gästhamnen Skuthamn är genomförd inom budget. 

Övriga investeringar KS 

Energieffektivisering: Arbetet med energieffektiviseringar fortgår med armaturbyten och inköp av 

solcellsanläggningar på totalt 50 000 kWh. Dessa kommer att monteras på Kvarnberghemmet under våren 
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2024. En energikartläggning har redovisats med resultatet att våra lokaler har lägre energiförbrukning är 

rikssnittet vilket medför att investeringsbehovet i energieffektiviseringar är begränsat. Däremot kan 

energianvändningen minskas genom att höja yteffektiviteten och samtidigt öka lokalernas 

ändamålsenlighet. 

Räddningstjänst fordon: Två nya fordon har levererats under våren. En ny släckbil och en ny räddningsbil 

som har utgångspunkt från stationen i Hunnebostrand. 
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Kommunens kvalitet i korthet - KKiK  
 

Kommunens kvalitet i korthet (KKiK) 2019 2020 2021 2022 2023 

Delaktighetsindex 79 61 74 69 67 

Företagsklimat enligt Öppna Jämförelser i.u 70 i.u 67 i.u 

Fossiloberoende fordon i kommunorganisationen i.u 24 28 37 i.u 

Ekologiska livsmedel i kommunens verksamhet 22 24 24 30 i.u 

Resultat vid avslut i kommunens 

arbetsmarknadsverksamhet, deltagare som börjat arbeta 

eller studera 

22 19 22 26 i.u 

Nöjdhet med skötseln av kommunens utomhusmiljöer i.u i.u i.u i.u 60 

Medborgarundersökningen - Bra bemötande vid kontakt 

med tjänsteperson i kommunen 

i.u i.u i.u i.u 77 

Medborgarundersökningen - Att få svar på frågor till 

kommunen fungerar bra 

i.u i.u i.u i.u 63 
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KSAU § 23 Dnr 2023/000004 

Kommunstyrelsens bokslut 2023 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen godkänner upprättad bokslutsrapport 2023 daterad 2024-02-09. 

Sammanfattning 

Av nämndens sju verksamhetsmål har fyra uppfyllts och två har delvis uppfyllts under året. Ett 
verksamhetsmål bedöms inte ha uppfyllts. 
  
Under året uppgick sjukfrånvaron till 5 procent. 
 
Årets utfall uppgick till -86,3 mnkr, vilket är en positiv budgetavvikelse om 17,2 mnkr (20 procent) 
jämfört med budget. Avvikelsen avsåg främst lägre elkostnader, kostnader för kommundrivna 
planer samt lägre personalkostnader än budgeterat. 
 
Årets investeringar uppgick till 52,3 mnkr. årets totala investeringsbudget uppgick till 115,0 mnkr, 
vilket innebär att 45 procent av budgeten använts under året.   

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande – Kommunstyrelsens bokslutsrapport 2023 – Kommundirektör 2024-02-09 
Bokslutsrapport 2023 - 2024-02-09 
 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2024-02-09 KA 2023/000004 
 
Kommunstyrelsen 
Anna Liedholm 
Kommundirektör 

 

2023 Bokslut Kommunstyrelsen  

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen godkänner upprättad bokslutsrapport 2023, daterad 2024-02-09 

Sammanfattning 
Av nämndens 7 verksamhetsmål har 4 uppfyllts och 2 har delvis uppfyllts under året. 
Ett verksamhetsmål bedöms inte ha uppfyllts. 
  
Under året uppgick sjukfrånvaron till 5 procent 
 
Årets resultat uppgick till 86,3 mnkr, vilket är 17,2 mnkr lägre än budgeterat. 
Avvikelsen avsåg främst lägre elkostnader, kostnader för kommundrivna planer samt 
lägre personalkostnader än budgeterat. 
 
Årets investeringar uppgick till 52,3 mnkr. årets totala investeringsbudget uppgick till 
115,0 mnkr, vilket innebär att 45 procent av budgeten använts under året.   
 

Beslutsunderlag 
2023 Bokslutsrapport KS, daterad 2024-02-09 

Beslutet skickas till 
Kommundirektör 
Förvaltningschef SBF 
Förvaltningsekonom KS 
 
 
 

  
Ditt Namn Namn närmsta chef 
Din Titel Titel närmsta chef 
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Dnr: KA 2023/4 

2024-02-09 

  

2023 Bokslutsrapport Kommunstyrelsen 
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Ordförande och förvaltningschef 
Ordförande KS: Therése Mancini, (S). Kommundirektör: Anna Liedholm. Förvaltningschef SBF: Eveline 

Karlsson 

Verksamhetsbeskrivning 
Kommunstyrelsen är kommunens ledande politiska förvaltningsorgan och har ett särskilt ansvar för hela 

kommunens utveckling och ekonomiska ställning. Kommunstyrelsen leder, styr och samordnar planeringen 

och uppföljningen av kommunens ekonomi och verksamheter. Kommunstyrelsens ansvar och uppgifter 

delas in i funktionerna ledning, styrning, uppföljning och särskilda uppgifter. 

Kommunstyrelseförvaltningen är kommunstyrelsens verkställande organ. Förvaltningen leder och 

samordnar kommunens strategiska planering och utveckling, bereder beslutsunderlag till kommunstyrelsen 

och utför särskilda uppdrag och utredningar. Uppdraget innefattar även att följa upp verksamheten i 

kommunen och ansvara för modeller och strukturer kring kommunens styrning och ledning. 

Kommunstyrelseförvaltningen stödjer även de övriga förvaltningarna och kommunens hel- och delägda 

aktiebolag med rådgivning och specialisttjänster. Kommunstyrelseförvaltningen är organiserad i fem 

avdelningar, med total 67 årsarbetare: 

1. Ekonomiavdelningen 

2. HR-avdelningen 

3. Administrativa avdelningen 

4. Näringsliv- och utvecklingsavdelningen; och 

5. Räddningstjänstavdelningen 

Samhällsbyggnadsförvaltningens verksamheter inom kommunstyrelsen benämns i den här rapporten som 

Samhällsbyggnadsförvaltningen. Samhällsbyggnadsförvaltningen leder och samordnar kommunens 

översiktliga fysiska planering, markförsörjning och exploatering, väghållning och kollektivtrafik, 

kommunala hamnar, fastighetsförvaltning, förvaltning och utveckling av allmän plats, utomhusbad, 

kommunens samlade måltid- och lokalvårdsverksamhet samt teknisk försörjning. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen är organiserad i fem enheter: 

1. Markförvaltning inom plan- och byggenheten 

2. Fastighetsenheten 

3. Lokalvårdsenheten 

4. Måltidsenheten; och 

5. Anläggningsenheten 
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Årets verksamhet - händelser av väsentlig betydelse 
Kommunstyrelsen övergripande 

Året har präglats av den oro som råder i vår omvärld, både på internationell, nationell och regional nivå. 

Det fortsatta kriget i Ukraina, krigsutbrottet i Gaza mellan Hamas och Israel, den ökade terrorhotnivån på 

nationell nivå och den eskalerande gängkriminalitet på regional nivå är alla omvärldsfaktorer som indirekt 

påverkar oss i Sotenäs kommun. Höstens jordskred på E6 utanför Stenungsund, som klippte av livsnerven 

i Bohusläns infrastruktur, tillsammans med renoveringen av Bohusbanan, bedöms påverka tillväxten i norra 

Bohuslän och Sotenäs kommun negativt i flera år framöver. 

Svensk ekonomi befinner sig i recession. Den höga inflationen tillsammans med kraftiga prisökningar har 

haft en direkt påverkan på kommunstyrelsens förvaltningars verksamheter under året. 

Kommunalförbundet Fyrbodal har under året bland annat tecknat en energiöverenskommelse på regional 

nivå, byggt upp stöd för medlemskommunerna inom digitaliseringsområdet med utlokaliserade 

digitaliseringsstrateger samt startat upp projektet Integrationssamverkan Fyrbodal. 

Under året har SML-kommunerna (Sotenäs, Lysekil och Munkedal) påbörjat arbetet med att förbättra och 

utveckla styrningen inom de tre samverkansområdena. Inom IT-verksamheten har arbetet fortsatt med att 

förtydliga rollfördelningen och ansvar mellan kommunernas verksamheter respektive IT-enheten. Inom 

miljönämnden i mellersta Bohusläns ansvarsområde har, under ledning av samhällsbyggnadsförvaltningen, 

arbetet genomförts för att ersätta samverkan i gemensam nämnd med avtalssamverkan från och med 1 

januari 2024. 

I januari invigdes SML-kommunernas (Sotenäs, Lysekil och Munkedal) Vård- och omsorgscollege (VO-

College), en formaliserad samverkansplattform för att säkra kompetensförsörjningen inom vård och 

omsorg. 

Kommunstyrelseförvaltningen 

Under året har industrisymbiosen i Sotenäs firat tioårsjubileum. Industrisymbios är företagsdriven cirkulär 

ekonomi genom industriell och social symbios, där kommunen medverkar via Sotenäs Symbioscentrum. 

Utsläppen av skadliga näringsämnen till havet har minskat med upp till 98 procent tack vare 

industrisymbiosen. Sotenäs Symbioscenter och Marina Återvinningscentralen har under året stått som värd 

för SIRR-projektets (EU-projekt inom Nordsjöprogrammet) kick-off konferens samt för ett antal nationella 

och internationella besök, bland annat Havs- och vattenmyndighetens generaldirektörs besök i kommunen. 

I maj genomfördes som heldag ett kunskaps- och erfarenhetsutbyte med Vårgårdas kommunledning för att 

lära och inspireras av varandra inom områdena kommunalt näringslivsarbete och symbisoutveckling. 

Under året har arbetet inom området civilt försvar utvecklats och fördjupats, bland annat genom inrättande 

av "Frivilliga resursgruppen" och internt genom processledarutbildning/kontinuitetshantering i 

förvaltningarna. 

Under året har en omarbetning av kommunens Styr- och Ledningssystem genomförts och beslutats. Arbetet 

har skett med utgångspunkten att stärka den övergripande politiska styrningen av kommunens verksamheter 

hela vägen från kommunfullmäktige och ut till den enskilda arbetsplatsen. 

Under året har kommunen har gått med i Sveriges kommuner och regioners projekt Budgetprocess med 

prislappar. Syftet är att anpassa budgetprocessen till att bli mer transparant och tydligare samt anpassad till 

demografiska förändringar. 

HR-avdelningen har genomfört införandet av verktyget Chefoskopet för att stärka våra chefers 

organisatoriska förutsättningar i alla kommunens verksamheter. Arbetet är ett led i avsiktsförklaringen 

mellan SKR och arbetsmarknadens parter om friskare arbetsplatser genom att stärka chefer och ledare. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 

Under året har arbete med att ta fram förslag till hur översiktsplanen ska förverkligas och vilka planer som 

ska prioriteras de närmaste åren tagit fart. I arbetet ingår också att välja vilka strategiska dokument för den 
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fysiska planeringen som ska prioriteras. En strategisk samhällsbyggnadsgrupp har bildats med 

representanter för kommunstyrelsen och byggnadsnämnden för att arbeta med dessa frågor. Det första 

sammanträdet hölls i juni. Kommunens vattentjänstplan har varit publicerad för samråd och bearbetningen 

av synpunkter från samrådet pågår. 

Utbyte av ett stort antal lampor och armaturer i gatubelysningen pågår och energianvändningen har därmed 

minskat jämfört med period en september - september föregående år. Effekten avser andra tertialet, det vill 

säga den tid på året då belysningen är tänd minst. Utbytet har fortsatt under tredje tertialet vilket innebär 

fortsatt sjunkande energianvändning i gatubelysningen. 

Investeringar i värmepumpar och ventilation i kommunens byggnader har också bidragit till minskad 

energianvändning jämfört med föregående år. En energikartläggning avseende byggnadsbeståndet har 

levererats och visar att energieffektiviteten per kvadratmeter står sig väl i en jämförelse med andra 

kommuner i landet. Planering av de åtgärder som ändå återstår att vidta pågår. Med detta konstateras att 

fastighetsenheten varit framgångsrik med sina energiåtgärder, genom åren, dock givet befintligt 

byggnadsbestånd. Vidare konstateras att den stora möjligheten för minskad energianvändning ligger i att 

yteffektivisera lokalanvändningen och minska byggnadsbeståndet, snarare än stora investeringsinsatser i 

energieffektiviseringsåtgärder. 

En modullösning till den anpassade grundskolans behov är inköpt och har anpassats för verksamhetens 

behov. Ytterligare arbete med att säkerställa skolans lokalbehov pågår. Det befintliga byggnadsbeståndets 

tekniska livslängd är emellertid slut och det finns därför fastighetsekonomiska utmaningar med detta. 

Under perioden har en stor renovering av hamnen i Svinviksbukten – Hovenäset genomförts med ett mycket 

gott resultat. 

Arbetet med projekt Cirkulära måltider har påbörjats inom äldreomsorgen. Kökspersonal, omsorgspersonal 

och chefer har deltagit i detta. Fortsatt arbete med måltidsutveckling har också skett på skolans område. 

Nya serveringsdiskar har köpts in till skolrestaurangen på Sotenässkolan. Som ett led i att minska 

matsvinnet och höja kvaliteten på skolmaten har ett litet kök konverterats till tillagningskök, något som har 

kunnat ske utan extra kostnader. I samma syfte säljs mat som blir över i serveringsdisken som "klimatlådor" 

i skolor och förskolor. Arbetet med att sänka livsmedelskostnaderna och minska matsvinnet har kunnat ta 

fart och matsvinnet sjunker nu väsentligt sedan pandemin lagt sig. I arbetet ingår regelbundna uppföljningar 

av livsmedelsinköp, att rester används som extrarätter och att mer mat lagas från grunden. Medverkan från 

måltidsutvecklare är avgörande i detta arbete. 

Inom lokalvårdsenheten ses en mindre volymökning under perioden eftersom fler kommunala 

verksamheter vänder sig till enheten och har behov av att öka städfrekvensen. Enheten arbetar aktivt med 

kompetensförsörjningsutmaningen. Utbildning i "Lokalvårdssvenska" och möjlighet att ta körkort med 

medel från omställningsfonden väntas underlätta rekryteringsmöjligheterna framåt. 

Organisationsförändringar har genomförts på anläggnings- och fastighetsenheten där bland annat ett 

chefsled avskaffats och en ny tjänst som fastighetsingenjör tillsatts och en tillfällig permanentats. 

Förvaltningen har också tillsatt en kvalitetsutvecklarfunktion. Förändringarna ökar förutsättningarna för 

strategiska fastighetsförvaltning och för ledarskapet i förvaltningen. Arbetet med översyn av 

resurssättningen fortsätter och tre rekryteringar pågår inom anläggningsenheten. 
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Verksamhetsmål 
Fullmäktige har i budget 2023 beslutat om tio verksamhetsmål. Nämnderna har i uppdrag att ta hand om 

dessa. I redovisningen nedan framgår vilka av fullmäktiges mål nämnden jobbar mot samt vilka nyckeltal 

som används för att bedöma måluppfyllelsen. 

I delårsrapporteringen görs bedömningen utifrån helårsprognosen. 

Vision 2032: 10 000 anledningar att satsa på Sotenäs kommun 

 

1) Sotenäs kommun ska vara en attraktiv arbetsgivare som skapar goda förutsättningar för att 

rekrytera, behålla och utveckla personal  

Totalt inom kommunstyrelsen är sjukfrånvaron låg i jämförelse med övriga nämnder. Inom delar av 

nämnden finns enheter med högre sjukfrånvaro så som måltidsenheten. Här behövs riktade insatser för att 

komma tillrätta med orsaker och åtgärder för en ökad närvaro. Vid senaste HME mätningen (Hållbart 

medarbetarengagemang) fick kommunstyrelsen ett lägre resultat än tidigare mätningar. Det kan delvis bero 

på ett svagt deltagande samt att enkäten endast omfattar 9 frågor vilket skiljer sig från tidigare år då det 

varit en del av en större mer omfattande medarbetarundersökning.  

Inom delar av nämnden har det under året genomförts omorganisationer vilket påverkar medarbetarna och 

ges uttryck i svaren. I den reviderade personalförsörjningsplanen har utbildningsbehov tagits fram och en 

del av dessa kan finansieras av omställningsfondens medel. Ansökan har skickats in och beviljats för bland 

annat språkstöd.  

Sotenäs kommun ska arbeta för ett hållbart samhälle där både kommunen som arbetsgivare och näringslivet 

finner rätt kompetens. Ett sätt att få kommuninvånare i arbete som möter näringslivets behov är så kallade 

jobbspår som innebär att utifrån företagets behov starta utbildningar som möter behoven. Här samverkar 

Sotenäs kommun med flera grannkommuner för att bättre kunna möta behoven och få tillräckligt underlag 

till utbildningar. 

 År 2020 År 2021 År 2022 Utfall 

2023 

Mål-

nivå 

2023 

Sjukfrånvaro totalt bland anställda, andel 

(%) 

5.9% 7.6% 5.0% 5.4% 7.0% 

Hållbart medarbetarengagemang - HME 

kommunalt anställda 

86%  87% 74% 87% 
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2) Sotenäs kommun har en organisation som arbetar med tillgången till rätt kompetens för att 

säkerställa kommunen egna och det lokala näringslivets kompetensförsörjningsbehov  

Två av tre delmål är helt uppfyllda. Tredje målet kan vi ej redovisa då det inte finns underlag redovisat från 

SCB. Arbetet med jobbspår sker i samverkan med Lysekils kommun vilket genomförts enligt 

målbeskrivning. Omställningsfondens medel ska användas för att arbeta med förebyggande insatser och 

ställa om organisation och medarbetare för att möta framtida kompetensbehov. Det rör sig om såväl 

strategisk kompetensförsörjning och att möta behov av nya tjänster som att vara en attraktiv arbetsgivare. 

Samtliga medel som tilldelats Sotenäs kommun har använts under perioden. 

 År 2020 År 2021 År 2022 Utfall 

2023 

Mål-nivå 

2023 

Antal pågående jobb-spår 0 0 0 1 1 

Andel om omställningsfonden som 

nyttjas för kompetenshöjande insatser 

  100% 100% 100% 

(N00914) Förvärvsarbetande invånare 

20-64 år, andel (%) 

81.2% 81.9%  81.9% 81.2% 

 

3) Sotenäs kommun präglas av ett positivt företagsklimat för företagande och företagsamhet med 

goda förutsättningar för att fler företag ska kunna etablera, anställa, investera och expandera i 

kommunen  

Trots den extremt tuffa ekonomiska situationen, med hög inflation, höjda räntor och stora prisökningar 

inom många områden, står sig kommunens näringsliv ännu så länge relativt starkt i recessionen. Många 

företagare vittnar om svåra utmaningar och vissa branscher är mer utsatta än andra. 

Kommunen har flera utmaningar framför sig för att förbättra företagsklimatet. Förutsättningar med 

tillgänglig mark, kapacitet i reningsverk, eftersatta investeringar i infrastruktur är exempel på problem som 

hämmar företagsklimatet. En stor positiv utveckling under året är att kommunens byggenhet och miljöenhet 

gjort stora förändringar i hur de kommunicerar i sina ärenden och positivt resultat har setts omgående. I 

markförvaltningen påbörjas handläggning av företagsärenden direkt när de kommer in till förvaltningen. 

Kommunstyrelsen arbetar med genomförandedelen samt försäljning av industritomter gällande 

industriområde Hogenäs Hamn i Kungshamn. Byggnadsnämnden tagit fram detaljplaner på uppdrag av 

kommunstyrelsen. 

Nyckeltal År 2020 År 2021 År 2022 Utfall 

2023 

Mål-nivå 

2023 

Tillgänglig detaljplanerad och 

beredd mark för företagsetablering, i 

m2 

 0 35 000 35 000 6 000 

Antal nystartade företag, antal/ 1000 

invånare 16-64 år 

16 16 16 16 16 

Antal företagsärenden inom 

markförvaltningen där handläggare 

ännu inte utsetts 

 32 0 0 0 
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4) Sotenäs kommun har en turism- och besöksnäring som gör att fler människor vill bo, leva och 

besöka kommunen  

Beläggningsgraden på kommunens hotell, stugbyar och vandrarhem har legat på i princip samma stabila 

nivå under året som föregående år, trots att hushållen pressats av ränte- och prishöjningar. Bokningsläget 

har gynnats av den svaga kronkursen och även om den inhemska turismen är överrepresenterad, syns en 

tydlig ökning från såväl grannländerna som från södra delen av Europa. 

Antalet gästnätter i kommunens gästhamnar överträffar målnivån på helåret, trots en mycket regnig 

högsäsong, med lägre beläggning än normalår. 

Antalet året-runt-öppna info-points har utökats från 5 till 7 stycken. 

 År 2020 År 2021 År 2022 Utfall 

2023 

Mål-nivå 

2023 

Antal gästnätter i kommunens 

gästhamnar 

15 002 17 097 19 600 18 258 17 500 

Antal auktoriserade, året-runt-

öppna, info-points 

5 5 6 7 5 

Beläggningsgrad (andel belagda 

rum) inom hotell, stugbyar och 

vandrarhem, i % 

33% 40% 47% 46% 45% 

 

7) Sotenäs kommun arbetar strategiskt och målmedvetet för en mer balanserad demografisk 

befolkningsutveckling där det finns en stark framtidstro, att fler unga väljer att bo kvar och fler 

yrkesverksamma bosätter sig i kommunen  

Under året har antalet invånare minskat. Värt att notera är att minskningen har skett i de yngre 

åldersgrupperna, vilket förstärker den negativa utvecklingen av den demografiska försörjningskvoten i 

kommunen. 

 År 2020 År 2021 År 2022 Utfall 

2023 

Mål-nivå 

2023 

Antal invånare 31 december 9 100 9 125 9 160 (prel) 9 050 9 110 
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9) Sotenäs kommun har en välutbyggd infrastruktur och kollektivtrafik av hög kvalitet som är 

tillgänglig, tillförlitlig, hållbar och motståndskraftig vilket ska främja utvecklingen i alla kommunens 

samhällen  

Den digitala infrastrukturen är väl utbyggd inom kommunen som helhet. Det saknas fortfarande tillgång på 

vissa ställen och det är av vikt att på sikt säkerställa en hundraprocentig måluppfyllelse. Eftersom övriga 

infrastrukturslag, såsom järnväg och det statliga vägnätet, inte finns eller är undermålig, är det för oss som 

landsbygdskommun helt avgörande med en komplett utbyggd digital infrastruktur. 

Arbetet med kommunens cykelledsprojekt pågår, men årets planerade byggåtgärder har försenats på grund 

av svårigheter med att nå överenskommelser med berörda markägare . Så snart tjälen gått ur marken i vår 

kommer arbetet att dra igång. Kommunfullmäktige har under året fattat beslut om en cykelstrategi och 

kommunstyrelsen har beslutat om en prioriteringsordning för utbyggnaden. 

 År 2020 År 2021 År 2022 Utfall 

2023 

Mål-nivå 

2023 

Antal meter ny cykelled 0 0 0 0 500 

Tillgång till bredband om minst 

100 Mbit/s, andel (%) 

80% 81% 94% 82% 82% 

 

10) Sotenäs ska främja hållbar utveckling ur ett socialt, ekonomiskt och miljömässigt perspektiv  

Kommunstyrelsen arbetar med hållbarhet på många olika sätt, inte minst utifrån kommunens klimatlöften 

och andra miljömål. 

Målet avseende energianvändningen har uppnåtts och att den minskat sedan 2021 framgår av tabellen 

nedan. Av den energikartläggning av byggnadsbeståndet som gjorts under året visar att energieffektiviteten 

per kvadratmeter står sig väl vid jämförelse med andra kommuner. Minskningen har kunnat ske genom 

investeringar i värme- och ventilationsaggregat som genomförts i byggnadsbeståndet. De 

energieffektiviseringsåtgärder som genomförts och som alltjämt pågår är byte av gamla 

belysningsarmaturer, solcellsinstallation, installation av värmepump och ventilationsaggregat. 

Anläggningsenheten jobbar med grön strategi, för att skapa ängsmarker för pollinerare och faunadepåer. 

Syftet är att öka den biologiska mångfalden. Efter investeringar i maskinparken används fordon som bidrar 

med lägre utsläpp. Även annan utrustning, såsom motorsågar, gräsklippare, röjningsutrustning med mera 

har effektiviserats. Arbetskläder och möbler återanvänds i stor utsträckning. 

Måltidsenheten har fortsatt sitt arbete med utveckling av de offentliga måltiderna. Tack vare riktade insatser 

och satsningar har matsvinnet och serveringssvinnet minskat kraftigt sedan 2020. Framför allt har 

matsvinnet minskat i skolorna där det finns många tillagningskök, men det finns goda förutsättningar för 

att minska även inom äldreomsorgen genom måltidsutvecklingsprojektet. 

 År 2020 År 2021 År 2022 Utfall 

2023 

Mål-nivå 

2023 

Energianvändning i kommunala 

byggnader, i kWh/kvm 

80.0 127.0 107.0 109.0 122.0 

Antal inköpta liter bensin eller diesel 

till kommunens fordonspark 

103 250 60 417 96 987 97 107 95 000 

Andel ekologiska livsmedel i 

kommunens verksamhet 

24% 24% 30% 30% 30% 

Antal gram matsvinn och 

serveringssvinn i genomsnitt/portion 

82 82 57 55 45 

Antal kg CO2e/ kg inköpta livsmedel  1.5 1.5 1.5 1.7 

Antal solcellsanläggningar 125 170 281 281 171 
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Ekonomisk redovisning 

Driftsredovisning 

 
Utfall Jan - 

Dec 2022  

Utfall Jan - 

Dec 2023  

Budget Jan - 

Dec 2023  

Avvikelse 

mot budget 

Jan - Dec 

2023  

Verksamhetens intäkter 174.5 187.4 181.1  6.3 

Verksamhetens kostnader  -261.9 -273.7 -284.6  10.9 

Summa Resultaträkning -87.4 -86.3 -103.4  17.2 

Årets utfall 

Årets utfall uppgick till -86,3 mnkr, vilket är en positiv budgetavvikelse om 17,2 mnkr (20 procent) jämfört 

med budget. Budgetavvikelsen beror främst lägre elkostnader än budgeterad där den buffert för ökade 

elpriser som avsattes för 2023 inte har behövt utnyttjas fullt ut. Av det totala överskottet avser 10,8 mnkr 

el-buffert. Även lägre kostnader för kommundrivna detaljplaner, lägre personalkostnader än budgeterat 

samt icke ianspråktagna ofördelade medel påverkar resultatet i positiv riktning. 

Intäktsanalys 

Årets intäkter jämfört med föregående år 

Intäkterna har ökat med 12,9 mnkr (7 procent) jämfört med föregående år, vilket främst beror på ökade 

interna ersättningar för bland annat interna måltider, städtjänster och fordon. De interna ersättningarna 

påverkar kostnadssidan med motsvarande summa inom kommunstyrelsen och i övriga förvaltningar och 

påverkar därför inte resultatet för kommunen som helhet. 

Årets intäkter jämfört med budget 

Årets intäkter blev 6,3 mnkr (3 procent) högre än budgeterat, främst på grund av tillfälligt ökade statsbidrag 

från migrationsverket kopplat till flyktingar från Ukraina. Även arrendeintäkter är högre än budgeterat till 

följd av höjda arrendeavgifter. 

Inom hamnverksamheten är intäkterna lägre än budgeterat, framförallt på gästhamnssidan. Anledningarna 

är flera, men många gästhamnar på västkusten har haft sämre resultat under 2023 är under 2022. 

Omvärldsanalysen visar att västkusten har haft färre utlandsbesökare än normalt, till förmån för ostkusten. 

Även vädersituationen har påverkat beläggningen, då säsongen började bra fram till midsommar, men avtog 

sedan och avslutades även tidigare än normalt. En viss upphämtning skedde under slutet av augusti och 

början av september då vädret blev lite bättre. Även trenden med bredare båtar gör att antalet båtar som kan 

tas emot i hamnarna minskar stadigt. Målet om antalet gästnätter nås dock. 

Kostnadsanalys 

Periodens kostnader jämfört med föregående år 

Personalkostnaderna utgjorde 43 procent av nämndens kostnader. Dessa har ökat med 7,1 mnkr (6 procent) 

jämfört med år 2022. Främst beroende på ett högre personalomkostnadspåslag jämfört med 2022. 

Sjuklönekostnaderna uppgick till 0,9 mnkr, vilket är 0,1 mnkr lägre än 2022. Årets sjukfrånvaro uppgick 

till 5 procent vilket är på samma nivå som år 2022. 

Övriga kostnader har ökat med 4,6 mnkr (3 procent) vilket motsvarar index för kommunal uppräkning 

jämfört med föregående år. 
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Kostnader för vinterväghållning är avsevärt högre än föregående år. Både på grund av en högre fast 

ersättning till externa entreprenörer och antal snöfall. Ökade kapitalkostnader, främst avseende maskiner 

som köptes in i slutet på 2022 påverkar också jämförelsen. 

2021 testamenterade Greta Mattson en fastighet till Sotenäs kommun, med förbehållet att Stenbogens 

badplats skulle återställas till hur den såg ut under 1960-talet. Arbetet har nu påbörjats med att ta fram 

tillstånd för kommande upprustning, samt upphandlat entreprenad för genomförandet. 

Kostnader för avbruten upphandling av HR- och lönesystemet belastar driftbudget 2023. Upphandlande 

part, SML kommunerna, fattade ett gemensamt beslut att avbryta upphandlingen och ingå förlikningsavtal 

med leverantören. 

Elkostnader och kostnader för anläggningsarbeten är lägre än föregående år. 

Årets kostnader jämfört med budget 

Årets personalkostnader blev 2,7 mnkr (2 procent) lägre än budgeterat till följd av vakant tjänst samt 

sjukfrånvaro och föräldraledigheter som inte ersatts med vikarier. 

Övriga kostnader blev 8,1 mnkr (5 procent) lägre än budgeterat, vilket främst avser lägre el-kostnader. 

Även konsulttjänster för kommundrivna detaljplaner, ofördelade medel, livsmedel samt underhåll och 

anläggningsarbeten är lägre än budgeterat. Högre kostnader för snöröjning minskar dock överskottet. 

För 2023 budgeterades med ett el-pris på 2,2 kr/kWh plus motsvarande cirka 1kr/kWh i fasta kostnader och 

nätavgift. Totalt budgeterades 23,1 mnkr i elkostnader, varav 13,0 mnkr avsåg tillfällig el-buffert som 

öronmärktes till ökade elkostnader. Spotpriset för el-prisområde 3 för perioderna som har belastat år 2023 

har legat mellan 38 öre och 2,69 kr per kWh*. Till det kommer nät- och fasta avgifter. Totala elkostnader 

under året uppgår till 12,4 mnkr, och elanvändningen uppgår till 6,4 GWh, därmed har 2,2 mnkr av el-

buffert ianspråktagits under året och 10,8 mnkr är outnyttjade. 

Kostnader för kommundrivna detaljplaner är lägre än budgeterat för perioden, främst beroende på att flera 

pågående planarbeten pausats, bland annat Askums industriområde. Vid Hogenäs industriområde har ett 

område pekats ut som en potentiell plats för ett framtida avloppsreningsverk och arbetet med detaljplanen 

är pausat tills det finns ett beslut om placering. 

Vad gäller livsmedel, så har flera prisökningar aviserats inför, och under året, vilka inte fullt ut har slagit 

igenom. Verksamheten har dessutom aktivt jobbat med att hålla nere kostnaderna genom bättre planerade 

inköp och svinnminskning, med goda resultat. 

Kostnad för vinterväghållning uppgår under året till 4,4 mnkr, varav 1,5 mnkr avser december 2023. Av 

utfallet avser 2,6 mnkr köpt tjänst av externa entreprenörer. 

Kostnad för tomma lokaler uppgår till 0,8 mnkr 

*Källa: www.nordpoolgroup.com 
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Kommentar per verksamhetsområde 

 

 Utfall Jan - 

Dec 2022  

Utfall Jan - 

Dec 2023  

Budget Jan 

- Dec 2023  

Avvikelse 

mot budget 

Jan - Dec 

2023  

KS ofördelade medel   -1.2 1.2 

Kommunstyrelseförvaltning -68.2 -70.8 -71.7 0.9 

Samhällsbyggnadsförvaltning KS -19.1 -15.5 -30.6 15.1 

Summa Kommunstyrelsen -87.4 -86.3 -103.4 17.2 

 

Kommunstyrelsens ofördelade medel 2023 mnkr 

Ingående budgetanslag 2023 2,8 

Avgår - medel som beslutats fördelas ut under året  

Upphandlare (KS ramhöjande) -0,4 

VA-plan / Vattentjänstplan (KS 2023) -0,5 

Lokaler, personal och ökat elevantal i anpassad grundskola (UN 2023) -0,7 

Skyddad yrkestitel för undersköterskor (ON 2023-2024) -0,1 

Utredning organisationsform Sotenäs RehabCenter AB (KS 2023) - 

Återstår 2023 1,2 

 

KS ofördelade medel 

Under året har budget om 1,7 mnkr omfördelats från KS ofördelade medel. Av dessa är 1,3 mnkr tillfälliga 

och 0,4 mnkr ramhöjande i verksamheterna. Se specifikation i tabellen ovan. 

Kommunstyrelseförvaltningen 

Periodens utfall är 0,9 mnkr lägre än budgeterat. Avvikelsen beror främst på lägre personalkostnader, dels 

för en vakant tjänst som verksamhetsutvecklare, men också lägre behov av arbetsmarknadsåtgärder samt 

tillfälliga ledigheter. Verksamheten har även högre intäkter än budgeterat, främst bidrag från 

migrationsverket för flyktingar från Ukraina. 

Kostnader för avbruten upphandling om 1,6 mnkr av HR- och personalsystem reducerar överskottet. Utan 

denna kostnad hade resultatet istället hamnat på 2,5 mnkr. 

Verksamheten har fått 0,4 mnkr från ofördelade medel för upphandlare. 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 

Periodens utfall är 15,1 mnkr lägre än budgeterat. Överskottet beror till största del på lägre el-priser än 

budgeterat samt tillfälligt lägre kostnader för konsulttjänster för kommundrivna planer. Lägre intäkter inom 

sommarverksamheterna hamn och parkering samt höga kostnader för snöröjning dämpar emellertid 

överskottet. 

Verksamheten har fått 0,5 mnkr från ofördelade medel för VA-plan / Vattentjänstplan. 
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Investeringsredovisning 

Investeringsutgifterna uppgår under året till 52,3 mnkr. Budgeten för helåret uppgår till 115,0 mnkr, vilket 

innebär att 45 procent av budgeten använts under året. 

 Utfall Jan - 

Dec 2023  

Budget helår 

2023  

Avvikelse 

mot budget 

helår 2023  

Exploateringsprojekt & markköp -684 -1 000 316 

    

Anläggningsprojekt -11 773 -13 185 1 412 

   varav Förbättring/underhåll torg -3 333 -3 333 0 

   varav Asfaltering/beläggning gator -4 032 -4 000 -32 

    

Hamnprojekt -7 295 -7 486 191 

   varav Brygga Väjern -3 492 -3 500 8 

    

Förskolefastigheter -368 -500 132 

    

Skolfastigheter -3 478 -4 600 1 122 

   varav Skolfastigheter -2 383 -3 000 617 

    

Omsorgsfastigheter -13 238 -59 500 46 262 

   varav Hunnebohemmet -7 591 -50 000 42 409 

   varav Kompetenscentrum -3 227 -7 000 3 773 

   varav Planerat underhåll omsorgsfastigheter -2 420 -2 500 80 

    

Övriga/övergripande fastighetsprojekt -3 852 -5 350 1 498 

   varav Hygienvårdsanläggning Malmön  -2 306 -2 500 194 

    

Övriga investeringar KS -11 597 -23 330 11 733 

   varav Energieffektiviserande åtgärder -4 914 -6 280 1 366 

   varav Räddningstjänst fordon -5 330 -11 350 6 020 

    

Årets investeringar -52 284 -114 950 62 666 

 

Exploateringsprojekt & markköp 

Budgeterade medel avser utbyggnad av industriområden. Utfallet avser Hogenäs hamn som har 

detaljprojekterats och byggstart för infarten har i skrivandets stund inletts strax efter årsskiftet 2023/24. 

Kommunen bygger ut allmän plats och Sotenäs Vatten AB anlägger VA i samband med vägbyggnationen. 

Utbyggnaden av området påbörjas hösten 2024. 

Anläggningsprojekt 

Förbättring/underhåll torg: Uppgradering och omgestaltning av torget i Bovallstrand har genomförts 

under andra halvåret. Syftet är att modernisera trafikflödet och att gestalta om torget med rabatter, konst 

och träd. Detta för ökad trevnad med bättre förutsättningar när det kommer till grönstrategi och pollinerare. 

Genom samarbete med Kultur- och fritidsverksamheten inom ramen för Fyrbodals projekt "Våra Rum" har 

torget även prytts med ett konstverk. 
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Asfaltering/beläggning gator: Beläggningsarbeten med asfaltering har genomförts enligt plan efter 

mycket stora utmaningar i upphandlingsfasen. 

Rörbro Örn: Projektet är kommunens del i ett större projekt med Trafikverket, som syftar till att hantera 

stora dagvattenflöden från Långöns Vatten. Projektet försenades på grund av stabilitetsproblem för vägen 

med utredningar och krav på förnyat tillstånd som följd. Tillståndsprocessen har emellertid gått fortare än 

väntat och tillstånd har nu lämnats. Byggnationen inleddes i november och beräknas vara klar i mars 2024. 

Hamnprojekt 

Fiskebryggan i Väjern: Bryggan har sedan många år varit avspärrad för tillträde och nu har ny brygga 

uppförts. Bryggan har försetts med nya pålar, en gjuten tät kajkant, ny träöverbyggnad och säkrats för 

framtida urspolningar bakom bryggan. Bryggan har även konstrueras för att passagerar-/turbåtar ska kunna 

lägga till. 

Skredriskåtgärder: I projektet för stabilitetshöjande åtgärder av hamnen i Hunnebostrand pågår 

framtagande av handlingar inför tillståndsansökan till mark- och miljödomstolen för vattenverksamhet. 

Enligt tidplanen ska ansökningshandlingarna var klara för inlämning i slutet av maj 2024. Man kan räkna 

med att domstolen behöver minst ett år innan de återkommer med ett beslut. Efter det tar detaljprojektering 

vid och framtagande av bygghandlingar, förfrågningsunderlag för upphandling av en entreprenör. 

Utöver de projekt som redovisas i investeringsbudgetuppföljningen har hamnen i Svinviksbukten - 

Hovenäset renoverats med hjälp av egen personal, som har kunnat bidra med insatser mellan snö och 

halkbekämpning. Materialet köptes in under 2022 varför det inte ingår i utfallet 2023. 

Förskolefastigheter 

Den positiva budgetavvikelsen beror främst på att uppbokade medel för Smögens skola ej behövde nyttjas 

då inga krav kom från konkursförvaltaren. 

Skolfastigheter 

Skolfastigheter: Byggnation av en modullösning på Sotenässkolan för att täcka den anpassade 

grundskolans behov har genomförts och modulen har tagits i bruk. Kostnaden beräknades per augusti till 

3,0 mkr. Nedlagda kostnader är hittills 2,2 mnkr. En del återställningsarbeten utvändigt genomförs våren 

2024. 

Anpassning av Lablängan för att kunna ta emot gymnasieskolans elever fick avbrytas på grund av 

byggnadens dåliga skick. 

Omsorgsfastigheter 

Kompetenscentrum: Takrenoveringen på Kompetenscentrum är genomförd inom budget. Även 

ombyggnaden av Kompetenscentrum är påbörjad. Ombyggnationen är en förutsättning för att kunna få 

igång byggnationen av det nya Hunnebohemmet. Innan jul uppdagades problem med befintligt golv som 

kommer medföra en fördyrning av projektet. 

Hunnebohemmet: Arbetet med framtagande av systemhandling för byggnationen på Hunnebohemmet har 

genomförts och upphandling inletts. Prognosen för totalsumman ligger kvar på 200 mkr med färdigställande 

2027. 

Genom dessa projekt byggs ett omfattande eftersatt underhåll bort i omsorgslokalerna. De blir också 

ändamålsenliga och kommer att erbjuda en god boende- och arbetsmiljö. 

Övriga/övergripande fastighetsprojekt 

Hygienvårdsanläggning Malmön, Skuthamn: Byggnationen av ny hygienvårdsanläggning på Malmön 

för bland annat gästhamnen Skuthamn är genomförd inom budget. 

Övriga investeringar KS 

Energieffektivisering: Arbetet med energieffektiviseringar fortgår med armaturbyten och inköp av 

solcellsanläggningar på totalt 50 000 kWh. Dessa kommer att monteras på Kvarnberghemmet under våren 
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2024. En energikartläggning har redovisats med resultatet att våra lokaler har lägre energiförbrukning är 

rikssnittet vilket medför att investeringsbehovet i energieffektiviseringar är begränsat. Däremot kan 

energianvändningen minskas genom att höja yteffektiviteten och samtidigt öka lokalernas 

ändamålsenlighet. 

Räddningstjänst fordon: Två nya fordon har levererats under våren. En ny släckbil och en ny räddningsbil 

som har utgångspunkt från stationen i Hunnebostrand. 
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Kommunens kvalitet i korthet - KKiK  
 

Kommunens kvalitet i korthet (KKiK) 2019 2020 2021 2022 2023 

Delaktighetsindex 79 61 74 69 67 

Företagsklimat enligt Öppna Jämförelser  70  67  

Fossiloberoende fordon i kommunorganisationen  24 28 37  

Ekologiska livsmedel i kommunens verksamhet 22 24 24 30  

Resultat vid avslut i kommunens 

arbetsmarknadsverksamhet, deltagare som börjat arbeta 

eller studera 

22 19 22 26  

Nöjdhet med skötseln av kommunens utomhusmiljöer     60 

Medborgarundersökningen - Bra bemötande vid kontakt 

med tjänsteperson i kommunen 

    77 

Medborgarundersökningen - Att få svar på frågor till 

kommunen fungerar bra 

    63 
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 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sida: 22(24) 

 
 

KSAU § 22 Dnr 2024/000123 

Ändring av stadgar och permutation av Stiftelsen Industrihus i Sotenäs 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunfullmäktige godkänner Stiftelsen Industrihus i Sotenäs kommuns förslag till ändring 
stadgar samt att stiftelsen ansöker om permutation. 

Sammanfattning 

Stiftelsen Industrihus i Sotenäs kommun bildades 1971 och har till ändamål att inom Södra Sotenäs 
kommun förvärva, uppföra och förvalta bostads- och industrifastigheter. Stiftelsen, som skall vara 
ett allmännyttigt företag, skall icke bedriva annan byggnadsverksamhet än sådan till vilken utgår 
statligt eller kommunalt stöd. 
 
Stiftelsen har inte bedrivit verksamhet sedan 2005 då fastigheten Vägga 2:97 (före detta 
brandstation) såldes till kommunen. Stiftelsens styrelse bedömer att stiftelsens ändamål inte längre 
går att uppfylla och Länsstyrelsen uppmanar därför styrelsen att överväga en upplösning av 
stiftelsen.  
 
För att en upplösning av stiftelsen skall vara möjlig krävs det att styrelsen till Kammarkollegiet 
inger en ansökan om att ändra stiftelsens ändamål, stadgar § 2 och att grundfonden inte skall ha 
något lägsta belopp, stadgar § 15. Därefter kan stiftelsen förbruka sina tillgångar och upplösas.  
 
Enligt stiftelsens stadgar § 22 får stiftelsens stadgar inte ändras utan medgivande av 
Kommunfullmäktige.   

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande – Ändring stadgar Stiftelsen Industrihus – Ekonomichef 2024-02-08 
Stadgar för stiftelsen Industrihus i Sotenäs kommun 1971 daterad 1971-03-12 § 12 
Protokoll Stiftelsen Industrihus i Sotenäs kommuns styrelse 2024-01-31 
 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2024-02-08 KA 2024/000123 
 
Kommunstyrelsens förvaltning 
Maria Strömberg 
Ekonomichef 
 

Ändring av stadgar och permutation av Stiftelsen Industrihus i 
Sotenäs 

Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till beslut 
Kommunfullmäktige godkänner Stiftelsen Industrihus i Sotenäs Kommuns förslag till 
ändring stadgar samt att stiftelsen ansöker om permutation. 

Sammanfattning 
Stiftelsen Industrihus i Sotenäs kommun bildades 1971 och har till ändamål att inom Södra 
Sotenäs kommun förvärva, uppföra och förvalta bostads- och industrifastigheter. Stiftelsen, 
som skall vara ett allmännyttigt företag, skall icke bedriva annan byggnadsverksamhet än 
sådan till vilken utgår statligt eller kommunalt stöd. 
 
Stiftelsen har inte bedrivit verksamhet sedan 2005 då fastigheten Vägga 2:97 (f d 
brandstation) såldes till kommunen. Stiftelsens styrelse bedömer att stiftelsens ändamål 
inte längre går att uppfylla och Länsstyrelsen uppmanar därför styrelsen att överväga en 
upplösning av stiftelsen.  
 
För att en upplösning av stiftelsen skall vara möjlig krävs det att styrelsen till 
Kammarkollegiet inger en ansökan om att permutera stiftelsens ändamål, stadgar § 2 och 
att grundfonden inte skall ha något lägsta belopp, stadgar §15. Därefter kan stiftelsen 
förbruka sina tillgångar och upplösas.  
 
Enligt stiftelsens stadgar §22 får stiftelsens stadgar inte ändras utan medgivande av 
Kommunfullmäktige. 

Beslutsunderlag 
Stadgar för stiftelsen Industrihus i Sotenäs kommun 1971 
Protokoll 2024-01-31 Stiftelsen Industrihus i Sotenäs kommuns styrelse    

Beslutet skickas till 
Styrelsen för Stiftelsen Industrihus i Sotenäs kommun 
Ekonomichef 
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Maria Strömberg Anna Liedholm 
Ekonomichef Kommundirektör 

 











Stiftelsen Industrihus i Sotenäs kommun 
 

 
Sammanträdesprotokoll | 2024-01-31| § 1-4 

Plats och tid Teams,den 31 januari efter KSAU kl 13,00-14,00 
 

  

Beslutande Therese Mancini, ordförande 

Kerstin Nilsson 

Eva Abrahamsson 

Helene Stranne 

Mikael Andersson 

 

 

Närvarande 
suppleanter 

  

 

 

 

 

Övriga deltagare Sekreterare; Maria Strömberg, 

ekonomichef Sotenäs kommun 

Patrik Wallentinson, redovisningsekonom 

Sam Bidi, kontakt Advokatfirman Gärde 

& Partners AB 

 

 

 

Justerare Helene Stranne 

  

Sekreterare    

 Maria Strömberg   

Ordförande    

 

 

 Therese Mancini   

Justerare    

 Helene Stranne   
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 Justerares 

signatur: 

 

 

Rätt utdraget 

intygar: 

 

Sida: 2(4)
 

 

 

§ 1 Val av justerare 

Styrelsens beslut 

Styrelsen beslutar att Helene Stranne är justerare av protokollet. Protokollet ska senast justeras 

senast 2024-02-02. 

 

§ 2 Ny ansökan om permutation 
 

Sammanfattning 

Stiftelsen Industrihus i Sotenäs kommun bildades 1971.  

 

Av stiftelsens stadgar § 2 framgår att stiftelsens ändamål: 

”Stiftelsen har till ändamål att inom Södra Sotenäs kommun förvärva, uppföra och förvalta 

bostads- och industrifastigheter. Stiftelsen, som skall vara ett allmännyttigt företag, skall icke 

bedriva annan byggnadsverksamhet än sådan, till vilken utgår statligt eller kommunalt stöd” 

 

Stiftelsen har inte bedrivit verksamhet sedan 2005 då fastigheten Vägga 2:97 (f d brandstation) 

såldes till kommunen. Stiftelsens egna kapital uppgick 2023-12-31 till 957 361 kr. 

 

Om stiftelsens styrelse gör bedömningen att stiftelsens ändamål inte längre går att uppfylla har 

Länsstyrelsen uppmanat styrelsen att överväga upplösning av stiftelsen. För att en upplösning av 

stiftelsen ska vara möjlig krävs att styrelsen för Stiftelsen industrihus till Kammarkollegiet inger en 

ansökan om att permutera stiftelsen och att grundfonden inte skall ha något lägsta belopp. 

 

Därefter kan stiftelsen förbruka sina tillgångar och upplösas.  

 

Styrelsen för Stiftelsen Industrihus i Sotenäs kommun bedömer att stiftelsens ändamål inte längre 

går att uppfylla samt att grundfonden inte ska ha något lägsta belopp och beslutar att till 

Kammarkollegiet inge en ansökan om permutation.  

 

Ändringar i stadgarna måste medgivande beredas av kommunfullmäktige.  
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 Justerares 

signatur: 

 

 

Rätt utdraget 

intygar: 

 

Sida: 3(4)
 

 

 

 

1. Ändring av paragraf 2 (ändamål) i stadgar 

 

Yrkande för ändring: Ändring av paragraf 2 gällande ändamål i stiftelsen Industrihus i Sotenäs 

kommun. 

 

Lydelse: Stadgar för stiftelsen Industrihus i Sotenäs kommun från 1971. Paragraf 2 ändamål.  

 

”Stiftelsen har till ändamål att inom Södra Sotenäs kommun förvärva, uppföra och förvalta 

bostads- och industrifastigheter. Stiftelsen, som skall vara ett allmännyttigt företag, skall icke 

bedriva annan byggnadsverksamhet än sådan, till vilken utgår statligt eller kommunalt stöd” 

 

Förslag till ny/ändrad lydelse: Stadgar för stiftelsen Industrihus i Sotenäs kommun. Paragraf 2 

ändamål.  

 

”Stiftelsen har till ändamål att i Sotenäs kommun lämna bidrag till att förvärva, uppföra och 

förvalta allmännyttiga bostads- och industrifastigheter. Avsikten är att möjliggöra för att öka 

invånarantalet i kommunen. Stiftelsen ska inte ge bidrag till annan byggnadsverksamhet än 

sådan, till vilken utgår statligt eller kommunalt stöd” 

 

Skälet till ändring av stadgar, paragraf 2 (ändamål) 

Skälet till ändring av stadgar paragraf 2 (ändamål) är att stiftelsens ändamål inte längre går att 

uppfylla. Stiftelsen har inte bedrivit verksamhet sedan 2005 då fastigheten Vägga 2:97 (f d 

brandstation) såldes till kommunen. Stiftelsens egna kapital uppgick 2023-12-31 till 957 361 kr. 

 

Stiftelsen kommer från och med 2024 att bära sina egna kostnader avseende administration och 

arvoden vilket innebär att kapitalet över tiden kommer att minska då avkastningen inte kan 

förväntas motsvara kostnaden. Kvarvarande kapital i stiftelsen är för litet för det ändamål som 

stiftelsen har, varför en förändring är nödvändig för att kunna nyttja stiftelsens kapital.  

 

2. Upphävning av paragraf 15 (grundfond) i stadgar 

 

Yrkande för att upphäva: Upphäva paragraf 15 (grundfond) 

 

Skälet för att upphäva § 15 (grundfond) 

För att kunna upplösa stiftelsen kan inte grundfonden ha något lägsta belopp som står i stadgarna 

(minst 1 500 kr). Paragrafen behöver tas bort i syfte att möjliggöra att hela stiftelsens kapital kan 

förbrukas och upplösas.  

Styrelsens beslut 

Styrelsen beslutar att insända ansökan om permutation för Stiftelsen Industrihus i Sotenäs enligt 

yrkande och skäl, samt skicka beslutet till Kommunfullmäktige medgivande om ändring. 
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signatur: 
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intygar: 

 

Sida: 4(4)
 

 

 

§ 3 Avrop av tjänst att utföra permutation och upplösning av stiftelse 
samt kontaktperson/ombud till kammarkollegiet 
Ändring av en stiftelses ändamål är Kammarkollegiets praxis restriktiv.  Utifrån vår kompetens och 

resursbrist på ekonomiavdelningen har vi avropat tjänst av Advokatfirma Gärde & Partners AB 

att genomföra hela processen med permutation och upplösa stiftelsen. Ekonomiavdelningen finns 

som stöd och bistår med information från tidigare ärenden samt bokningar. För att hanteringen av 

ansökan behöver styrelsen utse kontaktperson/ombud med fullmakt till Kammarkollegiet sätt att 

ansöka om permutation, rättigheter att justera/komplettera ansökan. Efter godkänd permutation kan 

upplösning ske. 

Styrelsens beslut 

Styrelsen beslutar att godkänna avropet mot advokatfirma Gärde & Partners AB att utföra 

uppdraget att utföra permutation samt att upplösa Stiftelsen Industrihus i Sotenäs. 

 

Styrelsen beslutar att Advokatfirman Gärde & Partners AB ska vara kontaktperson/fullmakt/ombud 

till Kammarkollegiet och som har rätt att genomföra ansökan om permutation för Stiftelsen 

Industrihus i Sotenäs samt rättighet att justera/komplettera ansökan om nytt ändamål. 

Advokatfirman Gärde & Partners AB utser person som ska vara kontaktperson/fullmakt/ombud.  

 

§ 4 Godkännande av årsbokslut 2023 
Årsbokslutet för 2023 visar på ett underskott om -25 kr. Övriga kostnader för revision och 

granskning överstiger någon ränteersättning för avräkningsfodran på Sotenäs kommun.  

 

Summa tillgångar uppgår till 965 361 kr.  

Styrelsens beslut 

Styrelsen beslutar att godkänna bokslut och upprättat årsredovisning 2023. 
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 Remiss 
 Datum Dnr 
 2024-02-20 KA 2024/1 

 

Till 
Kommunstyrelsen  

 

 

 

Remiss Budget 2025 – förslag till nämndsramar 
I enlighet med det arbetssätt som beskrivits i vår utvidgade budgetprocess, förankrat i 

budgetberedningen, har förvaltningsledningen arbetat fram ett gemensamt förslag till 

drift- och investeringsbudget 2025 (underlag till MRP).    

 

De gemensamma utgångspunkterna i förvaltningsledningens förslag till resultatnivå, 

och prioriteringar är fullmäktiges mål och nämndernas inriktningsdirektiv för mandat-

perioden, kompletterat med den årliga kommungemensamma omvärldsanalysen. 

 

Remiss 
Nämnden bereds möjlighet att yttra sig över förvaltningsledningens förslag gällande 

1. Resultatnivå, 

2. Skattesats; och 

3. Prioriteringar och prioriteringsordning på förvaltningens olika förslag. 

 

Vidare instruktioner och information finns i bifogad bilaga. 

Nämndernas yttranden kommer att omhändertas av Budgetberedningen i den fortsatta 

budgetberedningen. 

 

Remisstid 
Yttrandet överlämnas snarast, men senast 2024-04-02 och ska sändas till 

maria.stromberg@sotenas.se   

  

Bilagor 
Förvaltningens förslag till prioriteringar drift- och investeringsbudget 2025-2028. 

 

 

Med vänliga hälsningar 

Kommunstyrelseförvaltningen 

Maria Strömberg 

Ekonomichef 

mailto:maria.stromberg@sotenas.se
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Förvaltningens förslag till prioriteringar i drift- och 
investeringsbudget 2025 - 2028 
SKR:s budgetmodell 
I processen för att arbeta fram nämndernas budgetramar år 2025, arbetar vi enligt SKR:s 

budgetmodell. Modellen utgår ifrån en teknisk basbudget, med tillägg (+) eller avdrag (-) utifrån 

medvetna prioriteringar. Den tekniska basbudgeten räknas fram i ett verktyg tillhandahållet av 

SKR, och utgår ifrån en genomsnittlig kommun i Sverige, justerad för lokala förutsättningar 

som gäller för Sotenäs kommun - så som exempelvis demografi. Den tekniska basbudgeten är 

tillräcklig för att bedriva verksamhet med en genomsnittlig effektivitet och kvalitetsnivå, som de 

kommuner vi jämför Sotenäs med. Utöver den tekniska basbudgeten finns ett utrymme för 

prioriteringar i budget 2025.   

 
Vad är en prioritering?  
En prioritering är något som görs utöver genomsnittlig effektivitet, ambitionsnivå eller kvalitet. 

Det kan också vara genom en unik verksamhet eller aktivitet som andra kommuner inte har. En 

prioritering kompenseras i kostnadsutjämningen, det vill säga prislappen. Prioriteringen kan 

vara tillfällig eller gälla tills vidare. Varje prioritering ska kopplas i första hand till ett mål eller 

övrigt uppdrag beslutat av Kommunfullmäktige, eller nya lagkrav (sedan år 2023). 

 
Remissen 
Förvaltningarna har tagit fram ett gemensamt förslag avseende fördelning av prioriteringar i 

drift- och investeringsbudget 2025.  

 

Förvaltningens förslag skickas ut till Kommunstyrelsen, Miljö- och byggnämnden, 

Utbildningsnämnden och Omsorgsnämnden på remiss. I remissen ges nämnden möjlighet att 

yttra sig över nämndens del av förvaltningens förslag. Om nämnden väljer att yttra sig ska 

yttrandet omfatta följande delar: 

• förvaltningens förslag till skattesats,  

• förvaltningens förslag till resultatnivå, 

• prioriteringar och prioriteringsordning på förvaltningens förslagna delar i driftbudget. 

 

Eventuella förslag till förändring ska vara finansierade i sin helhet, det vill säga att om tillägg 

görs till förvaltningens förslag behöver annat tas bort i motsvarande omfattning. Exempelvis: 

• Ökar skatteintäkterna ökar antingen resultatet och investeringsvolymen, eller 

prioriteringarna i driften. 

• Minskar resultatnivån ska investeringsvolymen minska med samma belopp. 

• Ökar prioriteringsvolymen i driften kommer resultatet och investeringsvolymen att 

minska med samma belopp  

 

Yttrandets avsändare är respektive nämnds ordförande. Förvaltningsledningen kan vid behov 

biträda med formuleringar. 

 

Tänk på att det är ramar som tas fram och inte innehåll eller fördelning av nämnden 

budget. Det arbetet görs efter sommaren och beslutas av respektive nämnd under oktober-

december månad. De förslag som är specificerade i uppställningen för prioriteringar inom 

driftbudgeten skapar förutsättningar för nämnden att fortsätta satsa på dessa områden, utan att 

annat inom nämndens område behöver stå tillbaka, jämfört med kommunerna i jämförelsen.  
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Förvaltningens förslag 
Tabellen nedan visar en sammanställning av förvaltningens förslag till skattesats, resultat, samt 

prioriteringsvolymer i driftbudget och investeringsbudget. Beloppen redovisas i mnkr om inget 

annat anges. 

 

 

 2025 2026 2027 2028 
Skattesats (%) 21,99% 21,99% 21,99% 21,99% 
     
Årets resultat (%) 4,0% 4,6% 5,0% 4,0% 
Årets resultat 26,4 31,4 35,2 29,0 
     
     
Prioriteringsutrymme i investeringsbudget 
Kommunstyrelse* 106,2 135,6 128,2 81,8 
Miljö- och byggnämnd**   - - - - 
     
Utbildningsnämnd 2,7  1,2 0,9 0,7 
Omsorgsnämnd 2,9 6,2 5,1 2,5 
     

Summa investeringar 111,8 143,0 134,2 85,0 
   varav låne-finansiering 52,8 77,0 59,2 16,0 
     
     
Prioriteringsutrymme i driftbudget 
Kommunfullmäktige - - - - 
Valnämnd -0,2 0,5 -0,2 -0,2 
     
Revision - - - - 
Överförmyndarnämnd 0,1 0,1 0,1 0,1 
     
Kommunstyrelse 16,3 18,3 16,0 16,0 
Miljö- och byggnämnd -2,2 -0,9 - - 
     
Utbildningsnämnd 35,4 34,3 27,5 26,0 
Omsorgsnämnd 14,5 1,0 - - 
     

Summa prioriteringar i 
driftsredovisningen 

63,9 53,3 43,4 41,9 

     
     

* i uppställningen ovan redovisas all investering i totalförsvar och samhällsskydd (inklusive 
civilförsvar) inom Kommunstyrelsen 
 
** förslaget till fördelning av investeringsbudget innebär att Miljö- och byggnämnden inte 
tilldelas någon investeringsbudget. Gemensamt ärendehanteringssystem hanteras inom 
Kommunstyrelsen 
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Investeringsbudget 

Tabellen nedan visar en sammanställning av förvaltningens förslag till fördelning av 

investeringsbudget år 2025 – 2028, per område inom Kommunstyrelsen. Redan beslutade 

investeringsprojekt inom ett område särredovisas på varav-rader. Belopp i mnkr. 

 

Förslaget innehåller också information om vilka investeringar som föreslås lånefinansieras 

under perioden. Förslaget innebär att de finansiella målen i riktlinjen för god ekonomisk 

hushållning behöver revideras.  

 

 

 
 

 

 

 

 

 

 

 

Investeringar 2025, plan 2026 - 2028
Budget   

2025

Plan   

2026

Plan   

2027

Plan   

2028

Totalt 
eftersatt 
underhåll 
efter år 
2028

Totalt 
eftersatt 
underhåll 
år 2024

Total 
summa för 

f lerårigt 
projekt Avser åren

Exploatering 1,0 5,0 0,0 0,0 0,0 0,0

Vägnät och parkering 9,9 9,9 14,8 15,2 61,6 96,0
varav Gång - och cykelvägar/cykelleder 2,0 2,0 3,7 2,0 10,0 mnkr 2023-2027

Parker och lekplatser 2,4 2,3 2,0 3,8 3,8 8,0

Badplatser 1,3 1,8 1,9 3,4 6,2 12,4

Hamnar 14,8 25,4 36,4 20,0 188,9 216,0
varav Brygga Tången 4,6 6,8 mnkr 2024-2025

LÅNA varav Skredriskåtgärder Hunnebostrands hamn 0,3 15,0 22,0 40,0 mnkr 2023-2027

Kommersiella fastigheter 1,5 2,0 7,2 6,0 0,0 0,0

Skolfastigheter 0,6 5,9 15,3 10,0 0,0 0,0

Omsorgsfastigheter 50,0 50,0 25,0 0,0 0,0 0,0

LÅNA varav Hunnebohemmet 50,0 50,0 25,0 200,0 mnkr 2022-2027

Övergripande fastighetsutgifter 15,3 13,5 14,0 21,0 172,0 209,0

Räddningstjänst 2,4 8,2 4,8 1,5 0,0 0,0

Totalförsvar och samhällsskydd 4,6 9,9 5,6 0,5 0,0 0,0

Övergripande administration och övrigt 2,4 1,7 1,2 0,4 0,0 0,0

Summa investeringar KS 106,2 135,6 128,2 81,8 432,5 541,4

LÅNA varav intäkts/hyres/lånefinansieraExploatering 1,0 5,0 0,0 0,0

LÅNA varav skredriskåtgärder i Hunnebostrand 0,3 15,0 22,0 0,0

LÅNA varav kommersiella fastigheter 1,5 2,0 7,2 6,0

LÅNA varav NY SKOLA 0,0 5,0 5,0 10,0

LÅNA varav Hunnebohemmet 50,0 50,0 25,0 0,0
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Driftsbudget 

Tabellen nedan visar en sammanställning av den framräknade tekniska basbudeten per år, 

förvaltningens förslag till fördelning av prioriteringsutrymmet i driftbudget, samt den totala 

budgeten per år. Belopp i mnkr. 

 

 

   
105,2   Total budget 2024 

   
92,7  Teknisk basbudget 2025 inklusive kapitaltjänst och PKV 2025 

16,3  Prioriterad budget 2025 

109,0   Total budget 2025 

3,8  Differens total budget 2025 och total budget 2024 

0,7  varav förändring PKV 2025 

3,1  varav förändring av kapitaltjänst och övrig verksamhet 

   
97,8  Teknisk basbudget 2026 inklusive kapitaltjänst och PKV 2026 

18,3  Prioriterad budget 2026 

116,1   Total budget 2026 

   
103,6  Teknisk basbudget 2027 inklusive kapitaltjänst och PKV 2027 

16,0  Prioriterad budget 2027 

119,6   Total budget 2027 

   
109,5  Teknisk basbudget 2028 inklusive kapitaltjänst och PKV 2028 

16,0  Prioriterad budget 2028 

125,5   Total budget 2028 
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Tabellen nedan visar en sammanställning av förvaltningens förslag till fördelning av prioriteringsutrymmet i driftbudget år 2025 – 2028. 

Förslagen avser de områden som inte kompenseras i den tekniska basbudgeten, och därför behöver prioriteras vid fördelning av ramar för att 

skapa förutsättningar för att bedriva beskriven verksamhet utan att trycka undan annan verksamhet som finansieras inom den tekniska 

basbudgeten. Belopp i mnkr. 

 
 Område Beskrivning Konsekvens 2025 2026 2027 2028 KF-beslut / nytt 

lagkrav 

KS Tillväxt För att åstadkomma förflyttningen 
mot att kommunen tar en mer aktiv 
roll i att påverka samhällsutvecklingen, 
bland annat genom utökade 
investeringar som skapar värden för 
både kommuninvånarna, näringslivet 
och besökare, krävs utökade resurser 
inom controlling och analys, 
marknadskommunikation och 
digitalisering. 

Med prioriteringen skapas 
förutsättningar för att genomföra den 
beskrivna förflyttningen mot att 
kommunen tar en mer aktiv roll i 
samhällsutvecklingen än vad man 
historiskt har gjort.  
 
Utan prioriteringen kommer 
kommunen ligga kvar i den mer 
passiva rollen, vilket innebär 
begränsade möjligheter att kunna 
påverka utvecklingen i önskvärd 
riktning.  

2,6 2,6 2,6 2,6 JA, KF-mål om fler 
invånare och hållbar 
utveckling år 2024-
2026  
 
(förutsätter beslut i 
KF 20240228) 

KS Hållbar utveckling För att åstadkomma förflyttningen 
mot att kommunen tar ett större 
ansvar för hållbar utveckling på 
tillgångssidan och därmed för den 
fysiska samhällsutvecklingen genom 
utökade investeringar som skapar 
värden för kommuninvånarna, 
näringslivet och besökare, krävs 
utökade resurser för omställningen.  

Med prioriteringen skapas 
förutsättningar för att genomföra den 
beskrivna förflyttningen mot att 
kommunen tar en mer aktiv roll i 
utvecklingen av den offentliga miljön 
och ifråga om lokalförsörjningen än 
vad man historiskt har gjort.  
 
Utan prioriteringen kommer 
kommunen ligga kvar i den mer 
passiva rollen, vilket innebär 
begränsade möjligheter att kunna ta 

0,9 1,8 1,8 1,8 JA, KF-mål hållbar 
utveckling år 2024-
2026  
 
(förutsätter beslut i 
KF 20240228) 
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ansvar för säkra utomhus och 
inomhusmiljöer med god ekonomisk 
hushållning på tillgångssidan.   

KS Civilt försvar I samband med att omvärlden och 
samhället förändras omskapas även 
potentiella och reella hotbilder för 
kommunen och dess invånare. 
Kommunen har därmed tilldelats ett 
allt större ansvar för inriktning, 
prioritering och samordning av de 
åtgärder som ska vidtas före, under 
och efter att oönskade händelser 
inträffar. Ansvaret omfattar både 
kommunen som geografiskt område 
och kommunen som organisation. 

Med prioriteringen skapas 
förutsättningar för att kunna bygga 
upp det civila försvaret och stärka 
kommunens samhällskritiska 
verksamhet.  
 
Utan prioriteringen kan kommunen 
inte leva upp till de lagkrav som gäller 
inom området civil beredskap. 
Förutom lagkraven så innebär 
utebliven prioritering att vår 
sårbarhet ökar vid samhällsstörningar 
eller andra extraordinära händelser. 

1,5 2,3 1,0 1,0 JA, lagkrav 
 

KS Brandverksamhet Organisationen för 
räddningsverksamheten i Sotenäs 
kommun är dimensionerad för 
helårsboende, delårsboende och 
turism. 

Med prioriteringen skapas 
förutsättningar för att bedriva 
verksamheten I samma omfattning 
och med samma kvalitet som idag.  
 
Utan prioriteringen, eller med 
minskat kommunbidrag, finns det en 
risk för att lagkraven inom 
verksamheterna, exempelvis inom 
det brottsförebyggande arbetet, inte 
kan nås. Det finns även en risk i att 
det förebyggande arbetet, i form av 
tillsynsverksamheten, blir lidande, 
med de konsekvenser för bl.a. liv och 
hälsa som det innebär. Förlängda 
utryckningstider innebär en konkret 
risk för liv, hälsa och egendomsskada. 

3,7 4,0 4,0 4,0 JA, KF beslut 
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KS Symbioscentrum Verksamheten Symbioscentrum 
omsätter idag ca 20 mnkr och 
sysselsätter ca 15 personer. Dessutom 
skapar verksamheten indirekt 
arbetstillfällen genom att engagera 
lokala företag i projekten. 
Verksamheten finansieras till största 
del av stöd och bidrag från bl.a. EU, 
VGR och andra myndigheter och 
organisationer. Dock krävs viss 
medfinansieringsgrad för att kunna 
söka medel och driva projekten. För 
att fortsätta verksamheten så som den 
bedrivs idag krävs att kommunen 
tillskjuter 3,7 mnkr i medfinansiering.  

Med prioriteringen skapas 
förutsättningar för att bedriva 
verksamheten i samma omfattning 
och med samma kvalitet som idag.  
 
Utan prioriteringen, eller med 
minskat kommunbidrag, finns det en 
risk för att innovationskraften I det 
lokala näringslivet minskar eller 
tappar fart. Verksamheten möjliggör 
tillskapande och utveckling av nya 
affärsmöjligheter och samarbeten, 
genom att bidra till finansiering av 
start-up projekt och liknande. 

3,7 3,7 3,7 3,7 JA, KF beslut 

KS Marina 
återvinningscentralen 

Sveriges första och enda marina ÅVC, 
som samlar in och behandlar marint 
avfall runt Sveriges kuster. 
Verksamheten är även en 
utvecklingshubb för affärsidéer. 

Med prioriteringen skapas 
förutsättningar för att säkerställa 
verksamhetens långsiktiga fortlevnad. 
En förutsättning för verksamhetens 
etablering har varit extern 
finansiering. Nuvarande finansiering 
är säkrad t o m 2024 och ett uppdrag 
har getts om att förutsättningslöst 
utreda framtida huvudmannaskap 
och långsiktiga finansiering.  
 
Utan prioriteringen löper 
verksamheten stor risk för att behöva 
avvecklas under 2025, såvida inte 
utredningen leder till annat 
huvudmannaskap och/eller långsiktig 
finansieringslösning. 
 

1,9 1,9 1,9 1,9 NEJ 
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KS Smögenbryggan 
skräpplockning 

Denna städning är knuten till 
näringslivets del av Smögenbryggans 
belastning. Det är alltså egentligen 
inte en kommunal uppgift, men KS har 
ändå beslutat att finansiera detta för 
varumärkets skull. Renhållning på 
populära offentliga ytor ska förbättras 
genom att ytorna städas av oftare och 
fler sopkärl placeras ut. 
 
Avgränsning; renhållning som hänför 
sig till hamnen och offentlig plats är 
inte medräknat i denna summa. 

Med prioriteringen skapas 
förutsättningar för att fortsätta 
bedriva verksamheten som idag.  
 
Utan prioriteringen behöver annan 
verksamhet inom kommunstyrelsen 
minska för att extra städplockning ska 
inrymmas.  

0,3 0,3 0,3 0,3 NEJ, men 
Smögenbryggan är 
en unik verksamhet 
som inte 
kompenseras i 
teknisk basbudget 

KS Smögenbryggan 
"övriga kostnader" 

Kostnader för toaletter, allmän 
renhållning (sophämtning) och 
städning runt Smögenbryggan. 

Med prioriteringen skapas 
förutsättningar för att fortsätta 
bedriva verksamheten som idag.  
 
Utan prioriteringen behöver annan 
verksamhet inom kommunstyrelsen 
minska för att dessa kostnader ska 
inrymmas.  

0,7 0,7 0,7 0,7 NEJ, men 
Smögenbryggan är 
en unik verksamhet 
som inte 
kompenseras i 
teknisk basbudget 

KS Ökad planberedskap 
(antagna detaljplaner 
som går att 
exploatera) 

Arbeta aktivt med att skapa en 
planberedskap med försäljningsbar 
mark för bostäder och industri. Posten 
avser utredningar i detaljplaner. 

Med prioriteringen skapas 
förutsättningar för större inflyttning, 
fler företag, lägre bostadspriser, ökad 
möjlighet för kompetensförsörjning.  
 
En utebliven prioritering avseende 
arbetet med utökad planberedskap 
och möjliggörandet av försäljningsbar 
mark för bostäder och företag, kan 
leda till lägre inflyttning, högre 
bostadspriser och uteblivna 
företagsetableringar 

1,0 1,0   JA, KF-mål om fler 
invånare år 2024-
2026  
 
(förutsätter beslut i 
KF 20240228) 
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Här redovisas prioriteringsområden som beaktats av förvaltningen men valts bort i förslaget då de inte inryms inom prioriteringsutrymmet 

 Område Beskrivning Konsekvens 2025 2026 2027 2028 KF-beslut / nytt 
lagkrav 

KS Ofördelade medel 
 
* Posten finns 
budgeterad 2024 
men ej prioriterad 
2025 

OBS! Hantering av KS ofördelade 
medel ingår inte i arbetssättet med 
den utvidgade budgetmodellen. 
Tvärt om förutsätter modellen att 
nämndernas totala budgetram är 
känd vid ingången i budgetåret samt 
tilläggsäskanden under året inte 
tillåts.  
 
Förvaltningens förslag innebär därför 
att inte inkludera en buffertpost för 
"KS Ofördelat" i budget 2025-2028. 

  X X X X  

KS Politisk organisation 
 
* Posten finns 
budgeterad 2024 
men ej prioriterad 
2025 

Kostnaden för politisk verksamhet är 
högre än vad strukturen motiverar. 

Med prioriteringen skapas 
förutsättningar för att bedriva den 
politiska verksamheten I samma 
omfattning och med samma kvalitet 
som idag.  
 
Utan prioriteringen eller med 
minskade anslag finns behov av ökad 
effektivitet i den politiska 
organisationen. 

0,5 0,5 0,5 0,5 JA, KF 
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KSAU § 21 Dnr 2021/000592 

Uppföljning granskning inköp och upphandling2021 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen ställer sig bakom revisonens uppföljning av Granskning av inköp och 
upphandling daterad 2021-11-22 och uppdrar åt kommundirektören att vidta erforderliga åtgärder 
för att säkerställa att revisionens löpande/grundläggande granskningar omhändertas 

Sammanfattning 

På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Sotenäs kommun har revisionsbyrån Ernst & Young 
(EY) gjort en uppföljande granskning av den granskning som gjordes år 2021 av arbetet med inköp 
och upphandling. 
 
De huvudsakliga iakttagelserna i den uppföljande granskningen är att Kommunstyrelsen beaktat 
lämnade rekommendationer och vidtagit åtgärder utifrån dessa.  
 
Däremot framgår att Kommunstyrelsen inte formellt behandlat granskningen vid något 
sammanträde eller svarat på de frågor som ställdes till Kommunstyrelsen i samband med att 
granskningen lämnades till Kommunstyrelsen. 
 
EY bedömer att Kommunstyrelsen i allt väsentligt har vidtagit tillräckliga åtgärder för att 
omhänderta rekommendationerna från revisionens tidigare granskning av inköp och upphandling. 
Bedömningen baseras på att ytterligare en tjänst har tillsatts för att motverka sårbarhet i 
upphandlarfunktionen, rutiner och kontroller för uppföljning har upprättats och lagförändringar har 
beaktats genom utbildningar och uppdaterade rutiner. Upphandling av systemstöd för uppföljning 
pågår. 
 
Utifrån granskningsresultatet rekommenderar EY Kommunstyrelsen att: 

• Säkerställa att revisionens granskningar omhändertas på ett ändamålsenligt sätt. 

Beskrivning av ärendet 

Under 2021 genomförde revisionen en granskning avseende inköp och upphandling för 
Kommunstyrelsen, Byggnadsnämnden och Utbildningsnämndens verksamhetsområde. 
 
Granskningens syfte var att bedöma om Kommunstyrelsen, Byggnadsnämnden och 
Utbildningsnämnden hade säkerställt en ändamålsenlig inköp- och upphandlingsprocess, samt till 
att bedöma efterlevnaden av gällande lagstiftning inom området. Vidare syftade granskningen till  
 
att bedöma huruvida styrelsen och nämnderna säkerställt en ändamålsenlig leverantörs- och 
avtalsuppföljning samt avtalstrohet till upprättade ramavtal.   
I november 2021 skickade revisionen sin färdigställda rapport till kommunen där Kommunstyrelsen 
rekommenderades följande:   
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Forts. KSAU § 21 

• Tillse att frågan om sårbarhet kring upphandlingsfunktionen hanteras för att säkerställa ett 
tillräckligt stöd för kommunens förvaltningar  

• Säkerställa att en dokumenterad struktur för avtalsuppföljning inrättas för att stärka 
kommunens systematik och riskhantering i detta arbete  

• Säkerställa att kommunen efterlever aktuell lagstiftning avseende krav på efterannonsering 
och följa utvecklingen av denna lagstiftning  

 
Under 2023 genomförde revisionen en uppföljning av granskningen av inköp och upphandling 
2021. Syftet med den uppföljande granskningen är att granska om Kommunstyrelsen omhändertagit 
de rekommendationer som lämnats i granskningen av inköp och upphandling 2021.  
 
Kommunstyrelseförvaltningen har lämnat svar till revisionen utifrån de skriftliga frågor revisionen 
ställt för att genomföra uppföljning av granskningen av inköp och upphandling, och att vidtagna 
åtgärder gjorts utifrån revisionens rekommendationer 
 
Revisionens iakttagelser i den uppföljande granskningen är att Kommunstyrelsen beaktat lämnade 
rekommendationer och vidtagit tillräckliga åtgärder utifrån dessa.  
 
Bedömningen baseras på att ytterligare en tjänst har tillsatts för att motverka sårbarhet i 
upphandlarfunktionen, rutiner och kontroller för uppföljning har upprättats och lagförändringar har 
beaktats genom utbildningar och uppdaterade rutiner. Upphandling av systemstöd för uppföljning 
pågår. EY vill särskilt betona vikten av systematisk uppföljning på området.  
 
Däremot konstaterar revisionen att Kommunstyrelsens rutin för att behandla revisionens 
granskningar brister. Kommunstyrelsen har inte formellt behandlat granskningen och inte heller gett 
svar på revisionens frågor som ställdes i samband med att granskningen överlämnades år 2021 till 
Kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande – Uppföljning granskning inköp och upphandling – Kommundirektör 2024-02-12 
Revisionsrapport 2021 - Granskning av inköp och upphandling daterad 2021-11-22 
Skriftliga frågor inom ramen för uppföljning granskning  
Kommunstyrelseförvaltningens svar till skriftliga frågor 2023-09-25 
Revisionsrapport 2023 - Uppföljning av granskning av inköp och upphandling 2021 daterad 
2024-01-15 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2024-02-12 KA 2021/592 
 
Kommunstyrelseförvaltningen 
Anna Liedholm 
Kommundirektör 

 

Uppföljning av granskning av inköp och upphandling 2021 

Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till beslut 
Kommunstyrelsen ställer sig bakom revisonens uppföljning av Granskning av inköp och 
upphandling och uppdrar åt kommundirektören att vidta erforderliga åtgärder för att 
säkerställa att revisionens löpande/grundläggande granskningar omhändertas. 

Sammanfattning 
På uppdrag av de förtroendevalda revisorerna i Sotenäs kommun har EY gjort en 
uppföljande granskning av den granskning som gjordes år 2021 av arbetet med inköp 
och upphandling. 
 
De huvudsakliga iakttagelserna i den uppföljande granskningen är att kommunstyrelsen 
beaktat lämnade rekommendationer och vidtagit åtgärder utifrån dessa.  
 
Däremot framgår att kommunstyrelsen inte formellt behandlat granskningen vid något 
sammanträde eller svarat på de frågor som ställdes till kommunstyrelsen i samband med 
att granskningen lämnades till kommunstyrelsen. 
 
EY bedömer att kommunstyrelsen i allt väsentligt har vidtagit tillräckliga åtgärder för 
att omhänderta rekommendationerna från revisionens tidigare granskning av inköp och 
upphandling. Bedömningen baseras på att ytterligare en tjänst har tillsatts för att 
motverka sårbarhet i upphandlarfunktionen, rutiner och kontroller för uppföljning har 
upprättats och lagförändringar har beaktats genom utbildningar och uppdaterade rutiner. 
Upphandling av systemstöd för uppföljning pågår. 
 
Utifrån granskningsresultatet rekommenderar EY kommunstyrelsen att: 

• Säkerställa att revisionens granskningar omhändertas på ett ändamålsenligt sätt. 

Beskrivning av ärendet 
Under 2021 genomförde revisionen en granskning avseende inköp och upphandling för 
kommunstyrelsen, byggnadsnämnden och utbildningsnämndens verksamhetsområde. 
 
Granskningens syfte var att bedöma om kommunstyrelsen, byggnadsnämnden och 
utbildningsnämnden hade säkerställt en ändamålsenlig inköp- och upphandlingsprocess, 
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samt till att bedöma efterlevnaden av gällande lagstiftning inom området. Vidare syftade 
granskningen till att bedöma huruvida styrelsen och nämnderna säkerställt en 
ändamålsenlig leverantörs- och avtalsuppföljning samt avtaltrohet till upprättade 
ramavtal.   
 
I november 2021 skickade revisionen sin färdigställda rapport till kommunen där 
kommunstyrelsen rekommenderades följande:   
 

• Tillse att frågan om sårbarhet kring upphandlingsfunktionen hanteras för att 
säkerställa ett tillräckligt stöd för kommunens förvaltningar  

 
• Säkerställa att en dokumenterad struktur för avtalsuppföljning inrättas för att 

stärka kommunens systematik och riskhantering i detta arbete  
 

• Säkerställa att kommunen efterlever aktuell lagstiftning avseende krav på 
efterannonsering och följa utvecklingen av denna lagstiftning  

 
 
Revisionens uppföljning av granskning och upphandling 2023: 
 
Under 2023 genomförde revisionen en uppföljning av granskningen av inköp och 
upphandling 2021. Syftet med den uppföljande granskningen är att granska om 
kommunstyrelsen omhändertagit de rekommendationer som lämnats i granskningen av 
inköp och upphandling 2021.  
 
Kommunstyrelseförvaltningen har lämnat svar till revisionen utifrån de skriftliga frågor 
revisionen ställt föra att genomföra uppföljning av granskningen av inköp och 
upphandling, och att vidtagna åtgärder gjorts utifrån revisionens rekommendationer 
 
Revisionens iakttagelser i den uppföljande granskningen är att kommunstyrelsen beaktat 
lämnade rekommendationer och vidtagit tillräckliga åtgärder utifrån dessa.  
 
Bedömningen baseras på att ytterligare en tjänst har tillsatts för att motverka sårbarhet i 
upphandlarfunktionen, rutiner och kontroller för uppföljning har upprättats och 
lagförändringar har beaktats genom utbildningar och uppdaterade rutiner. Upphandling 
av systemstöd för uppföljning pågår. EY vill särskilt betona vikten av systematisk 
uppföljning på området.  
 
Däremot konstaterar revisionen att kommunstyrelsens rutin för att behandla revisionens 
granskningar brister. Kommunstyrelsen har inte formellt behandlat granskningen och 
inte heller gett svar på revisionens frågor som ställdes i samband med att granskningen 
överlämnades år 2021 till Kommunstyrelsen.  
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Bilaga/Bilagor 
Revisionsrapport - Granskning av inköp och upphandling 2021_slutglig 
Skriftliga frågor inom ramen för uppföljning granskning 2023 
Kommunstyrelseförvaltningens svar till skriftliga frågor 2023 
Revisionsrapport - Uppföljning av granskning av inköp och upphandling 2021_slutlig 
 

Beslutet skickas till 
Kommunrevisionen 
Kommunfullmäktige 
Ekonomichef 
Upphandlare 
Kommundirektör 
 

  
Maria Strömberg Anna Liedholm 
Ekonomichef Kommundirektör 
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KSTU § 8 Dnr 2024/000192 

Taxa för markupplåtelse för elsparkcyklar, elcyklar med flera fordon 

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunfullmäktige fastställer taxan för markupplåtelse för uthyrning av elsparkcyklar, elcyklar 
med flera fordon till 50 kronor per cykel och månad. 

Protokollsanteckning 

Torbjörn Lundh (DemR) och Dan Christiansson (M) lämnar en protokollsanteckning, se bilaga. 

Sammanfattning 

Förvaltningen ser över möjligheten att upplåta mark för uthyrning av elsparkcyklar, elcyklar med 
flera fordon för att underlätta transporten från infartsparkeringar till olika målpunkter. 
Förvaltningen har varit i kontakt med ett företag, som bedriver verksamhet bland annat Varberg, 
som är intresserat av att hyra ut elsparkcyklar från och med maj 2024 under förutsättning att mark 
kan ställas till förfogande (mot avgift och efter polismyndighetens beslut). 

Beskrivning av ärendet 

Mobilitetsutredningen, godkänd av Kommunstyrelsen, pekar på en rad lösningar som syftar till att 
göra kommunen attraktivare och samtidigt förenkla för besökare att besöka olika delar av 
kommunen (2022-11-09 § 180). Utredningen behandlar åtgärder som infartsparkeringar och 
behovet av att på olika sätt kunna transportera sig från parkeringen till målpunkter. 
 
Ett av förslagen rör möjligheten för besökare att kunna hyra en cykel på en infartsparkering och 
sedan ta sig in till Kungshamn eller Smögen. Väl utbyggt innebär detta att trafikproblemen under 
högsäsong minskar. 
 
Utredningens förslag på hantering: Efter översyn av lämpliga parkeringsmöjligheter för cykel 
och liknande kan förvaltningen utreda möjligheten att hyra ut cyklar i kommunal regi alternativt / 
och förvaltningen handla upp uthyrningsföretag för cyklar och liknande.  
 
Ett privat företag (som bedriver uthyrningsverksamhet ibland annat Varberg) har anmält intresse 
och är berett att hyra ut elsparkcyklar under perioden maj-september. 
 
Företaget åker runt dagligen och samlar in "övergivna" sparkcyklar, byter batteri och ser till att 
cykeln är klar för uthyrning igen. Erfarenheten från Varbergs kommun är goda. Området som 
cyklarna får vara i samt hastighet på dessa kan regleras. 

Konsekvensbeskrivning 

Om systemet fungerar i Sotenäs kan trafikproblem delvis minska. Förvaltningen föreslår att 
uthyrning av elsparkcyklar provas under säsongen 2024 och därefter utvärderas. Risken finns att 
elsparkcyklar slängs eller lämnas på olämpliga platser. 
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Forts. KSTU § 8 

Ekonomi  
Viss intäkt till kommunen för markupplåtelse. 

Organisation och personal 
Kommunal insats behövs när lämpliga platser för uthyrning/uppställning ska identifieras. 
I handläggningen av ärendet har näringslivschefen och trafikingenjören deltagit. 

Hållbar utveckling 
Uthyrningen kan innebära minskad trafik på trånga gator och ett minskat sökande efter p-platser i 
centrala lägen   

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande Taxa elsparkcyklar, elcyklar – Tf. Anläggningschef 2024-01-31 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
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Bilaga protokollsanteckning Torbjörn Lundh (DemR) och Dan Christiansson (M) 
Vi ställer oss frågande till införande av uthyrning av elsparkcyklar inom Sotenäs kommun då det 
vattennära läget och befintliga infrastrukturen i kommunen inte är den bästa för elsparkcyklar 
uthyrning i större skala. Erfarenheten från andra städer som infört denna typ av uthyrning visar en 
vid spridning av enheterna på ett okontrollerat sätt som både kan skada egendom och miljö." 
 
Torbjörn Lundh Demokratiresan 
Dan Christiansson Moderaterna 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2024-01-31 KA 2024/192 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Mats Tillander 
Anläggningschef 

 

Taxa för markupplåtelse för elsparkcyklar, elcyklar med flera 
fordon 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige fastställer taxan för markupplåtelse för uthyrning av elsparkcyklar, 
elcyklar med flera fordon till 50 kr per cykel och månad. 

Sammanfattning 
Förvaltningen ser över möjligheten att upplåta mark för uthyrning av elsparkcyklar, 
elcyklar mfl fordon för att underlätta transporten från infartsparkeringar till olika 
målpunkter. Förvaltningen har varit i kontakt med ett företag, bedriver verksamhet i tex 
Varberg, som är intresserat av att hyra ut elsparkcyklar från och med maj 2024 under 
förutsättning att mark kan ställas till förfogande (mot avgift och efter polismyndighetens 
beslut). 

Beskrivning av ärendet 
Mobilitetsutredningen, godkänd av Kommunstyrelsen 2022-11-09 §180, pekar på en rad 
lösningar som syftar till att göra kommunen attraktivare och samtidigt förenkla för 
besökare att besöka olika delar av kommunen. Utredningen behandlar åtgärder som 
infartsparkeringar och behovet av att på olika sätt kunna transportera sig från 
parkeringen till målpunkter. 
 
Ett av förslagen rör möjligheten för besökare att kunna hyra en cykel på en 
infartsparkering och sedan ta sig in till Kungshamn eller Smögen. Väl utbyggt innebär 
detta att trafikproblemen under högsäsong minskar. 
 
Utredningens förslag på hantering: Efter översyn av lämpliga parkeringsmöjligheter 
för cykel och liknande kan förvaltningen utreda möjligheten att hyra ut cyklar i 
kommunal regi alternativt / och förvaltningen handla upp uthyrningsföretag för cyklar 
och liknande.  
 
Ett privat företag (som bedriver uthyrningsverksamhet i bl a Varberg) har anmält 
intresse och är berett att hyra ut elsparkcyklar under perioden maj-september. 
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Företaget åker runt dagligen och samlar in "övergivna" sparkcyklar, byter batteri och ser 
till att cykeln är klar för uthyrning igen. Erfarenheten från Varbergs kommun är goda. 
Området som cyklarna får vara i samt hastighet på dessa kan regleras. 
 

Konsekvensbeskrivning 
Om systemet fungerar i Sotenäs kan trafikproblem delvis minska. Förvaltningen föreslår 
att uthyrning av elsparkcyklar provas under säsongen 2024 och därefter utvärderas. 
Risken finns att elsparkcyklar slängs eller lämnas på olämpliga platser. 

Ekonomi  

Viss intäkt till kommunen för markupplåtelse. 

Organisation och personal 

Kommunal insats behövs när lämpliga platser för uthyrning/uppställning ska 
identifieras. 
 
I handläggningen har näringslivschefen och trafikingenjören deltagit. 

Hållbar utveckling 

Uthyrningen kan innebära minskad trafik på trånga gator och ett minskat sökande efter 
p-platser i centrala lägen   

 

 

Beslutet skickas till 
Samhällsbyggnadschefen 
 
 

  
Mats Tillander Eveline Karlsson 
Anläggningschef Samhällsbyggnadschef 
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KSAU § 19 Dnr 2021/000498 

Återrapportering Kommunernas klimatlöften 2023 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsens tar del av återrapportering av kommunernas klimatlöften 2023 daterad 
2024-02-02. 

Sammanfattning 

Västra Götalands satsning Kommunernas klimatlöften startade inför 2021 och fortsatte inför 2022. 
Inför 2023 meddelade Klimat 2030 att inga nya löften kommer 2023 men att fortsatt stöd ges i 
arbetet utifrån 2022 års lista. 
I samband med rapporteringen av Kommunernas klimatlöften 2022 beslutade Kommunstyrelsen att 
fortsätta arbetet med de antagna klimatlöftena från 2022 års lista; 3, 4, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14, 16, 
20 och genomföra dem även under 2023 (KS 2022-11-30 § 193). Under 2023 har alla förvaltningar 
och flertalet helägda kommunala bolag arbetat med att genomföra de olika åtgärderna.  
De antagna klimatlöftena kopplar an till Sotenäs Hållbarhetsstrategis alla fokusområden, varav 
Hållbar konsumtion och produktion är den främsta. Klimatlöftena har bidragit till 
Kommunfullmäktiges mål att främja hållbar utveckling ur socialt, ekonomiskt och miljömässigt 
perspektiv.     
I Rapport Klimatlöften 2023 redogörs vad som gjorts för att genomföra de antagna löftena. 

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi  
Klimatlöftena bedöms genomföras till största delen inom verksamheternas befintliga verksamhet 
och budget. Fortsatta investeringar för klimatomställning krävs dock för exempelvis 
energieffektivisering och installation av fler solceller, vilket dock bedöms ekonomiskt gynnsamt på 
sikt. 

Organisation och personal  
Alla kommunala förvaltningar och bolag har en roll i genomförandet av de olika åtgärderna. För att 
säkerställa genomförandet av de antagna klimatlöftena samt underlätta uppföljningen av dem så 
integreras de i det lokala målarbetet. 

Hållbar utveckling 
De antagna klimatlöftena kopplar an till Sotenäs hållbarhetsstrategis alla fokusområden, varav 
hållbar konsumtion och produktion är den främsta. Klimatlöftena har bidragit till 
Kommunfullmäktiges mål att främja hållbar utveckling ur socialt, ekonomiskt och miljömässigt 
perspektiv. 

Sotenäs kommun har skrivit under ”Klimat 2030 – Västra Götaland ställer om” och de antagna 
klimatlöftena är därmed Sotenäs åtagande inom initiativet. 
Syftet med kraftsamlingen ”Klimat 2030 – Västra Götaland ställer om” är att nå det regionala 
klimatmålet att bli fossiloberoende 2030. Klimatlöftena är del av de satsningar på smarta lösningar 
som krävs för att framför allt ge minskade utsläpp av växthusgaser, men också bidra till en 
utveckling för ett gott liv för alla som lever och verkar i kommunen såväl som regionen. 
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Forts. KSAU § 19 

Beslutsunderlag 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2024-02-02 KA 2021/000498 
 
Kommunstyrelsens förvaltning 
Pia Bergenholtz 
Hållbarhetsstrateg 
 

Återrapportering Kommunernas klimatlöften 2023 

Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till beslut 
Kommunstyrelsen tar del av återrapportering Kommunernas klimatlöften 2023.    

Sammanfattning 
I samband med rapporteringen av Kommunernas klimatlöften 2022 så beslutade Sotenäs 
Kommunstyrelse den 30 november 2022 att fortsätta arbetet med de antagna klimatlöftena 
från 2022 års lista; 3, 4, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14, 16, 20 och genomföra dem även under 
2023. Under 2023 har alla förvaltningar och flertalet helägda kommunala bolag arbetat 
med att genomföra de olika åtgärderna.  
De antagna klimatlöftena kopplar an till Sotenäs Hållbarhetsstrategis alla fokusområden, 
varav Hållbar konsumtion och produktion är den främsta. Klimatlöftena har bidragit till 
Kommunfullmäktiges mål att främja hållbar utveckling ur socialt, ekonomiskt och 
miljömässigt perspektiv.     

Beskrivning av ärendet 
Västra Götalands satsning Kommunernas klimatlöften startade inför 2021 och fortsatte 
inför 2022. Inför 2023 meddelade Klimat 2030 att inga nya löften kommer 2023 men att 
fortsatt stöd ges i arbetet utifrån 2022 års lista. I samband med rapporteringen av 
klimatlöftena 2022 så beslutade därför Sotenäs Kommunstyrelse den 30 november 2022 att 
fortsätta arbetet med de antagna klimatlöftena; 3, 4, 7, 8, 9, 10, 11, 12, 13, 14, 16, 20 och 
genomföra dem även under 2023. Under 2023 har alla förvaltningar och flertalet helägda 
kommunala bolag arbetat med att genomföra de olika åtgärderna. I bilagan Rapport 
Klimatlöften 2023, redogörs vad som gjorts för att genomföra de antagna löftena. 

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi  

Klimatlöftena bedöms genomföras till största delen inom verksamheternas befintliga 
verksamhet och budget. Fortsatta investeringar för klimatomställning krävs dock för 
exempelvis energieffektivisering och installation av fler solceller, vilket dock bedöms 
ekonomiskt gynnsamt på sikt. 
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Organisation och personal  

Alla kommunala förvaltningar och bolag har en roll i genomförandet av de olika 
åtgärderna. För att säkerställa genomförandet av de antagna klimatlöftena samt underlätta 
uppföljningen av dem så integreras de i det lokala målarbetet. 

Hållbar utveckling 

De antagna klimatlöftena kopplar an till Sotenäs Hållbarhetsstrategis alla fokusområden, 
varav Hållbar konsumtion och produktion är den främsta. Klimatlöftena har bidragit till 
Kommunfullmäktiges mål att främja hållbar utveckling ur socialt, ekonomiskt och 
miljömässigt perspektiv. 

Sotenäs kommun har skrivit under ”Klimat 2030 – Västra Götaland ställer om” och de 
antagna klimatlöftena är därmed Sotenäs åtagande inom initiativet. 
Syftet med kraftsamlingen ”Klimat 2030 – Västra Götaland ställer om” är att nå det 
regionala klimatmålet att bli fossiloberoende 2030. Klimatlöftena är del av de satsningar på 
smarta lösningar som krävs för att framför allt ge minskade utsläpp av växthusgaser, men 
också bidra till en utveckling för ett gott liv för alla som lever och verkar i kommunen 
såväl som regionen. 

Beslutsunderlag 
Rapport Klimatlöften 2023   

Beslutet skickas till 
Hållbarhetsstrateg 
Förvaltningschefer; Utbildningsförvaltningen, Omsorgsförvaltningen och 
Samhällsbyggnadsförvaltningen  
Chefer; Näringsliv och utveckling, Räddningstjänst, Personal och Ekonomi 
Chefer; Sotenäsbostäder AB, Sotenäs Rehab AB 
 
 
 

  
Pia Bergenholtz Fredrik Handfast  
Hållbarhetsstrateg Tf Chef Näringsliv och utveckling 
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Bakgrund 
Västra Götalands satsning Kommunernas klimatlöften startade inför 2021 och fortsatte inför 2022. Inför 
2023 meddelade dock Klimat 2030 att inga nya löften kommer 2023 men att fortsatt stöd ges i arbetet 
utifrån 2022 års lista. I samband med rapporteringen av klimatlöftena 2022 så beslutade därför Sotenäs 
Kommunstyrelse den 30 november 2022 att fortsätta arbetet med de antagna klimatlöftena; 3, 4, 7, 8, 9, 10, 
11, 12, 13, 14, 16, 20 och genomföra dem även under 2023. Alla förvaltningar och kommunala bolag har 
varit involverade i arbetet och i denna rapport redogörs för hur Sotenäs kommun arbetat med att genomföra 
de antagna klimatlöftena under 2023. Rapporteringen av 2023 års resultat skickas inte in till Klimat 2030 
och Västra Götalandsregionen, men rapporten är uppbyggd på samma vis som föregående år och resultatet 
för varje klimatlöfte besvaras med svarsalternativen: 

• Ja, genomfört.  
• Nej, men påbörjat.  
• Nej, inte påbörjat. 
• Inte antagit. 

3 Våra nya personbilar är klimatsmarta   

Definition 
Det innebär att alla nya avtal vid köp och hyra av personbilar till kommunal verksamhet ska vara bilar som 
uppfyller [motsvarande] krav på att få bonus i fordonsskatt. Endast undantagsvis väljs andra personbilar 
som då ska uppfylla Upphandlingsmyndighetens baskrav, efter intern dispens. 

Resultat 
Ja, genomfört. 

De personbilar som köps in eller skrivs nya leasingavtal för motsvarar tidigare klimatbonusbilar, vilket i 
Sotenäs innebär rena elbilar eller laddhybrider, eftersom vi inte har tillgång till biogas eller vätgas i 
kommunen. Kommunen har även arbetat med att reducera antalet bilar för att i stället använda de vi har 
mer effektivt. Miljöenheten har till exempel numera inga egna bilar utan ingår i kommunhusets bilpool.  

4 Vi ställer krav i upphandling för transportdelen i 
nya avtal   

Definition 
Det innebär att vi ställer miljö- och klimatkrav i alla avtal där transporter upphandlas, exempelvis 
postleveranser och avfallstransporter. Vi ställer också miljökrav i mer än 50 procent av upphandlingar av 
varor och tjänster som kräver omfattande transportarbete, exempelvis matleveranser, städ- och 
kontorsmaterial och parkeringsövervakning. 

Resultat 
Ja, genomfört. 

I området för upphandlingsnätverket i Väst-upp (Strömstads, Tanums, Sotenäs, Munkedals, Lysekils, 
Uddevallas, Trollhättans och Vänersborgs kommun) har miljöstrategerna skapat ett motsvarande nätverk 
för att kunna stötta med miljö- och klimatkrav i upphandlingar för att gå i linje med regionala miljö- och 
klimatmål, inklusive klimatlöftena. Inom samarbetet prioriteras upphandlingar där miljö- och klimatkrav 
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ska ställas, inklusive i transportdelen. Ett exempel på upphandling där klimatkrav ställdes i transportdelen 
var i upphandlingen för Tvätteritjänster bäddtextilier. Ett exempel på upphandling i Sotenäs som innefattar 
transportintensivt arbete och där det ställts miljö- och klimatkrav är för Asfaltering och beläggningstjänster.  

7 Vi analyserar inköpens klimatpåverkan och ställer 
krav i prioriterade upphandlingar 

Definition 
Det innebär att kommunen bedömer var klimatkrav i upphandlingar gör störst nytta (utöver upphandlingar 
som tas upp i klimatlöfte 4) och ställer krav i minst tre upphandlingar under året. 

Resultat 
Ja, genomfört. 

I området för upphandlingsnätverket i Väst-upp (Strömstads, Tanums, Sotenäs, Munkedals, Lysekils, 
Uddevallas, Trollhättans och Vänersborgs kommun) har miljöstrategerna skapat ett motsvarande nätverk 
för att kunna stötta med miljö- och klimatkrav i upphandlingar för att gå i linje med regionala miljö- och 
klimatmål, inklusive klimatlöftena. Inom samarbetet prioriteras upphandlingar där miljö- och klimatkrav 
ska ställas. En upphandling där energi- och klimatkrav ställdes var i upphandlingen för Tvätteritjänster 
bäddtextilier. Även inom upphandlingarna livsmedel, livsmedel grossist och lokalvårdsprodukter har 
tydliga klimatkrav ställts. 

8 Vi minskar inköpen av fossilbaserade 
engångsprodukter  

Definition 
Det innebär att kommunen helt går ifrån minst en fossilbaserad engångsprodukt eller erbjuder minst fem 
nya beställningsbara alternativ av flergångsprodukter och/eller engångsprodukter tillverkade av återvunnet 
eller förnybart material för kommunens verksamheter. Produkterna ska vara andra än de som förbjuds enligt 
EU:s engångsplastdirektiv. 

Resultat 
Ja, genomfört. 

I området för upphandlingsnätverket i Väst-upp (Strömstads, Tanums, Sotenäs, Munkedals, Lysekils, 
Uddevallas, Trollhättans och Vänersborgs kommun) har miljöstrategerna skapat ett motsvarande nätverk 
för att kunna stötta med miljö- och klimatkrav i upphandlingar för att gå i linje med regionala miljö- och 
klimatmål, inklusive klimatlöftena.  

De kommunala verksamheterna minskar generellt sin användning av fossilbaserade engångsprodukter och 
söker i möjligaste mån helt ta bort onödiga engångsprodukter. Inom vissa områden används de dock på 
grund av hygieniska skäl eller livsmedelslagstiftning. Inom Väst-Upp arbetar kommunerna gemensamt med 
att kontinuerligt byta ut produkter när bättre alternativ tillverkade av återvunnet eller förnybart material 
finns hos grossist.  
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9 Vi möjliggör cirkulära arbetskläder  

Definition 
Det innebär att kommunen gör en inventering av inköp och hantering av arbetskläder inför kommande 
upphandling och genomför minst en ny åtgärd för att förlänga livstiden för arbetskläder. Exempel på 
åtgärder kan vara att: minska antal modeller/färger, använda generella loggor, erbjuda skrädderitjänster, 
återbruk eller återtagssystem. 

Resultat 
Ja, genomfört. 

I inledningen av 2023 antog kommunledningsgruppen en Rutin för Cirkulära möbler och arbetskläder med 
syftet att medarbetare ska hantera möbler och arbetskläder på ett klimatsmart och resurseffektivt sätt, som 
bidrar till att kommunen uppnår sina mål om ett hållbart samhälle. 

Genomlysning av behov, kravställning och på vilket sätt verksamheterna kan förlänga livstiden på 
arbetskläderna i respektive förvaltning görs och upphandling påminner om målen för verksamheten. För att 
förlänga livslängden på arbetskläder så ska de i första hand lagas om de är trasiga och uppgraderas. 
Information om hur medarbetare går till väga för att få tjänsten utförd har därför tagits fram under året och 
finns att tillgå i avtalskatalogen. Återtagssystem begagnade kläder finns även i hög grad inom och mellan 
enheterna.  

Inom omsorgen har det tagits fram förslag om cirkulationstvätt för mer hållbar hantering av kläderna ur 
såväl hygien- som miljöperspektiv. 

10 Vi använder cirkulära möbler  

Definition 
Det innebär att kommunen inreder med minst 20 procent cirkulära möbler (mätt i antal eller kostnad) i 
kommunens organisation. Med cirkulära möbler menas att de repareras och används på nytt, köps 
begagnade eller återbrukas internt. 

Resultat 
Ja, genomfört. 

I början av 2023 antog kommunledningsgruppen en Rutin för Cirkulära möbler och arbetskläder med syftet 
att medarbetare ska hantera möbler och arbetskläder på ett klimatsmart och resurseffektivt sätt, som bidrar 
till att kommunen uppnår sina mål om ett hållbart samhälle. I denna framgår att kommunen i första hand 
använder cirkulära möbler. Arbetsmarknadsenheten driver arbetet med cirkulära möbler och erbjuder 
hämtning och lämning av kontorsmöbler och andra inventarier som finns i de kommunala verksamheterna 
utifrån behov och tillgång. Systemet för återbruk internt kommuniceras ut till medarbetare bland annat via 
servicecenter och intranätet. 

Under året har ett flertal arbetsplatser och mötesrum möblerats med cirkulära möbler. Under sista 
kvartalet 2023 genomfördes en flytt på kommunhuset där antalet arbetsplatser utökades med cirka 10 
platser och 4 nya mötesrum inrättades, i huvudsak användes cirkulära möbler.  
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11 Vi möjliggör för medborgarna att låna/hyra 
produkter istället för att köpa  

Definition 
Det innebär att kommunen kan visa att minst tre olika insatser pågår varav minst en initieras under 2022. 
Det kan ske genom samverkan med näringslivet för att erbjuda fler hållbara tjänster, att skapa plats i 
bostadsområde för att dela saker, att kommunen erhåller platser att reparera eller liknande. 

Resultat 
Ja, genomfört. 

I kommunen finns flera möjligheter för invånare att låna/hyra produkter; 

- Biblioteket lånar ut instrument till elever i Kulturskolan.  
- Ungdomsgården tillhandahåller symaskiner för unga att kunna använda på plats.  
- Tumlaren förmedlar uthyrning av friluftsprodukter genom det privata näringslivet i form av 

dykutrustning, kajaker och cyklar.  
- TaGe-hylla på familjecentralen i Hunnebostrand.  
- Hamnkontoren lånar ut flytvästar. 
- Fritidsgården tillgängliggör friluftsmaterial i klassuppsättningar för skolorna. 

Förutsättningarna för en Friluftsbank utreds fortsatt under året, fler TaGe-hyllor har inrättats på förskolorna 
och genom satsningen på fullföljda studier så blir också fritidsverksamheterna bibliotek. 

12 Vi mäter matsvinn i offentlig verksamhet och har 
mål  

Definition 
Det innebär att kommunen sätter och följer upp mål samt arbetar med rutiner för att undvika matsvinn 
genom förebyggande åtgärder. Kommunen ska mäta matsvinnet med ett uppsatt mål på max 45 g/portion i 
genomsnitt (lunch eller middag). I siffran ingår alla tre typer av svinn: kökssvinn, serveringssvinn och 
tallrikssvinn. 

Resultat 
Ja, genomfört. 

Kommunen mäter matsvinn och har satt ett mål att minska svinnet till max 45 g/portion i genomsnitt. Med 
hjälp av digitalt registreringsverktyg mäter alla kök serveringssvinn, tallrikssvinn och kökssvinn dagligen. 
Under perioden 1 januari- 31 december är matsvinnet 55 g/portion. Mest matsvinn har äldreomsorgen som 
har 99/g/portion och därefter mottagningsköken. På förskola där barnen äter på avdelningarna är det mer 
matsvinn än på skolor och förskolor som har matsalsservering. 
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13 Vi beräknar klimatpåverkan från maten i offentlig 
verksamhet och har mål  

Definition 
Det innebär att kommunen i sitt arbete med menyplanering och råvaruval beräknar måltidens 
klimatpåverkan och har satt mål att klimatpåverkan ska vara maximalt 0,9 kg CO2e/måltid i snitt under 
minst en månad. Alternativt har satt mål att nyckeltalet för samtliga inköpta livsmedel ska minska till 1,7 
kg CO2e/kg inköpta livsmedel. 

Resultat 
Ja, genomfört. 

Kommunen beräknar måltidens klimatpåverkan och har satt mål att klimatpåverkan för samtliga inköpta 
livsmedel ska minska till 1,7 kg CO2e/kg inköpta livsmedel. Målet bedöms uppnått med 1,5 kg CO2e/kg 
inköpta livsmedel, vi har dock ingen statistik från lokala producenter bl.a. Kustcharken, vilket medför viss 
osäkerhet. 

14 Vi genomför energieffektiviseringar  

Definition 
Det innebär att kommunen startar upp minst ett projekt för energieffektivisering i egna fastigheter med 
exempelvis Totalmetodik från Belok eller motsvarande. 

Resultat 
Ja, genomfört. 

Under årets inledande halvår genomfördes en energikartläggning som visar att fastighetsenheten ligger bra 
till med energieffektivisering. De mest ekonomiskt fördelaktiga åtgärderna planeras att utföras under året 
med fortsättning 2024. Exempel på åtgärder som gjorts under året är att det pågår ett arbete med att byta ut 
gammal belysningsarmatur till ny som är mer energieffektiv, en värmepump har installerats i den nya 
hygienvårdsanläggningen på Bohus Malmön och Sotenäsbostäder har bytt ett ventilationsaggregat på 
Kvarnbergshemmet. 

16 Vi installerar solenergi   

Definition 
Det innebär att solceller prövas i alla nybyggnadsprojekt i kommunal regi och att minst en anläggning 
installeras i kommunen. 

Resultat 
Ja, genomfört. 

Solceller med en effekt på 50kW är inköpta, med möjlighet att fördelas på fem anläggningar. Planen var 
att montera dem på Smögens Fiskauktion men då det ej var möjligt monteras de istället på 
Kvarnbergshemmet. 
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20 Vi arbetar aktivt med invånarnas engagemang för 
klimatet   

Definition 
Det innebär att kommunen bjuder in invånarna till dialog om klimatåtgärder för att skapa mer delaktighet 
och skynda på omställningen. 

Detta kan ske i form av dialogmöten eller workshops dit allmänheten och/eller föreningar/organisationer 
bjuds in. Kommunen ska återkoppla och kommunicera hur resultatet från dialogen tas omhand. 

Resultat 
Ja, genomfört.  

Under en höstvecka arrangeras Hållbarhetsfestivalen med ett flertal aktiviteter för att involvera invånare 
och skapa engagemang för klimatfrågor. På tisdagen gavs i samarbete med föreningen Lyssna och lär, en 
föreläsning på temat Källkritik, källtillit kopplat till klimatförnekelse och hur vi gemensamt kan arbeta med 
för att minska risken för att felaktiga fakta sprids. Föreläsningen anordnades i samarbete med föreningen 
Lyssna och lär. På fredagen anordnades Öppet hus på Rena hav i syfte att visa upp och involvera 
allmänheten i det arbete som görs lokalt för omställning till en mer cirkulär ekonomi. På lördagen 
planerades bland annat en bakluckeloppis för allmänheten i syfte att stärka engagemanget kring avfalls-, 
konsumtions- och klimatfrågor, denna blev tyvärr inställd på grund av regn och storm. 

Genom måltidsutvecklaren involveras och engageras elever kring matens klimatpåverkan. Under en 
hälsovecka på Åsenskolan lyfts till exempel frågor som matsvinn och hälsosam mat. På Hunneboskolan 
pågår ett projekt tillsammans med köket där eleverna odlar egna kryddor i skolrestaurangen som sedan 
används i matlagningen. Genom måltidsutvecklarens dialog med eleverna om olika klimatåtgärder som 
görs skapas delaktighet och engagemang för frågorna.  

Sotenäs klimatlöften – del i omställningen för 
fossiloberoende 2030 
De i Sotenäs antagna Klimatlöftena för 2023 har genomförts av hela kommunen gemensamt i 
förvaltningsöverskridande samarbete som en del i det kommunala målet att främja hållbar utveckling ur 
socialt, ekonomiskt och miljömässigt perspektiv. Genom klimatlöftena har Sotenäs bidragit till den 
regionala kraftsamlingen ”Klimat 2030 – Västra Götaland ställer om” (Klimat 2030), där syftet är att nå det 
regionala klimatmålet att bli fossiloberoende 2030. För att nå dit krävs satsningar på smarta lösningar som 
framför allt ger minskade utsläpp av växthusgaser, men också bidrar till en utveckling för ett gott liv för 
alla som lever och verkar i kommunen såväl som regionen. Förhoppningen med kraftsamlingen är att höja 
tempot och bredda samverkan ytterligare, för att till slut kunna nå klimatmålet de närmaste 7 åren. En 
fossiloberoende region innebär bland annat att utsläppen av växthusgaser i Västra Götaland måste minska 
med 80 procent till 2030, jämfört med utsläppsnivåerna 1990. 

Klimatlöftena har medverkat till att Sotenäs tar mindre resurser i anspråk och utifrån de 
schablonberäkningar som finns gjorda för den beräknade klimatnyttan av Kommunernas klimatlöften 2022, 
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så har Sotenäs genom dessa åtgärder minskat sin klimatpåverkan med 530 ton CO2e/år under 20221. Det 
kan uppfattas som en liten del, men som effekt av en enskild satsning inom den kommunala sektorn är det 
ändå en betydande insats. Merparten av klimatpåverkan i Västra Götaland sker från industrin och andra 
aktörer som inte kommunerna har lika stort inflytande över. En grundidé med Kommunernas klimatlöften 
har även varit att kommunerna tillsammans ska inspirera och stödja varandra att göra större 
utsläppsminskningar. Med anledning av klimatlöften har nätverk och samarbeten inom flera områden 
startat, t.ex. upphandling och måltider, vilket visar på att grundidén har uppnåtts. 

Klimatlöftena är inte heltäckande för det klimatarbete som görs inom kommunen, som exempel kan nämnas 
det långsiktiga arbete som görs i den fysiska planeringen där kommunen har stor påverkan för att ställa om 
samhället till bland annat mer hållbara resor. Den pågående mobilitetsutredning utgör ett exempel på en 
stor sådan åtgärd, vilken också är del i Sotenäs kommuns åtaganden i det regionala åtgärdsprogrammet för 
miljömålen. De antagna klimatlöftena kopplar framför allt an till fokusområdet Hållbar konsumtion och 
produktion i Sotenäs Hållbarhetsstrategi 2030.  

Under 2023 har Sotenäs kommunstyrelse beslutat om att fortsätta satsningen och anta 25 stycken av 30 
klimatlöften som Klimat 2030 bjudit in regionens kommuner att anta inför kommande 3-årspersiod 2024-
2026. I den nya satsningen höjs ambitionsnivån något för att för att minska kommunens klimatpåverkan 
och bidra till regionens gemensamma mål om fossiloberoende region till 2030. 

  

 

 

 

 
1 Uppdaterad beräkning av klimatnyttan för kommunernas klimatlöften 2022 
 https://klimat2030.se/content/uploads/2022/01/berakning-klimatnytta-klimatloften-2022.pdf  

mailto:info@sotenas.se
https://klimat2030.se/content/uploads/2022/01/berakning-klimatnytta-klimatloften-2022.pdf


 
 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott| Sammanträdesprotokoll | 2024-02-21 §§ 13 -24 

 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sida: 16(24) 

 
 

KSAU § 20 Dnr 2022/000090 

Avfallsplan – Beslut om miljöbedömning och samråd 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att avfallsplanen skickas ut för samråd. 
Kommunstyrelsen beslutar att avfallsplanen inte innebär betydande miljöpåverkan. 

Sammanfattning 

Rambos ägarkommuner har en gemensam avfallsplan från 2008 som inte aktualiserats sedan dess. 
Ett arbete med att ta fram en ny avfallsplan inleddes under hösten 2022.  
Arbetet med att ta fram avfallsplanen har letts av en styrgrupp bestående av respektive kommuns 
samhällsbyggnadschefer och VD på Rambo samt en projektgrupp där kommunernas miljöstrateger 
ingått tillsammans med en projektledare från Rambo.  
Syftet med framtagandet av en ny avfallsplan är att skapa ett starkt styrdokument för 
avfallsplaneringen i ägarkommunerna där samtliga aktörer kan bidra till en långsiktig hållbar 
utveckling av samhället.    
Avfallsplanen innehåller övergripande mål och tre fokusområden:  

• Övergripande mål för samverkan, utbildning och kommunikation 
• Fokusområde: Cirkulära flöden – förebygga och återbruka 
• Fokusområde: Nedskräpning   
• Fokusområde: Hantering av avfall, tillgänglighet och service. 

Beskrivning av ärendet 

Alla kommuner i Sverige ska ha en avfallsplan enligt 15 kap 41 § miljöbalken (SFS 1998:808) som 
ska ses över vart fjärde år och revideras vid behov. Rambos ägarkommuner har en gemensam 
avfallsplan från 2008 som inte aktualiserats sedan dess. Ett arbete startade under hösten 2022 för att 
ta fram en ny gemensam avfallsplan för Rambo kommunerna (Lysekil, Munkedal, Sotenäs och 
Tanum). 
 
Arbetet med att ta fram avfallsplanen har letts av en styrgrupp bestående av respektive kommuns 
samhällsbyggnadschef och VD på Rambo samt en projektgrupp där kommunernas miljöstrateger 
ingått tillsammans med en projektledare från Rambo.  
 
  



 
 

 
Kommunstyrelsens arbetsutskott| Sammanträdesprotokoll | 2024-02-21 §§ 13 -24 

 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sida: 17(24) 

 
 

Forts. KSAU § 20 

Innehållet i en kommunal avfallsplan är starkt reglerat i Naturvårdsverkets föreskrifter (NFS 
2020:6). En kommunal avfallsplan ska bland annat omfatta:  

• mål och åtgärder för att förebygga att avfall uppkommer  
• mål och åtgärder för kommunalt avfall  
• mål och åtgärder för annat avfall än kommunalt avfall  
• mål och åtgärder för nedskräpning  
• beskrivning av lokala förhållanden, mängder och hantering  
• beskrivningar av nedlagda deponier   
• beskrivningar av anläggningar för återvinning och bortskaffande av avfall  
• miljöbedömning av planen  

 
Den kommunala avfallshanteringen omfattar således allt avfall som uppstår inom kommunen, inte 
enbart det avfall som omfattas av det kommunala renhållningsansvaret.  
 
Avfallsplaneringen och avfallsplanen ska utgå från nationella mål samt EU:s avfallshierarki samt 
tillämpliga delar av Agenda 2030 och regionala mål.  
 
Avfallsplaner omfattas av reglerna för miljöbedömning enligt Miljöbedömningsförordningen, 
(2017:966) och Miljöbalken (1998:808) kapitel 6. Hur undersökningen ska gå till regleras i 
Miljöbedömningsförordningens 10-13 §§. Om undersökningen visar att planens genomförande 
innebär betydande miljöpåverkan ska en strategisk miljöbedömning göras. Beslut om betydande 
miljöpåverkan ska fattas av kommunen i särskilt beslut (6 kap, 7 § Miljöbalken). 

Förvaltningens utredning 
Det övergripande syftet med avfallsplanen är att skapa en hållbar resursanvändning där avfall 
förebyggs, material och produkter stannar längre i kretsloppet och det avfall som ändå uppstår ses 
som en resurs och omhändertas på rätt sätt.  
Avfallsplanen innehåller övergripande mål och tre fokusområden:  

• Övergripande mål för samverkan, utbildning och kommunikation 
• Fokusområde: Cirkulära flöden – förebygga och återbruka 
• Fokusområde: Nedskräpning   
• Fokusområde: Hantering av avfall, tillgänglighet och service  

 
Politisk förankring har skett i Kommunstyrelsen där politikerna fick ge sina inspel på vad de tycker 
är viktiga aspekter att ta upp i avfallsplanen. Efter workshop i Kommunstyrelsens arbetsutskott 
2023-03-29 beslutade Kommunstyrelsen att följande frågor ska behandlas i avfallsplanen (KS 
2023-04-12 § 66); ”Tillgänglighet och service”, ”Röra oss uppåt i avfallstrappan”, ”Nedskräpning”, 
”Utbildning”. 
 
Politikens inspel från de olika kommunerna presenterades under en första workshop under våren 
2023 där tjänstepersoner från samtliga kommuner och flera olika förvaltningar var representerade. 
Under den här workshopen togs fokusområdena fram gemensamt. 
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Under hösten 2023 hölls fler workshops att hållas med tjänstepersoner från de olika kommunerna 
för att ta fram mål och åtgärder för respektive fokusområde. 
Fokusområdena och målen har utformats så att de inkluderar de viktigaste frågorna för respektive 
kommun, utifrån krav från lagstiftaren, nationella miljökvalitetsmål, avfallshierarkin, lokala och 
regional mål.  
 
Planen ska nu gå ut på samråd för att därefter ställas ut på granskning. Tidsplanen kommer att 
påverkas av antalet inkomna synpunkter, men målsättningen är att planen tas upp i 
Kommunfullmäktige för antagande under kvartal fyra 2024. 

Undersökning om betydande miljöpåverkan 
Förvaltningen har bedömt att avfallsplanen medför att transporterna kan komma att öka då 
bostadsnära insamling av förpackningar och tidningar införs i stor skala. I övrigt innebär den nya 
avfallsplanen inte någon negativ ny miljöpåverkan jämfört med föregående avfallsplan. Mängderna 
insamlat material för återvinning kommer att öka och den effekten bedöms överväga de negativa 
effekterna av ökade transporter. Omfattningen av miljöeffekterna av den ökade bostadsnära 
insamlingen av förpackningar och tidningar är svår att bedöma, men bedöms inte innebära 
betydande miljöpåverkan i juridisk mening. Åtgärderna för att nå avfallsplanens mål bedöms inte 
påverka naturområden eller andra områden så att negativa effekter uppstår. 
 

 
Som visas i tabellen ovan medför arbetet inom samtliga fokusområden i avfallsplanen en positiv 
miljöeffekt och de bidrar till fyra nationella miljökvalitetsmålen som har stark koppling till 
avfallsplanen.  
Sammantaget görs bedömningen att avfallsplanen inte medför betydande miljöpåverkan och någon 
strategisk miljöbedömning behöver därför inte göras. 

 

              Fokus- 
               områden  

Miljö-    
 kvalitetsmål 

Cirkulära flöden – 
förebygga och 
återbruka 

Nedskräpning 
Hantering av avfall, 
tillgänglighet och 

service 

 

 

Begränsad 
klimatpåverkan +   +  

Giftfri miljö + + +  

God bebyggd miljö + + +  

Hav i balans och 
levande kust och 
skärgård  

+  + +  

Generationsmålet + + +  
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Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi  
Avfallsplanens framtagande ingår i befintlig verksamhet och budget. Beslutet förväntas inte 
innebära några ekonomiska konsekvenser. 

Organisation och personal  
Arbetet med att ta fram avfallsplanen drivs av en styrgrupp bestående av respektive kommuns 
samhällsbyggnadschef och VD på Rambo samt en projektgrupp där kommunernas 
hållbarhetsstrateger ingår tillsammans med en projektledare från Rambo. 
Avfallsplaneringen och avfallsplanen påverkar alla kommunens verksamheter och kommunala 
bolag. Under våren och hösten 2023 bjöds därför tjänstepersoner från kommunerna och de 
kommunala bolagen in till flera workshops för att ta fram förslag till fokusområden, mål och 
åtgärder. Dessa workshops bidrar till en stark förankring samt till att utbilda och stärka 
medarbetarnas engagemang kring avfalls-, konsumtions- och klimatfrågor. 

Hållbar utveckling 
Sammantaget görs bedömningen att avfallsplanen inte medför betydande miljöpåverkan och någon 
strategisk miljöbedömning behöver därför inte göras. 
Avfallsplanen bedöms därutöver bidra positivt till fyra nationella miljökvalitetsmålen som har stark 
koppling till avfallsplanen, samt till de globala målen för hållbar utveckling. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande – Avfallsplan miljöbedömning och mål – Hållbarhetsstrateg 2024-01-30 
Avfallsplan 2024 – 2030 för Lysekils, Munkedals, Sotenäs Och Tanums Kommuner inklusive 
bilagor 1-7 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2024-01-30 KA 2022/000090 
 
Kommunstyrelsens förvaltning 
Pia Bergenholtz 
Hållbarhetsstrateg 
 

Avfallsplan - Beslut om miljöbedömning och samråd 

Förvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att avfallsplanen skickas ut för samråd. 
Kommunstyrelsen beslutar att avfallsplanen inte innebär betydande miljöpåverkan. 

Sammanfattning 
Rambos ägarkommuner har en gemensam avfallsplan från 2008 som inte aktualiserats 
sedan dess. Ett arbete med att ta fram en ny avfallsplan inleddes under hösten 2022.  

Arbetet med att ta fram avfallsplanen har letts av en styrgrupp bestående av respektive 
kommuns samhällsbyggnadschef och VD på Rambo samt en projektgrupp där 
kommunernas miljöstrateger ingått tillsammans med en projektledare från Rambo.  

Syftet med framtagandet av en ny avfallsplan är att skapa ett starkt styrdokument för 
avfallsplaneringen i ägarkommunerna där samtliga aktörer kan bidra till en långsiktig 
hållbar utveckling av samhället.    

Avfallsplanen innehåller övergripande mål och tre fokusområden:  

• Övergripande mål för samverkan, utbildning och kommunikation 

• Fokusområde: Cirkulära flöden – förebygga och återbruka 

• Fokusområde: Nedskräpning   

• Fokusområde: Hantering av avfall, tillgänglighet och service  

Beskrivning av ärendet 
Alla kommuner i Sverige ska ha en avfallsplan enligt 15 kap 41 § miljöbalken (SFS 
1998:808) som ska ses över vart fjärde år och revideras vid behov. Rambos ägarkommuner 
har en gemensam avfallsplan från 2008 som inte aktualiserats sedan dess. Ett arbete 
startade under hösten 2022 för att ta fram en ny gemensam avfallsplan för Rambo 
kommunerna (Lysekil, Munkedal, Sotenäs och Tanum). 
Arbetet med att ta fram avfallsplanen har letts av en styrgrupp bestående av respektive 
kommuns samhällsbyggnadschef och VD på Rambo samt en projektgrupp där 
kommunernas miljöstrateger ingått tillsammans med en projektledare från Rambo.  

Innehållet i en kommunal avfallsplan är starkt reglerat i Naturvårdsverkets föreskrifter 
(NFS 2020:6). En kommunal avfallsplan ska bland annat omfatta:  

• mål och åtgärder för att förebygga att avfall uppkommer  
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• mål och åtgärder för kommunalt avfall  
• mål och åtgärder för annat avfall än kommunalt avfall  
• mål och åtgärder för nedskräpning  
• beskrivning av lokala förhållanden, mängder och hantering  
• beskrivningar av nedlagda deponier   
• beskrivningar av anläggningar för återvinning och bortskaffande av avfall  
• miljöbedömning av planen  

 
Den kommunala avfallshanteringen omfattar således allt avfall som uppstår inom 
kommunen, inte enbart det avfall som omfattas av det kommunala renhållningsansvaret.  

Avfallsplaneringen och avfallsplanen ska utgå från nationella mål samt EU:s 
avfallshierarki samt tillämpliga delar av Agenda 2030 och regionala mål.  

Avfallsplaner omfattas av reglerna för miljöbedömning enligt 
Miljöbedömningsförordningen, (2017:966) och Miljöbalken (1998:808) kapitel 6. Hur 
undersökningen ska gå till regleras i Miljöbedömningsförordningens 10-13 §§. Om 
undersökningen visar att planens genomförande innebär betydande miljöpåverkan ska en 
strategisk miljöbedömning göras. Beslut om betydande miljöpåverkan ska fattas av 
kommunen i särskilt beslut (Miljöbalken 6 kap, 7 §). 

Förvaltningens utredning 

Det övergripande syftet med avfallsplanen är att skapa en hållbar resursanvändning där 
avfall förebyggs, material och produkter stannar längre i kretsloppet och det avfall som 
ändå uppstår ses som en resurs och omhändertas på rätt sätt.  

Avfallsplanen innehåller övergripande mål och tre fokusområden:  

• Övergripande mål för samverkan, utbildning och kommunikation 

• Fokusområde: Cirkulära flöden – förebygga och återbruka 

• Fokusområde: Nedskräpning   

• Fokusområde: Hantering av avfall, tillgänglighet och service  

Politisk förankring har skett i Kommunstyrelsen där politikerna fick ge sina inspel på vad 
de tycker är viktiga aspekter att ta upp i avfallsplanen. Efter workshop i 
Kommunstyrelsens arbetsutskott 29 mars 2023 så beslutade Kommunstyrelsen i Sotenäs 
12 april 2023 att följande frågor ska behandlas i avfallsplanen: ”Tillgänglighet och 
service”, ”Röra oss uppåt i avfallstrappan”, ”Nedskräpning”, ”Utbildning”.  

Politikens inspel från de olika kommunerna presenterades under en första workshop 
under våren 2023 där tjänstepersoner från samtliga kommuner och flera olika 
förvaltningar var representerade. Under den här workshopen togs fokusområdena fram 
gemensamt. 

Under hösten 2023 hölls fler workshops att hållas med tjänstepersoner från de olika 
kommunerna för att ta fram mål och åtgärder för respektive fokusområde. 

Fokusområdena och målen har utformats så att de inkluderar de viktigaste frågorna för 
respektive kommun, utifrån krav från lagstiftaren, nationella miljökvalitetsmål, 
avfallshierarkin, lokala och regional mål.  
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Planen ska nu gå ut på samråd för att därefter ställas ut på granskning. Tidsplanen 
kommer att påverkas av antalet inkomna synpunkter, men målsättningen är att planen tas 
upp i KF för antagande under kvartal 4 2024. 
 

Undersökning om betydande miljöpåverkan  

Förvaltningen har bedömt att avfallsplanen medför att transporterna kan komma att öka då 
bostadsnära insamling av förpackningar och tidningar införs i stor skala. I övrigt innebär 
den nya avfallsplanen inte någon negativ ny miljöpåverkan jämfört med föregående 
avfallsplan. Mängderna insamlat material för återvinning kommer att öka och den effekten 
bedöms överväga de negativa effekterna av ökade transporter. Omfattningen av 
miljöeffekterna av den ökade bostadsnära insamlingen av förpackningar och tidningar är 
svår att bedöma, men bedöms inte innebära betydande miljöpåverkan i juridisk mening. 
Åtgärderna för att nå avfallsplanens mål bedöms inte påverka naturområden eller andra 
områden så att negativa effekter uppstår. 

 
Som visas i tabellen ovan medför arbetet inom samtliga fokusområden i avfallsplanen en 
positiv miljöeffekt och de bidrar till fyra nationella miljökvalitetsmålen som har stark 
koppling till avfallsplanen.  
Sammantaget görs bedömningen att avfallsplanen inte medför betydande miljöpåverkan 
och någon strategisk miljöbedömning behöver därför inte göras. 

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi  

Avfallsplanens framtagande ingår i befintlig verksamhet och budget.  
Beslutet förväntas inte innebära några ekonomiska konsekvenser. 

              Fokus- 
               områden  

Miljö-    
 kvalitetsmål 

Cirkulära flöden – 
förebygga och 
återbruka 

Nedskräpning 
Hantering av avfall, 
tillgänglighet och 

service 

 

 

Begränsad 
klimatpåverkan +   +  

Giftfri miljö + + +  

God bebyggd miljö + + +  

Hav i balans och 
levande kust och 
skärgård  

+  + +  

Generationsmålet + + +  
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Organisation och personal  

Arbetet med att ta fram avfallsplanen drivs av en styrgrupp bestående av respektive 
kommuns samhällsbyggnadschef och VD på Rambo samt en projektgrupp där 
kommunernas hållbarhetsstrateger ingår tillsammans med en projektledare från Rambo. 
Avfallsplaneringen och avfallsplanen påverkar alla kommunens verksamheter och 
kommunala bolag. Under våren och hösten 2023 bjöds därför tjänstepersoner från 
kommunerna och de kommunala bolagen in till flera workshops för att ta fram förslag till 
fokusområden, mål och åtgärder. Dessa workshops bidrar till en stark förankring samt till 
att utbilda och stärka medarbetarnas engagemang kring avfalls-, konsumtions- och 
klimatfrågor. 

Hållbar utveckling 

Sammantaget görs bedömningen att avfallsplanen inte medför betydande miljöpåverkan 
och någon strategisk miljöbedömning behöver därför inte göras. 
Avfallsplanen bedöms därutöver bidra positivt till fyra nationella miljökvalitetsmålen som 
har stark koppling till avfallsplanen, samt till de globala målen för hållbar utveckling. 

Beslutsunderlag 
Avfallsplan 2024 – 2030 för Lysekils, Munkedals, Sotenäs Och Tanums Kommuner, med 
bilagor 

Beslutet skickas till 
Hållbarhetsstrateg 
Rambo AB 
 
 

  
Pia Bergenholtz Eveline Karlsson 
Hållbarhetsstrateg Samhällsbyggnadschef 
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1 Inledning 
Denna avfallsplan ska blicka framåt och leda arbetet mot ett samhälle där vi ser resursflöden som 
cirkulära, där eventuella avfall tas om hand så att de gör nytta och där hänsyn tas till framtida 
generationers väl. Alla kommuner ska ha en uppdaterad avfallsplan där det tydligt framgår hur man 
förebygger, hanterar avfall och arbetar mot nedskräpning. 

För avfallsplaner finns det tydliga krav i lagstiftning både i Miljöbalken och i naturvårdsverkets 
föreskrifter. Dessa styr innehåll och utformning till viss del, i övrigt är det upp till kommunen att 
utforma avfallsplanen. 

Denna avfallsplan är framtagen av det gemensamägda avfallsbolaget Rambo tillsammans med 
ägarkommunerna Lysekils, Munkedals Sotenäs och Tanums kommun. Detta är ett sätt för 
ägarkommunerna att bidra till de nationella, regionala och lokala miljö- och klimatmålen. 

Dokumentet vägleder, styr och tydliggör mål och åtgärder i frågor där kommunen har rådighet i olika 
grad. I Figur 1 ser man de olika nivåerna av rådighet beskrivas. 

 

FIGUR 1 KOMMUNENS RÅDIGHET KAN DELAS IN I TRE KATEGORIER: DIREKT RÅDIGHET, INDIREKT RÅDIGHET OCH RÅDIGHET 
PÅ OMVÄGAR ELLER GENOM PÅVERKAN 

 

1.1 Syfte 
Det övergripande syftet med Lysekils, Munkedals, Sotenäs och Tanums nya avfallsplan är att skapa en 
hållbar resursanvändning där avfall förebyggs, material och produkter stannar längre i kretsloppet 
och det avfall som ändå uppstår ses som en resurs och omhändertas på rätt sätt.  

Syftet med avfallsplanen är att förebygga avfall, öka återanvändningen och materialåtervinningen 
samt minska avfallets miljö- och klimatpåverkan genom att: 

• ange mål och åtgärder 
• ge en samlad bild av den nuvarande avfallshanteringen 
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• bidra till att de nationella miljökvalitetsmålen och de globala målen enligt Agenda 20H0 och 
inom avfallsområdet uppfylls 

• långsiktigt styra avfallshanteringen så att den bidrar till ett hållbart och cirkulärt samhälle 
 

Avfallsplanen är ett verktyg för att möta samhällets krav inom området. 

1.2 Bakgrund 
Avfallshanteringen är en viktig del av samhället och påverkar infrastruktur, människors hälsa samt 
miljön. Avfallsplanen är ett kommunalt styrdokument som påverkar och påverkas av andra 
kommunala planer och program. 

Enligt Naturvårdsverkets föreskrifter om kommunala avfallsplaner ska avfallsplanens mål och 
åtgärder utgå från de nationella miljökvalitetsmålen samt andra relevanta mål, strategier och planer. 
Det ställs också krav på att en avfallsplan ska innehålla mål och åtgärder för att begränsa och åtgärda 
nedskräpning, samt att det av planen ska framgå vilka styrmedel som avses användas för att nå 
avfallsplanens mål samt vilka åtgärder som ska genomföras. 

Denna avfallsplan ersätter den tidigare avfallsplan som gäller för Lysekils, Munkedals, Sotenäs och 
Tanums kommuner. Kommunerna Lysekil, Munkedal, Sotenäs och Tanum har ett samarbete inom 
avfallshanteringen genom det gemensamt ägda renhållningsbolaget Rambo.  

1.3 Målgrupp 

Avfallsplanen berör alla som bor eller är verksamma i Lysekil, Munkedal, Sotenäs och Tanums 
kommuner – det vill säga både kommunala förvaltningar med bolag och kommunens invånare, 
företag samt föreningar/organisationer. Avfallsplanen riktar sig dock främst till politiker och 
tjänstepersoner i den kommunala verksamheten. De har ett stort ansvar att föregå med gott 
exempel, vara föregångare samt att samarbeta med olika aktörer. För att nå målen kommer det att 
krävas engagemang och att alla bidrar utifrån sina förutsättningar. I avfallsplanen hittas inspiration 
om vilka sätt det går att bidra med. Det är tillsammans som målen nås.  

 

1.4 Metod 
Arbetet med avfallsplanen har projektletts av Rambo och tillsammans med miljöstrateger från de fyra 
ägarkommunerna. De har bildat en projektgrupp som tagit fram avfallsplanen. 

För att få inspel och synpunkter från berörda parter såsom politiken, och kommunernas olika förvaltningar har 
workshops genomförts. Arbetet med workshops har lett fram till de fokusområden, mål och åtgärder som idag 
finns i avfallsplanen.  
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2 Avfallsplanens koppling till miljö- 
och hållbarhetsmål  

 

FIGUR 2 LOKALA, REGIONALA, NATIONELLA OCH GLOBALA MÅL, LAGAR M.M. SOM BERÖR AVFALLSPLANENS MÅLOMRÅDEN.  

 

2.1 Agenda 2030 och de globala målen 
De globala målen är en del av Agenda 2030, en överenskommelse mellan FN:s medlemsländer som 
syftar till att avskaffa extrem fattigdom, minska ojämlikheter och orättvisor i världen, att främja fred 
och rättvisa, samt att lösa klimatkrisen. 

På en övergripande nivå kopplar avfallsplanens mål till flera av de globala målen. 

  

FIGUR 3 DE GLOBALA MÅLEN SOM AVFALLSPLANEN HAR KOPPLING TILL 
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2.2 EU:s avfallspaket och handlingsplan för 
cirkulär ekonomi 
På EU-nivå finns kopplingar till EU:s handlingsplan för cirkulär ekonomi och avfallspaketet, där bland 
annat avfallsdirektivet ingår. Handlingsplanen för cirkulär ekonomi innehåller initiativ för att påverka 
produkters hela livscykel, från produktion och design till avfall, återbruk och återvinning. Förutom 
avfallsdirektivet omfattar avfallspaketet direktiv om förpackningar och förpackningsavfall, 
deponering av avfall, el-avfall, batterier, uttjänta fordon, textil med mera. 

 

FIGUR 3 ÖVERGÅNG FRÅN LINJÄR TILL CIRKULÄR EKONOMI 

 

 

FIGUR 4 EU:S AVFALLSTRAPPAN, ELLER ”AVFALLSHIERARKIN”, ÄR EU-DIREKTIV SOM ÄR ANTAGET I DEN SVENSKA 
MILJÖBALKEN OCH STYR HUR VÅRT AVFALL SKA TAS OM HAND 
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2.3 Nationella mål 
På nationell nivå kopplar avfallsplanens mål till de nationella miljökvalitetsmålen och då i första hand 
till Giftfri miljö, God bebyggd miljö, Begränsad klimatpåverkan och Generationsmålet. Hav i balans 
och levande kust och skärgård påverkas också.  

Sveriges avfallsplan och det förebyggande programmet "Att göra mer med mindre" beskriver 
avfallsarbetets inriktning, men innehåller inga specificerade mål. 

 

  

FIGUR 5 DE NATIONELLA MÅLEN SOM AVFALLSPLANEN HAR KOPPLING TILL, GIFTFRI MILJÖ, GOD BEBYGGD MILJÖ, 
BEGRÄNSAD KLIMATPÅVERKAN, GENERATIONSMÅLET OCH HAV I BALANS OCH LEVANDE KUST OCH SKÄRGÅRD. 

2.4 Regionala planer och program 
Regionala planer och program av relevans för avfallsplanen: 

• Klimat 2030 Västra Götaland ställer om 
• regionala miljömål Västra Götaland 

2.5 Kommunala planer och program 
Kommunala styrdokument av relevans för avfallsplanen: 

• översiktsplaner  
• renhållningsförskrifter  
• miljörelaterade styrdokument 
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3 Fokusområden och mål 
I avfallsplanen finns tre fokusområden med tillhörande mål och åtgärder  

För tidsatta mål där inget annat anges är referensåret 2022 och avslutningsåret 2030. Denna tidsram 
är central för att fastställa och utvärdera mål och framsteg inom olika områden. 
Avstämning/uppföljning av målen ska göras årligen för att kunna bedöma om det finns behov av 
ytterligare åtgärder. Prioriterade åtgärder och uppföljning finns angivet i tillhörande Åtgärdsprogram 
med prioriterade åtgärder. 

 
För att målen ska kunna uppnås ska tillräckliga ekonomiska och andra nödvändiga resurser avsättas. 

3.1 Övergripande mål för samverkan, 
utbildning och kommunikation  
Vid framtagande av planen har ett starkt önskemål varit att samarbeta över kommungränserna. 
Därför har utöver de tre fokusområdena övergripande mål tagits fram för hur det gemensamma 
arbetet med avfallsplanen mellan kommunerna ska bedrivas. 
 
 

  Mål 
Ö.1 Samverkan ska vara en självklar och naturlig del i arbetet mellan och inom 

kommunerna, kommunala verksamheter och helägda kommunala bolag 
Ö.2 Kommunerna, de kommunala verksamheterna och helägda kommunala bolag ska ha 

en gemensam förståelse och målbild för arbetet med avfallsplanen. 

 

3.2 Fokusområde: Cirkulära flöden – 
förebygga och återbruka  
 

Att skapa cirkulära flöden av material och resurser är en effektiv strategi för att minska miljö- och 
klimatpåverkan. Genom att betrakta avfall som en resurs, som kan återanvändas och återvinnas, kan 
vi bidra till en mer hållbar och resurseffektiv framtid. 

Att förebygga avfall är den viktigaste åtgärden inom detta område. Det kan handla om att hyra eller 
dela produkter istället för att köpa nya, förebygga uppkomst av matsvinn, eller att byta ut 
engångsprodukter till flergångsprodukter som kan cirkuleras genom exempelvis tvätt eller disk.  

Återanvändning och återbruk är en annan viktig del i det cirkulära flödet. Att förlänga livet på 
exempelvis möbler eller elektronik, genom att reparera eller uppgradera att produkten, minskar 
avfallsmängderna och behovet av att producera nya varor. 
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Återvinning spelar också en stor roll genom att omvandla använda material till nya produkter. 
Behovet av att utvinna nya råvaror minskas genom att samla in och återvinna papper, glas, metall, 
plast m.m. vilket sparar energi och resurser. 

Förutom att cirkulära flöden minskar miljö- och klimatpåverkan så skapas också ekonomiska 
möjligheter genom jobbtillfällen inom återvinnings- och återanvändningssektorn. Dessutom 
stimuleras innovation och utveckling av nya teknologier. 

Under 2022 samlades 529 kg kommunalt avfall in per person in i kommunerna, inkluderat grovavfall. 
Av detta utgjorde det cirkulära flödet 35 procent där en knapp fjärdedel av det kommunala avfallet, 
24 procent, materialåtervanns och 11 procent var matavfall som rötades till biogas. Den största 
delen, ca 65 procent, används för energiåtervinning, dvs förbränning där energin tas till vara i form 
av el och värme. Endast en liten del, ca 0,1 procent, av det kommunala avfallet deponerades.  

Målen bidrar till de nationella miljömålen ”god bebyggd miljö”, ”begränsad klimatpåverkan”, ”giftfri 
miljö” och ”ett rikt odlingslandskap” genom att öka kommunalt avfall som materialåtervinns och 
förbereds för återbruk samt genom att minska matsvinnet. 

  Mål (Allmänhet) 
C.1 Matsvinnet i hushållen ska halveras och restavfallet ska minska med 30 procent 

C.2 Öka mängden insamlad elektronik för återvinning  

C.3 Öka mängden material som samlas in för återbruk  
 

   Mål (Kommunala verksamheter)  
C.4  Minska restavfallet från kommunala verksamheter och bolag.   

C.5  Minska matsvinnet i kommunala verksamheter i linje med "Klimat 2030, Västra 
Götaland ställer om" 

C.6  Öka de cirkulära flödena i de kommunala verksamheterna och helägda bolag    

3.3 Fokusområde: Nedskräpning   
Sverige står inför en utmaning med omfattande nedskräpning i städer, där fimpar utgör det vanligaste skräpet, 
följt av snus och andra tobaksrelaterade produkter. En nationell skräpmätning från sommaren 2023 visar att 
tobaksrelaterat skräp står för 66 procent av allt skräp, med fimpar ensamma ansvariga för 48 procent. (Håll 
Sverige rent, https://hsr.se/artiklar/nationell-skrapmatning-2023) Nedskräpning är dock inte bara en 
avfallshanteringsfråga; det påverkar även samhällsutveckling och kan skapa en känsla av otrygghet. Målen 
bidrar till de nationella miljömålen ”hav i balans och levande kust och skärgård” och ”god bebyggd miljö”. 

Bohuslän och Bohuskusten har länge varit särskilt utsatt för skräp från havet och får ta emot flera 
hundra ton skräp årligen. Varje timme spolas ungefär fem badkar skräp upp längs Bohuskusten. (Håll 
Bohuslän rent, https://www.vastsverige.com/bohuslan/hall-bohuslan-rent/) 

 

   Mål (Allmänhet)  
N.1  Nedskräpningen ska minska på land och i marin miljö 
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N.2  Engagemang och kunskap kring nedskräpning ska öka hos invånare och det lokala 
närings- och föreningslivet.    

N.3  Möjligheten till sortering av avfall på allmän plats ska öka  

 

   Mål (Kommunala verksamheter)  

N.4  Möjligheten till sortering av avfall ska finnas i kommunala verksamheters utemiljöer 

N.5  Kommunernas kustlinje och naturområden på land ska vara fria från skräp och 
mikroplaster 

3.4 Fokusområde: Hantering av avfall, 
tillgänglighet och service  
Effektiv avfallshantering bör vara anpassad till både avfallslämnare och avfallshämtare. Det innebär 
välplanerade avfallslösningar för enkel källsortering och en säker arbetsmiljö för avfallshämtare och 
avfallslämnare. Målet är att minimera miljöpåverkan och främja effektiva och miljövänliga och 
fossilfria transporter.  

Bostadsnära insamling förpackningar, returpapper och matavfall införs 2024 för att underlätta 
avfallssortering för invånarna och öka materialåtervinningen. God avfallshantering innebär även 
enkel hantering av grovavfall, trädgårdsavfall och farligt avfall, stödd av en fungerande kundservice 
och tillgänglig information. 

Målen bidrar till de nationella miljömålen ”god bebyggd miljö”, ”begränsad klimatpåverkan”, ”giftfri 
miljö” genom att sträva efter en effektiv, enkel och säker avfallshantering och minska användningen 
av fossila bränslen. 

   Mål (Allmänhet)  
H.1  Minst 90 procent av användarna ska vara nöjda med avfallshanteringen    

H.2  Kommunalt avfall som samlats in för materialåtervinning, inkl. biologisk behandling, ska 
öka till 60 procent   

H.3  Mängden felsorterat farligt avfall ska minska.   

H.4  Avfallsinsamlingen ska ske med fossilfri fordonsflotta    

H.5  Alla som hanterar avfall ska ha en god arbetsmiljö och känna sig trygga. Med bibehållen 
kvalitet på tjänsten  

 

  
   Mål (Kommunala verksamheter)  
H.6  Öka källsorteringen i alla kommunala verksamhetslokaler och bolag 

H.7  Alla som hanterar avfall ska ha en god arbetsmiljö och känna sig trygga.   

 



Samrådsversion 

 
 

BILAGA I 
 

GENOMFÖRANDE OCH 
STYRNING 
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Ansvarsfördelning   
Kommunfullmäktige har det övergripande ansvaret för hantering av avfall under kommunalt ansvar 
som uppstår i kommunerna. Det är kommunfullmäktige som beslutar om avfallstaxor, avfallsplan och 
avfallsföreskrifter. I de fyra kommunerna har verksamhetsansvaret fördelats olika, se figur 1.  I Sotenäs 
och Munkedal är det kommunstyrelsen som är verksamhetsansvarig medan Lysekil och Tanum har valt 
att lägga verksamhetsansvaret på Samhällsbyggnadsnämnden respektive den Tekniska nämnden. 
Utförare av verksamhetsansvar för alla fyra kommunerna är det gemensamt ägda bolaget Rambo AB.

  
FIGUR 1. ORGANISATIONSSCHEMA AVFALLSHANTERINGEN I LYSEKIL, MUNKEDAL, SOTENÄS OCH TANUM.  

Organisation för framtagande av 
avfallsplanen  
För att få en väl genomarbetad avfallsplan med en bred förankring har arbetet inriktats på att få ett 
aktivt deltagande från berörda kommunala funktioner och dialog med externa aktörer och andra 
intressenter.  En projektorganisation har tagits fram bestående av beställare, styrgrupp, projektgrupp 
och referensgrupper.   
 
• Beställare – Ägarkommunerna genom Rambos styrelse  
• Styrgrupp – VD på Rambo och respektive kommuns ansvariga förvaltningschef 

(Ägarkommunerna). Styrgruppen arbetar på strategisk nivå.  
• Projektgrupp – bestående av tjänstemän som är väl insatta i avfalls- och miljöfrågor samt har god 

kännedom om kommunerna och Rambo. Projektgruppen består av en projektledare från Rambo 
samt miljö- och hållbarhetsstrateger från respektive kommun.  

• Referensgrupper – samrådsförslaget går ut på brett samråd till olika lokala och regionala aktörer 
som projektgruppen identifierar i samband med att en kommunikationsplan tas fram 

• Workshops – olika kommunala tjänstemän samt privata aktörer har bjudits in och deltagit på 
workshops för framtagande av fokusområden och mål 

 
Rambo har samordnat och administrerat projektet i nära samverkan med kommunerna. 
Projektledaren på Rambo har svarat för löpande dokumentation och har sammankallat 
arbetsgrupperna/projektgruppen samt tagit fram förslag till slutdokument. Kommunernas miljö- och 
hållbarhetsstrateger har skrivit fram förslag till samråds- och granskningshandlingar.  
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Under projektet kan även kontakter komma att tas med representanter för t.ex. fastighetsägare, 
byggbolag, näringsliv m.fl. 

Framtagande av mål  
För att ta fram de övergripande mål och fokusområdena, har de politiskt verksamhetsansvariga 
organen i respektive kommun involverats. De har beslutat om en inriktning på fokusområdena för 
avfallsplanen till Workshop nivå 1. Under Workshop 1 arbetades fokusområden fram utifrån 
medskick från politiskt ansvariga. Se Figur 2 nedan.  
  

  
FIGUR 2. SCHEMA ÖVER FRAMTAGNING AV FOKUSOMRÅDEN FÖR AVFALLSPLANEN FÖR LYSEKILS, MUNKEDALS, SOTENÄS OCH 
TANUMS KOMMUNER,  
  
Medverkande i Workshop 1 var tjänstemän från miljöavdelningarna, arbetsmarknadsenheterna, 
hamnorganisationer i kommunerna, ekonomienheterna, kommunala bostadsbolag, 
lokalvårdsenheten, it-enheterna, tekniska enheten, gata-park, kost och städ, 
samhällsbyggnadsenheten, upphandlingsenheterna, måltidsansvariga, näringslivsutveckling, plan och 
byggenheten, upphandlingsenheten, verksamhetsutvecklare och avfallsbolag. 
  
Workshopen genomfördes för att ta fram de övergripande målen dvs planens fokusområden. Den 
hölls kommunövergripande dvs tjänstemän från alla fyra kommunerna deltog. 
För att ta fram mål och åtgärder för varje fokusområde anordnades fyra olika workshops, Workshop 
nivå 2, där mål och åtgärder togs fram för varje område, tabell 1. De hölls kommunövergripande med 
deltagare från alla fyra kommunerna. Deltagare var tjänstemän från alla fyra kommunernas olika 
avdelningar, miljöenheten samt personer från näringslivet. 
  

Workshop nivå 1
Framtagande av fokusområden utifrån 

medskick från politiskt 
verksamhetsansvariga.

Medskick från politisk 
verksamhetsansvariga. 

Inriktning för fokusområdena i 
avfallsplanen

Samhällsbyggnadsnämnd 
Lysekil

Kommunstyrelsen Tanum

Kommunstyrelsen Sotenäs

Kommunstyrelsen Munkedal
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TABELL 1 BESKRIVNING AV WORKSHOP NIVÅ 2 OCH DELTAGARE.  

Workshop 2 (1-4 #)  Deltagare  
1 # Matsvinn inom förvaltning  Deltagare från kostenheterna, skolan och omsorgen  
2 # Avfall, näringsliv, medborgare  Deltagare var näringslivsutvecklare, Rambo, Hamn, 

kommunala bostadsbolag, Fastighetsägare, VA-bolag, 
Energibolag och miljöenheten  

3 # Avfall inom förvaltning  Arbetslivsförvaltningen, Rambo, Upphandlingsenheten, 
Lokalvård, Kostenheten, Skola, Omsorg, It, Fastighet  

4 # Nedskräpning  Hamn, Park och gata, Arbetslivsförvaltningen, Marin 
Återvinningscentral  

 

 



Samrådsversion 

 

 
 

BILAGA II 
STYRMEDEL 
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Inledning 
I denna bilaga beskrivs styrmedel som kommunerna avser att använda för att nå målen i avfallsplanen 

Avfallsföreskrifter 
Kommunerna beslutar om avfallsföreskrifter. I föreskrifterna står vilket ansvar och vilka skyldigheter olika 
aktörer har och de innehåller bestämmelser om hur avfallet ska sorteras, förvaras och hämtas. Föreskrifterna 
är en del av det juridiska stödet vid genomförande av avfallsplanens åtgärder.  

I föreskrifterna anges till exempel regler om matavfallsinsamling, som kommunerna har, och regler om 
insamling med fyrfackskärl, som kommunerna har infört för att göra det lätt för kommuninvånare att sortera.  

Avfallstaxa 
Avfallstaxan finansierar avfallshanteringen i respektive kommunen och följer självkostnadsprincipen. Taxan är 
ett viktigt ekonomiskt styrmedel för att påverka fastighetsägares och verksamhetsutövares val av tjänster.  

Kommunerna har miljöstyrande avfallstaxa, där avgifterna tas ut så att återanvändning, återvinning eller annan 
miljövänlig avfallshantering stimuleras samt för att främja en effektiv hämtning.  

I alla fyra kommuner används avfallstaxan för att påverka abonnenter att sortera matavfall. Avfallstaxa 
kommer att fortsätta anpassas till förändrade krav så som miljömål och lagstiftning men kanske framför allt för 
att tydligare styra mot mål i avfallsplanen. 

Kommunikation 
Information om avfall ska vara tillgänglig, begriplig och förtroendegivande. Kommuninvånarna ska känna att 
avfallshanteringen är effektiv, servicenivån är god och att de kan bidra till att minimera avfallets miljöpåverkan 
tillsammans med kommunen.  

Alla kommuner har ett lagstadgat ansvar för information om både sådant avfall som omfattas av kommunalt 
renhållningsansvar och för vissa typer av avfall som omfattas av producentansvar. Kommunerna ska informera 
både om hur avfall ska sorteras, om tillgängliga insamlingssystem och om förebyggande av avfall1.  

Miljökommunikation är ofta svårt och komplex och syftar till både en attityd- och beteendeförändring, och det 
tar tid att få genomslag. Avfallsfrågorna präglas av att hushåll och verksamheter förväntas ändra attityd och 
därmed även sitt beteende.  

För att nå en beteendeförändring är det viktigt med enkelhet och tillgänglighet i insamlingssystemet för att få 
invånarna att göra på rätt sätt.  

Exempel på informations- och kommunikationskanaler som används inom avfallshanteringen i kommunerna är:  

• App för kommunernas avfallshantering  
• Utskick med information om avfallshanteringen - direktutskick  
• Kommunernas och Rambo ABs webbplatser  
• Annonsering i lokalpress  
• Särskild information till nyinflyttade  

 

Flera aktiviteter i avfallsplanen handlar om information, utbildning och kommunikation, bland annat om 
förebyggande av avfall, återanvändning av produkter och nedskräpning 
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Upphandling 
Kommunerna har stora möjligheter att påverka genom offentlig upphandling och offentliga inköp. Upphandling 
är ett viktigt styrmedel. Genom att ställa miljökrav i upphandlingar kan kommunerna både påverka 
miljöbelastning och resurshushållning inom den egna verksamheten, inspirera andra organisationer att ställa 
liknande krav och motivera utveckling. Kommunerna kan också ha rutiner för avfallsförebyggande arbete i 
samband med inköp och upphandling, vilket i sig kan bidra till återanvändning och att aktivt förebygga avfall 
och dess farlighet.  

Genom att göra gemensam upphandling blir kommunerna tillsammans en starkare beställare.  

I avfallsplanen finns aktiviteter om fortsatt utveckling av krav i upphandlingar för ökad återanvändning och 
återvinning av material samt samverkan mellan kommunerna. 

Fysisk planering 
En väl fungerande avfallshantering är ett allmänt intresse och finns därför med i den fysiska planeringen. Det 
kan gälla fastighetsnära platser för källsortering, återvinningscentraler och avfallsanläggningar.  

I detaljplaner regleras markens lämplighet för en viss användning mer i detalj. I arbetet med att ta fram en 
detaljplan ska avvägningar göras mellan allmänna och enskilda intressen, vilket bland annat innebär att 
möjligheterna till att ordna avfallshämtning kan behöva utredas.  

I byggandet av det hållbara samhället är avfallshanteringen en del av den grundläggande infrastrukturen. Fysisk 
planering är därför ett viktigt styrmedel för att nå avfallsplanens mål om förebyggande, återanvändning och 
återvinning av avfall. Det sker genom att säkerställa att det finns ytor och utrymmen för avfallssortering inom 
byggnader och på fastigheter. I den fysiska planeringen behöver hänsyn också tas till att hämtning och 
transport av avfall ska kunna ske på ett säkert sätt för både hämtningspersonal, boende och andra som vistas i 
området.  

För att inte alla kommuninvånare ska behöva använda bil för att lämna grovavfall och saker som kan 
återanvändas, behöver fler alternativ till de traditionella grovsopsrummen och återvinningscentralerna 
utvecklas. Det kan exempelvis utgöras av mobil återvinningscentral eller mini-ÅVC/kvarters-ÅVC. Även vid 
sådana avlämningsplatser bör det finnas plats för att sortera ur och lämna saker till återbruk, i samarbete med 
second-hand-verksamhet i kommunal eller privat regi. Det är viktigt att varje planprocess som berör bostäder 
tar hänsyn till möjligheter att lämna grovavfall och produkter som kan återanvändas, nära bostaden eller på 
platser som kan nås med andra färdmedel än bil. När mobil lösning ska användas behöver det planeras in 
platser där sådan insamling kan ställas upp tillfälligt.  

I den fysiska planeringen tas avfallshantering med i de detaljplaner där det behövs, till exempel i planer för ny 
bebyggelse. Kommunernas avfallsverksamheter är remissinstanser för exempelvis detaljplaner och bygglov i 
respektive kommun och bistår i övrigt med råd när behov uppstår.  

Det ska vara lätt för kommuninvånare att sortera. Insamlingen ska kunna ske på ett säkert sätt och med god 
arbetsmiljö. 

Tillsyn 
Tillsynsmyndigheten utövar tillsyn och ser till att avfallshanteringen i verksamheter lagar och föreskrifter.  
Tillsynen är ett viktigt verktyg för att påverka hanteringen av avfall som inte omfattas av kommunalt ansvar.  
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2 Sammanfattning  
  
Kommunen har det övergripande ansvaret för insamling och hantering av kommunalt avfall från både hushåll 
och verksamheter. Detta omfattar olika typer av avfall såsom matavfall, restavfall, grovavfall inklusive möbler 
och cyklar, samt trädgårdsavfall. Även farligt avfall, inklusive el-avfall utanför producentansvaret, ingår i 
kommunens ansvarsområde. Dessutom innefattar kommunens ansvar insamling och behandling av slam från 
små avloppsanläggningar och latrin. Driften av återvinningscentralerna i de fyra kommunerna ligger under det 
kommunala ansvaret. 

Kommunen ansvarar även för avfall som genereras inom sina egna verksamheter, såsom avfall från skolor och 
förskolor, samt material som uppstår från halkbekämpning och snöröjning. 

Normalt sett hämtas kommunalt avfall vid fastighetsgränser, men där det är trångt eller där det av andra skäl 
kan vara svårt att hämta kan hämtning ske från platser som delas av flera fastighetsägare. 

Under 2022 samlades 529 kg kommunalt avfall in per person in i kommunerna. Detta inkluderar grovavfall. En 
knapp fjärdedel av det kommunala avfallet, 35 procent materialåtervinns inklusive biologisk behandling men 
den största delen, ca 65 procent, används för energiåtervinning, dvs förbränning där energin tas till vara i form 
av el och värme. Matavfallet, som utgör ca 11 procent av det kommunala avfallet, rötas till biogas. Endast en 
liten del, ca 0,1 procent, av det kommunala avfallet deponeras. 

Från och med den 1 januari 2024 utökas kommunernas ansvar gällande insamling av förpackningar och 
matavfall från hushåll. Insamling kan ske antingen genom fastighetsnära åtgärder eller vid särskilda 
insamlingsplatser. 

Andra avfallsslag som omfattas av producentansvar är el-avfall, batterier, läkemedel, strålkällor, bilar och däck. 
Ansvaret för att bygg- och rivningsavfall behandlas på rätt sätt ligger på den som genererar avfallet, men från 
och med 2023 ingår även sådant avfall som uppkommit i icke yrkesmässig verksamhet i det kommunala 
ansvaret.  

3 Geografiskt läge  

Alla kommunerna ligger i Bohuslän, Västra Götaland och Lysekil, Sotenäs och Tanum är utpräglade kust och 
turistkommuner med en stor andel fritidshus medan Munkedal är en mer typisk mindre landsbygdskommun 
med en stor andel småhus.  

4 Befolkning och bebyggelse  
Nedan redovisas demografisk statistik om kommunerna 2022.  
 
TABELL 1. DEMOGRAFISK STATISTIK (ANTAL INVÅNARE OCH %-UELLAL ANDEL LÄGENHETER, SMÅHUS OCH FRITIDSHUS) FÖR 
LYSEKIL, MUNKEDAL, SOTENÄS OCH TANUM 2022 

Ort Antal 
invånare  

Antal hushåll Andel lägenheter Andel småhus Andel 
fritidshus 

Lysekil  14 170 12 363 30% 34% 36% 
Munkedal  10 578 6 419 22% 57% 21% 
Sotenäs  9 160 9 502 17% 39% 44% 
Tanum  13 013 13 193 12% 38% 51% 
Summa  46 921 41 477 20% 40% 40% 
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5 Näringslivsstruktur  
Näringslivet i kommunerna uppvisar en stor variation. I samtliga kommuner är kommunen den största 
arbetsgivaren. Se Tabell 2 nedan. 
 
 
TABELL 2. BESKRIVNING AV LYSEKIL, MUNKEDAL, SOTENÄS OCH TANUMS NÄRINGSLIV OCH STÖRRE BRANSCHER. 

 
 
 

Dominerande branscher Stora arbetsgivare 

Lysekil Produktion, byggverksamhet, besöksnäring, 
maritimvetenskap och teknik är dominerande 
verksamheter, småskaligt fiske, musselodling 

Lysekils kommunen, Preem 

Munkedal Skiftande branscher där jordbruk har stor betydelse Munkedals kommun, Arctic Paper 
och New Wave Mode AB. 

Sotenäs Marin livsmedelsindustri, bygg och hantverk, 
besöksnäring, produktion. 

Sotenäs kommun, Orkla, Leröy 
Smögen Seafood, Llentab, 
Marenor. 

Tanum Näringslivet i Tanums kommun är väl differentierat. 
Många är små och medelstora och representerar olika 
branscher. De flesta inom handel och besöksnäring, bygg, 
tillverkning samt fiske och jord- och skogsbruk. 
Besöksnäring och handel har genom tillväxt på 
senare år blivit den alltmer dominerande näringen 

Tanum kommun, NorDan AB, 
Sportshopen, Swedmount, 
Sportswear & Fashion AB, Tetra 
Pak Inventing AB, Tanum Strand, 
Tanum Hotel och 
konferensanläggning AB, Brixly 
AB, Derome Byggvaror & 
Träteknik AB 

 

6 Allmänt om avfallsansvar  

I miljöbalken (1998:808) 15 kap. 11 § står det att: ”Den som hanterar avfall ska se till att  
hanteringen inte skadar eller orsakar risk för skada på människors hälsa eller miljön.”  
Detta innebär en grundläggande skyldighet beträffande hanteringen av avfall. Därtill finns  
särskilt utpekade aktörer med ansvar i olika omfattning.  
  
Kommunen ansvarar enligt 15:e kapitlet i miljöbalken för det som definieras som  
kommunalt avfall, vilket avser avfall från hushåll och sådant avfall från andra källor som  
till sin art och sammansättning liknar avfall från hushåll samt visst annat avfall enligt  
lagstiftningen. Kunskapen om var hushållsavfall uppkommer samt hur det samlas in och  
behandlas är god.  
  
Övrigt avfall är avfallsinnehavarens ansvar. De har ansvar för att avfallet transporteras  
av en godkänd transportör och omhändertas på ett miljömässigt riktigt sätt. Detta gäller  
även för farligt avfall.  
  
Ansvarsfördelningen i kombination med en alltmer komplex marknad som avfallsbranschen  
utgör innebär att kommunen har svårt att få en samlad kunskap om var  
verksamheternas avfall genereras och hur det omhändertas. Det finns en skyldighet att  
tillhandahålla sådana uppgifter på begäran, men det saknas resurser att samla in och  
sammanställa uppgifterna.   
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6.1 Ansvarsfördelning  
Kommunfullmäktige har det övergripande ansvaret för hantering av avfall under kommunalt ansvar som 
uppstår i kommunerna. Det är kommunfullmäktige som beslutar om avfallstaxor, avfallsplan och 
avfallsföreskrifter. I de fyra kommunerna har verksamhetsansvaret fördelats olika. Se figur 1 nedan.  I Sotenäs 
och Munkedal är det kommunstyrelsen som är verksamhetsansvarig medan Lysekil och Tanum har valt att 
lägga verksamhetsansvaret på Samhällsbyggnadsnämnden respektive den Tekniska nämnden. Utförare av 
verksamhetsansvar för alla fyra kommunerna är det gemensamt ägda bolaget Rambo AB. 
  

 
FIGUR 1 . BILD ÖVER ANSVARSFÖRDELNINGEN I DE FYRA KOMMUNERNA 
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7 Avfallsmängder 
I detta kapitel redovisas uppkomna avfallsmängder inom kommunalt ansvar i kommunerna. Avfall som 
omfattas av kommunalt ansvar innefattar sju olika avfallskategorier; mat- och restavfall, 
returpapper/förpackningar, grovavfall, trädgårdsavfall, latrinavfall, slam och farligt avfall. 
Avfallet (omfattat av kommunalt ansvar) som samlades in 2022 presenteras i Tabell 3 och 4. I Tabell 5 redovisas 
mängd avloppsslam i ton/år, torrhalt, behandlingsmetod och avsättning av slammet. Kommunalt avfall som 
samlats in för materialåtervinning, inkl. biologisk behandling redovisas i Tabell 6 som procent (%), år 2022 i 
enlighet med KOLADA. I Tabell 7 redovisas avfallsmängder per invånare för de fyra kommunerna jämfört med 
genomsnittet i Sverige.  I Diagram 1 presenteras insamlade och behandlade mängder mat- och restavfall per 
kommun och år sedan 2015.   

 
TABELL 3 INSAMLADE MÄNGDER AVFALL TILL OLIKA BEHANDLINGAR FRÅN KOMMUNERNA SOM OMFATTAS AV KOMMUNALT 
ANSVAR FÖR AVFALLSHANTERING. (EXKLUSIVE SLAM OCH FETT) ÅR 2022 TON/ÅR. 

 
Material-
återvinning 

Biologisk 
behandling 

Energi-
återvinning 

Depon-
ering 

Annan 
behandling 

Tot: 

Mat och restavfall 1 
 

1 451 10 656 
  

12 107 
Returpapper och 
förpackningar 2 

3 500 
    

3 500 

Grovavfall 3 2 236 0 4 548 2 
 

6 786 
Trädgårdsavfall 4 

 
1 340 

   
1 340 

Latrinavfall 5 
 

2 
   

2 
Farligt avfall totalt: 

  
712 31 

 
743 

tryckimpregnerat trä 6 
  

529 
  

529 
Asbets 7 

   
31 

 
31 

övrigt farligt avfall 8 
  

184 
  

184 
Summa ca 5 736 2 793 16 628 33  0 25 221 

 
Lysekil 1 729 1 248 4 567 13 0 7 557 
Munkedal 968 504 2 202 3 0 3 677 
Sotenäs 1 376 233 4 358 10 0 5 977 
Tanum 1 663 808 4 789 7 0 7 266 

 

 

1 AVSER MATAVFALL OCH RESTAVFALL ENLIGT AVFALL WEBS POSITIONER Å5 OCH Å1. 

2 AVSER RETURPAPPER OCH FÖRPACKNINGAR ENLIGT AVFALL WEBS POSITION I6. 

3 AVSER GROVAVFALL ENLIGT AVFALL WEBS POSITIONER Å31, Å3 OCH D2. 

4 AVSER TRÄDGÅRDSAVFALL ENLIGT AVFALL WEBS POSITIONER Å6, Å6A OCH Å2. 

5 AVSER LATRIN ENLIGT AVFALL WEBS POSITION S8. 

6 AVSER FARLIGT AVFALL ENLIGT AVFALL WEBS POSITION F4. 

7 AVSER FARLIGT AVFALL ENLIGT AVFALL WEBS POSITION F9. 

8 AVSER FARLIGT AVFALL ENLIGT AVFALL WEBS POSITIONER F2, F3, F10, F23 OCH F24. 
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TABELL 4 INSAMLAD MÄNGD SLAM OCH FETT I KOMMUNEN ÅR 2022, TON/ÅR 

Biologisk behandling Lysekil Munkedal Sotenäs Tanum Tot: 

Slam från enskilda 
anläggningar 1 

13 304 5 879 3 554 9 964 32 701 

Fettavskiljarslam 2 218 84 84 184 570 
1 Avser slam och fett enligt Avfall Webs position S7.  
2 Avser slam och fett enligt Avfall Webs position S9 
 
TABELL 5. MÄNGD AVLOPPSSLAM I TON/ÅR, TORRHALT, BEHANDLINGSMETOD OCH AVSÄTTNING AV SLAMMET.  

 

 

TABELL 6 ANDEL AV AVFALLET SOM MATERIALÅTERVINNS, ANGIVIT SOM %  

 

1 ENLIGT UPPGIFT HÄMTADE FRÅN KOLADA 

 

TABELL 7 INSAMLADE MÄNGDER AVFALL, KILO PER INVÅNAR, I KOMMUNERNA OCH GENOMSNITT FLR SVERIGE ÅR 2022 1 

(Kg/inv) Lysekil Munkedal Sotenäs Tanum Sverige2 

Restavfall 167 128 302 219 148  

Matavfall 51 41 0 14 37 

Förpackningar 74 56 72 62 54 

Grovavfall inkl. 
trädgårdsavfall 

201 126 180 175 163 

Farligt avfall exkl. elavfall 
och batterier 

19 5 13 16 7,5 

Summa 511 444 568 487 420 

1 KÄLLA: AVFALL WEB (AVRUNDADE MÄNGDER) 

2 AVFALL SVERIGE: SVENSK AVFALLSHANTERING 2022 (AVRUNDADE MÄNGDER) 

 
 
 

Biologisk behandling Lysekil Munkedal Sotenäs Tanum Tot: 

Avloppsslam (ton/år) 1 688 1 461 1 799 1 965 6 913 

TS (%) 21 % 21 % 20 % 22 % 
 

Certifierat (Ja/Nej) Nej Nej Nej Nej  
Rötat (Ja/Nej) Ja Nej Nej Nej  
Åvsättning/återvinning Åkermark Åkermark Åkermark   

 
Kommunalt avfall som samlats in för materialåtervinning, inkl. biologisk 
behandling, andel (%), år 20221 

Lysekil 41% 

Munkedal 43 % 

Sotenäs 31% 

Tanum 42 % 
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DIAGRAM 1 INSAMLADE OCH BEHANDLADE MÄNGDER MAT- OCH RESTAVFALL PER KOMMUN SEDAN 2015. 

8 Insamlingssystem för hushåll  

8.1 Mat- och restavfall  
Hushåll i villa och fritidshus i Munkedal och Lysekil har vanligtvis två stycken fyrfackskärl.  
 
I kärl 1 sorteras matavfall, restavfall, tidningar och metallförpackningar ut och i kärl 2 sorteras 
pappersförpackningar, plastförpackningar, ofärgade glasförpackningar, färgade glasförpackningar ut samt 
ljuskällor och batterier läggs i en elektronikbox som hängs på kärl  
2.  Kärl 1 töms varannan vecka och kärl 2 töms var fjärde vecka. Fyrfackskärlen töms med ett fordon som har 
fyra fack så att avfallet hålls sorterat. Alternativt kan hushållen i villa och fritidshus ha sortering för enbart mat- 
och restavfall i ett tvåfackskärl. 
 
Där det är svårt för större transportbilar att ta sig fram samlas matavfall och restavfall in via KÄRLskåp dit 
avfallslämnarna får gå och lämna rest- och matavfall. 
 
 I Tanum samlas restavfall in i ett kärl och insamling av matavfall i kärl är ett frivilligt tillval. Invånarna i Tanum 
kan istället för separat kärl för insamling av matavfall välja hemkompostering. I Sotenäs finns enbart ett kärl för 
restavfall men ingen insamling av matavfall. Införande av fyrfackskärl pågår i Sotenäs och Tanum och beräknas 
vara infört i Sotenäs 2023 och i Tanum 2024. 
 
För boende i flerfamiljshusen i kommunerna sorteras inte mat- och restavfall ut i separata sopkärl i dagsläget.  
 
Det insamlade mat- och restavfallet töms, omlastas och körs till behandlingsanläggning. Matavfallet behandlas 
genom rötning i biogasanläggning och restavfall energiåtervinns. 
 

8.2 Grovavfall och trädgårdsavfall 
Samlas in via Återvinningscentralerna i respektive kommun  
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Samlas in via Återvinningscentralerna i respektive kommun  
  

8.3 Förpackningar  
Från om med 1 januari 2024 är insamling av förpackningar ett kommunalt ansvar. 
 
Insamling av förpackningar sker via återvinningsstationer, återvinningscentraler och en del fastighetsnära 
insamling beroende på boendeform. I Lysekil och Munkedal samlas förpackningar in med fyrfackskärl 
fastighetsnära för småhusägare.  
I kärl 1 sorteras matavfall, restavfall, tidningar och metallförpackningar ut och i kärl 2 sorteras 
pappersförpackningar, plastförpackningar, ofärgade glasförpackningar, färgade glasförpackningar ut samt 
ljuskällor och batterier läggs i en elektronikbox som hängs på kärl 2.  Kärl 1 töms varannan vecka och kärl 2 
töms var fjärde vecka. Fyrfackskärlen töms med ett fordon som har fyra fack så att avfallet hålls sorterat 
 
I den nya förordningen (SFS 2022:1274) om producentansvar på förpackningar ställs det krav på att 
förpackningar (papper, plast, glas och metall) ska samlas in fastighetsnära föra alla kommunernas invånare från 
och med 1 januari 2027.  
 

8.4 Returpapper  
Sedan 1 januari 2022 är insamling och behandling av returpapper ett kommunalt ansvar. Idag samlas det in via 
flerfackskärl i Lysekil och i Munkedal och via återvinningsstationer och återvinningscentraler i alla 
kommunerna.  

 

8.5 Latrinavfall  
I de fyra kommunerna har latrintömning och behandling utförts av Rambo AB på dispens av Länsstyrelsen. 
Dispens har upphört och det finns ett krav på förändring från Länsstyrelsen och från Arbetsmiljöverket. På 
grund av dessa krav pågår en avveckling av latrintjänsten.  
  

8.6 Slam från enskilda avloppsanläggningar 
Slam från enskilda brunnar samlas in med slamsugarbil. Tömning sker en gång per år för permanentboende och 
för fritidshus sker tömning vartannat år.  
 
Insamlat slam töms på respektive reningsverk i kommunerna. 
 

8.7 Fettavskiljarslam 
Om stora mängder fett kommer ut i det kommunala vattennätet kan det orsaka problem, exempelvis stopp i 
ledningarna. För att undvika det ska fettavskiljare vara installerad på verksamhet som genererar större 
mängder fett, såsom restauranger, skolornas kök, m.m. Fettavskiljare ska tömmas regelbundet för att 



13 

 

upprätthålla en fullgod funktion, dock minst en gång per år eller i enlighet med VA-huvudmannens eller 
miljönämndens beslut och anvisningar. 
 

8.8 Textilier  
Det finns textilinsamling på återvinningscentralerna i alla kommunerna.   
 

8.9 Farligt avfall 
Farligt avfall från hushåll kan lämnas på kommunernas återvinningscentraler. Kommunernas gemensamma 
avfallsbolag, Rambo AB, hämtar det farliga avfallet från återvinningscentraler för omhändertagande och 
behandling. 

9 Avfall från kommunernas 
verksamheter  

Avfall från kommunal verksamhet utgörs till stor del av avfall som omfattas av kommunalt ansvar. Sådant avfall 
uppstår i den dagliga verksamheten på exempelvis förskolor, skolor, äldreomsorg, daglig verksamhet och 
kommunkontor. Det uppstår även kommunalt verksamhetsavfall från exempelvis avloppsreningsverk, 
fastighetsskötsel och vid driftsansvar av allmän platsmark.  
 
Allt avfall som uppstår i den kommunala verksamheten har kommunen ansvar för. Det åligger respektive 
verksamhet att omhänderta sitt avfall. Det finns ingen samlad statistik på avfallsmängder från kommunernas 
verksamheter eftersom det i många fall inte vägs vid hämtning.  
  

9.1 Munkedal: 
9.1.1 Matavfall  
Skolor, förskolor och boende har utsortering av matavfall som hämtas av Rambo. 
lokalvården på kommunhuset och skolorna samlar in matavfall (papperspåsarna för matavfall) Från 
personalutrymme etc. Kungsmarksskolan har egen kompost, en slags reaktorkompost. 
 

9.1.2 Förpackningar (plast, papper, wellpapp, glas, metall) och returpapper/kontorspapper  
Avfall i kommunhuset: Körs idag till ÅVC eller ÅVS av AME. Sortering sker. 
Avfall från skolor, förskolor och omsorg: sorteras vid verksamheten och hämtas nav RAMBO 
 

9.1.3 Kommunens hantering av farligt avfall (exempelvis batterier, lysrör, elavfall, 
kemikalier, kanyler, läkemedel) som uppstår i kommunen. 

Fastighet och Gata park hanterar farligt avfall, fastighet hämtar mellanlagrar sedan till ÅVC.  
Varje transport anmäls till naturvårdsverket i deras app, det gäller alla transporter. Även inom organisationen 
 

9.1.4 Vårdrelaterat avfall hanteras av verksamheter och eventuellt specialtransport 
Stickande och skärande avfall beställer vi inom min enhet upphämtning av från Rambo vid behov. Läkemedel 
som kasseras lämnas till Apotek. 
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9.1.5 Avfall som berörs av sekretess  
Läggs i avsett kärl för detta och körs som sekretess av Rambo till Renova i Göteborg för förbränning 
 

9.1.6 Grovavfall  
Tas omhand och körs till ÅVC av personal på fastighet. 
 

9.1.7 Restavfall:  
Hämtas av RAMBO vid verksamheterna. Restavfallet körs till förbränning i Uddevalla energi 
avfallsförbränningsanläggning. 
 

9.1.8 Bygg- och rivningsavfall 
Sköts av hantverkarna/entreprenörerna 
 

 
9.1.9 Gallerrens från avlopp- och vattenreningsverk 
Sköts av Västvatten. Exempelvis: Från avloppsreningsverken uppstår avfall i form av gallerrens som läggs i 
container och skickas till energiåtervinning.  
 

9.1.10 Sand 
Körs till återvinning i Trollhättan, Rangsells i Båberg. Gata Park på Tekniska sköter det. 
 

9.1.11 Avloppsslam mm 
Slam från enskilda avlopp sköts av RAMBO. Det hämtas och körs till reningsverket i Munkedal. Munkedal 
Vatten AB sköter hanteringen av avloppsslam, de är en del av Västvatten. Slam körs dels ut på åkrar (600 ton) 
dels används det som jordförbättringsmedel (470 ton) Gallerrens tvättas och sorteras som restavfall och går till 
förbränning. 
 

9.1.12 Särskilt om avfall som uppstår från kommunernas energiproduktionsanläggning:  
Restprodukter samlas upp i en sluten container på hårdgjord yta. Det körs till Heljestorp, Trollhättan, när 
containern är full. Ca 3ton/år Efter som pannorna endast eldar med biobränsle (Torrflis, Pellets) så uppstår 
inget farligt avfall.   
 

9.1.13 Särskilt om avfall som uppstår vid skötsel av allmän platsmark (gata och park) och 
hamnverksamhet:  

Vid gatusopning uppstår bland annat grus och löv vilket körs till Hästesked ÅVC för återvinning, till viss mån 
återbrukas det i verksamheten. 
 
Vid parkskötsel uppstår park- och trädgårdsavfall som idag läggs på hög för att skapa volym till kompostering, 
planerar att kompostera i strängkompost. 
  
Vid renhållning uppstår avfall från skräpplockning och tömning av papperskorgar. 
Detta körs till RAMBO Hästesked ÅVC som restavfall 
 
Vid snöröjning samlas snö längs vägar, inga snötippar eller upplag 
 

9.1.14 Asfalt  
Vid arbeten då asfalt fräses bort eller tas bort på annat sätt finns de krav att entreprenörerna ska ta hand om 
det. 
 

9.1.15 Schaktmassor 
Återanvänds i största möjligaste mån eller läggs upp i tillfälliga upplag. 
 



15 

 

9.1.16 Rännstensbrunnar slamsugs  
RAMBO suger brunnarna och avfallet från detta körs till Hästesked 
 

9.1.17 Övergivna bilar  
Parkeringsbolaget tar hand om långvarigt felparkerade. Antingen till uppställningsplats eller demontering/skrot 
  

9.1.18 Dumpat avfall på allmän platsmark  
Hämtas av Gata Marks personal och sorterar skickar till Hästesked ÅVC 
 

9.1.19 Kommunernas fritidsbåtshamnar  
Båthamnen drivs av båtklubb 
 

9.2 Lysekil 
9.2.1 Matavfall 
 Tillagningskök har fettavskiljare installerad och töms enligt rutin. Matavfallet sorteras ut I matsalen på 
fastighet I Dalskogen. Hämtningen sker fastighetsnära. 

9.2.2 Förpackningar (plast, papper, wellpapp, glas, metall) och returpapper/kontorspapper  
 Sorteras ut och hämtas fastighetsnära 

9.2.3 Kommunens hantering av farligt avfall (exempelvis batterier, lysrör, elavfall, 
kemikalier, kanyler, läkemedel) som uppstår i kommunen. 

 Insamling av farligt avfall sker på alla arbetsplatser och kommunernas vaktmästeri- och fastighetsskötare har 
ansvar för intern transport till en ”hubb” som fungerar som hämtningsplats för den privata aktören. 
Kommunen erhåller statistik på allt farligt avfall som hämtas.  

9.2.4 Avfall som berör sekretess 
 Samlas in och strimlas och bränns sedan. 

9.2.5 Grovavfall 
Hämtning sker fastighetsnära. Sorteras och hämtas fastighetsnära. 

9.2.6 Restavfall 
 Sorteras och hämtas fastighetsnära. 

9.2.7 Bygg- och rivningsavfall 
 Sorteras och hämtas fastighetsnära. 

9.2.8 Gallerrens från avlopp- och vattenreningsverk 
Gallerrenset hämtas och transporteras till Siviks avfallsanläggning, där det sedan körs vidare till Uddevallas 
värmeverk. 

9.2.9 Sand 
Sandfånget hämtas av Rambos slamfordon, som sedan lämnar det på Sivik för avvattning. Därefter används det 
som vägförbättringsmaterial på deponin. 

9.2.10  Avloppsslam 
Gällande avloppsslam så är Rambo idag transportör av slammet och mellanlagrar det på Sivik för hygienisering, 
varifrån det sedan körs vidare av Ragn-Sells. En slamupphandling pågår. Idag sprids slammet på åkermark,  och 
för att kunna fortsätta med det behöver slammet vara Revaqcertifierade. Idag går det inte att bli 
Revaqcertifierade eftersom lakvattnet från Sivik avfallsanläggning är anslutet. Sannolikt kommer slammet 
under tiden innan lakvattnet är bortkopplat användas till jordförbättringsmedel. 
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9.2.11 Särskilt om avfall som uppstår från kommunernas energiproduktionsanläggning 
Finns ej. 

9.2.12 Särskilt om avfall som uppstår vid skötsel av allmän platsmark (gata och park) och 
hamnverksamhet 

Vid gatusopning uppstår bland annat grus och löv. Exempelvis: som transporteras till återvinningscentral för 
materialhantering. Grus lämnas som miljöavfall på Sivik. 

Vid parkskötsel uppstår park- och trädgårdsavfall. Exempelvis: som transporteras till återvinningscentral för 
materialhantering. Tas om hand av Leva, komposteras på Leva Fraktioneras ut för att återanvändas. 

Vid renhållning uppstår avfall från skräpplockning och tömning av papperskorgar. (anna)Exempelvis: Detta 
avfall hanteras som brännbart avfall och skickas till energiåtervinning/förbränning. Lämnas till Rambo som 
brännbart. 

 Vid behov på särskilda snöupplag. 

9.2.13 Asfalt 
Går till deponi eller återvinning. 

9.2.14 Schaktmassor 
Vita massor (ej miljöfarliga) tex matjord, återvinns i nya projekt. Lera lämnas på deponi, bergtäkt. 

9.2.15 Avfall från rännstensbrunnar 
LEVA anlitar Rambo som lägger det på deponin Sivik.  

9.2.16 Övergivna bilar  
Skrotas hos bilskrot eller säljs på exekutiv auktion.  
 

9.2.17 Avfall dumpat avfall på allmän platsmark 
Samlas upp och transporteras till återvinningscentral för materialhantering om det är möjligt.  

9.2.18 Avfall vid kommunens fritidsbåtshamnar 
Kärlskåp/containrar (hushållssopor) finns i hamnarna, viss sortering. 
 

9.2.19 Avfall från muddring 
Inte varit aktuellt än med görs I samråd med länsstyrelsen och aktuellt avfallsföretag 

 

9.3 Sotenäs 
9.3.1 Matavfall  
Möjligheten till att sortera matavfall infördes i Sotenäs hösten 2023, i och med att fyrfacksinsamling infördes. 
Förändring av soprummen begärs i samband med investeringsäskandet inför 2024. 
Fettavskiljare finns på vissa ställen och töms enligt nedan: 
Hunneboskolan 2 ggr/år, 
Hunnebohemmet 3 ggr/år, 
Smögens fiskeauktion 2 ggr/ år,  
Solhagen 1 g/år,  
Kvarnbergshemmet 1 g/år. 
 

9.3.2 Förpackningar (plast, papper, wellpapp, glas, metall) och returpapper/kontorspapper  
Sorteras ut på nästan alla kommunala arbetsplatser. Hämtning sker fastighetsnära. 
Sorteras ut vid flera lokaler, men på en del ställen krävs ombyggnation av soprum. Förändring av soprummen 
begärs i samband med investeringsäskandet inför 2024. 
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9.3.3 Kommunens hantering av farligt avfall (exempelvis batterier, lysrör, elavfall, 
kemikalier, kanyler, läkemedel) som uppstår i kommunen. 

Vaktmästare hanterar mindre mängder som lämnas till återvinningscentralen. Transporten har anmälts till 
Länsstyrelsen och rapporteras enligt rutin till Naturvårdsverket. 
 

9.3.4 Avfall som berörs av sekretess  
Strimlas och slängs och vid större mängder slängs det i särskilda sekretessbehållare via inköpt tjänst. 
 

9.3.5 Grovavfall  
Fastighets- och anläggningsenheterna har containrar beroende på fraktion på sina anläggningar. 
 

9.3.6 Restavfall:  
Samtliga kommunala verksamheter har behållare eller containers för restavfall. Hämtning sker fastighetsnära. 
 

9.3.7 Bygg- och rivningsavfall 
Uppstår vid projekt, lite kör vi själva. Vid ombyggnationsprojekt (Hunnebohemmet) hanterar entreprenören 
själva avfallet. 
 

  
9.3.8 Gallerrens, avlopp- och vattenreningsverk 
Sköts av Västvatten. 
Från avloppsreningsverken uppstår avfall i form av gallerrens som läggs i container och skickas till 
energiåtervinning. 
 

9.3.9 Sand 
Sand som samlas upp i sandfång blandas vanligtvis in i jordmassor. 
 

9.3.10 Avloppsslam mm 
Slammet rötas i en biogasanläggning och används därefter inom olika områden beroende på dess kvalitet. Vid 
bra kvalitet läggs det på åkermark 
 
9.3.11 Särskilt om avfall som uppstår från kommunernas energiproduktionsanläggning:  
Uppgift saknas 

9.3.12 Särskilt om avfall som uppstår vid skötsel av allmän platsmark (gata och park) och 
hamnverksamhet:  

Vid gatusopning uppstår bland annat grus och löv som transporteras till återvinningscentral för 
materialhantering. Läggs på upplag vid anläggning i Hunnebostrand och återanvänds. 
 
Vid parkskötsel uppstår park- och trädgårdsavfall som transporteras till återvinningscentral för 
materialhantering. Transporteras till anläggning i Hunnebostrand för hantering, det är dock mindre än 1000 
ton. 
  
Detta avfall hanteras som brännbart avfall och läggs i container hos anläggningsenheten för 
energiåtervinning/förbränning.  
 
Inga större mängder som samlas i kommunen. 
 

9.3.13 Asfalt  
Entreprenör som bryter upp asfalt återför det till asfaltsverken. 
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9.3.14 Schaktmassor 
Återanvänds vanligen där de tagits från. Västvatten har en del massor vid anläggningsenheten på Klippsjön för 
att återanvända i andra projekt. Det är dock mindre än 1000 ton om året och de ligger inte längre än 1- 1 1/2 
år. 
 

9.3.15 Rännstensbrunnar slamsugs  
RAMBO suger brunnarna och avfallet från detta körs till Hogenäs. 
 

9.3.16 Övergivna bilar  
Skrotas hos bilskrot eller säljs på exekutiv auktion.  
 

9.3.17 Dumpat avfall på allmän platsmark  
Omhändertas av anläggningsenheten, samlas upp och transporteras till återvinningscentral för 
materialhantering om det är möjligt. 
 

9.3.18 Kommunernas fritidsbåtshamnar  
Kärlskåp/containrar (hushållssopor) finns i hamnarna, viss sortering. 
Sugtömningsanordningar finns vid 4 ställen. 
 

9.3.19 Muddring  
Görs ej, och om det görs så hanteras det via extern entreprenör, enligt miljötillstånd.  

9.4 Tanum 
9.4.1 Matavfall  
Sorteras ut på i princip alla förskolor, skolor, äldreomsorg och kommunkök. Även de allra flesta 
personalmatsalar har utsortering av matavfall. Hämtning sker fastighetsnära.  
 
Tillagningskök har fettavskiljare installerad och töms enligt rutin. Avtal för detta administreras av 
fastighetsavdelningen 
 
Tanumbostäder AB: Lagkrav 2024 på utsortering av matavfall från våra hyresgäster. Rambo har dock inte en 
fordonsflotta för detta förrän tidigast till hösten 2024. 
 

9.4.2 Förpackningar (plast, papper, wellpapp, glas, metall) och returpapper/kontorspapper  
Sorteras ut på nästan alla kommunala arbetsplatser. Hämtning sker fastighetsnära genom RAMBO. 
 
Tanumbostäder AB: Utsortering av alla förpackningar på ca 50% av fastigheterna, alla områden har dock minst 
sortering av tidningar och papp. Fortsatt utökning av förpackningar sker fram tom 2027 i enlighet med då 
lagkrav införs. 
 

9.4.3 Kommunens hantering av farligt avfall (exempelvis batterier, lysrör, elavfall, 
kemikalier, kanyler, läkemedel) som uppstår i kommunen. 

Insamling av farligt avfall sker på alla arbetsplatser och kommunernas vaktmästeri- och fastighetsskötare har 
ansvar för intern transport. Transporter för farligt avfalla och farligt gods ombesörjas av RAMBO.  
Kommunen erhåller statistik på allt farligt avfall som hämtas. 
 
Tanum hamn: Intern transport till en ”hubb” som fungerar som hämtningsplats inom kommunförrådet. 
 

9.4.4 Avfall som berörs av sekretess  
Strimlas och hanteras som returpapper. 
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9.4.5 Grovavfall  
Körs antingen i egen regi till återvinningscentral för sortering eller slängs i avsedda containers som står 
inhägnat på kommunernas område. Den största delen av det avfall som samlas in vid lokalvård består av 
restavfall från städning och tömning av papperskorgar. 
 
Tanum hamnar AB: Körs i egen regi till återvinningscentral för sortering 
 

9.4.6 Restavfall:  
Samtliga kommunala verksamheter har behållare eller containers för restavfall. Hämtning sker fastighetsnära. 
 

9.4.7 Bygg- och rivningsavfall 
Avfall som uppstår vid byggnation, rivning eller renovering av kommunens och de kommunala bolagens 
fastigheter transporteras till återvinningscentral. Transporten sker antingen i egen regi, genom utförande 
entreprenör, eller av godkänd transportör.  
 

9.4.8 Gallerrens, avlopp- och vattenreningsverk  
Avfall i form av gallerrens hämtas och transporteras av RAMBO till Uddevalla Energi. 

9.4.9 Sand 
Sand som uppkommer i verksamheten (?) förvaras i container och transporteras av Rambo till Siviks 
återvinningscentralpumpas från sandfånget till sandtvätten. Därefter leds den tvättade sanden till en container 
för vidaretransport till Rambo. Sanden används inom Siviks avfallsanläggning. 
 

9.4.10 Avloppsslam mm 
Avvattnat slam och rens hämtas av det kommunala avfallsbolaget Rambo. Det avvattnade slammet 
transporteras i container med lastbil till Tyft avfallsanläggning för mellanlagring, och hämtas där av Ragnsells 
för vidare behandling. Produkten används som anläggningsjord. 
 
 

9.4.11 Särskilt om avfall som uppstår vid skötsel av allmän platsmark (gata och park) och 
hamnverksamhet  

Vid gatusopning uppstår bland annat grus och löv. Gatusopning sker av entreprenör som ansvarar för 
transportering till återvinningscentral.  
 
Vid parkskötsel uppstår park- och trädgårdsavfall. Beroende på omfattning och typ av material. Visst 
trädgårdsavfall transporteras till återvinningscentral för återvinning eller destruktion (invasiva arter)  
 
Ris, kvistar och kvävefattigt material lagras på risupplag. 
 
Tanum hamnar AB: Transporteras till återvinningscentral för materialhantering.  
 
Vid renhållning uppstår avfall från skräpplockning och tömning av papperskorgar. Detta avfall hanteras som 
brännbart avfall och skickas till energiåtervinning/förbränning.  
 
Tanum hamn: Detta avfall hanteras som brännbart avfall och skickas till energiåtervinning/förbränning. 
 
Vid snöröjning samlas snö. Vid behov på särskilda snöupplag. Detta är dock sällan ett behov i vår kommun då 
snön oftast smälter undan. upplag 
 

9.4.12 Asfalt  
Uttjänt asfalt körs till deponi, beroende på asfaltens beskaffenhet kan den där behandlas olika. Utsedd 
entreprenör ska innan etablering på arbetsplats överlämna förslag till objektsanpassad kvalitets- och miljöplan 
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med kontrollprogram för kvalitets- och miljöarbetet samt egenkontroll för produktion. Detta ingår i de 
kontraktsvillkor som kommunen avtalar. 
 

9.4.13 Schaktmassor 
Schaktmassor som uppkommer i samband med entreprenader hanteras av ansvarig entreprenör. Utsedd 
entreprenör ska innan etablering på arbetsplats överlämna förslag till objektsanpassad kvalitets- och miljöplan 
med kontrollprogram för kvalitets- och miljöarbetet samt egenkontroll för produktion. Detta ingår i de 
kontraktsvillkor som kommunen avtalar 
 

9.4.14 Rännstensbrunnar slamsugs  
Slamsugning av brunnar sker på entreprenad. I kommunens fall så används Rambo som i sin tur hanterar 
överblivet slam, grus eller sand. 
 

9.4.15 Övergivna bilar  
Bilar som omhändertas av kommunen enligt rutinen för flytt av fordon tas till uppställningsplats hos företag 
som hanterar skrotning av fordon. Om flyttning övergår till ett ärende där fordonets ska skrotas sker detta hos 
samma företag. Skrotningen ska föregås av beslut i Tekniska nämnden. 
 
Övergivna båtar 
Transporteras till återvinningscentral för materialhantering. 
 

9.4.16 Dumpat avfall på allmän platsmark  
Samlas upp och transporteras till återvinningscentral för materialhantering om det är möjligt. 
 

9.4.17 Kommunernas fritidsbåtshamnar  
Följer lagstadgade regler för mottagning av avfall från fritidsbåtar och krav på avfallshanteringsplan. Kärlskåp 
eller containrar för hushållssopor finns i hamnarna, viss sortering. 
Sugtömningsanordningar finns vid 4 ställen. 
 

9.4.18 Muddring  
Arbeten där muddring krävs upphandlas och uppkomna muddermassor hanteras av utförande entreprenör. 
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10 Producentansvarsavfall som 
kommunen inte ansvarar för  

I Sverige tillämpas producentansvar vilket innebär att den som tillverkar eller importerar en produkt ska se till 
att avfallet minskar och att det avfall som uppkommer samlas in och behandlas. Syftet med producentansvar är 
att det ska motivera producenterna att ta fram produkter som är resurssnåla, lättare att återvinna och som inte 
innehåller miljöfarliga ämnen. Producenterna ansvarar därför för insamlingssystemet för det avfall uppstår. 
Producentansvaret omfattar idag förpackningar, elektriska och elektroniska produkter, batterier, däck, bilar, 
läkemedel och radioaktiva produkter. Från och med 1 januari 2024 är insamling av förpackningar ett 
kommunalt ansvar, för information om förpackningar se under kommunalt avfall.  
 
TABELL 8 PRODUCENTANSVARSMATERIAL INSAMLAT I KOMMUNERNA SEPARAT OCH TOTALT 2022 ANGIVET I TON/ÅR. 
STATISTIK  EL-KRETSENS HÄMTPLATSPORTAL. TOTALA MÄNGDER INSAMLAT ELEKTRONIKAVFALL FRÅN VERKSAMHETER OCH 
HUSHÅLL. 

2022 (ton/år) Lysekil Munkedal Sotenäs Tanum Tot 

Däck (2022) 18 39,9 32,4 18,1 87,4 

Bärbara batterier 7,5 3,4 6,7 2,2 16,6 

Bilbatterier 19,4 10,7 12,6 24,4 66,9 

Diverse elektronik 102 70,6 151 81 405  

Kyl och frys 26 15,8 29 32,2 102,9 

Vitvaror 66 33 59 81 240 
 

Lågenergilampor/lysrör 3,4 0,6 2,3 0,8 7,1 

Led och glödlampor 1,5 0,7 1,9 0,7 4,8 

Professionell elektronik      

Bilar (skrot- och uttjänta) - - - - 
 

Läkemedel - - - -  

Summa 482 444 633 564 412 

 

10.1 Däck 
Insamling sker på däckverkstäder eller på kommunernas återvinningscentraler. Insamlade däck transporteras 
till Ragn-Sells anläggning i Häljestorp i Trollhättan och därifrån vidare till materialåtervinning genom Svensk 
Däckåtervinning. Av de insamlade däcken så materialåtervinns ca 25 %. Ca 65 % används som bränsle 
(energiutvinning), dels i värmekraftverk och dels i cementindustrin och stålet i däcken tas tillvara för att 
minimera uttag av nytt stål.  
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10.2 Bärbara batterier 
Bärbara batterier samlas in i batteriholkar på återvinningsstationer och återvinningscentraler samt i vissa 
butiker i kommunerna. De transporteras vidare till behandlingsanläggning för sortering och bearbetning för 
material- och energiåtervinning. Allt elavfall går vidare till behandlingsanläggning för sortering och bearbetning 
för material och energiåtervinning genom El-kretsens AB försorg.  
 

10.3 Bilbatterier 
Inlämning på återvinningscentral eller i retur i butik vid inköp av nytt bilbatteri. Vidare till 
behandlingsanläggning för sortering och bearbetning för material- och energiåtervinning. Alla batterier går 
vidare till behandlingsanläggning för sortering och bearbetning för material och energiåtervinning genom 
Boliden-Bergsö försorg.   
 

10.4 Diverse elektronik 
Diverse elektronik är den största återvinningsgruppen inom elavfall. Det är små och medelstora produkter som 
återfinns i hemmet, exempelvis datorer, tv-apparater, leksaker, mobiltelefoner dammsugare mm. Alla butiker 
som säljer ny elektronik måste ta emot och återvinna uttjänta eller trasiga elprodukter. I mindre butiker gäller 
en mot en-principen, alltså de återvinner din gamla eltandborste när du köper en ny. Större butiker (till 
exempel elektronikkedjor) måste ta emot uttjänta eller trasiga elprodukter oavsett om du handlar nytt eller 
inte. 
 Kommunernas återvinningscentraler tar också emot elavfall. Allt elavfall går vidare till behandlingsanläggning 
för sortering och bearbetning för material och energiåtervinning genom El-kretsens AB försorg. 

10.5 Kyl och frys 
Hit räknas all kylutrustning så som kylar och frysar. Insamling sker på kommunernas återvinningcentraler och i 
vissa butiker. Olika typer av omhändertagande beroende på produkt. Kommunernas återvinningscentraler tar 
emot kyl och frys. Allt elavfall går vidare till behandlingsanläggning för sortering och bearbetning för material 
och energiåtervinning genom El-kretsens AB försorg.  

10.6 Vitvaror 
Hit räknas t.ex. spisar, tvättmaskiner, torktumlare m. fl. Insamling på återvinningscentral och i vissa butiker. 
Olika typer av omhändertagande beroende på produkt. Kommunernas återvinningscentraler tar emot vitvaror. 
Allt el-avfall går vidare till behandlingsanläggning för sortering och bearbetning för material och 
energiåtervinning genom El-kretsens AB försorg. 
 

10.7 Lågenergilampor, lysrör, led och 
glödlampor 
Här ingår alla typer av smålampor, lysrör och lågenergilampor. Kommunernas återvinningscentraler tar emot 
alla typer av glödlampor, led-lampor och lysrör. Vissa butiker tar också emot glödlampor och lysrör. Allt el-
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avfall går vidare till behandlingsanläggning för sortering och bearbetning för material och energiåtervinning 
genom El-kretsens AB försorg. 
 

10.8 Professionell elektronik (insamlat av 
elkretsen) 
Professionell elutrustning är sådan elektronik som inte används i privata hushåll och som inte är ett av 
undantagen i förordningen om producentansvar om elutrustning.. Exempel på professionell elutrustning kan 
vara utrustning för sjukhus såsom sängar, röntgenapparater och annat med inbyggd elektronik. Det kan vara 
laboratorieutrustning, upplysta vägskyltar, White boards för skola, kassaapparater eller kontrollinstrument för 
industri. 
 
El-Kretsen AB samlar in professionell el-utrustning på frivillig basis. De erbjuder insamling, administration och 
rapportering.  
 

11 Övrigt avfall som kommunen 
inte ansvarar för  

Övrigt avfall avser avfall som inte omfattas av kommunalt ansvar eller producentansvar. Detta avfall utgörs av 
verksamhetsavfall från exempelvis företag i samband med drift. Det handlar bland annat om avfall från 
jordbruk och andra ideella näringar, bygg- och anläggningsverksamhet, fastighetsskötsel, tillverkande industri 
och energiutvinning. Avfallet samlas in av entreprenörer på uppdrag av den enskilde verksamheten och 
transporteras vidare till avfallsanläggningar för omhändertagande Det saknas uppgifter om mängden övrigt 
avfall som uppstår i kommunen.  

12 Anläggningar för 
avfallsförebyggande   

Kommunerna och Rambo har startat återvinning av byggmaterial som drivs av Rambo och 
arbetsmarknadsförvaltningen. På byggåtervinningen tas byggmaterial om hand genom att klassificera, sortera 
och sälja det vidare. Här kan invånare köpa begagnade takpannor, tegel, dörrar, fönster, vvs-material, grovvirke 
och annat likvärdigt material. Insamling sker idag på Hästesked i Munkedal där kommuninvånare och företag 
kan lämna in material.  
 
 I Lysekil har kommunen startat ett återbruksprojekt tillsammans med Rambo. Material som lämnas in för 
återbruk på Siviks Återvinningscentral körs till kommunens återbruksprojekt, Framsikten. Här repareras, 
återbrukas och återvinns de inlämnade sakerna och därefter säljs de i Framsiktens butik. 
 
I Tanum finns fritidsbanken.  Fritidsbanken är som ett bibliotek, fast med sport- och friluftsprylar. Här kan man 
låna utrustning för en aktiv fritid, som t.ex. skidor, skridskor, inlines, flytvästar, tält, bollar av olika slag, klubbor, 
fiskespön, fotbollsskor, hjälmar, stormkök och mycket mer. 
 
I kommunerna finns också privata secondhandbutiker, skomakeri, lagning av mobiltelefoner och annan IT-
utrustning samt cykel- och bilverkstäder. 
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13 Kommunala anläggningar för 
avfallshantering 

13.1 Återvinningscentraler  
Det finns sju återvinningscentraler i kommunerna, Lysekil, Munkedal, Sotenäs och Tanum som drivs av Rambo 
AB. Dessa är lokaliserade till:  
 
Lysekil: Skaftö Återvinningscentral och Siviks Återvinningscentral  
 
Munkedal: Hästesked Återvinningscentral  
 
Sotenäs: Malmön Återvinningscentral och Hogenäs Återvinningscentral  
 
Tanum: Hamburgsunds Återvinningscentral och Tyft Återvinningscentral  
  
Alla hushåll i Rambo-regionen har årligen 12 ”kostnadsfria” besök på åvc. Bomsystem med begränsning av antal 
besök infördes vid årsskiftet 2022/2023.  
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13.2 Återvinningsstationer: 
Hushåll som inte har tillgång till fastighetsnära insamling kan lämna förpackningar på Förpackningsinsamlingens 
(FTI:s) återvinningsstationer. Återvinningsstationerna är ofta placerade vid butiker eller i anslutning till 
genomfartsvägar. I kommunerna finns totalt 56 återvinningsstationer (varav i Lysekil 18 stycken, i Munkedal 7 
stycken, Sotenäs 11 stycken och i Tanum 20 stycken). 
  

Lysekil ÅVS Adress Ort 
1 Brastad Bussterminalen Bussterminalen Brastad 
2 Brastad Rixö Rixö Brastad 
3 Brastad Sågvägen Sågvägen Brastad 
4 Brodalen Preem Preem Brodalen 

5 Dalskogen 
 

Dalskogen 
6 Lyse Vid SJ Vid SJ Lyse 
7 Lysekil Slättens fotbollsplan P-plats Slättens fotbollsplan, P-plats Lysekil 
8 Lysekil Färgaregatan Daghemmet Färgaregatan, Daghemmet Lysekil 
9 Lysekil Boviks skola P-plats Boviks skola, P-plats Lysekil 
10 Lysekil Fregattvägen Fregattvägen Lysekil 
11 Grötö Järnvägsövergång Grötö Järnvägsövergång Lysekil 
12 Lysekil Torpet Torpet Lysekil 
13 Lysekil Tröten Tröten Lysekil 
14 Skaftö Östersidan Korsvägen Östersidan, Korsvägen Skaftö 
15 Skaftö Grundsund Skolan Grundsund, Skolan Skaftö 
16 Skaftö Fiskebäckskil  Fiskebäckskil,  Skaftö 
17 Lysekil Sälgvägen Sälgvägen Lysekil 
18 Skaftö (ÅVC) Lönndal Skaftö 

 
 

Munkedal ÅVS Adress Ort 
1 Dingle Dingle Idrottsplats Idrottsvägen Dingle 
2 Hedekas Brandstation Färgelandavägen Hedekas 
3 Hällevadsholm Bullarevägen Bullarevägen Hällevadsholm 
4 Munkedals kommunförråd Bruksvägen Munkedal 
5 Munkedal Östanvindsvägen Östanvindsvägen Munkedal 
6 Hästeskedsmossen (ÅVC) Håby-Torp 1 Munkedal 
7 Östra Jonsängsvägen Östra Jonsängsvägen Munkedal 

 
  



26 

 

 
Sotenäs ÅVS Adress Ort 
1 Bohus Malmön Brandstationen Brandstationen Bohus Malmön 
2 Bovallstrand  Pendelparkering Bovallstrand 
3 Hovenäset Klockaregatan  Klockaregatan  Hovenäset 
4 Hunnebostrand Hedalen Hedalen Hunnebostrand 
5 Reningsverket Lökholmen Hunnebostrand 
6 Kungshamn Parkgatan Parkgatan Kungshamn 
7 Kungshamn Valberget Valberget Kungshamn 
8 Smögen ICA Nära ICA Nära f.d. Ankaret Smögen 
9 Todderöd Bygdegården vid Todderödskola Bygdegården vid Todderödskola Todderöd 
10 Väjern Parkeringen Parkeringen Väjern 
11 Bohus-Malmön (ÅVC) 

 
Bohus-Malmön 

 
Tanum Åvs Adress Ort 
1 Vid kyrkan 

 
Fjällbacka 

2 Affären 
 

Gerlesborg 
3 Förbi kyrkan 

 
Havstenssund 

4 Heestrand Busshållplats-Heestrandnorra Heestrand 
5 Knäm 

 
Knäm 

6 Kville 
 

Kville 
7 Kämpersvik 

 
Kämpersvik 

8 Lur 
 

Lur 
9 ICA 

 
Rabbalshede 

10 Hol-backen 
 

Resö 
11 Sannäs 

 
Sannäs 

12 Lanthandeln 
 

Sjöröd 
13 Centrum 

 
Tanumshede 

14 Höjden/Furuvägen 
 

Tanumshede 
15 Vinbäck 

 
Tanumshede 

16 ICA 
 

Östad 
17 Tyft Avfallsanläggning (ÅVC) Tyft 1 Tanumshede 
18 Hamburgsunds (ÅVC) 

 
Hamburgsund 

19 Långtidsparkeringen Repslagaregatan  Grebbestad 
20 bakom bensinstationen Pump Industrivägen Hamburgsund 

 

13.3 Aktiva deponier  
Sivik är den enda deponin i regionen som är aktiv. Den är belägen i Lysekils kommun. Här tas enbart emot icke 
farligt avfall förutom asbest som också får deponeras. 
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13.4 Övriga avfallsanläggningar i kommunen  
Det finns flera privata avfallsanläggningar i kommunen som är av stor betydelse för närsamhället.  
Miljönämnden har ansvar för tillsyn av verksamheter som hanterar avfall i kommunerna, med undantag för de 
verksamheter som är klassade som B-anläggning enligt miljöprövningsförordningen samt för 
gränsöverskridande transporter. 
 

Kommun  Namn, ID/ 
Verksamhet  

Typ/Avfallsslag/avfa
llstyper  

Verksam-
hetskod 

Fastighets- 
beteckning 

   Behandlingsmetod, 
hantering, verksamhet 

Lysekil Garnet 
Greenline AB 

Mekanisk 
bearbetning och 
sortering av icke 
farligt avfall 

90.80 LYSEKIL RYK 
5:2 
 

tvättar och siktar sand till ny 
produkt (blästersand) 

Lysekil Leva i Lysekil 
AB 

Slam från vatten och 
avloppsrening 

 LYSEKIL,KROK
EN 2:2 

Renar avloppsvatten och 
dricksvatten 

Lysekil Meldgaard 
Recycling AB 

Slagg-produkter från 
reningsverk 

 LYSEKIL RYK 
5:2 

Bolaget ska bedriva 
verksamhet inom återvinning 
och sortering av 
slaggprodukter från 
reningsverk och därmed 
förenlig verksamhet. 

Lysekil Siviks avfalls-
anläggning 

Avfallsdeponi för 
icke-farligt avfall 

90.300 (B), 
90.160 (B), 
90.100 (B), 
90.45 (B),  
90.70 (B), 
90.140 (C), 
90.40 (C) 

LYSEKIL SIVIK 
1:5 

Deponin för icke-farligt avfall. 
Farligt avfall i 
form av asbest får också 
deponeras i en särskild 
deponicell i enlighet med 
32 § i Naturvårdsverkets 
föreskrifter (NFS 2004:10) 
om deponering m.m. 

Munkedal Hedekas Bil-
demontering 

Tömma, demontera 
och återvinna 
uttjänta motordrivna 
fordon 

90.120 MUNKEDAL 
KINKHEM 2:2 

Återvinna uttjänta 
motordrivna fordon  i 
Munkedal 

Munkedal Sosibo AB Samla in slam, 
flytande och fasta 
ämnen och avfall 

 MUNKEDAL 
DINGLE 1:106 

Aktiebolaget ska utföra 
högtrycksspolningar, 
vakuumsugning och 
transport av flytande och 
fasta ämnen och avfall för 
privatpersoner, företag, 
kommuner, i och omkring 
norra Bohuslän och därmed 
förenlig verksamhet. 

Sotenäs Marin ÅVC Förberedelse för 
återanvänding samt 
Lagring som en del 
av att samla in icke 
farligt avfall 

90.29, 90.40 SOTENÄS 
HOVENÄS 
1:365 

 

Sotenäs Röds 
Traktorgrävni
ng 

Förberedelse för 
återanvänding samt 
Lagring som en del 
av att samla 

90.80 
 
 

SOTENÄS 
HOVENÄS 1:3 
 

Schaktmassor 

Sotenäs Krickos 
Transport-
tjänster AB 

Grus och jord  SOTENÄS 
VÄGGA 2:55 

Föremålet för bolagets 
verksamhet är att bedriva 
transporter och hantering av 
avfall, 
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Kommun  Namn, ID/ 
Verksamhet  

Typ/Avfallsslag/avfa
llstyper  

Verksam-
hetskod 

Fastighets- 
beteckning 

   Behandlingsmetod, 
hantering, verksamhet 

Sotenäs Renahav 
Sverige 
Aktiebolag 

Icke farligt avfall  SOTENÄS 
HASSELÖN 
1:96 

Renahav Sverige är verksam 
inom behandling och 
bortskaffande av icke-farligt 
avfall. Bolaget ska bedriva 
biogasframställning och 
processvattenrening samt 
konsultverksamhet inom 
miljöområdet. 

Tanum Hamburgsun
d ÅVC, 
Rambo AB 

Mellanlagring farligt 
avfall 

90.60 TANUM 
HAMBURGSU
ND 3:1 

 

Tanum Viks 
Maskineri  

Mellanlagring icke-
farligt avfall 

90.40 TANUM 
KÄMPERÖD1:
178 

 

Tanum CBo 
bildemonteri
ng 

Tömmning/demonte
ring/återvinning av 
fordon 

90.120 TANUM 
SOTETORP 
1:8 

 

 Remondis 
Sweden AB 

Källsorterat avfall, 
restprodukter 

 TANUM 
TANUMSHED
E 2:66 

Bolaget utvecklar och 
bedriver service inom 
återvinningsområdet, 
materialåtervinning och 
handlar med restprodukter, 
fastighetsrenhållning, 
avfallstransporter och 
miljöhantering. 

Tanum Tanums 
Containerser
vice AB 

Icke farligt avfall  TANUM 
TANUMSHED
E 2:46 

Bolaget skall driva 
lastbilsåkeri, närtransporter, 
huvudsakligen sopcontainers, 
ävensom idka därmed 
förenlig verksamhet. 
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BILAGA IV 

 

NEDLAGDA DEPONIER 
  



Samrådsversion 

Bakgrund 
De fyra kommunerna Lysekil, Munkedal, Sotenäs och Tanum som denna bilaga avser benämns 
hädanefter som kommunerna. 

Enligt Naturvårdsverkets vägledningsrapport 6760 till föreskrifterna bör det för varje deponi anges 
plats och namn. Vidare bör uppgifter anges om typ av avfall som deponerats, deponiklass, 
deponerade mängder, deponins utbredning och för vilken tidsperiod som deponin var i drift, 
förutsatt att dessa uppgifter finns tillgängliga. 

De deponier som redovisas i denna bilaga är upplagsplatser som inte längre tillförs avfall. 

Genomförd inventering och 
riskklassning 
I kommunerna har inventering av nedlagda deponier gjorts. Några av deponierna har klassats utifrån 
risker och behov av åtgärder. 

Den riskbedömning som gjorts av kommunerna och som redovisas i denna bilaga utgår i de flesta fall 
inte från Metodik för inventering av förorenade områden (MIFO). Kommunerna har gjort 
bedömningen enligt en fyrgradig skala med följande ungefärliga innebörd: 

1 – Mycket stor risk, mätningar, undersökningar samt åtgärder behövs  

2 – Stor risk, mätningar och undersökningar bör utföras för senare ställningstagande  

3 – Måttlig risk, begränsade åtgärder behövs  

4 – Liten risk, inga åtgärder behövs 

Baserat på riskklassningen har kontroller utförts på vissa deponier och vid vissa deponier har även 
åtgärder vidtagits.  

Det finns 6 stycken nedlagda kända deponier i Tanum, 3 stycken i Lysekil, 7 stycken i Sotenäs och 6 
stycken i Munkedal. Totalt finns 20 stycken i riskklass 3, en i riskklass 4 och en i riskklass 2.  

Se sammanställning i tabell 1-1 nedan. 
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TABELL 0-1 

Kommun Namn ID Typ/Avfallsslag Fastighetsbeteckning Planerade/ 
Genomförda åtgärder 

Drifttid Verksamhets-
utövare 

Risk-
klass 

Tanum Hjälpesten 155741 kommunal 
avfallsdeponi 

HJÄLPESTEN 4:11 Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

1957-1964 ? 3 

Tanum Grebbestad I 155739 Industrideponier, 
kommunal 
avfallsdeponi 

GREBBESTAD 2:297 Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

1930-1960 ? 3 

Tanum Östad 155744 Industrideponier, 
kommunal 
avfallsdeponi 

INLAG 1:1>1 Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

1964-1975 ? 3 

Tanum Olseröd 155742 Industrideponier, 
kommunal 
avfallsdeponi 

TANUMS-SÄM 2:3>3 Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

1959-1973 Tanums 
kommun 

3 

Tanum Torsbo 155743 Industrideponier, 
kommunal 
avfallsdeponi 

TORSBO 1:9 Avslutningsåtgärder 
genomförda 2001 

1963-1974 fd Kville 
kommun 

3 

Tanum Fjällbacka 155740 Industrideponier, 
kommunal 
avfallsdeponi 

Fjällbacka 176:124(4+5), 
Fjällbacka 176:146, 
Fjällbacka 176:147, 
Fjällbacka 176:148, 
Fjällbacka 176:149, 
Fjällbacka 176:150, 
Fjällbacka 176:151, 
Fjällbacka 176:152, 
Fjällbacka 176:153 (fd 

Tippen är täckt 1950-1963 ? 2 
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Fjällbacka 176:124),  
m.fl??? 

Lysekil Tronebacken 160284 Industrideponier, 
kommunal 
avfallsdeponi 

LYSE-FISKEBÄCK 2:7 Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

1925-1960 ? 3 

Kommun Namn ID Typ/Avfallsslag Fastighetsbeteckning Planerade/ 
Genomförda åtgärder 

Drifttid Verksamhets-
utövare 

Risk-
klass 

Lysekil Brastad 160285 Industrideponier, 
kommunal 
avfallsdeponi 

TUNTORP 11:1 Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

1950-1969 ? 3 

Lysekil Skaftö 160286 Industrideponier, 
kommunal 
avfallsdeponi 

LÖNNDAL 1:253 Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

1940-
1970(?) 

? 3 

Sotenäs Ramsvik 155474 kommunal 
avfallsdeponi 

HABY 1:9 Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

1940-1952 ? 3 

Sotenäs Smögen I 155470 kommunal 
avfallsdeponi 

SANDÖN 1:5 Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

1957-1959 ? 3 

Sotenäs Smögen II 155471 kommunal 
avfallsdeponi 

SANDÖN 1:1 Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

1959-1971 ? 3 

Sotenäs Bovallstrand 155476 kommunal 
avfallsdeponi 

KLEV 4:4 Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

1940-1957 ? 3 

Sotenäs Hovenäset 155472 kommunal 
avfallsdeponi 

HOVENÄS 1:259, 
HOVENÄS 1:5 

Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

1940-1950 ? 3 

Sotenäs Hunnebostrand 155475 kommunal 
avfallsdeponi 

ELLENE 1:383, ELLENE 
1:445, ELLENE S:4 

Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

1950-1975 ? 3 
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Sotenäs Kungshamn 155469 kommunal 
avfallsdeponi 

VÄGGA 2:262 Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

1950-1960 ? 3 

Munkedal Munkedal 155629 Otillåten deponi MUNKEDAL 1:1 Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

Oklart ? 3 

Munkedal Låssby 155628 Otillåten deponi LÅSSBY 2:2 Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

Oklart ? 3 

Munkedal Dingle 155627 kommunal 
avfallsdeponi 

DINGLE 2:56 Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

~1940-1970 ? 3 

Munkedal Hedekas-
Sandåker 

155624 kommunal 
avfallsdeponi 

KROKSTADS-SANDÅKER 
1:21, KROKSTADS-
SANDÅKER 1:22 

Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

?-1975 ? 3 

Kommun Namn ID Typ/Avfallsslag Fastighetsbeteckning Planerade/ 
Genomförda åtgärder 

Drifttid Verksamhets-
utövare 

Risk-
klass 

Munkedal Gadderöd 155626 kommunal 
avfallsdeponi 

GADDERÖD 1:5 Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

?-1940 ? 4 

Munkedal Hällevadsholm 155625 kommunal 
avfallsdeponi 

HÄLLEVADSHOLM 2:1 Inventering avslutad - 
ingen åtgärd 

?-1970 ? 3 
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Mål i nuvarande avfallsplan, 2008–
2023 
Ett övergripande mål för avfallshanteringen i Rambo-regionen under de här åren har varit att öka andelen 
material som återvanns eller återanvändes. Mål och åtgärdsprogram har tagits fram inom fem prioriterade 
områden:”  

1. Farligt avfall: Farligt avfall ska utsorteras och omhändertas på ett miljöriktigt sätt.  
2. Deponier: Färre och bättre deponier 2010.  
3. Återvinning: Återanvändning och materialåtervinning av hushållsavfallet ska öka på bekostnad av 

energiutnyttjande.  
4. Matavfall: Matavfallet från hushåll, restauranger, storkök och butiker ska i ökande utsträckning behandlas 

biologiskt. En lokal produktion av fordonsgas, baserad på rötning av matavfall och avfall från 
livsmedelsindustrin, ska eftersträvas.  

5. Avloppsslam: Slammet från de kommunala reningsverken ska i första hand nyttiggöras i närområdet. 
Fosforinnehållet ska i ökande utsträckning återföras till växtodling.  

Mål 1, Farligt avfall 
1. Farligt avfall ska utsorteras och omhändertas på ett miljöriktigt sätt.  

Delmål Kommentar Status 

 1 
Hushållens kunskap om hantering av farligt avfall ska öka. 
Mängden insamlat farligt avfall från hushållen ska öka med 
minst 5 procent från 2006 till 2010.  

Ökat med 8 % inkl. 
asbest 

 

 2 

Mängden farligt avfall i blandat verksamhetsavfall som levereras 
till avfallsanläggningarna ska minska. Antalet rapporterade 
avvikelser (enligt Rambos verksamhetsledningssystem) per ton 
levererat avfall ska minska med minst 10 procent från 2006 till 
2010. 

Svårt att få fram data 
idag 

 

 

Åtgärd  Fastställd tidpunkt  Ansvar  Statusuppföljning 2022 

Information till hushållen  Årligen  Rambo, 
kommunen/ansvarig 
nämnd  

Information finns på Rambos 
hemsida och i olika utskick 

Utreda och utveckla 
insamlingssystemen  

2008-2009  Rambo, 
kommunen/ansvarig 
nämnd  

”Samlaren” i affärer har ställts ut. 

Information och 
rådgivning till 
företag/verksamheter  

kontinuerligt  Rambo  Personal från Rambo är ute och 
informerar. Finns även info på 
hemsidan. 
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Mål 2, Deponier 
Färre och bättre deponier 2010.  

Delmål Kommentar Status 

1 

Vid utgången av 2008 ska deponierna på Hästesked 
och Hogenäs samt den nuvarande etappen på Tyft vara 
ur drift. Under 2009 ska slutbehandlingen vara 
påbörjad.  

Genomfört 
 

2 Kvarvarande deponi på Sivik ska förbättras. Genomfört 
 

3 
Andelen som går till deponi av den totala 
avfallsmängden från Rambos ägarkommuner ska 
minska med minst 2 procent från 2006 till 2010.  

2006 var det 11,3 %  
 2010 var det 0,4 %  
som gick på deponi. 

 

 

Åtgärd  Fastställd tidpunkt  Ansvar  Statusuppföljning 2022 

Deponier avslutas och 
slutbehandling påbörjas  

enligt fastställd 
anpassnings- och 
avslutningsplan  

Rambo  Deponierna Hästskede, Tyft och 
Hogenäs har avslutats 

Förbättring av deponier  enligt fastställd 
anpassnings- och 
avslutningsplan  

Rambo  Nytt miljötillstånd i Sivik. 
Avleder dagvatten och renar 
lakvatten. Ny lag lakvatten-
rening innebär utökad rening. 

Fortsatta ansträngningar att 
minska andelen avfall som går 
till deponi genom att öka 
nyttiggörandet, t.ex. bättre 
teknik för krossning och 
sortering av rivningsavfall.  

kontinuerligt  Rambo  Material har krossats och 
använts som 
konstruktionsmaterial. 
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Mål 3, Återvinning 
Återanvändning och materialåtervinning av hushållsavfallet ska öka på bekostnad av energiutnyttjande.  

Delmål Kommentar Status 

1 

Andelen av hushållsavfallet som går till 
återanvändning eller materialåtervinning ska öka 
med minst 5 procent från 2006 till 2010.  

2006 gick  ca 12.000 ton och 2010  
30.700 ton till återanvändning el. 
materialåtervinning dvs en ökning med 
150 % 

 

2 

Det nationella målet ska eftersträvas: Återvinning 
av minst 50 procent av hushållsavfallet 2010.  
(genom materialåtervinning) 

2010 uppnåddes 39 % återvinning 
 

3 

De system som producenterna tillhandahåller för 
insamling av tidningar och förpackningar ska 
fungera tillfredsställande och utvecklas.  

4-fack systemet påbörjades tidigt. Har 
fler ÅVS:er än vad producenterna velat 
betala för 

 

 

Åtgärd  Fastställd tidpunkt  Ansvar  Statusuppföljning 2022 

Information till hushållen  årligen  Rambo, kommunen 
/ansvarig nämnd  

Sker kontinuerligt + 
kampanjer runt 4-fack 
systemet 

Ökad tillgänglighet på 
återvinningscentralerna  

2009  Rambo  Har ökat öppettiderna på 
Återvinningscentralerna. 

Påverka producenterna för att 
förbättra insamlings-systemen 
och minska nedskräpningen  

årligen  Rambo, 
kommunen/ansvarig 
nämnd  

4-fack systemet 
påbörjades tidigt. Har fler 
ÅVS:er än vad 
producenterna velat 
betala för 
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Mål 4, Matavfall 
1. Matavfallet från hushåll, restauranger, storkök och butiker ska i ökande utsträckning behandlas biologiskt. 

2. En lokal produktion av fordonsgas, baserad på rötning av matavfall och avfall från livsmedelsindustrin, ska 
eftersträvas.  

Delmål Kommentar Status 

1 
År 2010 ska minst 25 procent av matavfallet behandlas biolo  12,5 %  

 

2 
År 2015 ska det nationella målet uppnås: Minst 35 
procent av matavfallet behandlas biologiskt.  

7,3 % 
 

3 
De kommunala verksamheterna (storköken) ska sortera ut 
sitt matavfall, med början 2009.  

Möjligheten har erbjudits. 
Frivilligt. 

 

4 

En mindre anläggning för produktion av fordonsgas 
genom rötning av matavfall och avfall från 
livsmedelsindustrin ska uppföras. Fordonsgasen ska i 
första hand utnyttjas till kommunernas egna fordon och 
arbetsmaskiner.  

Detta har ej genomförts. 
 

 

 

Åtgärd  Fastställd tidpunkt  Ansvar  Statusuppföljning 2022 

Hämtning av matavfallet från 
kommunala storkök införs  

2009  Kommunen/ 
ansvarig nämnd  

Storkök kan få hämtning av 
matavfall om de vill ha det. 
Kommunerna kräver det inte. 
Sotenäs har ingen 
matavfallsinsamling. 

Utredning av förutsättningarna för 
hämtning och behandling av 
matavfall från hushåll samt 
restauranger och butiker  

2008-2009  Rambo  Utredning genomfördes 2010-
2012 om en egen 
rötningsanläggning. (Uddevalla 
Energi + Rambo kommunerna) 

Informationskampanj för att få fler 
hushåll att kompostera sitt matavfall  

2008-2009  Kommunen 
/ansvarig nämnd  

Genomförde 
informationskampanj. Gått 
vidare till 4-facks system 
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Åtgärd  Fastställd tidpunkt  Ansvar  Statusuppföljning 2022 

Inventering av fettavskiljare och 
utredning av omhändertagande och 
tömningsfrekvens  

2008-2009  Kommunen/ 
ansvarig 
nämnd  

Genomförts? Har lagts in i EDP för 
att kunna genomföra regelbundna 
hämtningar. 

Utredning av förutsättningarna för 
rötning av matavfall, avfall från 
livsmedelsindustrin och slam från 
kommunernas avlopps-reningsverk, i 
syfte att producera fordonsgas.  

2008-2009  Rambo  Rambo anställde resurs för att 
utreda frågan.  

 

Mål 5, Avloppsslam 
1. Slammet från de kommunala reningsverken ska i första hand nyttiggöras i närområdet.  

2. Fosforinnehållet ska i ökande utsträckning återföras till växtodling.  

Delmål Kommentar Status 

1 

Under åren 2008-2014 ska minst 25 procent av 
fosforföreningarna i slammet återföras till jord- och 
skogsbruk. Resterande del ska användas för 
framtagning av täckmassor.  

Allt slam går idag ut på 
åkermark. 

 

2 

Från och med 2015 ska det nationella målet uppnås: 
Minst 60 procent av fosforföreningarna återförs till 
jord- och skogsbruk.  

Slammet går idag ut på 
åkermark. 

 

3 
Avloppsslammet ska på sikt tas omhand i en 
rötningsanläggning för produktion av fordonsgas.  

? 
 

 

Åtgärd  Fastställd tidpunkt  Ansvar  Statusuppföljning 2022 

Arbeta för att få avsättning för 
minst 25 procent av slammet till 
växtodlingsändamål  

kontinuerligt 2008-
2014  

Rambo  Slam tas idag hand om av Ragn-
Sells som ombesörjer att 
slammet går ut på åkermark 

Utreda möjligheterna för lokalt 
omhändertagande av slam.  

2008-2009  Rambo, 
kommunen/a
nsvarig nämnd  

Svårt att få ut slam på åkermark 
lokalt pga otillräckliga åkerarealer 
lokalt 
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1 Koppling till lagkrav 
Detta kapitel kopplar an till 10-11§§ i Naturvårdsverkets föreskrifter (NFS 2020:6) om kommunala 
avfallsplaner om förebyggande och hantering av avfall. Framtidsprognosen innehåller en 
bedömning av behovet av nya insamlingssystem och anläggningar utifrån skärpa lagstiftningskrav 
och befolkningstillväxt. 

2 Befolkningsprognos  
Kommunerna i norra Bohuslän beräknas växa marginellt. Kommunernas sammanlagda folkmängd 
var 2021 47 000 och 2040 beräknas invånarantalet stiga med 600 invånare till 47 600 eller 1,3 %.  
(SCB:s befolkningsprognos 2022 för Västragötalandsregionen) 

Kommunernas översiktsplaner tar sikte mot år 2030/2040 för att kunna erbjuda olika bostäder. 
Den största andelen bostäder som byggts i kommunerna är fritidsbostäder som ökat med 27 % de 
senaste fem åren medan hushåll i en- och tvåfamiljshus ökade med 2,7 % och hushåll i 
flerbostadshus med 14 %.  

TABELL 1INVÅNARE I RAMBO-REGIONEN 2021 OCH PROGNOS 2040. 

Kommun Antal 
invånare 

2021 

Antal 
invånare 

2040 

ökning/minskning 

Lysekil 14 300 13 900 -2,8% 

Munkedal 10 600 10 600 0,0% 

Sotenäs 9 100 9 500 4,4% 
Tanum 13 000 13 600 4,6% 

Summa 47 000 47 600 1,3% 
 

2.1 Befolkning Lysekil 
Kommunens målsättning är att planera för en svagt ökande helårsbefolkning. Ökningen ska ske i en 
takt som är ekonomiskt, socialt och ekologiskt hållbar så att kommunens åtaganden kan tillgodoses 
och så att goda livsmiljöer kan bibehållas och utvecklas. 

Antal invånare i Lysekils kommun den 31 december år 2020 var 14 366. Tre fjärdedelar av 
befolkningen bor i någon av tätorterna. Drygt hälften av kommunens invånare bor i centralorten 
Lysekil. Brastad är näst största tätort med knappt tretusen invånare.  

Kommunen har i likhet med många andra landsbygdskommuner haft en minskande och åldrande 
befolkning, men mellan åren 1015 - 2018 har kommunen haft en viss befolkningsökning, främst 
beroende på en stor inflyttning. Inflyttningen berodde i stor utsträckning på ett stort antal 
nyanlända. Födelsenettot har dock hela tiden varit negativt, det vill säga att det dör fler än det 
föds. Från 2019 är trenden återigen en minskande befolkning. Förutom den folkbokförda 
befolkningen finns många delårsboende, övervägande fritidshus.  

För att kunna attrahera nya personer (framförallt unga barnfamiljer) att bosätta sig i Lysekil måste 
det finnas ett brett utbud av olika bostadsformer i olika lägen i kommunens alla delar. 
Översiktsplanens intention är att stimulera en sådan bebyggelseutveckling utan att de 
grundläggande utgångspunkterna när det gäller till exempel ekosystemtjänster äventyras. 
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2021 fanns det 8035 bostäder (med folkbokförda personer) där småhus är den dominerande 
hustypen. Därnäst kommer flerbostadshus där cirka en tredjedel av bostäderna finns i det 
kommunala bostadsbolaget Lysekils Bostäder AB. Över 75 % av hushållen i kommunen består av en 
till två personer. Antalet fritidsbostäder i kommunen (småhus utan folkbokförd person) var 
samtidigt 4 457. 

 

2.2 Befolkning Munkedal 
Av kommunens ca 10 205 invånare (SCB 31 dec 2013) bor 3820 personer i centralorten Munkedal, 
där det erbjuds ett rikt och varierat utbud av varor och tjänster. I övriga större tätorter Dingle 
(898), Hällevadsholm (797) och Hedekas (360) bor sammanlagt 2055 invånare (SCB 2011). Trots en 
lägre grad av service bor det fler människor på landsbygden, än i samhällena tillsammans. 

Som många andra mindre kommuner har även Munkedals kommun sedan ett antal år en 
minskande folkmängd, främst för att det föds få barn i kommunen. Sedan nittiotalet, när 
kommunen erfor en viss befolkningsökning upp till ca 11.150 invånare, har invånar-antalet minskat 
successivt, med en utplanande minskning sedan 2005, tack vare ökad inflyttning. Under 2009 och 
2011 skedde till och med en viss befolkningsökning. Under 2011 och 2012 minskade Munkedals 
befolkning åter med totalt ca 50 personer. Under 2013 har befolkningen dock ökat igen. Även 
grannkommunerna har huvudsakligen haft minskande befolkning under senare år. Undantaget är 
Uddevalla kommun som har en ökande befolkning. 

Nettoökningen av inflyttning till Munkedals kommun sedan 2011 har främst varit till centralorten. 
Övriga områden har haft en minskning. 

 

2.3 Befolkning Sotenäs 
Sotenäs rymmer en stabil befolkning med drygt 9000 invånare och många små företag. Den större delen av 
både befolkning och företag finns inom kommunens olika tätorter. Näringslivet har till stora delar sin bas i 
havet och kusten med ett maritimt kluster och en stark besöksnäring.  

Översiktsplanen är under revidering och kommer att innehålla avsnitt om kommunens befolkningsprognos. 
Från nationell statistik väntas andelen äldre (65 +) öka medan andelen yngre (0-19 år) och yrkesverksamma 
(20-65 år) förväntas minska. Kommunen strävar efter en mer balanserad demografisk befolkningsutveckling där 
det finns en stark framtidstro att fler unga väljer att bo kvar och fler yrkesverksamma bosätter sig i kommunen. 
För att arbeta mot en mer balanserad demografisk befolkningsutveckling har Sotenäs kommun formulerat 5 
riktlinjer för att verka för ett utbud av bostäder som tillgodoser såväl behoven som efterfrågan: 

• Skapa förutsättningar för ökat helårsboende: för att framtida sotenäsbor av alla åldrar ska finna ett 
boende som passar dem behövs ett brett bostadsutbud. Både boendeform, hustyp och var i 
kommunen bostaden ligger har betydelse.  

• Prioriteringsordning: för att ha en framtida beredskap för bostadsutveckling och även för att kunna 
skapa förutsättningar för ett bostadsbyggande som möter de behov som en framtida 
befolkningsutveckling medför, behöver kommunen prioritera vilka detaljplaner som ska tas fram. 

• Mångfald av aktörer: genom att främja en mångfald av aktörer som driver detaljplaner i kommunen 
skapas förutsättningar för ett mer varierat bostadsutbud i form av både hyresrätter, bostadsrätter, 
egna hem eller andra upplåtelseformer. Detta skapar möjligheter att möta olika behov hos invånare i 
olika skeden i livet.  
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• Strategisk markplanering: genom att kommunen arbetar med aktiv markplanering skapas 
förutsättningar att tillgodose behovet av mark för ett brett och varierat bostadsutbud. Kommunens 
markinnehav tillsammans med det kommunala planmonopolet ger goda möjligheter att påverka 
bostadsutvecklingen. 

Bygg för olika behov: genom att göra regelbundna kartläggningar av bostadsbehovet som underlag 
för bostadsutveckling skapas goda möjligheter att bygga varierat avseende såväl upplåtelseform 
som hustyper. 

2.4 Befolkning Tanum 
Följande mål har Tanums kommun för bostadsförsörjning: 
Tanums kommun skall verka för ett balanserat bostadsutbud som motsvarar efterfrågan. Det gäller 
fördelning av såväl boendeformer som upplåtelseformer. 
• Tanums kommun skall uppfattas som en trygg och säker kommun som 
erbjuder goda boendemiljöer för alla. 
• Jämställdhets- och jämlikhetshänsyn skall tas vid planering av boende och 
boendemiljöer. I det innefattas likställdhet mellan könen samt integration med hänsyn till 
socioekonomiska förhållanden och etnicitet. 
• Produktion av lägenheter i flerbostadshus skall öka. Det gäller både hyres- och bostadsrätter. 
• Produktion av nya bostäder i flerbostadshus bör ske i samverkan mellan alla aktörer på 
bostadsmarknaden. 
• Produktion av nya bostäder i flerbostadshus bör främst ske i närheten av 
befintlig service. 
• Produktion av mindre lägenheter för yngre och äldre personer skall uppmuntras. 
• Initiativ till produktion av trygghets- och seniorboenden för åldrarna +70 år ska uppmuntras. 
• Produktion av nya bostäder skall stimulera till flyttkedjor. 
• Småhusbebyggelse på landsbygden skall uppmuntras. 
Följande strategi har Tanums kommun för bostadsförsörjning: 
• Kommunen skall ha god mark- och planberedskap för att kunna uppnå målet om 13 000 
kommuninvånare inom rimlig tid. Med ett större eget markinnehav har kommunen möjlighet 
att påverka markanvändning genom att ställa villkor om byggnation vid försäljning. 
• Kommunen skall kontinuerligt utveckla rutinerna för hantering av bygg- och markfrågor i 
syfte att underlätta för byggande och bosättning. 
• Kommunen skall i lämpliga områden arbeta med flexibla användningssätt av mark. Syftet är att 
möjliggöra för olika typer av boenden samt att undvika framtida planändringar som är både 
tidsödande och kostsamt. 
 
I arbetet med översiktsplanen har två olika scenarios för kommunens befolkningsutveckling 
formulerats. Översiktsplanen tar utgångspunkt i scenario Stor tillväxt som skulle innebära en 
befolkning på uppemot 13 600 invånare år 2050. 

3 Prognos för verksamheter och 
näringsliv 

Rambo-regionen har ett varierat näringsliv och i takt med befolkningsökningen förväntas även att 
näringslivet utvecklas med bland annat fler arbetstillfällen.  
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Samtidigt är mängden verksamhetsavfall samt bygg- och rivningsavfall i hög grad beroende av 
konjunkturen. Till följd av ökade krav på sortering förväntas utsorterat avfall från dessa kategorier 
att öka.  

 

3.1 Lysekil, näringsliv 
I Lysekils kommun finns nästan 1900 registrerade företag, cirka 900 av dessa har anställd personal. 
Ungefär 100 av företagen har 6 eller fler anställda. Majoriteten av företagen i Lysekil är dock 
enmans- eller fåmansföretag främst inom branscherna byggverksamhet, hotell och restaurang, 
handel, jordbruk/skogsbruk/fiske samt juridik/ekonomi/vetenskap och teknik. 

Lysekils kommuns företag är representerade i ett stort spektrum av branscher, med 
spetskompetens och innovativa lösningar. De ledande företagen i Lysekils kommun är verksamma 
inom branscherna produktion, byggverksamhet, besöksnäring, maritimvetenskap och teknik. 
Lysekils kommun har också flera företag med stor kunskap inom ekonomi, juridik, havsbaserade 
verksamheter samt stora tillverknings- och beredningsindustrier. 

Det småskaliga kustfisket är fortfarande en aktiv näring liksom ostron- och musselodling. Havet 
kommer även i framtiden att vara en viktig resurs för näringslivets utveckling i Lysekils kommun, 
bland annat genom havsbaserad energiproduktion och samverkan kring marin forskning. 

Läget vid havet ger också goda möjligheter för besöksnäringen genom exempelvis båtturer, kajak, 
dykning och havsakvarieupplevelser på Havets Hus. I inlandet erbjuds möjligheter till vandring, 
cykling och internationellt erkänd klättring. Besöksnäringen är en viktig och växande bransch som 
täcker in många näringsverksamheter, men de främsta är boendeanläggningar, handel och 
restaurang. 

3.2 Munkedal, näringsliv 
Munkedals näringsliv präglas av sina totalt ca 1100 företag i skiftande branscher med tonvikt på 
småskalighet. Bland de större företagen noteras Pappersbruket Arctic Paper Munkedal AB vilket är 
kommunens största privata arbetsplats, och New Wave Mode AB med 95 anställda i Dingle, som är 
Sveriges största grossist av profilplagg med varumärken som Clique och New Wave. 

Jordbruket har stor betydelse i kommunen som näring men också som formare av ett attraktivt 
landskap. Besöksnäringen har en stor potential att utvecklas och ta marknadsandelar främst inom 
natur- och upplevelseindustrin. Kulturhistoriskt intressanta miljöer, som Lökebergsristningarna, 
bautastenarna vid Stenehed och kvarnmiljöerna vid Borgmästarbruket informeras om på skyltar 
och kompletterats med parkeringsplats som ett led i att stärka besöksnäringen. 

Vid E6 mellan Munkedalsmotet och Dinglemotet finns efterfrågan och därmed potential för 
handels- och verksamhetsutveckling. 

Utbildning och service 

Dingle Naturbruksgymnasium erbjuder cirka 115 ungdomar plats, fördelade på arbete med hund, 
hästhållning, lantbruk och trädgård. Det finns 178 platser för vuxenelever på Komvux och YH 
utbildningar. Internatet har ca 200 platser. Det finns ca 40 arbetstillfällen på skolan idag. För 
Dingles näringsliv utgör skolan också ett viktigt underlag till försäljning av varor och tjänster. 
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3.3 Sotenäs, näringsliv 
Sotenäs är Nordens centrum för beredning av produkter från havet och en stor del av den 
arbetsföra befolkningen är sysselsatta inom fiskberedningen. Många av de stora marina 
livsmedelsföretagen på den nordiska marknaden har industrier i kommunen. I spåren av detta har 
även företag som konstruerar och bygger maskiner för beredningsindustrin lokaliserat sig på 
samma plats. Under senare år har en satsning gjorts på symbioscentrum som verkar för 
omställning till en cirkulär ekonomi med havet som grund. Med symbioscentrum har Sotenäs stärkt 
sin roll som ett maritimt kluster. Sotenäs har också en mycket stark besöksnäring som sysselsätter 
många inom bland annat restaurang, hotell och turistanläggningar under framförallt högsäsong. 
Kopplingen mellan turism, fiske och jordbruk med lokal matproduktion är stark. Stenindustri finns 
också i kommunen med flera aktiva brott med tillhörande bearbetning. I Sotenäs finns cirka 1200 
företag vilket är många sett i förhållande till folkmängd. Majoriteten av företagen i Sotenäs är små. 
Arbetslösheten i kommunen 
är låg. En fjärdedel av kommunens 4200 arbetstillfällen finns inom offentlig förvaltning och service 
där vård och omsorg samt utbildning utgör den största andelen.  
 

3.4 Tanum, näringsliv 
Näringslivet i Tanums kommun är väl differentierat och består av mer än 2 200 företag, mest små 
och medelstora företag. Tanums kommun har också länets mest företagsamma befolkning. Mer än 
18 procent av kommunens arbetsföra befolkning ansvarar för ett företag. Tanum tillhör därmed de 
kommuner som både har flest företag i relation till invånarantalet och där det startas flest nya 
företag. 
Sedan 2008 har cirka 400 arbetstillfällen försvunnit vid de större företagen. Trots detta har 
arbetslösheten i Tanum inte ökat utan efterfrågeökningar på arbetskraft inom handel och 
besöksnäring. 
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4 Prognos över avfallsmängder  
En liten ökning av befolkningsmängden i Rambos fyra kommuner förväntas och därmed förutspås 
en mindre ökning av avfallsmängderna. En generell trend i det svenska samhället är att 
avfallsmängderna över lag ökar. Under 2021 ökade den totala mängden avfall från hushåll i Rambo-
regionen med i snitt 1,1 % per år och mellan 2016 och 2022 ökade avfallsmängden med 6,5 %. 
Övriga trender som beräknas hålla i sig är att returpappersmängden kommer fortsätta minska, 
trädgårdsavfallet fortsätter att öka liksom matavfallsmängden. Den samlade mängden avfall 2040 
beräknas bli lite under 70 000 ton avfall om inte den ökande trenden kan brytas. I Tabell 1 syns 
uppskattade mängder avfall för 2025, 2030 och 2040 för hela Rambo-regionen. 

TABELL 2 TOTAL INSAMLAD MÄNGD AVFALL INKL FARLIGT AVFALL, SLAM OCH ANNAT FLYTANDE AVFALL, EXKL 
FÖRPACKNINGAR. UPPSKATTAD MÄNGD AVFALL  2025, 2030 OCH 2040 UTGÅENDE FRÅN MÄNGDEN AVFALL 2016-2022.  

År  
**Uppskattad mängd avfall (ton/år utifrån en tänkt ökning med 1,1 %/år): 

(*Total insamlad mängd avfall inkl farligt avfall, slam och annat flytande avfall, 
exkl förpackningar) 

2022* 55 300 

2025** 57 100 

2030** 60 300 

2040** 67 200 

 

Mängden mat och restavfall i de fyra kommunerna har dock minskat från nästan 13 800 till 12 100 
ton/år under 2015-2022 vilket är en minskning med 12 % på 8 år. Se diagram 1   

 

DIAGRAM 1. TOTALA MÄNGDEN REST- OCH MATAVFALL I LYSEKIL, MUNKEDAL, SOTENÄS OCH TANUM 
2015-2022. 

 

 

 

Samtidigt förändras vissa avfallsflöden från hushåll. Framförallt ökar mängden plast- och 
pappersförpackningar till följd av ökad internethandel medan mängden returpapper minskar i takt 
med att hushållen blir allt mer digitala och läser färre papperstidningar. 
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Historiskt är mängden avfall i samhället starkt förknippad med konsumtions-förmåga och 
tillväxttakt. Relationen är svår att bryta. 

 

5 Behov av insamlingssystem och 
anläggningar för hantering av 
avfall under kommunalt ansvar 

Krav på fastighetsnära insamling av förpackningar och matavfall börjar gälla från 1/1–2027. Detta 
innebär att en utökning av den fastighetsnära insamlingen behövs. Införande av flerfackkärl för 
fastighetsnära insamling av förpackningsmaterial för en- och tvåfamiljshus har påbörjats och har 
kommit längst i Lysekil och Munkedal. Under 2023 infördes flerfackkärl i en- och tvåfamiljshus i 
Sotenäs och 2024 kommer det införas i Tanums kommun.  

Insamling av förpackningsmaterial för flerfamiljshus kommer att införas parallellt men där kommer 
separata kärl att erbjudas i större utsträckning.  

Insamling av förpackningsmaterial hushållsnära med flerfackssystem kan komma att kräva 
investering i fler flerfackskärl och flerfacksbilar samt utrymmen för uppsamling/lagring av 
förpackningsfraktionerna. Det finns idag utrymme för detta på alla återvinningscentraler men de 
kan behöva utökas eller modifieras.  

I Rambo-regionen finns bra förutsättningar för insamling av olika avfallsslag med 4 stora väl 
fungerande återvinningscentraler för omhändertagande av sorterat grovavfall och farligt avfall, en i 
varje kommun plus flera mindre återvinningscentraler som komplement.  

Siviks ÅVC och avfallsanläggning i Lysekil är även en tillståndspliktig deponi för icke farligt avfall där 
avfall får deponeras. Det finns även flera mindre återvinningscentraler i kommunerna, som dock 
inte har lika omfattande sortering av olika avfallsfraktioner men väl avlastar och ökar 
tillgängligheten sommartid.  Eftersom befolkningsökningen förväntas bli ganska moderat förväntas 
dagens återvinningscentraler räcka till. Det som är en utmaning för regionen idag och i framtiden 
är den höga andelen fritidsboende och den stora variationen mellan säsongerna i belastning. 

6 Fysisk planering 
Det har konstaterats i kommunerna att avfallshanteringen i kommunerna behöver 
uppmärksammas i ett tidigt skede i den fysiska planeringen och att arbetet behöver ske i 
samverkan med olika aktörer såsom planhandläggare, bygglovshandläggare, bygglovsinspektör, 
exploatörer, arkitekter, fastighetsägare samt avfallsrådgivare på Rambo AB. Eftersom det 
kommunala ansvaret för avfallshantering ligger hos Rambo AB är bolaget en viktig remissinstans i 
plan- och bygglovsprocessen. En framgångsfaktor är att avfallsrådgivare följer projekten under hela 
planeringsprocessen och bidrar med viktig kompetens.  

Det är viktigt med bred förankring inom kommunernas verksamheter och samarbeten mellan 
berörda parter vid nybyggnads, renoverings- och förtätningsprojekt. Det behöver skapas en 
medvetenhet kring problematiken med att få till välfungerande avfallshantering i relation till andra 
intressen såsom exploateringsgrad, parkeringsmöjligheter, infrastruktur, grönyta etc. Arbetet 
behöver underhållas och förstärkas framöver för att säkerställa funktionen. 
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6.1 Översiktsplan, avfall- och återvinning 
Översiktsplanen är inte bindande men ger vägledning för beslut om hur mark- och vattenområden 
ska användas och hur den byggda miljön ska användas, utvecklas och bevaras. Översiktsplanering 
har en central roll i arbetet till ett mer hållbart samhälle. I avvägningen mellan olika allmänna 
intressen bör den mest miljömässiga, ekonomiska och sociala hållbara utvecklingen vara styrande.  

I samband med planläggning av bostadsområden redovisas lämpligt avfallsinsamlingssystem med 
hänsyn till trafiksäkerhet, miljö och arbetsmiljö.  

Den ska även bidra till att medverka i utveckling och komplettering av lämpliga områden för 
moderna återbruks- och återvinningsarenor. 

I kartmaterialet till ÖP finns platser markerade där det finns nedlagda deponier samt pågående 
miljöfarliga verksamheter (som bland annat inbegriper avfallshantering). Utöver den generella 
verksamhetsmarken har inte några nya platser för att bedriva avfallshantering markerats särskilt i 
översiktsplanerna. 

6.1.1 ÖP Lysekil Avfall 
I Lysekils översiktsplan, Lysekil 2023, anges övergripande mål:  

” Lysekil är en hållbar och attraktiv kommun året runt som kännetecknas av kreativitet och 
framtidstro. Lysekil är en självklar mötesplats och ledande inom maritima näringar.” För avfall och 
återvinning innebär detta att:  

”Siviks avfallsanläggning ska långsiktigt säkerställas som område för avfallsverksamhet och deponi 
och skyddas mot åtgärder som kan hindra detta och att även Skaftö återvinningscentral samt 
Rambos intilliggande markområde ( Lönndal 4:1) ska långsiktigt säkerställas för avfallsverksamhet. 
Ytorna för återvinningsstationer, för insamling av förpackningar och tidningar, ska fredas gentemot 
motstridiga användarintressen liksom ytorna för kvartersnära insamling av hushållsavfall i 
kärlskåp.” 

”Vid planering/byggnation av nya bostadsområden ska vägnätet utformas så att bostadsnära 
insamling med fyrfacksbil kan införas enligt Rambos föreskrifter.” 

6.1.2 ÖP Munkedal Avfall 
I Munkedals översiktsplan beskrivs avfallshanteringen: 

”På Hästeskeds avfallsanläggning finns en återvinningscentral där företag och hushåll kan lämna 
allt slags avfall. Sorterat avfall mellanlagras på avfallsanläggningen i väntan på vidare transport. 
Här finns också särskilda lagringsutrymmen för farligt avfall. Själva deponin på Hästeskedsmossen 
avvecklades 2012. Efter avslutad deponi bedrivs sortering, mellanlagring och lastningsverksamhet 
där. Det avfall som behöver deponeras transporterar Rambo till lämplig deponianläggning inom 
Västra Götaland. Brännbart avfall skickas till Lillesjöverket i Uddevalla. Miljöstationer finns i 
Hällevadsholm och i Munkedal, Kviström. Deponering av rena schaktmassor ska i första hand ske 
inom den exploaterade marken. I andra hand ska mark utses i samråd med kommunen. För orena 
schaktmassor och för muddermassor ska tillstånd inhämtas hos Länsstyrelsen i varje enskilt fall.” 

 

6.1.3 ÖP Sotenäs Avfall 
I Sotenäs översiktsplan finns ett beskrivande avsnitt om avfallshanteringen men även en del som 
beskriver att den bostadsnära insamlingen kommer att öka: 
 
”En avfallsplan för Lysekils, Munkedals, Sotenäs och Tanums kommuner samt för avfallsbolaget 
Rambo AB, som ägs gemensamt av de fyra kommunerna, togs fram 2008. I Sotenäs sköts 
insamlingen av avfall och återvinning av Rambo AB. Rambo tar hand om alla sorters avfall från 
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hushåll, verksamheter och företag. I kommunen finns två återvinningscentraler, Hogenäs och 
Malmön. Dessutom finns elva återvinningsstationer i kommunens tätorter.” 
”Ny lagstiftning stadgar att den bostadsnära insamlingen ska öka kraftigt, med ett nationellt mål 
om att 60% av bostäderna ska ha tillgång till bostadsnära insamling 2021.* Med ökad bostadsnära 
insamling kan behovet av de mindre återvinningsplatserna komma att minska.” 
 

6.1.4 ÖP Tanum Avfall 
I Tanums översiktsplan beskrivs bland annat att det finns ett gemensamt avfallsbolag: 
 
”Rambo är det kommunöverskridande avfallsbolaget och ägs av Tanums kommun tillsammans med 
Lysekil, Munkedal och Sotenäs kommuner. Rambo har en avfallsplan med bland annat mål och 
åtgärder för regionens avfallshantering. Dessa mål och åtgärder berör följande fem områden: 
farligt avfall, deponier, återvinning, matavfall samt avloppsslam.” 
 
I övrigt så beskrivs det att: ”För att besöksnäringen ska ges möjligheter att utvecklas i skärgården 
behövs åtgärder för att underlätta tillgängligheten och förbättringar i infrastrukturen både på land 
och på öar. Det gäller exempelvis avfallshantering, vatten och avlopp samt tilläggsplatser för 
turbåtar och besökare.” 
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Bakgrund 
Avfallsplaner omfattas av reglerna för miljöbedömning enligt Miljöbedömningsförordningen, (2017:966) och 
Miljöbalkens(1998:808) kapitel 6. En strategisk miljöbedömning ska göras i de fall genomförandet av 
avfallsplanen innebär betydande miljöpåverkan. 

Av 2 § och 6 § miljöbedömningsförordningen framgår att om en avfallsplan anger förutsättningar för att 
bedriva tillståndspliktiga anläggningar innebär det att planen har betydande miljöpåverkan. Enligt 2 § föreligger 
betydande miljöpåverkan också om omständigheter enligt miljöbedömningsförordningens bilaga är uppfyllda. 
Om planen inte anger dessa förutsättningar eller uppfyller omständigheterna enligt bilagan ska en 
undersökning genomföras, för att identifiera omständigheter som talar för eller emot en betydande 
miljöpåverkan (Miljöbalken 6 kap 6 §). Hur undersökningen ska gå till regleras i Miljöbedömningsförordningens 
10-13 §§. Om undersökningen visar att planens genomförande innebär betydande miljöpåverkan ska en 
strategisk miljöbedömning göras. Beslut om betydande miljöpåverkan ska fattas av kommunen i särskilt beslut 
(Miljöbalken 6 kap, 7 §). 

Avfallsplanen för Lysekil, Munkedal, Sotenäs och Tanum anger inte nya förutsättningar för kommande 
tillståndspliktiga anläggningar. Planen uppfyller inte heller förutsättningarna för betydande miljöpåverkan 
enligt miljöbedömningsförordningens bilaga. En undersökning enligt ovan har därför genomförts, för att ta 
reda på om planens genomförande ändå innebär betydande miljöpåverkan. I denna bilaga redovisas resultatet 
av undersökningen. 

Vid undersökningen har hänsyn tagits till 1) verksamhetens eller åtgärdens utmärkande egenskaper,2) 
verksamhetens eller åtgärdens lokalisering, och 3) de möjliga miljöeffekternas typ och utmärkande egenskaper 
(Miljöbedömningsförordningen 10 §). 

Miljöpåverkan kan vara såväl positiv som negativ och sammanfattningsvis bedöms genomförandet av 
avfallsplanen medföra en positiv miljöpåverkan. Planen syftar till att förebygga avfall, öka återbruk, öka 
cirkulationen av material och samtidigt verka för giftfria kretslopp. Dessutom ska nedskräpning förebyggas och 
avfallssystemen anpassas för en god hantering för både den som lämnar och den som hämtar avfallet. 
Avfallsplanens inriktning ansluter väl till nationella och globala miljömål och avfallsplanens totala effekt 
kommer att bidra till en förbättrad avfallshantering och en förflyttning uppåt i avfallshierarkin. Avfallsplanens 
koppling till de nationella målen framgår i beskrivningen av målen i huvuddokumentet. Åtgärdsprogrammet 
preciserar de åtgärder som ska genomföras för att nå avfallsplanens mål och hur de ska följas upp. Många 
åtgärder ska genomföras av kommunens enheter och bolag. Åtgärdsplanen ska revideras vart 4:e år för att 
åtgärder och ansvar ska hållas aktuella inom kommunens olika enheter och bolag. 

En kortfattad bedömning av avfallsplanens miljöpåverkan för respektive målområde redovisas nedan. 

Metod för miljöbedömning 
En miljöbedömning görs utifrån de mål och åtgärder som planen beskriver. Utgångspunkten är att samtliga 
åtgärder kommer att genomföras inom planperioden. Planförslagets eventuella positiva och negativa 
miljökonsekvenser bedöms generellt utifrån planens övergripande mål och åtgärder. Enligt 6 kap. 11 § 
miljöbalken ska miljöbedömningen ta hänsyn till relevanta miljökvalitetsmål. Därför utförs en bedömning av 
hur avfallsplanens genomförande inverkar på de nationella miljökvalitetsmålen, som bedöms vara relevanta för 
planen. 
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Beskrivning av påverkan på miljökvalitetsmålen 
Vid bedömning om avfallsplanens åtgärder utgör betydande miljöpåverkan har nedanstående tabell använts 
som en samlad bedömning av hur avfallsplanen påverkar utvalda miljökvalitetsmål. Tabellen är uppdelad efter 
avfallsplanens tre fokusområden. 

 

TABELL 1 VISAR DE OLIKA FOKUSOMRÅDENAS PÅVERKAN PÅ MILJÖKVALITETSMÅLEN 

              Fokus- 
               områden  
 
Miljö-    
 kvalitetsmål 

Cirkulära flöden – 
förebygga och återbruka Nedskräpning Hantering av avfall, 

tillgänglighet och service 

Begränsad klimatpåverkan +   + 

Giftfri miljö + + + 

God bebyggd miljö + + + 

Hav i balans och levande 
kust och skärgård  +  + + 

Generationsmålet + + + 

 

1.1 Cirkulära flöden- förebygga och återbruka  
1.1.1 Matsvinn ska minimeras och matavfall ska nyttjas som en 

resurs 
Syftet med att minska matsvinnet är framförallt att hushålla med de resurser som används för 
livsmedelsproduktion. En effekt av minskat matsvinn är också att avfallsmängderna kan minska. Ökad sortering 
av matavfall gör att mängden matavfall i restavfallspåsen, som går till förbränning, minskar. Samtidigt ökar 
mängderna matavfall som behandlas genom rötning till biogas och biogödsel. Detta leder till minskad 
klimatbelastning, eftersom biogasen uppgraderas till fordonsgas som användas som ersättning av fossila 
drivmedel. Dessutom kan rötresten, biogödsel, användas i stället för konstgödsel på produktiv mark. 

Genomförandet av målområdet leder till en positiv miljöpåverkan.  

Effekten innebär inte betydande miljöpåverkan. 

 

 

1.1.2 Cirkulära flöden och återbruka varor 
Målområdet syftar till att öka resursutnyttjandet genom att öka återanvändningen av användbara produkter. 
Detta innebär en minskad miljöpåverkan då energi- och materialresurser från produktion minskar. I de fall 
återanvändning inte är möjlig ska materialåtervinning ske och en viktig målsättning är att mängden återvunna 
förpackningar och tidningar ska öka. Detta innebär en minskad resursförbrukning och minskade mängder 
restavfall. Utökad bostadsnära insamling av förpackningar och tidningar kan dock innebära att antalet 
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transporter ökar. Fördelarna, dvs ökade mängder insamlade förpackningar som kan återvinnas, bedöms dock 
uppväga de nackdelar som de ökade transporterna innebär. Effekten av den ökade insamlingsgraden är dock 
okänd. 

Arbetet inom målområdet bedöms leda till ökad återanvändning och materialåtervinning och medföra en 
positiv miljöpåverkan.  

Effekten innebär inte betydande miljöpåverkan. 

 

Nedskräpning 
Målen och åtgärderna inom målområdet syftar till att nå en trivsam och trygg miljö på land såväl som i 
kustbandet och i vattnet. Målen har en positiv miljöpåverkan genom minskad nedskräpning och spridning av 
förorenande ämnen i miljöer på land och i vatten. 

De effekter som förväntas uppnås är positiva för människor och miljö.  

Effekten innebär dock inte betydande miljöpåverkan. 

Hantering av avfall, tillgänglighet och service 
Målområdet syftar till att möta behoven hos dem som bor och verkar i kommunen och samtidigt skapa bästa 
möjliga förutsättningar för att omhänderta avfallet på rätt sätt. I detta ingår att informera om och skapa 
förståelse för avfallsfrågor. Målområdet väntas ge en positiv miljöpåverkan genom förbättrad hantering för 
avfallshantering och ökade krav på att transporter ska vara fossilfria och energieffektiva.  

Effekten innebär dock inte betydande miljöpåverkan. 

Slutsats och behov av strategisk 
miljöbedömning 

Transporterna kan komma att öka då bostadsnära insamling av förpackningar och tidningar införs i stor skala. I 
övrigt innebär den nya avfallsplanen inte någon negativ ny miljöpåverkan jämfört med föregående avfallsplan. 
Mängderna insamlat material för återvinning kommer att öka och den effekten bedöms överväga de negativa 
effekterna av ökade transporter. Omfattningen av miljöeffekterna av den ökade bostadsnära insamlingen av 
förpackningar och tidningar är svår att bedöma. Åtgärderna för att nå avfallsplanens mål bedöms inte påverka 
naturområden eller andra områden så att negativa effekter uppstår. 

Som visats ovan medför arbetet inom samtliga målområden en positiv miljöeffekt och de bidrar till de 
nationella miljömålen liksom de globala målen. Omfattningen bedöms inte innebära betydande miljöpåverkan i 
juridisk mening. Sammantaget görs därmed bedömningen att avfallsplanen inte medför betydande 
miljöpåverkan och någon strategisk miljöbedömning behöver därför inte göras. 
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1 Inledning 
I den gemensamma avfallsplanen för Lysekils, Munkedals, Sotenäs och Tanums kommuner fastställs 
riktningen för avfallshantering med fokus på hållbarhet och cirkulära avfallsflöden. Planen fungerar 
som ett övergripande ramverk och identifierar centrala behov inom avfallsområdet. För att 
säkerställa målen har ett åtgärdsprogram med prioriterade aktiviteter utarbetats. Här konkretiserar 
nödvändiga åtgärder och ansvarsfördelning för att nå uppsatta mål. Genom detta strukturerade 
tillvägagångssätt skapas en effektiv strategi för att främja hållbar avfallshantering och cirkulära 
processer. 

1.1 Syfte 
Syftet med handlingsplanen är att ge en samlad bild av vilka åtgärder som behövs för att nå ett 
hållbart samhälle med cirkulära avfallsflöden. Handlingsplanen ska också ligga till grund för och 
tydliggöra uppföljningen av det som görs och ge förutsättningar för att utvärdera resultatet och 
effekten av det som görs 

1.2 Målgrupp 
Avfallsplanen berör alla som bor eller är verksamma i Lysekil, Munkedal, Sotenäs och Tanums 
kommuner – det vill säga både kommunala förvaltningar och bolag samt kommunens invånare, 
företag och organisationer. Avfallsplanen riktar sig dock främst till politiker och tjänstepersoner i den 
kommunala verksamheten genom ett stort ansvar att föregå med gott exempel, vara föregångare 
samt att samarbeta med olika aktörer. För att nå målen kommer det att krävas engagemang och att 
alla bidrar utifrån sina förutsättningar. I avfallsplanen hittas inspiration om vilka sätt det går att bidra 
på. Det är tillsammans som målen nås.  
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2 Mål, åtgärder, uppföljning och 
ansvarig 

I avfallsplanen finns tre fokusområden och ett övergripande mål för samverkan med tillhörande mål, 
åtgärder och uppföljningsmått. Genomförandet av åtgärderna och indikatorerna följs upp och 
rapporteras till ansvarig nämnd. 

För tidsatta mål där inget annat anges är referensåret 2022 eller från startår och avslutningsåret är 
2030. Denna tidsram är central för att fastställa och utvärdera mål och framsteg inom olika områden. 
Avstämning/uppföljning av målen ska göras årligen eller enligt schema för att kunna bedöma om det 
finns behov av ytterligare åtgärder. 

2.1 Mål, åtgärder, uppföljning och ansvarig: 
Övergripande åtgärder för samverkan, utbildning 
och kommunikation. 
 

  Mål Uppföljningsmått Åtgärd Ansvarig 
Ö.1 Utveckla samverkan 

mellan Kommunala 
verksamheter och helägda 
kommunala bolag 

Genomfört/ej genomfört Vidareutveckla kommunala 
verksamheter och helägda kommunala 
bolags gemensamma arbetsgrupper 
 

Kommunala 
verksamheter 
och helägda 
kommunala 
bolag 

Ö.2 Skapa en gemensam 
förståelse och målbild för 
arbetet med avfallsplan 
och avfallsplanens mål 
inom och mellan 
Kommunala verksamheter 
och helägda kommunala 
bolag. 

Genomfört/ej genomfört Kommunala verksamheter och helägda 
kommunala bolag och Rambo 
vidareutvecklar arbetet med 
avfallsplanen 

Kommunala 
verksamheter 
och helägda 
kommunala 
bolag 
Rambo 

 

  

Kommenterad [SB1]: Kan vi lösa det så här? 
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2.2 Mål, åtgärder, uppföljning och ansvarig: 
Cirkulära flöden- förebygga och återbruka 
 

  Mål (Allmänhet) Uppföljningsmått Åtgärd Ansvarig 
C.1 Matsvinnet i hushållen ska 

halveras och restavfallet 
ska minska med 30 % 

C.1 Rubrik 
Kg matsvinn/ invånare och kg 
restavfall /invånare, 
Kg matavfall i 
restavfall/invånare 
Beräkning grundad på 
plockanalysresultat 
av matavfall i restavfallet, 
statistik över 
insamlat mat- och restavfall samt 
nationell 
schablon över andel av 
matavfallet som 
utgörs av matsvinn, schablonen 
kan även 

C.1.1: Genomföra aktiviteter och 
informationsinsatser för att minska 
matsvinn och öka återbruk som 
exempelvis med metoden 
Minimeringsmästarna 

Rambo 

C.2 Öka mängden insamlad 
elektronik för återvinning  

C.2 Kg el skrot och elektroniskt 
avfall/ invånare 
Statistik från Elkretsen och 
plockanalyser av restavfall.  

C.2.1: Genomföra aktiviteter och 
informationsinsatser för att öka 
insamlingen av elektronikavfall som 
exempelvis mobiljakten.  

Rambo 

C.3 Öka mängden material 
som samlas in för 
återbruk  

C.3 a Mätning av 
återbruksmaterial som tas om 
hand för återanvändning 
kg/invånare år 
 
C 3 b. Mätning av byggmaterial 
som tas om hand för 
återanvändning kg/invånare år 

C.3.1: Arrangera evenemang kring 
återbruk där allmänhet, företag och 
föreningar deltar.   

Kommunala 
verksamhet
er och 
helägda 
kommunala 
bolag 
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   Mål (Kommunala 
verksamheter)  

Uppfölningsmått Åtgärd  Ansvarig  

C.4  Minska restavfallet från 
kommunala 
verksamheter.   

C.4  
Kg restavfall 
avfall/heltidsanställd 
Statistik från de kommunala 
avfallsorganisationerna 
Antal anställda och timmar per 
anställd räknas om till 
heltidstjänster. 

C.4.1: Verksamheterna ska arbeta aktivt 
med att minska antalet kärl och 
tömningar i takt med att avfallet minskar   

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag  

C.4.2: Uppdatera inköps- och 
upphandlingspolicy med ökat fokus på 
förflyttning uppåt i avfallstrappan.   

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

C.5  Minska matsvinnet i 
kommunala 
verksamheter i linje med 
"Klimat 2030, Västra 
Götaland ställer om" 

C.5 Mäta matsvinnet regelbundet 
där det serveras offentliga 
måltider.  Kg/serverad portion 

C.5.1: Skapa forum för intern samverkan 
exempelvis genom kostråd och 
inköpsorganisation   

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

C.5.2: Mäta matsvinnet regelbundet där 
det serveras offentliga måltider.   

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

C.5.3: Anta rutiner för att förebygga 
matsvinn.    

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

C.6  Öka de cirkulära flödena i 
de kommunala 
verksamheterna    

C.6.a. Mätning av livslängd. 
 Möjliggör cirkulära flöden och 
ökad livslängd för elektronik 
genom exempelvis inte ställa krav 
på fabriksnya produkter i 
upphandling, att ha avtal om 
reparationer/uppdateringar och 
att samla in samt återbruka 
produkter 
 
C.6. b Det totala inköpet av nya 
möbler i kronor per/anställd   

C.6.1: Inkludera miljö, cirkularitet och 
avfallsförebyggande delar i 
beställarutbildning   

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag och 

Rambo 
C.6.2: Ställa krav i relevanta 
upphandlingar som bidrar till en 
förflyttning uppåt i avfallstrappan.   

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag och 

Rambo 
C.6.3: Byta ut engångsartiklar till 
flergångs eller upphandla cirkulära 
system för det som idag är 
engångsartiklar.    

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag och 

Rambo 
C.6.4: Möjliggör cirkulära flöden och 
ökad livslängd för elektronik genom 
exempelvis inte ställa krav på fabriksnya 
produkter i upphandling, att ha avtal om 
reparationer/uppdateringar och att 
samla in samt återbruka produkter.   

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag och 

Rambo 
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   Mål (Kommunala 
verksamheter)  

Uppfölningsmått Åtgärd  Ansvarig  

C.6.5: Möjliggör cirkulära arbetskläder 
genom att exempelvis köpa arbetskläder 
av god kvalitet som lätt kan 
lagas/justeras, minska antal 
modeller/färger, ta bort eller använda 
flexibla loggor, nyttja reparationstjänster, 
skapa möjligheter för återbruk intern 
eller externt.   

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag och 

Rambo 

C.6.6: Inför ett system för cirkulära 
möbler på kommunens arbetsplatser så 
att de kan förvaras, repareras och 
återbrukas, alternativt att möbler köps 
begagnade.   

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag och 

Rambo 
C.6.7: Engagera barn/elever i 
återbruksprojekt för att visa vad man kan 
göra med återbruk   

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag och 

Rambo 
C.6.8: Öka tillgängligheten på återbrukat 
byggmaterial samt använda återbrukat 
material varje år.    

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag och 

Rambo 
C.6.9: Prioritera och ställa krav på 
bevarande och återbruk av material samt 
minimering av spillmaterial i projektering 
och upphandling av byggnation, 
ombyggnation och anläggning.   

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag och 

Rambo 
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2.3 Mål, åtgärder, uppföljning och ansvarig: 
Nedskräpning 
 

   Mål (Allmänhet)  Uppfölningsmått Åtgärd  Ansvarig  
N.1  Nedskräpningen ska 

minska  på land och i 
marin miljö 

N.1 Mätmetod enligt håll Sverige 
rent.  
Årligen genomföra 
skräpmätningar   

N.1.1: Årligen genomföra skräpmätningar   Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

N.1.2. Göra en kartläggning av insamlat 
skräp för att lättare se vart vi ska rikta 
informationsinsatserna   

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

N.2  Engagemang och kunskap 
kring nedskräpning ska 
öka hos invånare, det 
lokala närings- och 
föreningslivet.    

N.2 A Har insatser gjorts för att 
öka engagemang och kunskap 
kring nedskräpning ska öka hos 
invånare, det lokala närings- och 
föreningslivet.   JA/NEJ 
 
N.2 B Antal kg 
fiskeredskap/invånare 
 

N.2.1: Engagera invånare, företag och 
föreningar i skräpplockning och 
strandstädning vid minst ett tillfälle per 
år, exempelvis med hjälp av Håll 
Sverige/Bohuslän rent och Städa Sverige   

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

N.2.2: Informera och kommunicera med 
allmänheten om skräpets farlighet, 
mikroplaster, miljöpåverkan och 
kostnader för nedskräpning  

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

Rambo 
N.2.3. Informera och kommunicera med 
allmänheten om marin nedskräpning 
inklusive spökfiske och dess 
konsekvenser på det marina livet. 

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

N.3  Möjligheten till sortering 
av avfall på allmän plats 
ska öka  

N.3 Genomfört/ej genomfört  
 

 
N.3.2: Skapa förutsättningar för att 
minska nedskräpningen på allmänna 
platser och friluftsområden, exempelvis 
genom metod från Håll Sverige Rent. 
(Fler kärl på offentlig plats, rätt kärl på 
rätt plats, nudgeing, barnvänlig)  

 
Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 
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   Mål (Kommunala 
verksamheter)  

Uppfölningsmått Åtgärd  Ansvarig  

N.4  Möjligheten till sortering 
av avfall ska finnas i 
kommunala 
verksamheters utemiljöer 

N.4 Genomfört/ej genomfört N.4.1: Tillse att verksamheters utemiljöer 
har bra sorteringsmöjligheter  

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

N.4.2: Tydliggör ansvarsfördelningen och 
budget för avfallshanteringen i den 
vardagliga hanteringen i  t.ex. i städavtal  
och fastighetsskötsel  

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

N.4.3:  Återkommande 
informationsinsatser riktad till 
medarbetare/elever.    

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

N.5  Kommunala 
verksamheter och 
helägda kommunala 
bolags kustlinje och 
naturområden på land 
ska vara fria från skräp 
och mikroplaster 

N.5 Andel av kustlinjen och öarna 
som städats varje år 

N.5.1: Tydliggör ansvarsfördelningen och 
budget för städning i naturområden och 
längs kusten  
 

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

N.5.2. Kommunen ska säkerställa att 
naturområden och kustlinjen städas 
regelbundet  

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

 
N.5.3 Samla in uttjänta fiskeredskap i de 
kommunala hamnarna 

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

 
N.5.4. Minska tillförsel av mikroplaster 
till miljön från kommunala verksamheter. 
Genom att exempelvis minska 
användandet av plast inomhus- och 
utomhusmiljöer 

 
Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 
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2.4 Mål, åtgärder, uppföljning och ansvarig: 
Hantering av avfall, tillgänglighet och service  
 

   Mål (Allmänhet)  Uppfölningsmått Åtgärd  Ansvarig  
H.1  Minst 90 % användarna 

ska vara nöjda med 
avfallshanteringen    

H.1 a) Andel nöjda användare. 
Mäts genom enkät 
H.1 b) Antal företagare per år 
som får besök för att minska sitt 
avfall (följs upp med andel/antal).  
H.1 c) Öppettid ÅVC, timmar per 
vecka 

H.1.1: Ge företagare råd om enkla 
åtgärder för att minska sitt avfall (följs 
upp med andel/antal) lyfta fram 
lönsamhetsaspekten 

Rambo 

H.1.2: Årligen besöka minst X antal 
företag som hanterar livsmedel för att 
optimera insamlingen av matavfall   

Rambo 

H.1.3: Förenkla och förbättra ÅVC med 
exempelvis bra öppettider (kvällsöppet), 
bra placering, belöningssystem, portabel 
ÅVC   

Rambo 

H.2  Kommunalt avfall som 
samlats in för 
materialåtervinning, inkl. 
biologisk behandling, ska 
öka till 60 %   

H.2 Andel kommunalt avfall som 
samlats in för 
materialåtervinning, inkl. 
biologisk behandling mäts. 

H.2.1: Tillse användarvänlig infrastruktur 
för källsortering.  

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

H.2.2: Införa fastighetsnära insamling av 
förpackningar och matavfall för villor och 
flerfamiljshus.  

Rambo 

H.2.3: Tillgängliggöra information på flera 
språk. 

Rambo 

H.2.4: Reglera avfallstaxan så att det blir 
lönsamt att sortera ut avfallet i olika 
fraktioner.  

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

H.3  Mängden felsorterat 
farligt avfall ska minska.   

H.3 Plockanalyser i 
restfraktionen, % felsorterat 
 Genomföra 
informationskampanj för att öka 
kunskapen farligt avfall 

H.3.1: Genomföra informationskampanj 
för att öka kunskapen farligt avfall 

Rambo 

H.3.2: Genomföra informationskampanj 
för att öka kunskapen om hantering av 
invasiva växtarter   

Rambo 

H.4  Avfallsinsamlingen ska 
ske med fossilfri 
fordonsflotta    

H.4 Andel förnybart drivmedel 
som används i fordonsflottan. 

H.4.1:  Utred övergång till fossilfri flotta 
och tydliggör kostnader och tidsplaner  

Rambo 

H.5  Alla som hanterar avfall 
ska ha en god arbetsmiljö 
och känna sig 
trygga. Med bibehållen 
kvalitet på tjänsten  

Antal sjukdagar/år för 
avfallsbolagets personal 

H.5.1: Arbeta för att arbetsmiljön och 
utrymmen är trygga och tillgängliga för 
både användare och utförare. Avfallet 
ska hämtas på ett trafiksäkert sätt för att 
minska risken för att en olycka ska ske.  

Rambo 
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   Mål (Kommunala 
verksamheter)  

Uppfölningsmått Åtgärd  Ansvarig  

H.6  Öka källsorteringen i alla 
kommunala 
verksamhetslokaler 

H.6 Källsorterat material/anställd 
Vilket avfall och hur det mäts ska 
avgöras efter en inledande 
undersökning 

H.6.1: Tillse att användarvänlig 
infrastruktur för källsortering finns i alla 
kommunala verksamhetslokaler senast 
2026. 

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

H.6.2: Tydliggöra städavtal och 
fastighetsskötsel för att klargöra vem 
som ansvarar för tömning och vardaglig 
hantering.  

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

H.6.3: Informera medarbetare om 
källsortering och hantering av avfall, 
exempelvis genomföra studiebesök för 
att följa avfallets väg. 

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag 

H.7  Alla som hanterar avfall 
ska ha en god arbetsmiljö 
och känna sig trygga.   

H.7 Genomfört/ej genomfört  
H.7.1. Arbeta för att utrymmen där avfall 
hanteras är trygga och tillgängliga för 
både användare och utförare.  

Kommunala 
verksamhet

er och 
helägda 

kommunala 
bolag  
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KSAU § 18 Dnr 2023/001035 

Strategi för digital omställning SML 

Kommunstyrelsens arbetsutskotts förslag till beslut 

Kommunfullmäktige antar Strategi för digital omställning (Sotenäs, Munkedals och Lysekils 
kommun) reviderad 2023-12-19 att gälla tills vidare. 

Sammanfattning 

Det föreslås att Kommunfullmäktige antar Strategi för digital omställning (Sotenäs, Munkedals och 
Lysekils kommun) reviderad 2023-12-19 att gälla tills vidare. Strategin ersätter därmed tidigare 
Digital agenda för SML 2020-2022. Inom ramen för SML-samverkan (avtalssamverkan Sotenäs, 
Munkedal, Lysekil) pågår ett utvecklingsarbete för att stärka kommunernas förmåga till 
verksamhetsutveckling med stöd av digitalisering. En rad steg har genomförts och nästa steg i 
arbetet är att skapa en gemensam strategi för digital omställning. 
 
Arbetet med att ta fram strategin har skett i samarbete mellan de tre SML-kommunerna. Strategin 
läggs nu fram för beslut i samtliga SML-kommuner. Strategin med vision och strategiska vägval 
bedöms ge god grund för fortsatt verksamhetsutveckling med stöd av digitalisering och skapar 
därmed bättre förutsättningar att arbeta med kommunens kompetensförsörjningsutmaningar. 

Beskrivning av ärendet 

Förutsättningarna för SML-kommunerna att leva upp till uppdrag och förväntningar idag och i 
framtiden utmanas med omvärldsfaktorer som demografi, ekonomi och teknik. 
Kompetensförsörjningen är en stor utmaning och förmågan att verksamhetsutveckla med stöd av 
digitalisering är helt avgörande. 
 
Det arbete som gjorts kring den digitala utvecklingen inom SML-kommunerna har varit nödvändig 
och värdefull. Sedan tidigare finns kartläggningar av den tekniska förmågan och också en 
genomlysning av dagens IT-funktion och kommunernas arbete med digitalisering. 
Utvecklingsarbetet har fortsatt enligt besluten i SML-samverkan och tillsammans har ett arbete 
utförts för att ta fram en gemensam strategi för digital omställning. Arbetet har genomförts 
tillsammans inom SML-kommunerna och med externt stöd (som bekostats av Lysekils kommun). 
 
Arbetet har genomförts i arbetsgrupper med god verksamhetsanknytning och representation från 
samtliga kommuner och förvaltningar. Slutförslaget presenterades vid en gemensam 
återkopplingskonferens i december 2023. 
 
Strategin bygger på en nationellt etablerad definition av digitalisering och lägger fast en gemensam 
vision som lyder ”Tillsammans och med digitalisering som kraft i vår utveckling skapar vi en 
framtid där digitala lösningar inspirerar till nytänkande, självständighet och delaktighet samt bidrar 
till goda mänskliga möten.”. 
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Forts. KSAU § 18 

 
Strategin anger fyra strategiska vägval: 

1. Vi lär oss hela tiden 
2. Vi är innovativa 
3. Våra ledare visar mod och är uppmuntrande 
4. Vi utvecklar genom modern infrastruktur  

 
Då övergången till fler digitala arbetssätt är krävande och omfattande benämns strategin som 
Strategi för digital omställning. Detta går också i linje med pågående nationella och regionala 
dialoger kring digital transformation och utveckling. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen gör bedömningen att föreslagen strategi ger god vägledning i det 
fortsatta arbetet och kommer därmed att stärka kommunens förmåga till verksamhetsutveckling 
med stöd av digitalisering. Processen för framtagande har givit strategin en bred förankring och 
därmed goda förutsättningar att skapa värde för samtliga verksamheter. 
 
Efter att strategin har antagits, är nästa steg att arbeta in aktiviteter i ordinarie verksamhetsplaner 
och skapa en förstärkt struktur för digitala utvecklingsarbeten. 

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi 
Aktiviteter som hör till strategin kommer att arbetas in i ordinarie verksamhetsplaner och följer 
ordinarie processer. För att lyckas med den digitala transformationen inom kommunen krävs 
verksamhetsförändringar som skapas genom en medveten satsning på rätt funktioner och en tydlig 
prioritering av de resurser som finns. Medel kan behöva riktas om för att nå önskvärda effekter. 

Organisation och personal  
En medveten satsning kring Strategin för digital omställning med dess fyra strategiska vägval 
skapar goda förutsättningar för organisationen och personalen att nå verksamhetens mål samt möta 
samhällets förväntningar på kommunen. 

Hållbar utveckling 
Strategin bör genomsyra all verksamhetsutveckling för att möta de behov och önskemål som finns 
hos våra medarbetare, samhällsmedborgare, företag och besökare. Genom att utgå från 
behovsperspektiv kan digitala lösningar erbjudas för att skapa ett mer jämlikt och inkluderande 
samhälle. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande – Strategi för digital omställning - Digitaliseringsstrateg 2024-01-22 
Strategi för digital omställning (Sotenäs, Munkedals och Lysekils kommun) daterad 2023-12-19 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2024-01-22 KA 2023/001035 
 
Kommunstyrelsens förvaltning 
Philip Söderberg 
Digitaliseringsstrateg 
 

Strategi för digital omställning SML 

Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till beslut 
Kommunfullmäktige antar "Strategi för digital omställning (Sotenäs, Munkedals och 
Lysekils kommun)" daterad till 2023-12-19 att gälla tills vidare.  

Sammanfattning 
Det föreslås att Kommunfullmäktige antar "Strategi för digital omställning (Sotenäs, 
Munkedals och Lysekils kommun)" daterad till 2023-12-19 att gälla tills vidare. Strategin 
ersätter därmed tidigare "Digital agenda för SML 2020-2022”. Inom ramen för SML-
samverkan (avtalssamverkan Sotenäs, Munkedal, Lysekil) pågår ett utvecklingsarbete för 
att stärka kommunernas förmåga till verksamhetsutveckling med stöd av digitalisering. En 
rad steg har genomförts och nästa steg i arbetet är att skapa en gemensam strategi för 
digital omställning. 
 
Arbetet med att ta fram strategin har skett i samarbete mellan de tre SML-kommunerna. 
Strategin läggs nu fram för beslut i samtliga SML-kommuner. Strategin med vision och 
strategiska vägval bedöms ge god grund för fortsatt verksamhetsutveckling med stöd av 
digitalisering och skapar därmed bättre förutsättningar att arbeta med kommunens 
kompetensförsörjningsutmaningar. 

Beskrivning av ärendet 
Förutsättningarna för SML-kommunerna att leva upp till uppdrag och förväntningar idag 
och i framtiden utmanas med omvärldsfaktorer som demografi, ekonomi och teknik. 
Kompetensförsörjningen är en stor utmaning och förmågan att verksamhetsutveckla med 
stöd av digitalisering är helt avgörande. 
 
Det arbete som gjorts kring den digitala utvecklingen inom SML-kommunerna har varit 
nödvändig och värdefull. Sedan tidigare finns kartläggningar av den tekniska förmågan och 
också en genomlysning av dagens IT-funktion och kommunernas arbete med digitalisering. 
Utvecklingsarbetet har fortsatt enligt besluten i SML-samverkan och tillsammans har ett 
arbete utförts för att ta fram en gemensam strategi för digital omställning. Arbetet har 
genomförts tillsammans inom SML-kommunerna och med externt stöd (som bekostats av 
Lysekils kommun). 
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Arbetet har genomförts i arbetsgrupper med god verksamhetsanknytning och 
representation från samtliga kommuner och förvaltningar. Slutförslaget presenterades vid 
en gemensam återkopplingskonferens i december 2023. 
 
Strategin bygger på en nationellt etablerad definition av digitalisering och lägger fast en 
gemensam vision som lyder ”Tillsammans och med digitalisering som kraft i vår 
utveckling skapar vi en framtid där digitala lösningar inspirerar till nytänkande, 
självständighet och delaktighet samt bidrar till goda mänskliga möten.”. 
 
Strategin anger fyra strategiska vägval: 

1. Vi lär oss hela tiden 
2. Vi är innovativa 
3. Våra ledare visar mod och är uppmuntrande 
4. Vi utvecklar genom modern infrastruktur  

 
Då övergången till fler digitala arbetssätt är krävande och omfattande benämns strategin 
som "strategi för digital omställning". Detta går också i linje med pågående nationella och 
regionala dialoger kring digital transformation och utveckling. 
 
Kommunstyrelseförvaltningen gör bedömningen att föreslagen strategi ger god vägledning 
i det fortsatta arbetet och kommer därmed att stärka kommunens förmåga till 
verksamhetsutveckling med stöd av digitalisering. Processen för framtagande har givit 
strategin en bred förankring och därmed goda förutsättningar att skapa värde för samtliga 
verksamheter. 
 
Efter att strategin har antagits, är nästa steg att arbeta in aktiviteter i ordinarie 
verksamhetsplaner och skapa en förstärkt struktur för digitala utvecklingsarbeten. 

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi 

Aktiviteter som hör till strategin kommer att arbetas in i ordinarie verksamhetsplaner och 
följer ordinarie processer. För att lyckas med den digitala transformationen inom 
kommunen krävs verksamhetsförändringar som skapas genom en medveten satsning på rätt 
funktioner och en tydlig prioritering av de resurser som finns. Medel kan behöva riktas om 
för att nå önskvärda effekter. 

Organisation och personal  

En medveten satsning kring Strategin för digital omställning med dess fyra strategiska 
vägval skapar goda förutsättningar för organisationen och personalen att nå verksamhetens 
mål samt möta samhällets förväntningar på kommunen. 

Hållbar utveckling 

Strategin bör genomsyra all verksamhetsutveckling för att möta de behov och önskemål 
som finns hos våra medarbetare, samhällsmedborgare, företag och besökare. Genom att 
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utgå från behovsperspektiv kan digitala lösningar erbjudas för att skapa ett mer jämlikt och 
inkluderande samhälle. 
 

Beslutsunderlag 
Strategi för digital omställning (Sotenäs, Munkedals och Lysekils kommun) daterad 
2023-12-19 

Beslutet skickas till 
Samtliga nämnder och förvaltningar 
Digitaliseringsstrateg 
Lysekils kommun för kännedom 
Munkedals kommun för kännedom 
 

  
Philip Söderberg Anna Liedholm 
Digitaliseringsstrateg Kommundirektör 

 
 



 
  2024-01-12 

Rev. 2023-12-19 
 

 
 

Avtalssamverkan – Sotenäs kommun, Munkedals kommun, Lysekils kommun 

Strategi för digital omställning 
Sotenäs kommun, Munkedals kommun och Lysekils kommun 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

Diarienummer Sotenäs: KA 2023/1035 
Munkedal: KS-2023-326 
Lysekil: LKS-2023-667 

Giltighetstid Tills vidare 

Ersätter ”DIGITAL AGENDA för SML 2020 – 2022” 

Beslutad av Sotenäs: KF 2024XXXX 
Munkedal: KF 2024XXXX 
Lysekil: KF 2024 XXXX 
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Avtalssamverkan – Sotenäs kommun, Munkedals kommun, Lysekils kommun 

Dokumentets syfte 
Syftet med strategin för digital omställning är att fastslå inriktning och ambition för 
digitaliseringsarbetet inom våra tre samverkanskommuner Sotenäs, Munkedal och Lysekil. 
Strategin ska tydliggöra hur vi tillsammans kan använda digitaliseringen som verktyg för att 
driva samhällsutvecklingen mot bättre samhällsservice och öka invånarnas delaktighet. 
Genom strategin tar vi en aktiv roll i förändringsprocessen och styr digitaliseringen i stället för 
att styras av den. 

Vår definition av digitalisering 
Vår definition av digitalisering tar utgångspunkt i den, med stöd av forskning framtagna och 
nationellt vedertagna, definition som säger att ”digitalisering är en metod för 
verksamhetsutveckling där digitala lösningar används för automatisering eller innovation”. 
Digitalisering är inte ett mål i sig utan handlar om verksamhetsutveckling och förändrade 
arbetssätt.  Rätt använd kan digitaliseringen vara ett kraftfullt verktyg i all 
verksamhetsutveckling för att kunna möta de behov och önskemål som finns hos våra 
medarbetare, invånare, företag och besökare. Det handlar om att utifrån ett tydligt 
behovsperspektiv erbjuda digitala lösningar och skapa ett jämlikt och inkluderande samhälle. 

Vår vision 
Tillsammans och med digitalisering som kraft i vår utveckling skapar vi en framtid där digitala 
lösningar inspirerar till nytänkande, självständighet och delaktighet samt bidrar till goda 
mänskliga möten. 

Våra strategiska vägval 
Vi lär oss hela tiden 
Vi har höga förväntningar på varandra i att använda och utveckla den digitala kompetens 
som behövs för att fullfölja vårt uppdrag.  
Vi möter och stärker varandra och våra samhällsmedborgare där vi är. Vi ger varandra 
förutsättningar att vara med och formulera behoven samt bidra i de förändrings- och 
utvecklingsarbeten som krävs för att vi ska kunna dra nytta av möjligheterna som samhällets 
digitalisering för med sig. 

Vi är innovativa 
Vår utveckling kännetecknas av lösningar som svarar mot behov och efterfrågan för att 
skapa nytta för våra invånare, medarbetare, företag och besökare. 
Vi har förmåga att ta hand om idéer till nya eller förbättrade lösningar. Våra användare 
involveras och är medskapande i förändringsarbetet och vi har utrymme att testa och lära. 
Vårt innovativa förhållningssätt kräver mod, uthållighet och samverkan där vi tar vara på våra 
egna förmågor och resurser samtidigt som vi är måna om att lära, ta till oss och dra nytta av 
vad andra gjort. 



 
  2024-01-12 

Rev. 2023-12-19 
 

 
 

Avtalssamverkan – Sotenäs kommun, Munkedals kommun, Lysekils kommun 

Våra ledare visar mod och är uppmuntrande 
Våra ledare agerar som förebilder genom ett modigt, ansvarstagande och uppmuntrande 
ledarskap. På så sätt bidrar de till att omfamna osäkerhet och minska rädslan för att göra fel 
samt till att utveckla en tillåtande och innovativ kultur.  
Vi har organisatoriska och strukturella förutsättningar för nytänkande och samarbete för ett 
framgångsrikt utvecklings- och förändringsarbete där digitala lösningar skapar värde. Vi 
planerar för införanden och skapar förutsättningar för att följa upp nyttan med våra digitala 
satsningar. Vi vågar prova och vid behov göra riktningsändringar. Härigenom skapar vi 
förutsättningar för rätt prioriteringar utifrån behov. 

Vi utvecklar genom modern infrastruktur 
Vi säkerställer att kommunerna har likvärdiga, pålitliga digitala verktyg och plattformar som är 
sammanhållna och skalbara för att möjliggöra digital tillgänglighet och innovation. 
Vi månar om enkelhet men gör inte avkall på säkerhet och det genomsyrar våra 
verksamheter på en rimlig nivå och är en naturlig del av utvecklingsarbetet. 
Vi äger och utvecklar vår information så att vi kan använda den som en värdefull tillgång för 
att utföra vårt uppdrag. 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2024-02-20 KA 2024/000152 
 
Kommunstyrelsens förvaltning 
Philip Söderberg 
Digitaliseringsstrateg 
 

Initiativärende - teknikutveckling och digitalisering inom 
omsorg och sjukvård 

Kommunstyrelsens förvaltnings förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att bifalla nämndinitiativet då förslaget ryms inom redan 
beslutade inriktningsdirektiv, dnr 2023/683, under mandatperioden 2023-2026, beslutad 
2023-09-13 § 153, under rubriken 3.5 Kompetensförsörjning. 

Sammanfattning 
Eva Abrahamsson (M) föreslår i ett initiativärende följande: 
 
Resurserna inom vård, omsorg samt sjukvård är begränsade och behov finns att använda ny 
teknik, som digitalisering och AI. Nya kompetenser behöver identifieras och behovet av 
kompetensutveckling för befintlig personal. Tekniken kan inte göra allt utan människor 
behöver fortfarande ge tröst och mänsklig värme, göra etiska avvägningar och 
prioriteringar. Nya yrkesroller skapas som har förutsättningar att bli mer attraktiva på 
arbetsmarknaden. Brukare och deras anhöriga möjliggörs en bättre upplevd livskvalitet och 
säkerhet. 
Bland Sotenäs lokala företag finns hög kompetens när det gäller automationslösningar för 
tillverkningsindustrin t ex högteknologiska robotsystem, cybersäkerhet, visionsteknik. 
Teknik som utvecklats för teknikutveckling inom fiskberedningsindustrin och sjöfarten. 
Där finns potential att utvecklas mot nya verksamheter. 
 
Eva Abrahamsson (M) föreslår att kommundirektören ger näringsliv och utvecklings 
symbiosutvecklare i uppdrag att kontakta det lokala näringslivet för att se på möjligheterna 
att söka medel för ett projekt för teknikutveckling och digitalisering för framtidens omsorg 
och sjukvård. Hur implementeringen ska ske och hur man löser användningen av data och 
hur den används och delas bör även ingå. 
 
Initiativet stämmer väl överens med kommunstyrelsens inriktningsdirektiv, dnr 2023/683, 
under mandatperioden 2023-2026, beslutad 2023-09-13 § 153, under rubriken 3.5 
Kompetensförsörjning. 
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Beskrivning av ärendet 
Ett initiativärende kan enligt gällande riktlinjer hanteras enligt följande: 
 

1. Styrelsen/nämnden beslutar att bifalla nämndinitiativet och formulerar eventuella 
uppdrag till kommundirektör/förvaltningschef med anledning av initiativet. 
Uppdraget kommer efter beredning att återkomma till styrelsen/nämnden,  
 

2. Styrelsen/nämnden beslutar att avslå nämndinitiativet. 
 

3. Styrelsen/nämnden beslutar att lämna nämndinitiativet utan åtgärd. Motiven till 
detta kan vara flera, till exempel att det som berörs av initiativet redan är ett 
åtgärdat och avslutat ärende eller att frågan som initiativet gäller inte bedöms vara 
inom styrelsens/nämnden nämndens ansvarsområde. 

 
4. Styrelsen/nämnden beslutar att nämndinitiativet ska behandlas inom ramen för ett 

redan pågående ärende och det ska då framgå vilket ärende det gäller. 
Initiativärendet sänds för beredning och förvaltningen lämnar ett förslag till beslut 
om behandlingen av ärendet på ett kommande möte. 
 

Initiativet stämmer väl överens med kommunstyrelsens inriktningsdirektiv, dnr 2023/683, 
under mandatperioden 2023-2026, antagna 2023-09-13 § 153, under rubriken 3.5 
Kompetensförsörjning: 
 
”Utmaningen med kompetensförsörjningen kan bara lösas med genomgripande förändrade 
arbetssätt och smartare välfärdslösningar. Detta för att kompensera glappet mellan behov 
och tillgänglig arbetskraft. För att åstadkomma detta måste vi öka takten i den digitala 
transformationen genom robotisering, digitalisering av samtliga moment som kan 
digitaliseras och införandet av AI-lösningar. En prioriterad inriktning under 
mandatperioden är därför att styra och leda den digitala transformationen i kommunens 
förvaltningar, under ledning av kommunstyrelseförvaltningen.” 
 
Initiativet stämmer även väl in på förslaget till strategi för digital omställning och dess fyra 
strategiska vägval: ”vi lär oss hela tiden”, ”vi är innovativa”, ”våra ledare visar mod och är 
uppmuntrande” samt ”vi utvecklar genom modern infrastruktur”. 
 
Initiativet stämmer också överens med SKRs prioriterade satsningar med nationell samling 
kring kommunernas digitalisering. 
 

Beslutet skickas till 
Kommundirektör och Digitaliseringsstrateg 

  
Philip Söderberg Anna Liedholm 
Digitaliseringsstrateg Kommundirektör 
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KS § 37 Dnr 2024/000152 

Initiativärende angående teknikutveckling och digitalisering inom 
omsorg och sjukvård 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska beredas till nästa sammanträde. 
 

Sammanfattning 

Eva Abrahamsson (M) föreslår i ett initiativärende följande: 
 
Resurserna inom vård, omsorg samt sjukvård är begränsade och behov finns att använda ny teknik, 
som digitalisering och AI. Nya kompetenser behöver identifieras och behovet av 
kompetensutveckling för befintlig personal. Tekniken kan inte göra allt utan människor behöver 
fortfarande ge tröst och mänsklig värme, göra etiska avvägningar och prioriteringar. Nya yrkesroller 
skapas som har förutsättningar att bli mer attraktiva på arbetsmarknaden. Brukare och deras 
anhöriga möjliggörs en bättre upplevd livskvalitet och säkerhet. 
Bland Sotenäs lokala företag finns hög kompetens när det gäller automationslösningar för 
tillverkningsindustrin t ex högteknologiska robotsystem, cybersäkerhet, visionsteknik. Teknik som 
utvecklats för teknikutveckling inom fiskberedningsindustrin och sjöfarten. Där finns potential att 
utvecklas mot nya verksamheter. 
 
Eva Abrahamsson (M) föreslår att kommundirektören ger näringsliv och utvecklings 
symbiosutvecklare i uppdrag att kontakta det lokala näringslivet för att se på möjligheterna att söka 
medel för ett projekt för teknikutveckling och digitalisering för framtidens omsorg och sjukvård. 
Hur implementeringen ska ske och hur man löser användningen av data och hur den används och 
delas bör även ingå. 

 

Skickas till 

Kommundirektören 
Digitaliseringsstrateg 
 



 
Till Kommunstyrelsen! 

Initiativärende ang teknikutveckling och digitalisering inom omsorg och sjukvård 

Resurserna inom vård, omsorg samt sjukvård är begränsade och behov finns att använda ny teknik, 
som digitalisering och AI. Nya kompetenser behöver identifieras och behovet av 
kompetensutveckling för befintlig personal. Tekniken kan inte göra allt utan människor behöver 
fortfarande ge tröst och mänsklig värme, göra etiska avvägningar och prioriteringar. Nya yrkesroller 
skapas som har förutsättningar att bli mer attraktiva på arbetsmarknaden. Brukare och deras 
anhöriga möjliggörs en bättre upplevd livskvalitet och säkerhet. 

Bland Sotenäs lokala företag finns hög kompetens när det gäller automationslösningar för 
tillverkningsindustrin t ex högteknologiska robotsystem, cybersäkerhet, visionsteknik. Teknik som 
utvecklats för teknikutveckling inom fiskberedningsindustrin och sjöfarten. Där finns potential att 
utvecklas mot nya verksamheter. 

Jag föreslår att kommundirektören ger näringsliv och utvecklings symbiosutvecklare i uppdrag att 
kontakta det lokala näringslivet för att se på möjligheterna att söka medel för ett projekt för 
teknikutveckling och digitalisering för framtidens omsorg och sjukvård. Hur implementeringen ska 
ske och hur man löser användningen av data och hur den används och delas bör även ingå. 

 

 

 

Eva Abrahamsson (M) 
Oppositionsråd 

Sotenäs 2024-02-07 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2024-02-23 KA 2024/000201 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Eveline Karlsson 
Samhällsbyggnadschef 
 

Initiativärende - identifiera byggbar tomtmark 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att nämndinitiativet ska behandlas inom ramen för budget 2025 
med planåren 2026-2028, som väntas beslutas av kommunfullmäktige i juni, samt inom 
ramen för den av kommunstyrelsen beslutade aktiviteten att, under 2024, ta fram ett 
strategiskt markförsörjningsunderlag.  
 

Sammanfattning 
Mikael Andersson (DemR) föreslår i ett initiativärende följande: 
 
Ett övergripande mål för Sotenäs är att växa och att förbättra den demografiska 
försörjningskvoten. Kommunen har planmonopol och en stor markreserv. Det är av yttersta 
vikt att kommunen skyndsamt tar fram mer byggbar mark, i synnerhet för barnfamiljer. 
 
Kommunstyrelsen bör ge uppdrag åt kommunchefen att säkerställa att man skyndsamt 
påbörjar arbetet med att identifiera byggbar mark. Företrädesvis kommunal samt initiera ett 
effektivt arbete med en ansvarig tjänsteperson, för att kunna släppa tomter inom så få år 
som möjligt. 
 
Ett initiativärende får inte påverka budget. Över tid är en markexploatering lönsam för 
kommunen. Mot bakgrund av det kraftigt fallande byggande bör tjänsten omedelbart kunna 
startas upp inom ram för Samhällsbyggnadsförvaltningen och genom interna 
omprioriteringar.   

Beskrivning av ärendet 
Ett initiativärende kan enligt gällande riktlinjer hanteras enligt följande: 
 

1. Styrelsen/nämnden beslutar att bifalla nämndinitiativet och formulerar eventuella 
uppdrag till kommundirektör/förvaltningschef med anledning av initiativet. 
Uppdraget kommer efter beredning att återkomma till styrelsen/nämnden,  
 

2. Styrelsen/nämnden beslutar att avslå nämndinitiativet. 
 

3. Styrelsen/nämnden beslutar att lämna nämndinitiativet utan åtgärd. Motiven till 
detta kan vara flera, till exempel att det som berörs av initiativet redan är ett 
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åtgärdat och avslutat ärende eller att frågan som initiativet gäller inte bedöms vara 
inom styrelsens/nämnden nämndens ansvarsområde. 

 
4. Styrelsen/nämnden beslutar att nämndinitiativet ska behandlas inom ramen för ett 

redan pågående ärende och det ska då framgå vilket ärende det gäller. 
Initiativärendet sänds för beredning och förvaltningen lämnar ett förslag till beslut 
om behandlingen av ärendet på ett kommande möte. 
 

Initiativet stämmer väl överens med kommunstyrelsens inriktningsdirektiv, dnr 2023/683, 
under mandatperioden 2023-2026, antagna 2023-09-13 § 153, under rubriken 3.2 Aktiv 
markpolitik; 
 
En översiktsplan är kommunfullmäktiges visionen om hur kommunens mark och vatten  
ska användas på lång sikt. I planen beskrivs hur kommunen förväntas utvecklas på kort  
sikt de närmsta tio åren och riktlinjer ges för den långsiktiga utvecklingen fram emot år  
2050.  
 
För att möjliggöra ett förverkligande av översiktsplanen och kommunfullmäktiges mål  
krävs, utöver detaljplaner, en aktiv markpolitik och att kommunen äger rätt mark i rätt  
lägen.  
 
En rätt sammansatt markreserv är därför ett viktigt instrument för att styra  
kommunens långsiktiga utveckling och därmed trygga områden för framtida  
infrastruktur, samhällsfastigheter, bostäder, friluftsliv och naturvård. En prioriterad  
inriktning under mandatperioden är därför att utveckla kommunens markpolitik och  
strategiska markreserv. 

Enligt kommunstyrelsens verksamhetsplan med internbudget för 2024 är framtagande av 
en strategisk markförsörjningsplan en prioriterad aktivitet.  
 

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi  

I förvaltningens förslag till budget 2025 och planåren 2026-2028 har förvaltningen 
föreslagit utbyggnad av Hällebo med start 2025 och färdigställande 2026. Förvaltningen 
har också föreslagit att denna investering lånefinansieras. Investeringen skulle därmed inte 
påverka det självfinansierade budgetutrymmet.  

Organisation och personal  

Personalstyrkan dimensioneras utifrån verksamhetsplan och budget, dvs. denna aktivitet 
ryms. Aktiviteten har helt nyligen startats upp i förvaltningen.  
 
Utbyggnad av detaljplanen för Hällebo och försäljning av tomter kan hanteras i befintlig 
organisation.  
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Initiativärendet har handlagts av förvaltningen. 

Hållbar utveckling 

Försäljning av tomter är mycket angeläget eftersom det leder mot det av kommunstyrelsen 
föreslagna målet om ökad befolkning.  
 
Försäljning förutsätter va-anslutning, vilket sammanfaller med kommunstyrelsens 
inriktningsdirektiv om .  
 

Beslutsunderlag 
Initiativskrivelse 20240213}   

Beslutet skickas till 
{Samhällsbyggnadschefen} 
 
 

   
   

  
 

Eveline Karlsson  
Samhällsbyggnadschef  
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KS § 39 Dnr 2024/000201 

Initiativärende tomtmark och byggnation 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska beredas till nästa sammanträde. 
 

Sammanfattning 

Mikael Andersson (DemR) föreslår i ett initiativärende följande: 
 
Ett övergripande mål för Sotenäs är att växa och att förbättra den demografiska försörjningskvoten. 
Kommunen har planmonopol och en stor markreserv. Det är av yttersta vikt att kommunen 
skyndsamt tar fram mer byggbar mark, i synnerhet för barnfamiljer. 
 
Kommunstyrelsen bör ge uppdrag åt kommunchefen att säkerställa att man skyndsamt påbörjar 
arbetet med att identifiera byggbar mark. Företrädesvis kommunal samt initiera ett effektivt arbete 
med en ansvarig tjänsteperson, för att kunna släppa tomter inom så få år som möjligt. 
 
Ett initiativärende får inte påverka budget. Över tid är en markexploatering lönsam för kommunen. 
Mot bakgrund av det kraftigt fallande byggande bör tjänsten omedelbart kunna startas upp inom 
ram för Samhällsbyggnadsförvaltningen och genom interna omprioriteringar. 
 

Skickas till 

Samhällsbyggnadschef 



 

 

 

Initiativärende, Tomtmark och byggnation 

Ett övergripande mål för Sotenäs är att växa och att förbättra den demografiska försörj-
ningskvoten. 

Kommunen har planmonopol och en stor markreserv.  

Det är av yttersta vikt att kommunen skyndsamt tar fram mer byggbar mark, i synnerhet 
för barnfamiljer. 

Kommunstyrelsen bör ge uppdrag åt kommunchefen att säkerställa att man skyndsamt 
påbörjar arbetet med att identifiera byggbar mark. Företrädesvis kommunal samt initiera 
ett effektivt arbete med en ansvarig tjänsteperson, för att kunna släppa tomter inom så 
få år som möjligt. 

Ett initiativärende får inte påverka budget. Över tid är en markexploatering lönsam för 
kommunen. Mot bakgrund av det kraftigt fallande byggande bör tjänsten omedelbart 
kunna startas upp inom ram för Samhällsbyggnadsförvaltningen och genom interna om-
prioriteringar. 

 

Sotenäs 240213 

 

Mikael Andersson 
mikael.andersson@demokratiresan.se 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2024-02-23 KA 2024/000200 
 
Kommunstyrelsens förvaltning 
Eveline Karlsson 
Samhällsbyggnadschef 
 

Initiativärende - agera i avloppsfrågan 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att bifalla nämndinitiativet som sammanfaller med 
kommunstyrelsens inriktningsdirektiv för mandatperioden. 
 
Kommunstyrelsen föreslår att Kommunfullmäktige beslutar att från Sotenäs Vatten AB 
begära in en tidplan för när omhändertagandet av avloppsvatten kan lösas inom Sotenäs 
kommun. Tidplanen ska ha inkommit till Sotenäs kommun senast den 25 april 2024. Om 
Sotenäs Vatten AB avser att ansöka om planbesked enligt plan- och bygglagen, tillstånd 
enligt miljöbalken och om kommunal borgen ska tidplanen innehålla minst tidpunkter för 
dessa ansökningar liksom uppskattad tidpunkt för färdig lösning. I annat fall ska övriga 
relevanta tidpunkter anges.  
  

Sammanfattning 
Mikael Andersson (DemR) föreslår i ett initiativärende följande: 
Övergripande är att både vi politiker och tjänstemän skall arbeta i våra invånares tjänst för 
att hjälpa till där det är möjligt. Ett övergripande mål för Sotenäs kommun är att förbättra 
demografin och öka antalet invånare. Helst då på ett sätt som drar kommunen mot en 
försörjningskvot enligt riks-snittet 0.77. Om Kommunstyrelsen menar allvar med målet 
måste vi agera nu! 
Det kan inte fortsätta att vara byggstopp, kostnaderna för kommunen kommer att bli 
betydande. 
I norra delen av kommunen har det nu varit byggstopp i snart 4 år. I södra delen närmar vi 
oss 2 år. 
Avloppsfrågan ligger som en tung filt över utvecklingen. Det har inkommit många förslag 
på lösningar; 
1: Mellanlagra avloppsvatten, i nätet eller lokalt vid nybyggnation. 
2: Tekniken för enskilda avlopp har gått enormt framåt. Låt oss våga släppa fram i varje 
fall några pilotanläggningar för att möjliggöra samhällsutveckling. Decentraliserade 
lösningar är dessutom rekommenderade för såväl VA som el för att öka samhällets 
motståndskraft efter Invasionen av Ukraina. 
3: Länsstyrelsen följer primärt mätvärden under 3 år. Om ett reningsverk ligger inom ra-
men och ej har alvarliga överträdelser, se då till att skyndsamt släppa på begränsad be-
byggelse såväl Åretrunt-bostäder som företag. 
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Man är rädd för eventuella viten från Länsstyrelsen om kommunen vid några enstaka dagar 
passerar gränsvärden. Detta skall ställas mot det faktum att ett icke-agerande i 4 år nu ger 
oss en reell befolkningsminskning. Även om inte hela minskningen kan förklaras så bidrar 
absolut avloppsproblematiken. 
En minskning på 100 invånare kostar ca 6 miljoner per år i inkomstbortfall. Detta måste 
ställas emot den nu aktuella obeslutsamheten som råder. Att inte agera kostar varje dag. 
Kommunstyrelsen skall skyndsamt agera i avloppsfrågan så att byggnation kan ske i 
Sotenäs. Därför skall vi ge ett uppdrag till Kommunchefen att tillse att så sker, omgående. 

 

Beskrivning av ärendet 
Ett initiativärende kan enligt gällande riktlinjer hanteras enligt följande: 
 

1. Styrelsen/nämnden beslutar att bifalla nämndinitiativet och formulerar eventuella 
uppdrag till kommundirektör/förvaltningschef med anledning av initiativet. 
Uppdraget kommer efter beredning att återkomma till styrelsen/nämnden,  
 

2. Styrelsen/nämnden beslutar att avslå nämndinitiativet. 
 

3. Styrelsen/nämnden beslutar att lämna nämndinitiativet utan åtgärd. Motiven till 
detta kan vara flera, till exempel att det som berörs av initiativet redan är ett 
åtgärdat och avslutat ärende eller att frågan som initiativet gäller inte bedöms vara 
inom styrelsens/nämnden nämndens ansvarsområde. 

 
4. Styrelsen/nämnden beslutar att nämndinitiativet ska behandlas inom ramen för ett 

redan pågående ärende och det ska då framgå vilket ärende det gäller. 
Initiativärendet sänds för beredning och förvaltningen lämnar ett förslag till beslut 
om behandlingen av ärendet på ett kommande möte. 
 

 
Initiativet stämmer väl överens med kommunstyrelsens inriktningsdirektiv, dnr 2023/683, 
under mandatperioden 2023-2026, antagna 2023-09-13 § 153, under rubriken 3.1 
Kommunens reningsverk; 
 
En avgörande förutsättning för att kunna förverkliga kommunfullmäktiges mål,  
översiktsplanen, bostadsförsörjningsprogrammet, genomförandet av antagna  
detaljplaner och det lokala näringslivets utvecklingsbehov är en väl fungerande VA-
försörjning.  
 
Med VA-försörjning menas dricksvattenförsörjning samt omhändertagande av  
avloppsvatten. Avloppsvatten innefattar spillvatten samt dagvatten, ibland även  
dräneringsvatten. Kommunstyrelsen har tillsammans med Sotenäs Vatten AB och  
Västvatten AB arbetat fram en vattentjänstplan för kommunen som nu är ute på samråd.  
Vattentjänstplanen är en översiktlig plan för hur de allmänna vattentjänsterna ska  
tillgodoses och utgör en del av kommunens VA-planering.  
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Parallellt med det långsiktiga planeringsarbetet i vattentjänstplanen, fordras omfattande  
investeringar för omhändertagande av avloppsvatten i ett kortare tidsperspektiv än  
Vattentjänstplanens tidshorisont. Det helägda kommunala bolaget Sotenäs Vatten AB är  
huvudman för kommunens VA-anläggningar och ansvarar därmed för den allmänna  
vattenförsörjningen och avloppshanteringen i kommunen. En prioriterad inriktning  
under mandatperioden är därför ett tydligt och samordnat kravställande på Sotenäs  
Vatten AB att arbeta fram en lösning för omhändertagandet av avloppsvatten. 
 
   

Konsekvensbeskrivning 
{Så länge tidplan saknas kan kommunens samhällsplanering inte koordineras med 
framdiften i fråga om lösning på avloppsituationen.} 

Hållbar utveckling 

{En lösning på kommunens avloppsituation är helt avgörande för kommunens möjlighet att 
säkerställa avlopplösningar som är miljömässigt hållbara.    

Beslutet skickas till 
{Kommundirektören} 
 
 

  
Eveline Karlsson {Anna Liedholm} 
Samhällsbyggnadschef {Kommundirektör} 
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Initiativärende avlopp 

Kommunstyrelsens beslut 

Kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska beredas till nästa sammanträde. 
 

Sammanfattning 

Mikael Andersson (DemR) föreslår i ett initiativärende följande: 
Övergripande är att både vi politiker och tjänstemän skall arbeta i våra invånares tjänst för att hjälpa 
till där det är möjligt. Ett övergripande mål för Sotenäs kommun är att förbättra demografin och öka 
antalet invånare. Helst då på ett sätt som drar kommunen mot en försörjningskvot enligt riks-snittet 
0.77. Om Kommunstyrelsen menar allvar med målet måste vi agera nu! 
Det kan inte fortsätta att vara byggstopp, kostnaderna för kommunen kommer att bli betydande. 
I norra delen av kommunen har det nu varit byggstopp i snart 4 år. I södra delen närmar vi oss 2 år. 
Avloppsfrågan ligger som en tung filt över utvecklingen. Det har inkommit många förslag på 
lösningar; 
1: Mellanlagra avloppsvatten, i nätet eller lokalt vid nybyggnation. 
2: Tekniken för enskilda avlopp har gått enormt framåt. Låt oss våga släppa fram i varje fall några 
pilotanläggningar för att möjliggöra samhällsutveckling. Decentraliserade lösningar är dessutom 
rekommenderade för såväl VA som el för att öka samhällets motståndskraft efter Invasionen av 
Ukraina. 
3: Länsstyrelsen följer primärt mätvärden under 3 år. Om ett reningsverk ligger inom ra-men och ej 
har alvarliga överträdelser, se då till att skyndsamt släppa på begränsad be-byggelse såväl Åretrunt-
bostäder som företag. 
Man är rädd för eventuella viten från Länsstyrelsen om kommunen vid några enstaka dagar passerar 
gränsvärden. Detta skall ställas mot det faktum att ett icke-agerande i 4 år nu ger oss en reell 
befolkningsminskning. Även om inte hela minskningen kan förklaras så bidrar absolut 
avloppsproblematiken. 
En minskning på 100 invånare kostar ca 6 miljoner per år i inkomstbortfall. Detta måste ställas 
emot den nu aktuella obeslutsamheten som råder. Att inte agera kostar varje dag. 
Kommunstyrelsen skall skyndsamt agera i avloppsfrågan så att byggnation kan ske i Sotenäs. 
Därför skall vi ge ett uppdrag till Kommunchefen att tillse att så sker, omgående. 
 
 

Skickas till 

Samhällsbyggnadschef 
 

 
  



 

Initiativärende, Avlopp   

Övergripande är att både vi politiker och tjänstemän skall arbeta i våra invånares tjänst 
för att hjälpa till där det är möjligt. 

Ett övergripande mål för Sotenäs kommun är att förbättra demografin och öka antalet 
invånare. Helst då på ett sätt som drar kommunen mot en försörjningskvot enligt riks-
snittet 0.77 

Om Kommunstyrelsen menar allvar med målet måste vi agera nu! 

Det kan inte fortsätta att vara byggstopp, kostnaderna för kommunen kommer att bli be-
tydande. 

I norra delen av kommunen har det nu varit byggstopp i snart 4 år 

I södra delen närmar vi oss 2 år. 

Avloppsfrågan ligger som en tung filt över utvecklingen. 

Det har inkommit många förslag på lösningar; 

1: Mellanlagra avloppsvatten, i nätet eller lokalt vid nybyggnation. 

2: Tekniken för enskilda avlopp har gått enormt framåt. Låt oss våga släppa fram i varje 
fall några pilotanläggningar för att möjliggöra samhällsutveckling.  

Decentraliserade lösningar är dessutom rekommenderade för såväl VA som el för att öka 
samhällets motståndskraft efter Invasionen av Ukraina. 

3: Länsstyrelsen följer primärt mätvärden under 3 år. Om ett reningsverk ligger inom ra-
men och ej har alvarliga överträdelser, se då till att skyndsamt släppa på begränsad be-
byggelse såväl Åretrunt-bostäder som företag. 

Man är rädd för eventuella viten från Länsstyrelsen om kommunen vid några enstaka da-
gar passerar gränsvärden. Detta skall ställas mot det faktum att ett icke-agerande i 4 år 
nu ger oss en reell befolkningsminskning. Även om inte hela minskningen kan förklaras 
så bidrar absolut avloppsproblematiken. 

En minskning på 100 invånare kostar ca 6 miljoner per år i inkomstbortfall. Detta måste 
ställas emot den nu aktuella obeslutsamheten som råder. Att inte agera kostar varje dag. 

Kommunstyrelsen skall skyndsamt agera i avloppsfrågan så att byggnation kan ske i So-
tenäs. Därför skall vi ge ett uppdrag till Kommunchefen att tillse att så sker, omgående. 

Sotenäs 230213 

Mikael Andersson 
mikael.andersson@demokratiresan.se 
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KSTU § 82  Dnr 2023/242 

 
Medborgarförslag – Iordningställande av udde mellan Smedjan och 
Dövik på Bohus-Malmön 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Bo Lindström angående iordningställande av udde 
mellan Smedjan och Dövik på Bohus Malmön. 
 
Förvaltningen har kontaktat förslagsställaren för förtydligande kring vilken plats medborgar-
förslaget avser.  
 
Föreslagna åtgärder är att snygga upp och lägga ut stenar för att förhindra fortsatt tippning av 
trädgårdsavfall och skrotsten på platsen. 
 
Förvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen bifaller medborgarförslaget.  

Beskrivning av ärendet 

Den aktuella platsen utgörs av en platå med en areal på cirka 1000 kvadratmeter och som kan nås 
med bil. Vid platsbesök konstaterades att platsen används för avfall som ska lämnas på 
återvinningscentral, till exempel trädgårdsavfall och asfalt.  Verksamheten är olaglig och måste 
upphöra. 

Beslutsunderlag 

Utvecklarens tjänsteutlåtande 2023-10-27 

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsens tekniska utskott föreslår Kommunstyrelsen att bifalla medborgarförslaget.  

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2023-10-27 KA 2023/000242 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Håkan von Dolwitz 
Hakan.von.dolwitz@sotenas.se 
Utvecklare 
 

Medborgarförslag – Åtgärder på markområde till följd av 
tippning av trädgårdsavfall och skrotsten på Malmön 
 

Sammanfattning 
Det har inkommit ett medborgarförslag angående iordningställande av udde mellan 
Smedjan och Dövik på Bohus Malmön. 
 
Förvaltningen har kontaktat förslagsställaren för förtydligande kring vilken plats 
medborgarförslaget avser. Platsen är markerad med en ring på Bilaga 1 - kartbilaga.  
 
Föreslagna åtgärder är att snygga upp och lägga ut stenar för att förhindra fortsatt tippning 
av trädgårdsavfall och skrotsten på platsen. 
 
Förvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen bifaller medborgarförslaget.  

Beskrivning av ärendet 
Den aktuella platsen utgörs av en platå med en areal på cirka 1000 kvadratmeter och som 
kan nås med bil. Vid platsbesök konstaterades att platsen används för avfall som ska 
lämnas på återvinningscentral, till exempel trädgårdsavfall och asfalt.  Verksamheten är 
olaglig och måste upphöra. 

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi  

Ingen påverkan. 

Regelverk  

Varje kommun är ansvarig för insamling, transport och återvinning eller bortskaffande av 
det kommunala avfallet som uppkommer i kommunen om det inte faller under 
producentansvaret. 
 
Regional avfallsanläggning i mellersta Bohuslän AB (Rambo AB) sköter Drift och skötsel 
av återvinningscentralen på Malmön som tar emot bland annat trädgårdsavfall. 
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Organisation och personal  

Förslaget bedöms inte påverka organisation och personal. 

Hållbar utveckling 

Kommunfullmäktige har antagit Hållbarhetsstrategi 2030. (KS 2021-02-18 § 6, uppdaterad 
av Kommunstyrelsen 2022-02-02 § 14) 
 
Av strategin följer bland annat att kommunens samhällsbyggande ska bjuda in fler 
människor till att bo, leva och verka i kommunen utan att överutnyttja eller förstöra 
naturen, samt skapa ett samhälle utan avfall, där allt återgår till att bli en resurs i en 
cirkulär process. Vidare ska kommunen öka förutsättningarna för alla kommunens aktörer 
att komma uppåt i avfallstrappan, det vill säga att förebygga och minimera mängden avfall 
samt att förbättra möjligheterna till återbruk och återvinning. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att bifalla medborgarförslaget.  

Beslutsunderlag 
Medborgarförslag - Iordningställande av udde mellan Smedjan och Dövik på Bohus 
Malmön 2023-03-01 
Bilaga 1 - kartbilaga 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
 

  
Håkan von Dolwitz Eveline Karlsson 
Utvecklare Samhällsbyggnadschef 
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 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sida: 22(30)
 

 
 

KF § 30   Dnr 2023/000131 

Inkomna motioner och medborgarförslag 

Sammanfattning 

1. Medborgarförslag angående iordningställande av udde mellan Smedjan och Dövik på Bohus 
Malmön 

2. Medborgarförslag - Ålgräsängsbevarande ankringsbojar 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslag nr 1-2 till Kommunstyrelsen för beredning och 
beslut. 
 
 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
  



Från: Info - Sotenäs kommun 
Skickat: den 1 mars 2023 11:23 
Till: Registrator Sotenäs kommun 
Ämne: VB: Medborgarförslag 

Uppföljningsflagga: Följ upp 
Flagga: Har meddelandeflagga 

Från: 
Skickat: den 1 mars 2023 11:13 
Till: Info - Sotenäs kommun <Info@sotenas.se> 
Kopia: 
Ämne: Medborgarförslag 

Sotenäs kommun tillhanda! 

Mellan Återvinningen/Smedjan och Dövik på Bohus-Malmön går en väg som är flitigt använd av joggare 
och flanörer och parallellt nedom går den fina Soteleden som är mycket frekventerad. 

Från denna väg går en ”udde” ut som är uppbyggd av gamla fyllnadsmassor. Kommunen satte stopp för 
detta med en skylt (se bild) för ett antal år sedan. Dessvärre har tippning av trädgårdsavfall och 
skrotsten/sprängsten fortsatt. 
Trots att det ser bedrövligt, ut har området sån attraktionskraft, att Föreningen Bohus-Malmön satt ut 
en bänk innan udden sticker ut samt lyckades också åstadkomma en större ”stoppsten” (se bild, där 
också tippade asfaltsmassor syns till höger i bild ) efter samråd med Er. 
Ibland sitter folk och njuter av hav och kvällssol med en grill på denna ”udde”. 

Förslag: Tänk om man kunde snygga upp genom att utjämna ”udden” och lägga ut ett antal stoppstenar 
innan vägen går ut till ”udden”( materialet finns på plats) kanske t.o.m. placera stenar vid ytterkant av 
udden och på så sätt rama in den.  På detta sätt skulle det definitivt bli stopp för fortsatt förbjuden 
tippning och Föreningen B-M skulle kunna flytta ut sin bänk och kanske ordna grillplats och ön skulle få 
en fantastisk utsiktsplats. 
Ni har ju entreprenör på ön för tillfället med maskin på hjul och jag kan inte låta bli att tänka att detta 
inte kan vara mer än 1 dags jobb för en maskin ( innan den lämnar ön) men skulle betyda oerhört mkt 
för området och ön. 
Bakom detta förslag står Föreningen B-M till hundra procent. 

Bifogar några bilder som till viss del belyser utsikten och ”udden”, men det är svårt att få överblick på 
bara bilder. Det finns fler skrotstenshögar men, som sagt, här finns materialet för iordningställandet! 
Undertecknad kan vara kontaktperson ( har fullt stöd fr Föreningen B-M) om det skulle vara så väl att en 
insats kan göras. 

Med vänlig hälsning, 



Bo Lindström ( åretruntboende) 

 
 

 



 





 



 
 
 
 
 
Skickat från min iPhone 
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Rätt utdraget intygar: 
 

Sid: 20(23)
 

 
 

KSTU § 83  Dnr 2023/653 

 
Medborgarförslag - Framtagning av kvarterspump 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Carl-Johan Starck gällande att utreda möjligheterna att 
öppna upp några av kvartersbrunnarna i Sotenäs och montera handpumpar på dem.  
 
Förvaltningen föreslår att medborgarförslaget ska anses som besvarat.  

Beskrivning av ärendet 

Sotenäs kommun arbetar både med krisberedskap och kulturvård. Medborgarförslaget ligger därför 
helt i linje med pågående arbeten. 

Beslutsunderlag 

Utvecklarens tjänsteutlåtande 2023-10-31 

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsens tekniska utskott föreslår Kommunstyrelsen att anse medborgarförslaget som 
besvarat.  

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2023-10-31 KA 2023/000653 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Håkan von Dolwitz 
hakan.von.dolwitz@sotenas.se 
Utvecklare 
 

Medborgarförslag - Kvarterspump 
 

Sammanfattning 
Det har inkommit ett medborgarförslag från Carl-Johan Starck om att utreda möjligheterna 
att öppna upp några av kvartersbrunnarna i Sotenäs och montera handpumpar på dem.  
 
Förvaltningen föreslår att medborgarförslaget ska anses som besvarat.  

Beskrivning av ärendet 
Sotenäs kommun arbetar både med krisberedskap och kulturvård. Medborgarförslaget 
ligger därför helt i linje med pågående arbeten. 

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi  

Det finns inga medel anslagna för att genomföra förslaget. 

Regelverk  

Krisberedskap 
Dricksvattenförsörjning är en av flera viktiga samhällsfunktioner som Myndigheten för 
samhällsskydd och beredskap har identifierat. (MSB1844 – oktober 2021)  
 
Kommunernas uppgifter och ersättning för arbete med krisberedskap regleras i en 
överenskommelse mellan SKR och MSB, perioden 2019–2022. Överenskommelsen är 
förlängd och justerad för kommunernas krisberedskap 2023. 
 
Kulturvärden 
Plan- och bygglagen (2010:900) innehåller bestämmelser om bland annat förbud mot 
förvanskning av bebyggelseområdens kulturmiljö. 

Organisation och personal 

Ingen påverkan. 
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Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget som besvarat.  

Beslutsunderlag 
Medborgarförslag – Kvarterspump 2023-07-19 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 

  
Håkan von Dolwitz Eveline Karlsson 
Utvecklare Samhällsbyggnadschef 

 
 



 
 

 
Kommunfullmäktige | Sammanträdesprotokoll |2023-09-27 §§ 87-106 

 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sida: 41(43)
 

 
 

KF § 102   Dnr 2023/000131 

Inkomna motioner och medborgarförslag 

Sammanfattning 

1. Motion från Ewa Ryberg (V) - Om angiverilagen. 
 
Yrkande 
Ewa Ryberg föreslår att motionen ska bifallas vid dagens möte. 
Sebastian Andersson (SD) föreslår att motionen ska avslås. 
Mats Abrahamsson (M) föreslår att motionen sänds på beredning. 
 
Propositionsordning 
Ordförande ställer proposition på om motionen ska bifallas, avslås eller sändas på beredning 
och finner att kommunfullmäktige beslutar sända motionen på beredning. 
 

2. Medborgarförslag - Förbättra korsningen Dinglevägen Sandbogengatan 
3. Medborgarförslag - Kvarterspump 
4. Medborgarförslag - Ta tillvara på lokal producerad litteratur 
5. Motion från Yngve Johansson (MP) om cykelvägar 
6. Motion från Eva Abrahamsson (M), Helene Stranne (M), Mikael Sternemar (L), Britt 

Lindgren (C), Robert Yngve (KD) om utveckling av företagsklimatet.  
7. Motion från Eva Abrahamsson (M) angående engagemang av 

Samhällsbyggnadsförvaltningen gällande suicidprevention. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar motion nr 1 och 5, 6, 7 till Kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslag nr 2-3 till Kommunstyrelsen för beredning och 
beslut. 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslag nr 4 till Utbildningsnämnden för beredning och 
beslut. 
 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
Utbildningsnämnden 
  



Carl-Johan Starck 

cj.starck@gmail.com 

07306 10 887 

Medborgarförslag: Ta vara på reservvattentäkter i kommunen 

Tillgång till vatten är någonting som  alla flesta i vårt land tar för givet. Därför kan konsekvenserna 

också bli stora när det blir avbrott i vattenförsörjningen.  

I våra samhällen fanns det fram till 40-50-talet, kvartersbrunnar som försörjde närboende.                     

FÖRSLAG 

Att utreda möjligheterna samt att öppna upp några 

av kvartersbrunnarna i Sotenäs och montera hand-

pumpar på platsen. 

Förslag på typ av  

handpump 

Motivering 

• Att öka krisberedskapen 

• Att tillföra ett levande kulturinslag i miljön 

 

Process möjligheter 

Att utveckla idén till ett projekt där civilsamhället 

kan aktivt vara med i forma Samhällsföreningar—Hembygdsföreningar kan ev besitta kunskap om 

var kvarterspumparna varit. 

 

Framtida förvaltning 

Kanske kan lokala föreningar överta förvaltningen av kvaterspump 

Sotenäs Kommun 
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Sid: 21(23)
 

 
 

KSTU § 84  Dnr 2022/994 

 
Medborgarförslag - Naturliga material på lekplatser, utomhusgym och 
fotbollsplaner 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Kajsa Hedberg gällande att kommunen ska byta ut 
marktäckande plast, gummimattor och andra konstgjorda material som finns på kommunens 
lekplatser, spontanidrottsplatser och utomhusgym. 
 
Förvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget som besvarat.  

Beskrivning av ärendet 

Sotenäs kommun har antagit en handlingsplan för minskad tillförsel av mikroplaster i våra 
vattenmiljöer (Kommunstyrelsen 2018-06-14 § 82). 
 
Handlingsplanen har tagits fram av Kommunernas Internationella Miljöorganisation (KIMO) och 
berör bland annat sådana material som tas upp i medborgarförslaget, till exempel gummigranulat 
från artificiella gräsmattor och fallskydd. Vidare innehåller planen förslag på miljökrav vid 
upphandling av konstgräsplaner och fallskydd.  
 
Genom att kommunen har antagit ovanstående handlingsplan ligger medborgarförslaget i linje med 
ett arbete som redan pågår. Medborgarförslaget kan därför anses som besvarat. 

Beslutsunderlag 

Utvecklarens tjänsteutlåtande 2023-10-26 

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsens tekniska utskott föreslår Kommunstyrelsen att anse medborgarförslaget som 
besvarat.  

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2023-10-26 KA 2022/000994 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Håkan von Dolwitz 
hakan.von.dolwitz@sotenas.se 
Utvecklare 
 

Medborgarförslag - Naturliga material på lekplatser, 
utomhusgym och fotbollsplaner 
 

Sammanfattning 
Det har inkommit ett medborgarförslag från Kajsa Hedberg om att kommunen ska byta ut 
marktäckande plast, gummimattor och andra konstgjorda material som finns på 
kommunens lekplatser, spontanidrottsplatser och utomhusgym. 
 
Förvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget som besvarat.  

Beskrivning av ärendet 
Sotenäs kommun har antagit en handlingsplan för minskad tillförsel av mikroplaster i våra 
vattenmiljöer (KS 2018-06-14 § 82). 
 
Handlingsplanen har tagits fram av Kommunernas Internationella Miljöorganisation 
(KIMO) och berör bland annat sådana material som tas upp i medborgarförslaget, till 
exempel gummigranulat från artificiella gräsmattor och fallskydd. Vidare innehåller planen 
förslag på miljökrav vid upphandling av konstgräsplaner och fallskydd.  
 
Genom att kommunen har antagit ovanstående handlingsplan ligger medborgarförslaget i 
linje med ett arbete som redan pågår. Medborgarförslaget kan därför anses som besvarat. 

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi  

Inga medel finns avsatta för att inventera berörda anläggningar eller att i förtid byta 
aktuella material. 

Regelverk  

En konstgräsplan räknas som en miljöfarlig verksamhet. Den som ansvarar för drift och 
skötsel av en konstgräsplan ska vidta åtgärder för att minska miljöpåverkan från planen. En 
viktig del är att förhindra att granulat från konstgräsplaner sprids till omgivningen. 
(Bestämmelser finns i 2 kap 2 och 5 §§ miljöbalken (1998:808) 
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Organisation och personal  

Den föreslagna översynen innebär ökad arbetsbelastning på personalen om det görs i egen 
regi. Eventuellt byte av material görs av upphandlad entreprenör. 

Hållbar utveckling 

Sotenäs kommun har genom antagandet av Hållbarhetsstrategi 2030 valt att arbeta aktivt 
för att utveckla samhället i samklang med naturen och nyttja resurser inom de gränser som 
ekosystemen klarar av. Vidare ska kommunen fortsatt vara en föregångskommun i arbetet 
med minskning av mikroplaster i havet (KF 2021-02-18 § 6). 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget som besvarat.  

Beslutsunderlag 
Medborgarförslag - Naturliga material på lekplatser, utomhusgym och fotbollsplaner  
2022-10-27. 
 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
 
 

  
Håkan von Dolwitz Eveline Karlsson 
Utvecklare Samhällsbyggnadschef 

 
 



 

 
Kommunfullmäktige | Sammanträdesprotokoll |2022-11-23 §§ 138-168 

 Justerares signatur: 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

Sida: 37(41)
 

 

 

KF § 164   Dnr 2022/000150 
Inkomna motioner och medborgarförslag 

Sammanfattning 
1. Medborgarförslag från Kajsa Hedberg om naturliga material på lekplatser, utomhusgym och 

fotbollsplaner 
2. Medborgarförslag från Camilla Christiansson att förbättra spången till Hammarudden 
3. Medborgarförslag från Gunnel Berlin och Britt Wall om solcellspark och kollektorslangar 

för sjövärme. 
4. Medborgarförslag från Carl-Johan Starck om busshållplatser i Hunnebostrand. 

Kommunfullmäktiges beslut 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslagen nr 1-4 till Kommunstyrelsen för beredning 
och beslut. 
 
 
 
 

Skickas till 
Kommunstyrelsen 
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KSTU § 85  Dnr 2022/867 

 
Medborgarförslag - Skapa förutsättningar för torghandel 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag gällande att ta fram förutsättningar för torghandel och 
foodtrucks. Förslagsställaren uppger bland annat att bakgrunden till förslaget är en önskan och ett 
behov av att utveckla och bevara våra små samhällens karaktärer men också önskan att ha kvar ett 
levande samhälle med levande mötesplatser. 
 
Kommunfullmäktige beslutade att överlämna medborgarförslaget till Kommunstyrelsen för 
beredning och beslut (Kommunfullmäktige 2022-09-28 § 101). 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget som 
besvarat  

Beskrivning av ärendet 

De flesta av kommunens detaljplaner som omfattar tätorterna innehåller ytor som avser tillåta 
torghandel, detta gäller både nyare och äldre planer. För Väjern finns ett pågående planarbete vilket 
innebär att kommunen har möjlighet att styra markanvändningen. Flera bildningar av torg lyfts fram 
i förslaget till planprogram över området. 

Beslutsunderlag 

Utvecklarens tjänsteutlåtande 2023-10-26 

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsens tekniska utskott föreslår Kommunstyrelsen att anse medborgarförslaget som 
besvarat.  

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2023-10-26 KA 2022/000867 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Håkan von Dolwitz 
hakan.von.dolwitz@sotenas.se 
Utvecklare 
 

Medborgarförslag - Skapa förutsättningar för torghandel 

Sammanfattning 
Det har inkommit ett medborgarförslag från Carl-Johan Starck om att ta fram 
förutsättningar för torghandel och foodtrucks. Förslagsställaren uppger bland annat att 
bakgrunden till förslaget är en önskan och ett behov av att utveckla och bevara våra små 
samhällens karaktärer men också önskan att ha kvar ett levande samhälle med levande 
mötesplatser. 
 
Kommunfullmäktige beslutade att överlämna medborgarförslaget till Kommunstyrelsen för 
beredning och beslut (KF 2022-09-28 § 101). 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget 
som besvarat  

Beskrivning av ärendet 
De flesta av kommunens detaljplaner som omfattar tätorterna innehåller ytor som avser 
tillåta torghandel, detta gäller både nyare och äldre planer. För Väjern finns ett pågående 
planarbete vilket innebär att kommunen har möjlighet att styra markanvändningen. Flera 
bildningar av torg lyfts fram i förslaget till planprogram över området. 

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi  

Ingen påverkan. 

Regelverk 

Plan- och bygglagen (2010:900), PBL 

Plan- och bygglagen (2010:900), PBL innehåller bestämmelser om bland annat 
planläggning av mark. Bestämmelserna om planläggning innebär till exempel att 
kommunen genom planbestämmelser får fastställa en lämplig användning av marken. 
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Ordningslagen (1996:1617) 

Den som vill ta kommunal mark i anspråk för torghandel får söka tillstånd till att nyttja 
offentlig plats av Polisen. Polisen kan med stöd av Ordningslagen (1996:1617) ge tillstånd 
för torghandel även för mark som inte är utlagd som Torg. Tillstånd ges normalt om 
Polisen anser att marken är offentlig och efter att ha remitterat kommunen. Med offentlig 
plats avses enligt Ordningslagen allmänna vägar, gator, vägar, torg, parker och andra 
platser som i detaljplan redovisas som allmän plats och som har upplåtits för sitt ändamål, 
områden som i detaljplan redovisas som kvartersmark för hamnverksamhet, om de har 
upplåtits för detta ändamål och är tillgängliga för allmänheten, samt andra landområden 
och utrymmen inomhus som stadigvarande används för allmän trafik. 

Allmänna lokala ordningsföreskrifter för Sotenäs kommun (2022/189) 

Kommunen har med stöd av Ordningslagen och dess föreskrifter jämställt vissa badplatser 
och idrottsplatser med offentlig plats. 

Lokala ordningsföreskrifter för torghandeln i Sotenäs kommun (Dnr 
1995/483) 

Kommunfullmäktige beslutade 1995 att anta ett förslag till lokala ordningsföreskrifter för 
torghandel i Sotenäs kommun (KF 1995-11-22 § 119) 
 
Av föreskrifterna följer bland annat att de ska tillämpas på nedanstående offentliga platser 
som kommunen upplåter till allmänna försäljningsplatser för torghandel. 

• Skeppartorget i Kungshamn 
• Torget i Smögen 
• Torget i Hunnebostrand 
• Övriga platser som upplåts enligt avtal med kommunledningskontorets tekniska 

avdelning 

Organisation och personal  

Ingen påverkan. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget som besvarat.  

Beslutsunderlag 
Medborgarförslag - Att skapa förutsättningar för torghandel 2022-09-16. 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
 

  
Håkan von Dolwitz Eveline Karlsson 
Utvecklare Samhällsbyggnadschef 
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 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sida: 6(39)
 

 
 

KF § 101 Dnr 2022/000150 

Inkomna motioner och medborgarförslag 

Sammanfattning 

1. Medborgarförslag från Elisabeth Johansson om Hundbadplats i Dövik, Kungshamn 
2. Medborgarförslag från Monica Kjellson om översyn skyddsrum 
3. Medborgarförslag från Monica Kjellson om parkeringsdekal båtplatsägare 
4. Medborgarförslag från Annette Rönnblom QR kod för badtemperatur 
5. Medborgarförslag från Annette Rönnblom Luftpumpstationer för cykel 
6. Medborgarförslag från Agneta Trolle-Lindgren om Västtrafikkort för pensionärer 
7. Medborgarförslag från Elisabeth Johansson angående Greta Mattssons önskan avseende 

Döviks badplats 
8. Medborgarförslag från Gunilla Andreasson, Begränsa trafiken gamla Hunnebostrand 
9. Medborgarförslag från Carl-Johan Starck, Släck gatubelysningen och därmed öka 

säkerheten och spar el 
10. Medborgarförslag från Carl-Johan Starck, skapa förutsättningar för torghandel 
11. Medborgarförslag, från Carl-Johan Starck, behov av riktlinjer för informationsskyltning vid 

infarterna till kommunen och våra samhällen. 
12. Motion från Olof Börjesson (C) och Britt Lindgren (C) förbered platser för vindkraftverk 

och batteripark i Sotenäs. 
13. Motion från Mikael Andersson (-) Utreda förutsättningarna för P-zoner samt P-tillstånd för 

kommuninvånare. 
14. Motion från Mikael Andersson (-) Slopad kommunal avgift för ideella föreningar. 
15. Motion från Eva Abrahamsson (M), Nils Olof Bengtson (M), Ronald Hagbert (M) om ökade 

möjligheter till installation av solceller. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslag nr 1-7, 9-11 till Kommunstyrelsen för beredning 
och beslut. 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslag nr 8 till Byggnadsnämnden för beredning och 
beslut. 
Kommunfullmäktige överlämnar motion nr 12-14 till Kommunstyrelsen för beredning. 
Kommunfullmäktige överlämnar motion nr 15 till Byggnadsnämnden för beredning. 
 
 
 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
Byggnadsnämnden 
 
  



Carl-Johan Starck         2022-09-16 

Karlsrovägen 1 

456 46 Hunnebostrand 

 

           SOTENÄS KOMMUN 

 

 

 

MEDBORGARFÖRSLAG: att skapa förutsättningar för torghandel 

 

Bakgrund 

När vi tänker på ett torgmarknad  så tänker vi ofta på en större 

öppen plats. Endast en generation tillbaka vara torget ofta sy-

nonymt med en social mötesplats, där torget fyllde flera olika  

mötesverksamheter. Torgets största roll är att låta oss se och 

uppleva människorna i samhället. En viktig funktion, som inne-

fattar just det, är torghandeln. I Sotenäs fanns det torgmark-

nad för över ett decennium tillbaka och i dag har bilarna tagit 

över platserna.   

Bild 1: Dela av torget i Hunnebostrand 

Norra delen av Sotenäs har under de senaste decennierna blivit dränerad och därmed utarmad på ar-

betstillfällen och social mötesplatser. Torgen i Hunnebostrand och Bovallstrand har idag blivit något av 

ödeplatser. En delvis oplanerad mötesplats har blivit livsmedelsbutikernas seniordagar med rabatt, vil-

ket har skapa något av en mötesplats för äldre.  

Bakgrunden till förslaget är en önskan och ett behov av att utveckla och bevara våra små samhällens ka-

raktärer men också önskan att ha kvar ett levande samhälle med levande mötesplatser. 

FÖRSLAG 

Att det tas fram förutsättningar för torghandel 

och foodtracks på några av våra torg. Ytterli-

gare ett område kan vara intressant för torg-

handel är grusplanen i Väjern som dock idag 

inte  klassificeras som torg. 

 

 

Bild 2: Grusplanen i Väjern 

Carl-Johan Starck 

ANNHOG001
Markering
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 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sid: 17(23)
 

 
 

KSTU § 80  Dnr 2022/137 

 
Medborgarförslag - Husbilsuppställning och parkeringar i 
Hunnebostrand 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Tony Åkesson gällande husbilsuppställning och 
parkeringar i Hunnebostrand. 
 
Förvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget som besvarat. 

Beskrivning av ärendet 

Förslagsställaren yrkar att parkeringsövervakningen förbättras, att avgiftsbelagd period utökas samt 
att regleringar avseende vilka fordon som får parkera ändras. Till stöd för sina yrkanden har 
förslagsställaren upprättat en handling - Rapport från undersökning av husbilsparkeringen vid 
småbåtshamnen i Hunnebostrand säsongen 2021. 
 
Förslaget är i linje med kommunens löpande arbete med taxor, parkeringsregler och 
parkeringsövervakning. 

Beslutsunderlag 

Utvecklarens tjänsteutlåtande 2023-10-31 

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsens tekniska utskott föreslår Kommunstyrelsen att anse medborgarförslaget som 
besvarat och samtidigt be förvaltningen att prioritera parkeringen vid Lahällevägen i Hunnebostrand 
i utredningsarbetet. 

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2023-10-31 KA 2022/000137 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Håkan von Dolwitz 
hakan.von.dolwitz@sotenas.se 
Utvecklare 
 

Medborgarförslag - husbilsuppställning och parkeringar i 
Hunnebostrand 
 

Sammanfattning 
Det har inkommit ett medborgarförslag från Tony Åkesson om husbilsuppställning och 
parkeringar i Hunnebostrand. 
 
Förvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget som besvarat. 

Beskrivning av ärendet 
Förslagsställaren yrkar att parkeringsövervakningen förbättras, att avgiftsbelagd period 
utökas samt att regleringar avseende vilka fordon som får parkera ändras. Till stöd för sina 
yrkanden har förslagsställaren upprättat en handling - Rapport från undersökning av 
husbilsparkeringen vid småbåtshamnen i Hunnebostrand säsongen 2021. 
 
Förslaget är i linje med kommunens löpande arbete med taxor, parkeringsregler och 
parkeringsövervakning. 

Konsekvensbeskrivning 

Regelverk  

Regler för parkeringsövervakning på allmän plats framgår av lag (1987:24) om kommunal 
parkeringsövervakning m.m. samt lag (1976:206) om felparkeringsavgift.  
 
Lag (1957:259) om rätt för kommun att ta ut avgift för vissa upplåtelser av offentlig plats, 
m.m. reglerar kommunernas möjlighet att ta ut avgift för parkering. 
 
Kommunerna meddelar lokala trafikföreskrifter om bland annat parkering. Bestämmelser 
finns i Trafikförordningen (1998:1276). I Sotenäs kommun beslutas lokala 
trafikföreskrifter av Byggnadsnämnden enligt nämndens reglemente. 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget som besvarat. 
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Beslutsunderlag 

• Medborgarförslag - Husbilsuppställning och parkeringar i Hunnebostrand 2022-01-31 
• Bilaga - Rapport från undersökning av husbilsparkeringen vid småbåtshamnen i 

Hunnebostrand säsongen 2021 (Upprättad av förslagsställaren 2022-01-31) 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
 
 

  
Håkan von Dolwitz Eveline Karlsson 
Utvecklare Samhällsbyggnadschef 
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KF § 22 Dnr 2022/000150 

Inkomna motioner och medborgarförslag 
 
1. Medborgarförslag - rörande husbilsuppställning och parkeringar i Hunnebostrand 
2. Motion från Mikael Sternemar (L), Michael Sandberg (L) om övervakningskameror för 

stärkt trygghet, förebygga och lagföra brott. 
3. Motion från Mikael Andersson (-) om politiker-PRAO i offentlig förvaltning. 
4. Motion från Mikael Andersson (-) om ändrad delegation för avslag inom bygglovshantering. 
5. Motion från Ewa Ryberg (V) om att utbilda omsorgspersonal i hantering och skötsel av 

hörapparater. 
6. Motion från Therése Mancini (S), Annica Erlandsson (S), Sanna L Gustafsson (S) om att 

avskaffa minutstyrningen i hemtjänsten för en tillitsbaserad ledning och styrning i Sotenäs 
kommun. 

7. Motion från Yngve Johansson (MP) om bomässa. 

Yrkande 

Michael Sandberg (L) föreslår att motion om politiker-PRAO i offentlig förvaltning inte ska få 
framställas. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslag nr 1 till Kommunstyrelsen för beredning och 
beslut. 
Kommunfullmäktige överlämnar motion nr 2-3, 7 till Kommunstyrelsen för beredning. 
Kommunfullmäktige överlämnar motion nr 4 till Byggnadsnämnden för beredning. 
Kommunfullmäktige överlämnar motion nr 5-6 till Omsorgsnämnden för beredning. 
 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
Byggnadsnämnden 
Omsorgsnämnden 
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Var god vänd -> 

Hur behandlas Sotenäs kommun dina personuppgifter? 
Det finner du svar på genom att besöka vår hemsida www.sotenas.se/kommunpolitik/arendenochhandlingar/dinapersonuppgifter 

FÖRSLAGSLÄMNARE – kortfattade uppgifter till kommunfullmäktige
Samtliga fält med * är obligatoriska uppgifter för att ditt förslag ska kunna behandlas. 

Förnamn* Efternamn* 

FÖRSLAGET 
Samtliga fält med * är obligatoriska uppgifter för att ditt förslag ska kunna behandlas. 

Separat fil/filer bifogas med förslaget   

Typ av fil/filer som bifogas  

Förslag med motivering * 

Jag godkänner att mitt namn publiceras på Sotenäs kommuns 
hemsida i samband med hantering av det här medborgarförslaget.

Jag godkänner INTE att mitt namn publiceras på Sotenäs kommuns 
hemsida i samband med hantering av det här medborgarförslaget. 

EN av rutorna 
måste kryssas i -->



 

Rapport från undersökning av 

husbilsparkeringen vid småbåtshamnen i 

Hunnebostrand säsongen 2021 
 
 
Sammanställningen och utvärderingen av 2021 års statistik för husbilsparkeringen i 
hamnområdet vid småbåtshamnen i Hunnebostrand är klar. Säsongen 2021 skiljer sig från 
tidigare år främst genom att en ny ställplats, Lökholmen, har iordningställts längre söderut, 
invid Hunnebo Lera och Lökholmen, området används också för uppställning av båtvagnar 
etc. Vidare har ett annorlunda avgiftssystem införts för parkering samt ändrade regler för 
parkering av husbilar. 
 
Statistiken tar fasta på antalet övernattande husbilar och var de parkerats. Efter årets slut har 
det noterade antalet jämförts med statistik från kommunen, i vilken registreras antal 
betalande. Därefter har en jämförelse gjorts mellan förväntade och faktiska inkomster. 
Problem med nuvarande system belyses ur olika aspekter och förslag till förbättringar ges. 
I diskussionen har materialet redovisats i diagramform för att öka tydligheten. 
 

210713 fanns 21 husbilar kl 19 på ställplats Lahälla. Antalet övernattande blev 24,  vid sjöbodarna 8st. 
 

Metod 
I sex olika områden har antalet övernattande husbilar noterats.  De sex områdena är:  
Lahälla - den anvisade ställplatsen närmast småbåtshamnen, används vintertid för båtuppställning. 
Lökholmen – anvisad ställplats för husbilar iordninggjord inför säsongen 2021. 
Sjöbodarna - parkering närmast sjöbodarna, avgift 8-20, ej första timmen, husbilar och personbilar. 
Personbilsparkering – här avses parkeringsytan öster om Lahällavägen, endast personbilar klass 1 
tillåts parkera i detta område. 
Gåsholmen – parkering endast avsedd för personbil klass 1 högst 12 timmar. 
Övriga ytor – kajer, naturområden, gångbanor m.m. i anslutning till hamnområdet vid småbåtshamnen. 
Inom samtliga dessa områden råder parkeringsförbud för alla fordon. Skyltar om zonparkeringsförbud 
finns uppsatta på tillfarterna till hamnområdet. 
 



 
För att få någon form av jämförbarhet har antalet bilar noterats på samma sätt som vid de tidigare 
undersökningarna säsongen 2019 och 2020. Husbilarna har alltså räknats någon gång mellan klockan 21 
och 23 på kvällen. Vad gäller uppställning vid sjöbodarna har naturligtvis inte tillfälliga besökare 
medräknats i statistiken. Endast de husbilar som kopplats in på elnätet och/eller vid vilka möbler ställts 
ut samt funnits kvar till nästa dag, alltså uppställda mer än 12 timmar, noterats. 
Likaså har i statistiken inte tagits med de husbilar som tillfälligt "felparkerat". D.v.s. de som under 
dagen stått parkerade på områden avsedda för personbil klass 1. Bara de som "campat" mer än ett eller 
flera dygn finns med i statistiken. 
 
Naturligtvis har ett antal bilar kommit och gått utan att noteras, sen ankomst och tidig avfärd. Utifrån 
kommunens siffror för antal betalande framgår också att betalning skett per timma och då för kortare tid 
än en övernattning. De siffror som presenteras torde vara ett minimiantal. Resultaten är ändå otvetydiga 
och tankeväckande. 
 
Sotenäs kommun kan i år visa statistik på antal betalande. Dels visas månad för månad vad gäller 
Lahälla. Dels finns siffror som avser antal betalande per dygn för ställplatsen Lökholmen. En 
sammanställning månad för månad finns också. 
 
Daniel Jarnrot har tillmötesgående lämnat denna statistik så att den kunnat tas med som underlag i 
föreliggande rapport. Sotenäs kommun har också uppgifter om sammanlagda inkomster från 
husbilsuppställningen under året. Avgiften för besökande har varit 200kr/dygn eller 25kr/timma 
inklusive moms. I kommunens siffror anges dock intäkterna exklusive moms, varför denna 
redovisningsform använts genomgående i hela denna redovisning. Momsen för camping är 12%. 
 
I statistiken från Sotenäs kommun anges antal betalande per dygn. I den ekonomiska jämförelsen har 
dessa uppgifter räknats om till antal övernattningar, alltså antas här att det är dygnsavgifter som avses. 
Observera att betalning endast skall erläggas under perioden 1 maj - 30 september. 
 
Den underliggande dygnsstatistiken för året finns att tillgå som en Excel-fil och i följande 
sammanställning anges bara de siffror som ligger till grund för diskussion, slutsatser och yrkanden. 
 

 
    210903 övernattade 21 husbilar på ställplats Lahälla och 4 på personbilsparkeringen. 
 



Resultat med kommentarer 
 
Först redovisas i detta avsnitt antalet övernattande/betalande husbilar 2021 samt kommentarer till detta. 
Därefter följer en ekonomisk redovisning och diskussion. Avslutningsvis i detta avsnitt en kort 
jämförelse av tre års resultat för ställplats Lahälla och angränsande områden. 
 
Antal övernattande 2021 
 

Antal övernattande husbilar i olika områden 2021 redovisade månadsvis 

 
Ovanstående tabell grundas på ett stort antal observationer. Utifrån dessa siffror har bearbetning och 
olika jämförelser gjorts. För att tydliggöra resultaten presenteras tabellens innehåll i diagram som 
kommenteras och diskuteras. 
 

 
 
Antalet övernattande varierar stort under året. I diagrammet ovan redovisas antalet övernattande på 
ställplats Lahälla med blå stapel och ställplats Lökholmen med grön stapel. Antalet övernattande i 
övriga områden, d.v.s. där ingen övernattning får ske, har redovisats med en röd stapel. 

Mån Ställplats 
Lahälla 

*Kom.stat 
Lahälla 

Vid 
sjöbodar 

Personbil 
klass1 

Gås-
holmen 

Ställpl 
Lökholm 

*Kom.stat 
Lökholm 

Övr 
ytor 

Totalt 
övernattn 

Icke bet 
övernattn 

Jan 5  0 0 0 0  0 5 5 

Feb 5  0 7 0 0  0 12 12 

Mar 15  0 16 0 1  2 34 34 

Apr 66  12 27 2 4  5 116 116 

Maj 120 83 2 1 4 0 1 3 130 46 

Jun 357 261 0 3 4 11 14 2 377 102 

Jul 665 519 96 0 15 193 230 8 977 228 

Aug 534 487 21 3 1 100 115 12 671 69 

Sep 230 222 15 14 1 14 12 0 274 40 

Okt 69  1 1 0 1  0 72 72 

Nov 13  3 4 0 2  0 22 22 

Dec 3  1 2 0 0  0 6 6 

 2082 1572 151 78 27 326 372 32 2696 752 

  * anger antal parkerande under dygnet, ej nödvändigtvis övernattande   



 
Jämför man antalet övernattande på de två ställplatserna blir Lahälla mycket dominerande. I första hand 
väljer husbilsägarna att placera sina fordon nära vattnet. Närhet till toalett spelar också säkert in. Detta 
mönster ser man också i det stora antalet övernattande på ej tillåten plats. Ofta väljer husbilsägarna att 
övernatta vid sjöbodarna istället för på ställplatsen vid Lökholmen. I april, maj samt september var 
antalet övernattare på icke tillåten plats till och med större än på den anvisade ställplatsen Lökholmen. 
 

Om man enbart ser till antal betalande på ställplatserna blir resultatet lite märkligt. Vad gäller 
Lökholmen finns fler betalande än övernattande. Det är naturligtvis så att ett antal besökare parkerar sin 
husbil här för ett tillfälligt besök i samhället eller på en badplats. De väljer dock att inte övernatta, vilket 
också framgår av den ekonomiska redovisningen.  
Var man parkerar och för vilken tid blir intressant i diskussionen om vilka områden som skall vara 
tillåtna för husbilsparkering. Med om detta senare. 

Eftersom antalet övernattande på Lahälla under juli månad är nästan 700 blir ett diagram för hela året 
lite svårt att läsa av vad gäller frekvenser på under 100 fordon. Det är dock ganska många övernattande 
som väljer icke tillåten plats. Ovanstående diagram till vänster visar månadsvis vilket antal det rör sig 
om.  
Av helårets 288 övernattningar utanför ställplatserna skedde ungefär 30% under icke-avgiftsbelagd tid. 
Vi återkommer senare till funderingar kring vilka månader avgift borde erläggas.  
 
Cirkeldiagrammet ovan till höger ger en god bild av var övernattningen sker under året. 



Området vid sjöbodarna är den helt dominerande ställplatsen för icke tillåten övernattning. Det är 
naturligtvis ganska självklart eftersom där finns tillgång till elektricitet (man kopplar in sig på eluttagen 
på bryggorna) och närhet till toaletter. Det är tillåtet att stå parkerad i 14 timmar gratis. Man får dock 
inte "campa", dvs. palla upp bilen, använda möbler utanför bilen etc. 
 
Personbilsparkeringen intill ställplatsen är endast tillåten för personbilar klass 1, dvs. vanliga 
personbilar. Detta område används av husbilar fr.a. under för- och eftersäsong, mars + april samt 
september. Denna period används den ordinarie ställplatsen tidvis för båtuppställning. 

 

Gåsholmens parkering, ovan till vänster, är endast avsedd för personbilar i högst 12 timmar men 
används ändå av husbilar. Dessutom parkeras båttrailers ganska ofta här i flera dagar, ibland veckor. 
 
Övriga ytor som utnyttjas av husbilar för övernattning är fr.a. Lahällakajen, nedan, och intilliggande 
gångbanor. I somras fanns t. ex. en ombyggd buss parkerad där flera dygn, se bild ovan till höger. 



 
Inkomster från husbilsuppställningen 2021 
 
Under perioden maj – september 2021 har kommunen registrerat 1944 parkerande på ställplatserna 
Lahälla och Lökholmen. Undersökningen visar att antalet övernattande var 2224. 
Intäkten har varit 314.230kr exkl. moms. Alla uppgifter som avser ekonomi anges exklusive moms. 
Kommunens statistik saknar uppgifter om inkomst per månad. Antalet parkerade kan utläsas men inte 
den totala månadsinkomsten. Detta betyder att endast en klumpsumma för perioden maj-september kan 
användas. Att jämföra inkomsten månadsvis är inte möjligt. 
 
På tillåtna övernattningsplatser har fördelningen varit 1572 parkerande på ställplats Lahälla och 372 på 
ställplats Lökholmen. Inkomsterna blev 267.575kr resp. 466.56kr. Allt enligt kommunens redovisning.  
Beräknas inkomsten utifrån antalet övernattande borde summorna för samma tid vara 340.412kr för 
Lahälla och 56.795kr för Lökholmen.  
För perioden maj – september 2021 blev alltså inkomstbortfallet 82.976kr.  

I stapeldiagrammet ovan framgår tydligt hur dominerande ställplats Lahälla är vad gäller inkomster, 
naturligtvis en spegling av det stora antalet övernattande.  
Om man ser till andelen betalande av de som övernattar är den ungefär lika stor på de två ställplatserna, 
ungefär 80% betalar sin avgift under månaderna maj - september. Bortfallet var alltså på cirka 20%, 
eller om man ser det som en rättvisefråga: Om alla gjort rätt för sig hade kommunens inkomster från 
ställplatserna ökat med 26%! 
 
Om de övernattande på ej tillåtna områden istället parkerat på ställplatserna och betalat sin avgift hade 
inkomsten varit ytterligare 51.437kr. Den totala inkomstökningen för kommunen hade då under  
maj – september blivit 134.412kr eller en ökning med totalt nästan 43%! 



 
Det är alltså fråga om ett mycket stort 
bortfall. Utgifterna för kommunens del är i 
princip konstanta men inkomsterna borde 
kunna öka. 
 
Ur diagrammet Uteblivna inkomster 2021 
maj-sept månadsvis kan vi se det totala 
bortfallet från hela området månad för 
månad.  
Att inkomstbortfallet är störst för juli 
hänger förstås ihop med den stora 
omsättningen denna månad. Av 
diagrammet framgår att totala bortfallet 
bara för juli uppgår till mer än 40.000kr. 
Även om bortfallet i kronor är störst från 
ställplats Lahälla så är det, som vi redan 
konstaterat i diagrammen ovan, 
procentuellt lika stort från ställplats 
Lökholmen. 
 
 
 
För de områden där övernattning med 
husbil inte är tillåten blir det lite märkligt 
att tala om ”inkomstbortfall”. Det är dock 
så att ställplatsen vid Lökholmen nästan 
alltid haft lediga platser. Alltså borde 
husbilsägarna kunnat välja detta alternativ 
och betalat i stället för att parkera på ej 
tillåten plats. Av den anledningen kan det 
alltså här vara berättigat att använda det 
oegentliga begreppet ”utebliven inkomst 
från ej tillåtna områden”. 
 
 
 
 

 
 
Undersöker man hur inkomstbortfallet 
under maj – september fördelar sig på olika 
områden ser man att ställplats Lahälla 
dominerar stort med nästan 60.000kr i 
uteblivna inkomster. 
Dominansen framgår kanske ännu tydligare 
i ett cirkeldiagram baserat på samma 
statistiska underlag. 
 
Här ser man också att det näst största 
bortfallet kommer från området vid 
sjöbodarna, ett område där övernattning inte 
alls skall ske. 



 
 
Om man analyserar enbart de områden där 
övernattning inte får ske med avseende på 
fördelning av utebliven inkomst får man 
diagrammet till höger. 
 
 
Det blir då mycket tydligt att största problemet 
är området vid sjöbodarna. Där övernattar 2/3 
av de husbilar som ”står på fel ställe”, och 
alltså undandrar kommunen inkomst. 
 
Det är fråga om 134 övernattningar eller en 
förlorad inkomst om nästan 24.000kr enbart 
för perioden maj - september. 
 
I första hand borde de husbilar som övernattar 
i detta område utnyttja ställplats Lökholmen. 
 
 

210724 Åtta husbilar övernattade vid sjöbodarna, på ställplats Lökholmen fanns endast 13. 
 
 



Kommunens inkomstbortfall på grund av 
utebliven betalning enbart för de husbilar som 
övernattar inom Lahälla – Lökholmenområdet i 
Hunnebostrand är alltså mycket stort.  Om man 
analyserar siffrorna för hela året framkommer 
flera intressanta sammanhang. Observera att man 
som övernattande endast förväntas betala under 
perioden maj – september. 
 
Om alla övernattande under hela året betalat en 
avgift på 200kr, i denna rapport används avgiften 
179kr exklusive moms, hade inkomsterna för 
2021 med 2696 registrerade övernattningar á 
179kr ha uppgått till 482.584kr. I stället fick 
kommunen in 314.230kr.  
På årsbasis saknas alltså 1/3 av inkomsterna.  
Se diagrammet till höger. 

Den självklara följdfrågan blir förstås hur dessa 
stora uteblivna inkomster fördelar sig på olika 
områden? 
Med tanke på att antalet besökare under sommaren 
dominerar så kraftigt i statistiken, är det knappast 
förvånande att fördelningen av utebliven inkomst 
för helår väl stämmer överens med resultatet från 
perioden maj – september.  
 
Hur inkomstbortfallet under hela året är fördelat 
på olika månader borde ligga till grund för beslut 
om vilken period betalning skall ske. Det finns väl 
knappast någon anledning att avstå från inkomster 
vissa månader då de årliga utgifterna är konstanta.  
 
 

Diagrammet ovan till vänster visar hur inkomstbortfallet för hela området fördelar sig månadsvis under 
året. Det framgår tydligt att april och oktober är två ”oväntade” toppar. Sett till hela årets bortfall svarar 
dessa två månader för ungefär en fjärdedel. Ännu tydligare kan detta illustreras i ett cirkeldiagram, som 
till höger. Slutsatsen blir att husbilarna borde erlägga avgift åtminstone även under april och oktober. 



 
Jämförelse mellan åren 2019-2021 
 
Ställplatsen Lahälla och närliggande områden, dvs. parkeringen vid sjöbodarna och personbilsparke-
ringen öster om Lahällavägen, är det enda som undersökts i tre år. Jämförelsen för åren 2019 – 2021 
fokuserar därför enbart på dessa områden. 

 
Likheterna mellan de tre åren är stora. Antalet övernattande och inkomster följer i stort samma mönster. 
Det vänstra diagrammet ovan visar antalet övernattande på och intill ställplats Lahälla. 
I det högra diagrammet ovan redovisas beräknade intäkter, blå stapel, utifrån antal övernattande. Den 
gröna stapeln visar faktiska inkomsten för kommunen och den röda stapeln visar inkomstbortfallet.  
För att summorna skall bli tydligare följer nedan ett diagram där skalan för kronor ändrats och dessutom 
redovisas inkomstbortfallet i de tre områdena var för sig. 
 

    
 
Totala inkomstbortfallet för ställplats Lahälla med intilliggande områden är också ungefär av samma 
storlek under dessa tre år. Det uppgår till ungefär 130.000, 122.000 resp. 114.000kr för 2019, 2020 och 
2021. 



 
Åtminstone tre olika faktorer kan ha påverkat antalet övernattande respektive betalande 

husbilar vid ställplats Lahälla säsongen 2021. 
 
För det första genomfördes under våren en utmärkning av 16 platser där fordonen får placeras på 
ställplatsen. Detta arbete utfördes av kommunen och syftet var att få husbilarna att hålla ett ur 
brandsäkerhetssynpunkt acceptabelt avstånd, 4m mellan fordonen. Det visade sig emellertid bli avsevärt 
fler som ställde sitt fordon på platsen och de utmärkta platserna ”glömdes” bort. När beläggningen var 
som störst fanns cirka 25 övernattare på ställplatsen, en överbeläggning med drygt 50%. Ingen 
bevakning av de markerade avstånden skedde. 

210715 övernattade 26 husbilar på ställplats Lahälla, avsedd för 16st 

 
För det andra infördes som ovan nämnts ett nytt avgiftssystem för området vid sjöbodarna. Det var 
fortfarande inte tillåtet att ”campa”, d.v.s. övernatta i sin husbil, men fordonet kunde gratis ställas upp 
vid sjöbodarna i 14 timmar. 

210719 övernattade 25 husbilar på ställplats Lahälla, 8 vid sjöbodarna och 10 på ställplats Lökholmen.  
 
För det tredje tillkom en ny ställplats vid Lökholmen inför säsongen 2021. Detta har troligen i någon 
mån avlastat området vid Lahälla. Beläggningen på denna nya plats är dock inte så stor. Under juli 
månad var antalet övernattande vid Lökholmen knappt 30% av antalet vid Lahälla. För hela 
betalperioden maj – september 2021 var andelen knappt 17% och ungefär samma siffra gäller för hela 
2021. 



Diskussion av problem och förslag 
 
Att alla inte gör rätt för sig är naturligtvis mycket otillfredsställande. Det är fråga om stora summor som 
Sotenäs kommun går miste om. De fasta utgifterna är troligen relativt konstanta. Städning, skyltning, 
vatten och avlopp utföres respektive finnas tillgängligt året om.  Alla som utnyttjar tjänsten ska betala. 
Man kan också lägga ett rättviseperspektiv på problemet. Naturligtvis vill de flesta husbilsägare göra rätt 
för sig. Åtskilliga har t.o.m. frågat om avgift även vintertid, man tycker det är självklart att betala för 
tjänster man utnyttjar. Det är dock många som smiter. Inkomsterna från t.ex. ställplatsen Lahälla hade 
ökat med 30 – 45% under maj-juli om alla betalat.  
Varför fungerar då inte övervakningen? 
Avgiftskontroll skall enligt bevakningspersonalen ske på så sätt att husbilens registreringsskylt jämföres 
med loggen från betalda avgifter. Metoden skulle säkert kunna fungera men förutsätter givetvis att 
tillräcklig tid avsätts så att personalen faktiskt går ur bilen och in på ställplatsen för att kontrollera. 
Att bara passera förbi på gatan körandes i sakta mak kan ha en avskräckande effekt men löser inte 
problemet. Kontrollen bör ske oregelbundet men återkommande med inte alltför stora intervall. 
 
Första slutsatsen blir att kontrollen av att betalning sker måste förbättras. 
 
 
Ställplatserna och intilliggande områden utnyttjas för övernattning i husbil under en stor del av året. 
Servicen är lika bra nästan året om och många husbilsägare har frågat om de inte ska betala när de 
besöker ställplatsen under vintern. Bara genom att på ställplats Lahälla ta upp avgift under april samt 
oktober 2021 hade inkomsterna ökat med 25.000kr.  
Det är ytterst märkligt, för att inte säga orimligt, att det är tillåtet att utnyttja kommunal mark för 
uppställning av en husbil under 7 månader utan att betala medan den som nyttjar samma mark för 
uppställning av en båt omedelbart debiteras hyra! Gäller inte likställighetsprincipen för husbilar? 
 
Andra slutsatsen blir att betalning skall ske åtminstone april-oktober, bäst är 

naturligtvis avgift året om. 
 
 
Övernattning på annan plats än ställplatserna är ett annat sätt att slippa betala. Vid undersökningen har 
konstaterats att även om det finns ledigt utrymme vid Lahälla och Lökholmen så övernattar många på 
icke tillåten plats. Sjöbodsområdet är populäraste platsen att parkera med sin husbil utanför de anvisade 
ställplatserna. 

210721 Övernattande husbilar med solskydd, grill, campingmöbler och anslutning till båtbryggans el. 



210715 Sju husbilar övernattade gratis vid sjöbodarna, sju  övernattade på ställplats Lökholmen och 26 

på stallplats Lahälla. Det fanns alltså gott om plats på den avgiftsbelagda ställplatsen Lökholmen. 

 

Tillsammans med personbilsparkeringen öster om Lahällavägen står området vid sjöbodarna för nästan 
80% av övernattningen på ej tillåten plats. 
Nuvarande system innebär avgift 8-20, första timmen gratis och tillåten parkering av husbilar vid 
sjöbodarna. Man kan som husbilsägare anlända till platsen kl 19, parkera gratis till kl 20 och därefter 
utan avgift hela natten. Följande dag står man gratis mellan kl 8 och 9 och har på så sätt fått 14 timmars 
kostnadsfri  uppställning av husbilen. Ankomsttid kan enkelt anges med en s.k. parkeringsskiva. 

210717 Husbil parkerad utan parkeringsskiva.               210721 Elanslutningar till båtbrygga. 

 
För att undgå betalning och kunna stå längre tid även dagtid är det vanligt att husbilarna struntar i att 
använda parkeringsskivan.  
El får man tillgång till genom att koppla in en sladd till uttagen vid bryggorna, avsedda för båtplats-
innehavare. Det är visserligen inte tillåtet men enkelt. Avståndet till vatten, soptömning och toalett är 
detsamma som för de övernattande på ställplatsen, enda skillnaden är att de som står på ställplatsen 30m 
bort betalar 200kr och de vid sjöbodarna parkerar gratis. 



 
Detta oskick måste snarast bort. Enklast är att ändra bestämmelserna så att vid sjöbodarna får endast 
personbilar klass 1 parkeras. Det finns, som framgått av denna undersökning och av kommunens 
statistik, i princip alltid plats för husbilar på ställplatserna.  
Glädjande nog så utnyttjar redan nu ett antal husbilsägare möjligheten att parkera vid Lökholmen för 
kortare besök på badplatser och restauranger. De övernattar inte på ställplatsen men parkerar där dagtid. 
Detta framgår tydligt vid en jämförelse av kommunens statistik över antal betalande och statistiken över 
antal övernattande. 
 
Ytterligare ett problem med att husbilsägare "campar" och 
övernattar intill sjöbodarna är brandrisken. Vid flera tillfällen 
under säsongen 2021 har det hänt att grillar ställts upp invid 
och mellan sjöbodarna. När sjöbodsägarna upptäckt och 
ifrågasatt tilltaget har ofta husbilsägarna ursäktat sig med att 
det på dessa platser är mera lä och lättare att få fart på elden! 
 
Från kommunalt håll har man vällovligt försökt att bättre 
utnyttja parkeringsytan vid sjöbodarna och bereda plats för fler 
bilar. Detta har skett genom att skapa en passage invid 
sjöbodarna och markera utfarterna till denna. På så vis kan 
man få plats med två rader bilar över nästan hela ytan.  
Tyvärr omintetgörs dock de goda intensionerna av att husbilarna blockerar stora ytor och inte alls 
respekterar skyltningen. Än värre blir problemet  av att ägarna fäller ut soltält och  placerar solstolar, 
bord, grillar och andra campingtillbehör intill bilarna. 

210717 Tre husbilar blockerar utfarten och tar upp sju personbilsplatser. 

 
För att kunna pressa in de stora fordonen parkeras 
ofta husbilarna omedelbart intill sjöbodsväggarna. En 
sjöbodsägare som renoverade sin sjöbod i sommar 
blev utskälld när han bad husbilsägaren flytta 
fordonet för att han, sjöbodsägaren, skulle komma åt 
att måla den nyuppsatta väggen. 
 
Tredje slutsatsen blir att området vid 

sjöbodarna skall reserveras för 

personbilar klass 1 och husbilarna skall 

hänvisas till de ställplatser som finns. 



 
Husvagnar får lika lite som båttrailers 
ställas upp på ställplatserna. (Varför man 
gör skillnad på husbilar och husvagnar är 
jag osäker på. Enligt vissa uppgifter har det 
att göra med brandskydd, men jag vet inte.) 
I alla fall så ställs husvagnar och trailers 
upp dels på Gåsholmen, dels på 
Lahällakajen. Ingendera platsen är tillåten 
uppställningsplats för husvagnar eller 
trailers.  På Gåsholmen tillåts endast 
parkering av personbilar klass 1 i högst 12 
timmar.   
2021 parkerades både husvagnar och 
trailers där flera dygn i sträck. 
Att 12-timmarsbegränsningen inte 
övervakas är ytterligare ett bekymmer.  210802 Husvagnsövernattning på Gåsholmen. 

 
På Lahällakajen och intilliggande gångbana 
bort till Seaportområdet sker också en 
omfattande uppställning av husbilar. 
Många står kvar flera dagar och hindrar då 
både gångtrafik och framför allt den 
verksamhet med isättning och upptagning 
av båtar som sker med truckar och andra 
större fordon. Dessutom blockeras den yta 
som arrenderas av privata företag. 
 
På flera andra områden ställs också 
husbilar upp och övernattning sker. En 
vanlig uppfattning är att om man parkerar 
utanför ställplatsen slipper man betala.  
Naturligtvis beklagligt men ändå lätt att 
beivra då zonparkeringsförbud gäller i hela 
området. Skyltar finns vid infarterna. 

       210615 Övernattning på 28 dygns klass 1 parkering. 
 En återkommande kommentar när 
husbilsägaren gjorts uppmärksam 
på att bilen står på icke-tillåten plats 
är: 
”det är så trångt på ställplatsen”. 
Eller ”det är fullt men vi vill vara 
här i alla fall”. 
 
Är det fullt så är det fullt. 
Kommunen kan omöjligt upplåta 
ännu mer mark och stå på pass för 
husbilsägare. De som är invånare, 
båtägare och skattebetalare i 
Sotenäs kommun skall rimligen ha 
visst företräde!  
      210723 Övernattning utanför ställplats Löholmen. 

 

Fjärde slutsatsen blir att övervakningen av att husbilar parkeras enbart på 

tillåten plats måste förbättras. 



Sammanfattning 
 

2021 har totalt 2696 övernattningar med husbil skett i det undersökta området. Av dessa har 2224 
skett på iordningsställda ställplatser under avgiftsbelagd tid d.v.s. maj - september. 
Inkomsterna har under året varit 314.231kr.  
 

Antalet övernattande på kommunal mark utanför ställplatsen, d.v.s. på mark med campingförbud, 
har under året varit 288st. Av dessa har 205 övernattat under maj – september, avgiftsbelagd tid.  
 

Hela 2/3 av de som övernattat på ej tillåten plats har ställt sina husbilar på parkeringen vid 
sjöbodarna. 
Uppställning av husbilar på denna plats har medfört en omfattande vild camping med brandrisker 
och kraftigt nedsatt framkomlighet för båtägare som skall till eller från sina båtar. 
Husbilsparkeringen vid sjöbodarna tar stora ytor i anspråk vilka kommunen avsett för korttids-
parkering. De tänkta passagerna för till- och utfart blockeras av stora fordon och omsättningen av 
personbilar hindras. 
 

Om alla som under 2021 övernattat inom området betalat, hade kommunens inkomster ökat med 
53% eller 168.353kr. 
Om alla som övernattat på ställplatsen under perioden maj – september betalat hade kommunens 
inkomst ökat med 82.976kr eller 26%. 
Om alla övernattat på ställplatserna och inte i områden med campingförbud hade inkomsten ökat 
med 36.696kr, eller 12%. 
Om avgiftsperioden även omfattat april och oktober torde antalet övernattande ha ökat med 188st 
och inkomsten 33.652kr eller 11%. 
 

Problemen och bristerna vid husbilsuppställningen i området 2019 föranledde undertecknad att 
2020 inlämna ett medborgarförslag som bifölls. 
2021 inlämnades till kommunen en uppföljande rapport om säsongen 2020.  
Flera åtgärder har vidtagits men läget har inte förbättrats. Snarare är det fortsatt kaotiskt med 
bristande kontroll, en alltför begränsad betalperiod,  problemskapande upplåtelse av parkeringsytor 
för husbilar vid sjöbodarna och dålig övervakning.  
Fortfarande går kommunen miste om stora intäkter, fortfarande smiter ett stort antal övernattande 
från avgifterna och fortfarande sker en omfattande camping/övernattning på ej tillåten plats. 
 

Utifrån resultaten av undersökningar och statistik kan fyra slutsatser dras:  
 

Första slutsatsen blir att kontrollen av att betalning sker måste förbättras. 
 

Andra slutsatsen blir att betalning skall ske åtminstone april-oktober, bäst är naturligtvis 

avgift året om. 
 

Tredje slutsatsen blir att området vid sjöbodarna skall reserveras för personbilar klass 1 och 

husbilarna skall hänvisas till de ställplatser som finns. 
 

Fjärde slutsatsen blir att övervakningen av att husbilar parkeras enbart på tillåten plats 

måste förbättras. 
 
 

Husbilsparkeringen vid småbåtshamnen i Hunnebostrand fungerar otillfredsställande. Att komma 
tillrätta med problemen är angeläget men knappast besvärligt, endast begränsade insatser krävs. 
Det är därför min förhoppning att åtgärder snarast vidtas för att förbättra situationen. 
 
 
Hunnebostrand 2022 01 31 
Tony Åkesson 



Datum Veckodag Ställplats Vid sjöbodaPersonbil k GåsholmenStällpl LökhoBet.stat Övr ytor
01-jan fre 1
02-jan lör
03-jan sön
04-jan mån
05-jan tis
06-jan ons
07-jan tors
08-jan fre
09-jan lör 1
10-jan sön
11-jan mån
12-jan tis
13-jan ons 1
14-jan tors 1
15-jan fre
16-jan lör 1
17-jan sön
18-jan mån
19-jan tis
20-jan ons
21-jan tors
22-jan fre
23-jan lör
24-jan sön
25-jan mån
26-jan tis
27-jan ons
28-jan tors
29-jan fre
30-jan lör
31-jan sön

5 0 0 0 0 0
01-feb mån 1
02-feb tis 1
03-feb ons 1
04-feb tors
05-feb fre
06-feb lör
07-feb sön
08-feb mån
09-feb tis
10-feb ons
11-feb tors
12-feb fre
13-feb lör
14-feb sön
15-feb mån
16-feb tis
17-feb ons



18-feb tors
19-feb fre 1
20-feb lör 2
21-feb sön 2
22-feb mån 1 1
23-feb tis 1
24-feb ons
25-feb tors
26-feb fre
27-feb lör 1
28-feb sön

5 0 7 0 0 0
01-mar mån 1
02-mar tis 2
03-mar ons 2
04-mar tors 3 1
05-mar fre 2 3
06-mar lör 2
07-mar sön 1
08-mar mån
09-mar tis
10-mar ons
11-mar tors
12-mar fre 2 1
13-mar lör 1 3
14-mar sön 1
15-mar mån
16-mar tis 1
17-mar ons
18-mar tors
19-mar fre 3
20-mar lör 1 1 2
21-mar sön
22-mar mån
23-mar tis
24-mar ons
25-mar tors
26-mar fre
27-mar lör
28-mar sön
29-mar mån
30-mar tis
31-mar ons 1

15 0 16 0 1 2
01-apr tors 2 1
02-apr fre 5 1 1
03-apr lör 7 3 1
04-apr sön 5 3 1
05-apr mån 1
06-apr tis 1



07-apr ons 2 1
08-apr tors 2 1
09-apr fre 3 2 3
10-apr lör 2 2
11-apr sön
12-apr mån
13-apr tis
14-apr ons
15-apr tors
16-apr fre 6 3
17-apr lör 4 1 3 1
18-apr sön 3
19-apr mån 3 2
20-apr tis 3 1
21-apr ons 1
22-apr tors 2 1
23-apr fre 2 2
24-apr lör 1 3 1
25-apr sön
26-apr mån
27-apr tis 1 1
28-apr ons 2 3
29-apr tors 4 3 1
30-apr fre 5 2 1

66 12 27 2 4 5
01-maj lör 4 1
02-maj sön 1
03-maj mån 1
04-maj tis 2
05-maj ons 3
06-maj tors 1
07-maj fre 1 1 1
08-maj lör 1
09-maj sön 1
10-maj mån 2
11-maj tis 4
12-maj ons 4 1
13-maj tors 8 1
14-maj fre 11 2 1
15-maj lör 5 1
16-maj sön 3
17-maj mån 1
18-maj tis 2
19-maj ons 1
20-maj tors 1
21-maj fre 3
22-maj lör 9
23-maj sön 5
24-maj mån 2
25-maj tis 2



26-maj ons 5
27-maj tors 5
28-maj fre 8
29-maj lör 11 1
30-maj sön 4
31-maj mån 9

120 2 1 4 0 3
01-jun tis 7 0
02-jun ons 11 0
03-jun tors 13 0
04-jun fre 15 1 0
05-jun lör 11 1 0
06-jun sön 7 0
07-jun mån 8 1 0
08-jun tis 9 0
09-jun ons 8 0
10-jun tors 9 0
11-jun fre 15 1 1
12-jun lör 15 1 0
13-jun sön 11 2
14-jun mån 12 0 1
15-jun tis 11 0 1
16-jun ons 14 0
17-jun tors 13 0
18-jun fre 12 1 1 0
19-jun lör 13 1 1 1
20-jun sön 5 1 0
21-jun mån 11 1 0
22-jun tis 6 0
23-jun ons 15 0
24-jun tors 15 1 0
25-jun fre 16 1 1
26-jun lör 16 2 3 7
27-jun sön 14 0
28-jun mån 16 1
29-jun tis 14 1
30-jun ons 15 0

357 0 3 4 11 2
01-jul tors 16 1 0
02-jul fre 22 2 2
03-jul lör 21 3 5
04-jul sön 19 2 3
05-jul mån 16 2 3
06-jul tis 18 5 5
07-jul ons 20 1 2
08-jul tors 21 3 3
09-jul fre 22 3 1 1 6
10-jul lör 18 1 1 2 3
11-jul sön 17 1 1 1 2
12-jul mån 23 1 1 11 11



13-jul tis 24 8 1 11 14
14-jul ons 26 8 1 10 10
15-jul tors 26 7 1 7 11 1
16-jul fre 26 7 1 12 13 1
17-jul lör 25 8 1 10 12 1
18-jul sön 26 6 2 4 4
19-jul mån 25 4 1 10 10
20-jul tis 26 5 13 14
21-jul ons 24 8 15 14 2
22-jul tors 20 8 1 11 13 1
23-jul fre 23 7 2 12 15
24-jul lör 21 8 13 13 1
25-jul sön 22 5 12 18 1
26-jul mån 20 5 6
27-jul tis 22 3 3
28-jul ons 20 1 4 4
29-jul tors 18 3 3
30-jul fre 19 2 5
31-jul lör 19 2 3

665 96 0 15 193 8
01-aug sön 14 4
02-aug mån 21 1 1
03-aug tis 23 1 10 9 3
04-aug ons 23 7 10 11 3
05-aug tors 22 2 11 11
06-aug fre 18 1 10 10
07-aug lör 20 1 2 4
08-aug sön 15 0 3
09-aug mån 16 3 3
10-aug tis 12 2 1
11-aug ons 18 3 3
12-aug tors 15 1 3 6
13-aug fre 14 1 1 1
14-aug lör 14 3 2
15-aug sön 12 2 2
16-aug mån 12 0
17-aug tis 11 1 0
18-aug ons 21 1 1 1
19-aug tors 21 1 5 5
20-aug fre 25 7 8
21-aug lör 26 5 7
22-aug sön 25 8 8 1
23-aug mån 15 5 5 1
24-aug tis 15 2 2 1
25-aug ons 13 0
26-aug tors 13 1 1
27-aug fre 18 1 1
28-aug lör 24 7 2
29-aug sön 12 1
30-aug mån 13 2 2



31-aug tis 13 3 4
534 21 3 1 100 12

01-sep ons 21 1 4 2 2
02-sep tors 21 4 4 2
03-sep fre 21 1 4 3 3
04-sep lör 17 1 0
05-sep sön 14 0
06-sep mån 8 1 1
07-sep tis 5 0
08-sep ons 7 1 0
09-sep tors 6 2 0
10-sep fre 5 1 0
11-sep lör 7 1 1 0
12-sep sön 6 2 0
13-sep mån 1 1 0
14-sep tis 10 0
15-sep ons 4 1 0
16-sep tors 7 1 0
17-sep fre 9 1 0
18-sep lör 10 0
19-sep sön 7 1 0
20-sep mån 5 1 0
21-sep tis 1 0
22-sep ons 1 0
23-sep tors 2 0
24-sep fre 5 1 0
25-sep lör 14 2 2
26-sep sön 4 2 2
27-sep mån 4 0
28-sep tis 4 0
29-sep ons 2 0
30-sep tors 2 0

230 15 14 1 14 0
01-okt fre 2
02-okt lör
03-okt sön
04-okt mån 2
05-okt tis 1
06-okt ons 2
07-okt tors 2
08-okt fre 3
09-okt lör 5 1
10-okt sön 2
11-okt mån 2
12-okt tis 4
13-okt ons 2
14-okt tors
15-okt fre 3
16-okt lör 1
17-okt sön 2



18-okt mån
19-okt tis
20-okt ons 2
21-okt tors 5
22-okt fre 5
23-okt lör 4
24-okt sön 4
25-okt mån 1 1
26-okt tis 1
27-okt ons 1
28-okt tors 2
29-okt fre 5
30-okt lör 5
31-okt sön 2

69 1 1 0 1 0
Datum Veckodag Ställplats Vid sjöbodaPersonbil k GåsholmenStällpl Lerá Övr ytor

01-nov mån
02-nov tis 1
03-nov ons 1
04-nov tors 1 1
05-nov fre 2
06-nov lör 2
07-nov sön 2
08-nov mån
09-nov tis
10-nov ons 1
11-nov tors 1
12-nov fre 2
13-nov lör 1
14-nov sön
15-nov mån
16-nov tis 1
17-nov ons
18-nov tors
19-nov fre 2
20-nov lör 2
21-nov sön
22-nov mån
23-nov tis
24-nov ons 1
25-nov tors 1
26-nov fre
27-nov lör
28-nov sön
29-nov mån
30-nov tis

01-dec ons
02-dec tors
03-dec fre



04-dec lör
05-dec sön
06-dec mån
07-dec tis 1
08-dec ons
09-dec tors
10-dec fre
11-dec lör
12-dec sön
13-dec mån 1
14-dec tis 1
15-dec ons 1
16-dec tors
17-dec fre
18-dec lör
19-dec sön
20-dec mån
21-dec tis
22-dec ons
23-dec tors
24-dec fre
25-dec lör
26-dec sön
27-dec mån
28-dec tis
29-dec ons 1
30-dec tors 1
31-dec fre
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Kommentar





Månad Ställplats Vid sjöbodaPersonbil k GåsholmenStällpl Lerá Övr ytor Kommentar
Jan 5 0 0 0 0 0
Feb 5 0 7 0 0 0
Mar 15 0 16 0 1 2
Apr 66 12 27 2 4 5
Maj 120 2 1 4 0 3
Jun 357 0 3 4 11 2
Jul 665 96 0 15 148 8
Aug 524 21 3 1 91 12
Sep 230 15 14 1 11 0
Okt 69 1 1 0 1 0
Nov
Dec

2056 147 72 27 267 32 2601



5 0 0 0 0 0
5 0 7 0 0 0

15 0 16 0 1 2
66 12 27 2 4 5

120 2 1 4 0 3
357 0 3 4 11 2
665 96 0 15 148 8
524 21 3 1 91 12
230 15 14 1 11 0

69 1 1 0 1 0
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KSTU § 86  Dnr 2023/148 

 
Medborgarförslag - Åtgärda problem med övernattande husbilar 
 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Tony Åkesson gällande att åtgärda problem med 
husbilsparkering i Hunnebostrand. 
 
Förvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget till den del som avser namn 
på de aktuella parkeringsplatserna och anser medborgarförslaget i övriga delar som besvarat.  

Beskrivning av ärendet 

Förslagsställaren yrkar att övervakningen förbättras avseende bland annat avgiftskontroll, 
brandskydd och felparkering. Vidare föreslås att ställplatserna ska vara avgiftsbelagda året om, att 
vissa parkeringsytor ska reserveras för personbilar klass 1 samt att ställplatserna vid Lahälla och 
Lökholmen namnges som ställplats Lahälla och ställplats Lökholmen. Till stöd för sina yrkanden 
har förslagsställaren upprättat en handling - Rapport från undersökning av husbilsparkeringen vid 
småbåtshamnen i Hunnebostrand säsongen 2021. 
 
Förslaget är i linje med kommunens löpande arbete avseende bland annat taxor, parkeringsregler 
och parkeringsövervakning. 
 
Förvaltningen bedömer att skäl saknas för kommunen att besluta om namn på de aktuella 
anläggningarna. 

Beslutsunderlag 

Utvecklarens tjänsteutlåtande 2023-11-01 

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsens tekniska utskott föreslår Kommunstyrelsen att anse medborgarförslaget som 
besvarat.  

Beslutet skickas till 

Kommunfullmäktige 
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Sotenäs kommun 
Parkgatan 46, 456 80 Kungshamn | 0523-66 40 00 | info@sotenas.se | www.sotenas.se 
 

 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2023-11-01 KA 2023/000148 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Håkan von Dolwitz 
hakan.von.dolwitz@sotenas.se 
Utvecklare 
 

Medborgarförslag - Åtgärda problem med husbilsparkering i 
Hunnebostrand 
 

Sammanfattning 
Det har inkommit ett medborgarförslag från Tony Åkesson om att åtgärda problem med 
husbilsparkering i Hunnebostrand. 
 
Förvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget till den del som 
avser namn på de aktuella parkeringsplatserna och anser medborgarförslaget i övriga delar 
som besvarat.  

Beskrivning av ärendet 
Förslagsställaren yrkar att övervakningen förbättras avseende bland annat avgiftskontroll, 
brandskydd och felparkering. Vidare föreslås att ställplatserna ska vara avgiftsbelagda året 
om, att vissa parkeringsytor ska reserveras för personbilar klass 1 samt att ställplatserna vid 
Lahälla och Lökholmen namnges som ställplats Lahälla och ställplats Lökholmen. Till stöd 
för sina yrkanden har förslagsställaren upprättat en handling - Rapport från undersökning 
av husbilsparkeringen vid småbåtshamnen i Hunnebostrand säsongen 2021. 
 
Förslaget är i linje med kommunens löpande arbete avseende bland annat taxor, 
parkeringsregler och parkeringsövervakning. 
 
Förvaltningen bedömer att skäl saknas för kommunen att besluta om namn på de aktuella 
anläggningarna. 

Konsekvensbeskrivning 

Regelverk  

Regler för parkeringsövervakning på allmän plats framgår av lag (1987:24) om kommunal 
parkeringsövervakning m.m. samt lag (1976:206) om felparkeringsavgift.  
 
Lag (1957:259) om rätt för kommun att ta ut avgift för vissa upplåtelser av offentlig plats, 
m.m. reglerar kommunernas möjlighet att ta ut avgift för parkering. 
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Sotenäs kommun 
Parkgatan 46, 456 80 Kungshamn | 0523-66 40 00 | info@sotenas.se | www.sotenas.se 
 

Kommunerna meddelar lokala trafikföreskrifter om bland annat parkering. Bestämmelser 
finns i Trafikförordningen (1998:1276). I Sotenäs kommun beslutas lokala 
trafikföreskrifter av Byggnadsnämnden enligt nämndens reglemente. 
 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget som besvarat.  

Beslutsunderlag 

• Medborgarförslag - Åtgärda problem med husbilsparkering i Hunnebostrand 
2023-01-31 

• Bilaga - Rapport från undersökning av husbilsparkeringen vid småbåtshamnen i 
Hunnebostrand säsongen 2021 (Upprättad av förslagsställaren 2022-01-31)  

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
 

  
Håkan von Dolwitz Eveline Karlsson 
Utvecklare Samhällsbyggnadschef 
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KF § 9   Dnr 2023/000131 

Inkomna motioner och medborgarförslag 

Sammanfattning 

1. Motion från Yngve Johansson (MP) angående utsiktsplats vid Smögenbron  
2. Motion Yngve Johansson (MP) om ny vision för Sotenäs kommun 
3. Motion från Mikael Sternemar (L), Michael Sandberg (L) om kommunal farmaceut 
4. Motion från Mikael Andersson (DemR), Camilla Jansson (DemR) ang. personalboende. 
5. Medborgarförslag från Tony Åkesson om att åtgärda problem med husbilsparkering i 

Hunnebostrand. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar motionerna 1-4 till Kommunstyrelsen för beredning. 
 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslaget till Kommunstyrelsen för beredning och 
beslut. 
 
 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
  





Här kan du ladda upp en fil

Rapport om husbilsuppställningen inom Lahällaområdet 2022.pdf
2022 Husbilsstatistik Lahälla original.xlsx

1/31/2023 

 



Rapport från undersökning av 

husbilsparkeringen i Lahällaområdet i 

Hunnebostrand säsongen 2022 
 
Inledning 
 
Sammanställningen och utvärderingen av 2022 års statistik för husbilsparkeringen inom 
hamnområdet vid småbåtshamnen i Hunnebostrand är klar. Den här säsongen har ännu fler 
husbilar övernattat här men glädjande nog har antalet betalande också ökat.  
Emellertid kvarstår de problem som påtalats tidigare år. Dessa är bland annat överbeläggning, 
utebliven betalning, felparkering, brandrisker och märkligt system vad gäller avgift för 
utnyttjande av kommunal mark. Namnen på ställplatserna bör också korrigeras i kommunens 
redovisning. 
 
Under säsongen 2022 har mönstret vad gäller övernattningar varit det samma som tidigare. På 
ställplats Lahälla finns de husbilar som gärna står uppställda flera dagar. På ställplats 
Lökholmen finns de som stannar över natten eller för några timmar. 
Ett stort antal husbilar parkeras för övernattning på ej tillåten plats. Detta innebär ökad 
brandrisk och minskade kommunala intäkter då utgifterna är konstanta. På ställplats Lökholmen 
finns så gott som alltid ledig kapacitet, ändå ställs husbilar på ej tillåten plats. 
Nytt för i år är att kommunen stängde av elektriciteten i hamnområdet i början av november. 
Detta fick ett omedelbart genomslag i hur många husbilar som övernattar. När gratisströmmen 
försvann minskade antalet övernattande husbilar till under en tredjedel av föregående år. 
 
Statistiken i rapporten tar fasta på antalet övernattande husbilar och var de parkerats. Efter årets 
slut jämförs det noterade antalet med statistik från kommunen, i vilken antal betalande 
registrerats. Därefter har en jämförelse gjorts mellan förväntade och faktiska inkomster samt 
mellan olika år. 
Resultaten belyses ur olika aspekter, problem påtalas och förslag till förbättringar ges. För att 
öka tydligheten har i diskussionsavsnitten använts ett stort antal diagram. Innehållet i dessa 
utgår givetvis från det grundmaterial som tillställts kommunen från 2019 och framåt.  
 
Denna rapport har följande indelning: 

1 Inledning 
2 Metod 
3 Resultat med kommentarer 

a Antal övernattande  
b Ekonomiska aspekter 
 * Andel och antal ej betalande 
 ** Var finns de som inte betalar? 
 *** Vilka summor går kommunen miste om? 
c Jämförelse av åren 2020 - 2022 

4 Avslutande resonemang och förslag 
5 Sammanfattning 

 
Jag hoppas att det arbete som lagts ned på att ta fram denna statistik och därpå följande 
slutsatser, skall komma Sotenäs kommun till nytta i det fortsatta arbetet för kommuninvånarnas 
bästa.



 
Metod 
 
I sex olika områden i närheten av hamnområdet vid Lahälla i Hunnebostrand har antalet övernattande 
husbilar noterats på samma sätt som tidigare år. 
Detta innebär att övernattande husbilar har räknats någon gång mellan klockan 21 och 23 på kvällen. 
 
Vad gäller uppställning vid sjöbodarna har naturligtvis inte tillfälliga besökare medräknats i statistiken. 
Endast de husbilar som kopplats in på elnätet och/eller ställt ut möbler samt funnits kvar till nästa dag 
har noterats. De har alltså ”övernattat under campingliknande former” eller varit uppställda mer än 12 
timmar. 
 
I statistiken har inte heller de husbilar som tillfälligt "felparkerat" på områden avsedda för personbil 
klass 1 tagits med. Bara de som "campat" i ett eller flera dygn finns medräknade.  
 
Naturligtvis har ett antal bilar kommit och gått utan att noteras, de med sen ankomst och tidig avfärd.  
 
Redan nu bör en kommentar om ordval inflikas. Jag använder begrepp som ”övernattande husbilar”, 
”antal övernattande”, antal betalande” och liknande. Hela tiden avses husbilar som parkerats för 
övernattning. Jag tror att innebörden är självklar även om begreppen ibland blir oegentliga. Det blir 
emellertid väldigt omständligt att istället för ”övernattande husbil” skriva ”ägare till husbil som 
parkerats för att övernattning skall ske”. 
 
Vad gäller ställplatserna kallar jag konsekvent ställplatsen på Lahälla för ”ställplats Lahälla”. 
Ställplatsen vid Lökholmen kallar jag ”ställplats Lökholmen”. Kommunens benämningar i 
betalstatistiken är emellertid avvikande och förvirrande och bottnar troligen i okunskap om vilka namn 
som de olika platserna egentligen har. Glädjande är dock att på den nya informationstavlan vid 
Lökholmen står: ”Välkommen till Lökholmens parkering.” 
 
De sex områdena där räkning av husbilar skett är:  
Ställplats Lahälla - ställplatsen vid småbåtshamnen Lahälla, används vintertid för båtuppställning.  
Ställplats Lökholmen - ställplatsen vid Lökholmsvägen, iordninggjord inför säsongen 2021. 
Sjöbodarna - parkeringen närmast sjöbodarna, avgift 8 – 20, ej första timmen, husbilar och personbilar. 
Personbilsparkering - här avses parkeringsytan öster om Lahällavägen, endast personbilar klass 1 
tillåts parkera i detta område. 
Gåsholmen - parkeringen endast avsedd för personbil klass 1 högst 12 timmar. 
Övriga områden - kajer, naturområden, gångbanor m.m. i anslutning till hamnområdet vid 
småbåtshamnen Lahälla. Inom samtliga dessa ”övriga områden” råder generellt parkeringsförbud utom 
på anvisad plats. Skyltar om zonparkeringsförbud finns uppsatta på tillfarterna till hamnområdet.  
I kategorin ”övriga områden” har också registrerats de övernattande husbilar som placerats på 
parkeringar som är reserverade för långtidsuppställning av personbilar klass 1. 
 
Dygnsstatistiken för antal övernattande har, liksom tidigare år, tillställts kommunen som en Excel-fil. I 
denna rapport anges bara en sammanfattning samt de siffror som ligger till grund för diskussion, 
slutsatser och yrkanden. 
 
Från Sotenäs kommun har Daniel Jarnrot vänligt tillhandahållit statistik över antal betalande och 
sammanlagda inkomster månad för månad. I den ekonomiska jämförelsen har dessa uppgifter räknats 
om till antal övernattningar, alltså antas här att det är dygnsavgifter som avses. Kommentar om detta 
finns nedan i diskussionen. 
Observera att betalning enligt kommunala beslut endast skall erläggas under perioden 1 maj - 30 
september. 
Avgiften för besökande har varit 200kr/dygn eller 25kr/timma inklusive moms. I kommunens siffror 
anges dock intäkterna exklusive moms, varför denna redovisningsform använts genomgående i hela 
denna undersökning. Momsen för camping är 12%. 



Resultat med kommentarer 
 
Antal övernattande 2022 
 

Antal övernattande husbilar i olika områden 2022 redovisade månadsvis 

Månad 
Ställpl 
Lahälla 

Betalande 
Lahälla 

Vid 
sjöbod 

P bilar 
klass1 

Gåshol-
men 

Ställpl 
Lökhol 

Betalande 
Lökholm 

Övr 
omr. Kommentar 

Jan 3                 

Feb 2         2   4   

Mars 1     7   2   2   

April 100     88   11       

Maj 131 96 36 17   3 12 1  Avgift 

Juni 371 367 9 6 2 11 30 3  Avgift 

Juli 704 661 71 9 5 211 261 5  Avgift 

Aug 578 568 6 12 6 93 108 15  Avgift 

Sept 239 229 6 10 2 5 9 1  Avgift 

Okt 38 0 1 17 1 2 0 0   

Nov 4 0 0 3 0 1 0 0 El stängs 7 nov 

Dec 1 0 0 0 0 0 0 0   

                    

Summa 2172 1921 129 169 16 341 420 31   

 
Ovanstående tabell har bearbetats och olika jämförelser gjorts. För att tydliggöra resultaten presenteras 
tabellens innehåll och bearbetade resultat i form av diagram som kommenteras och diskuteras. 
 
 

 
 
Antalet övernattande husbilar varierar stort under året. I diagrammet ovan redovisas antalet övernattande 
på ställplats Lahälla med blå stapel och ställplats Lökholmen med grön stapel. Antalet övernattande i 
övriga områden, d.v.s. där ingen övernattning får ske, har redovisats med en röd stapel. 



  
Ställplats Lahälla var den helt dominerande övernattningsplatsen även 2022. Mer än 75% av alla 
övernattningar lokaliserades hit. Oavsett om man ser till hela året, diagrammet ovan till vänster, eller 
bara tittar på betalperioden, maj – september, i diagrammet ovan till höger, ser man samma mönster, 
nämligen att mer än 3/4 av alla övernattande husbilar parkerades på ställplats Lahälla. 
Ställplatsen har, enligt uppgift, 16 platser uppmärkta utifrån de krav på avstånd mellan fordonen som 
finns. Av brandskyddsskäl skall avståndet mellan husbilarna vara 4 meter. Överbeläggning är dock mer 
regel än undantag och ett stort antal dygn sommartid finns upp till 25 husbilar uppställda på platsen. 
Populariteten beror på tillgången till elektricitet och toalett samt närheten till vattnet. Denna ställplats 
används mycket ofta för längre vistelser, i dagar eller till och med veckor i sträck.  
Om man jämför de två diagrammen ovan finns dock några små skillnader i fördelningen mellan olika 
uppställningsplatser för helår respektive under betalsäsong. Tydligast är att personbilsparkeringen, det 
lila fältet, har en större andel av de övernattande utanför betalsäsongen. Inte så konstigt då området 
erbjuder närhet till toaletter och möjlighet att ansluta till el. 

220729 Ställplats Lahälla med personbilsparkeringen klass 1 i förgrunden. 24 husbilar övernattar, på ställplatsen finns 

16 markerade platser så överbeläggningen är vid detta tillfälle 50%. 



Ställplats Lökholmen hade säsongen 2022 bara sjundedelen av antalet övernattande på ställplats 
Lahälla, eller 341 respektive 2173. Inte någon gång under hela året var alla platser upptagna. En prydlig 
informationstavla visar var uppställning skall ske på de 15 platserna. Vid Lökholmen saknas möjlighet 
till elanslutning och det finns inte heller toaletter i närheten. Dessutom är avståndet till badplatsen 
avsevärt större än vid ställplats Lahälla.  
Statistiken visar att många betalar avgift här utan att övernatta. Parkering sker bara några timmar, 
kanske för att besöka bad eller restauranger. De som övernattar stannar bara någon natt. Blir det ledig 
plats vid ställplats Lahälla flyttar de dit.  
Att det oftast är fråga om kortare parkeringstid på ställplats Lökholmen framgår också av det faktum att 
den genomsnittliga erlagda avgiften är avsevärt lägre än vid ställplats Lahälla. Mer om detta i avsnittet 
om inkomster. 
Under 10 av årets 12 månader övernattade fler husbilar på ej tillåten plats än på ställplats Lökholmen. 
Endast under juli och augusti översteg antalet övernattande på denna ställplats de ”illegalt” parkerade. 
Troligen berodde detta på att personbilsparkeringen vid Lahällavägen och p-platsen vid sjöbodarna 
under dessa månader ofta var fullparkerade av personbilar. 
Även möjligheten att ansluta till el torde bidra till att många ofta väljer att parkera ”illegalt” vid 
sjöbodarna eller personbilsparkeringen istället för att stå på den tillåtna ställplatsen vid Lökholmen, där 
elanslutning saknas. 
 
Området vid sjöbodarna är liksom tidigare år mycket populärt för icke tillåten övernattning. Självklart 
beror detta på tillgången till ”gratis” elektricitet (man kopplar olovandes in sig på eluttagen vid 
bryggorna) och närhet till toaletter. Enligt det nuvarande parkeringssystemet är det tillåtet att parkera sin 
husbil här 14 timmar gratis. Avgift skall erläggas kl. 8 – 20, första timman gratis. Man kan anlända kl. 
19 och utnyttja en timmas gratisparkering, stå gratis kl. 20 – 8 och därefter utnyttja en timmas 
gratisparkering kl. 8 – 9 påföljande dag. Alltså parkera 14 timmar utan att betala. 

Man får dock inte "campa", 
dvs. palla upp bilen, använda 
möbler utanför bilen etc. 
2022 minskade faktiskt antalet 
övernattande inom detta 
område. En orsak kan vara att 
kommunens personal genom 
anslag markerade att 
elanslutningarna vid 
bryggorna endast fick 
användas av 
båtplatsinnehavare. 
Vintertid används området för 
båtuppställning. 



Personbilsparkeringen öster om Lahällavägen ligger intill ställplats Lahälla. Den är endast avsedd för 
personbilar klass 1, dvs. vanliga personbilar. Området används dock i stor omfattning under för- och 
eftersäsong, mars - april samt september - oktober för uppställning och övernattning med husbilar och 
husvagnsekipage. Även här är det nära till elanslutningar liksom till toaletter.  
Från midsommar och fram till i augusti är platsen oftast helt fullparkerad med personbilar. Dessa tillhör 
till viss del båtägare men framför allt sommarboende i intilliggande bostadsområden.  
Vintertid används området för båtuppställning. 

Gåsholmens parkering är endast avsedd för 
personbilar i högst 12 timmar men används ändå 
ibland av husbilar. Badplats finns i omedelbar 
närhet liksom sjösättningsramp. Därför parkeras 
båttrailers ofta här, ibland i dagar eller veckor i 
sträck. 
Vintertid används området för båtuppställning. 

220711 Gåsholmen. Samtidigt var samtliga platser lediga 

på ställplats Lökholmen. 

 
Övriga ytor som utnyttjas av husbilar för icke 
tillåten övernattning är fr.a. Lahällakajen samt 
intilliggande gångbanor. Här råder totalt 
parkeringsförbud liksom i hela området utom på 
markerade platser. Här kör kranar och truckar alla 
tider på dygnet. Det är ett industriområde. 

                     220725 Lahällakajen Gott om plats fanns på Lökholmen. 
 

Uppställning av husbilar på dessa ”övriga områden” kan alltså bli ett mycket stort problem, även om 
antalet parkerade bilar inte är så stort. Då parkering sker på Lahällakajen blockeras tillgängligheten för 
den verksamhet som är kopplad till kajområdet. Det är fråga om sjösättning och upptagning av båtar, de 
senare är ofta av akut karaktär. Efter att husbilen parkerats går ägaren kanske och badar eller går på 
restaurang och ingen kan flytta bilen vid en nödsituation. 

När det dessutom oftast finns platser 
tillgängliga på ställplats Lökholmen blir 
det ännu mer oacceptabelt att husbilar 
ställs upp inom kajområdet. 
 
Diagrammet till vänster visar hur 
husbilsuppställningen 2022 fördelats på 
de ej tillåtna platserna.   
Parkeringen vid personbilsparkeringen 
samt vid sjöbodarna är helt dominerande. 
298 av 345 övernattningar sker på dessa 
platser. 
 
Som också framgår tydligt av diagram 
längre fram i texten dominerar 
uppställning på personbilsparkeringen 
under för- och eftersäsong, medan 
övernattning vid sjöbodarna, på 
Gåsholmen resp. på övriga platser är 
vanligast under högsäsong. 



 
Andra platser utanför Lahällaområdet 
som brukar utnyttjas av husbilar för 
övernattning har inte tagits med i denna 
undersökning. 
Ofta sker övernattning på 
parkeringsplatserna vid Hästedalens 
badplats. Här får endast personbilar 
klass 1 parkeras, uppställning och 
övernattning av husbilar är ej tillåten.  
Emellertid är det mer regel än undantag 
att så sker. Tillgång till toaletter finns 
vid badplatsen. 
 
 
220709 Husbilar på parkeringen vid 

Hästedalens badplats. 

 

 

220219 Vid Jönseröbron              220720 Parkeringen Norra Kajen 

 

Under för- och eftersäsong parkerar/övernattar en del vid båtupptaget intill Jönseröbron. Sommartid är 
platsen oftast helt utnyttjad av personbilar men i mån av plats förekommer husbilsuppställningar även 
här liksom på Södra Kajen.  
Den vanligaste övernattningsplatsen utanför Lahällaområdet är troligen på Norra Kajen. Här gäller 
samma parkeringsregler som vid sjöbodarna på Lahälla. Upp till 14 timmars fri parkering sommartid 
och resten av året ingen avgift. 
Att parkeringsrutorna är alldeles för små för husbilarna så att två husbilar kräver tre rutor i bredd och 
dessutom stor yta utanför rutan på längden är ett stort bekymmer. 
 

I Ulebergshamnsområdet utnyttjas flera 
parkeringar vid hamnområdet för 
övernattning. Både vid kajen och på 
personbilsparkeringarna står det ofta 
husbilar. Skyltning finns både vid kajen 
och närmare Strandhamn men 
övervakningen fungerar inte här heller. 
 
 
 
 
 
220918 Parkering vid Strandhamnsvägen  



Ekonomiska aspekter på husbilsuppställningen 2022 
 
I detta avsnitt redovisas och diskuteras resultat som kan kopplas till kommunens inkomster och hur de 
skulle kunna ökas. Utgifterna är fasta, städning, markberedning, renhållning o.s.v. Däremot kan 
inkomstsidan förbättras och på så sätt öka det eventuella netto som skulle kunna komma från alla dessa 
övernattande husbilar.  
 
Bakgrunden till följande resonemang är dels rent ekonomisk, dels finns en viktig rättviseaspekt.  
För det första är det förstås bra att kommunens inkomster ökar utan att vi som bor här drabbas av 
ökande utgifter.  
För det andra måste alla som nyttjar ett utbud vara medvetna om kopplingen till kostnader för 
detsamma. Någon får alltid betala. 
För det tredje är det orimligt att kommuninvånare och/eller båtplatsinnehavare betalar kostnader som 
orsakas av tillfälliga gäster i husbil.  
För det fjärde är det helt orimligt att uppställning av husbilar, ibland med elanslutning/förbrukning, är 
gratis medan det kostar att hyra samma plats för att lägga upp en båt vintertid. 
 
Andel och antal ej betalande 
 
Andelen betalande har ökat under 2022 jämfört med 
tidigare år. Mycket återstår dock att göra.  
Som framgår av diagrammet till höger är det ungefär 
en femtedel av alla husbilar som övernattar utan att 
betala något till kommunen. 
Av dessa övernattar de flesta på ej tillåten plats, 
d.v.s. utanför ställplatsen. 
Räknar man ”åt andra hållet” skulle inkomsterna 
kunna öka med 25% om alla betalade under hela året. 
Här bör noteras att kommunen, trots tidigare 
framförda förslag från undertecknad, valt att inte ta 
betalt av övernattande husbilar under månaderna 
oktober till och med april.  
Många av husbilsägarna har under årens lopp 
spontant reagerat på att de inte behöver betala. 
Naturligtvis vill de flesta göra rätt för sig. Varför 
skall de inte få det? 
Vem som står på ställplatsen är lätt att ha koll 
på. Det måste vara enklare än att veta vilka båtar 
som läggs upp, eller hur? 
 
Genom att varje månad undersöka hur många 
husbilar som inte betalar och var de parkerats 
kan man få fram diagrammet till vänster.  
Här framgår också tydligt vilka månader som 
skulle kunna ha ökat kommunens inkomster allra 
mest. Under april månad, då kommunen alltså 
inte vill ha betalt, var det 200 som övernattade 
”gratis” och av dessa mer än 100 på ställplatsen.  
Betalperioden omfattar maj t.o.m. september. 
Mycket positiv är statistiken för juni 2022 då 
nästan alla betalade. Endast 24 av 402, eller 
knappt 6%, struntade i att betala. Desto tråkigare 
är värdena för maj och juli, då sammanlagt 222 
av 1194, nästan 19%, av husbilarna smet från 
betalningen. Här undrar man ju hur 
övervakningen fungerat. 



 
Var finns de som inte betalar? 

I cirkeldiagrammet till vänster ser man var ”icke betalande” föredrar att parkera sina bilar. Liksom ifjol 
är antalet som inte betalar störst på ställplats Lahälla. Därefter följer personbilsparkeringen och så 
parkeringen vid sjöbodarna. Vid alla dessa platser finns möjlighet till elanslutning. 
Om man kompletterar underlaget med information om när övernattningen skedde kan man få fram 
diagrammet till höger. Det framgår då tydligt att ställplatsen och den närliggande 
personbilsparkeringen är de populärast övernattningsplatserna under peroiden oktober - april. För 
denna tid är det fråga om 264 övernattningar enbart på dessa två platser. Under betalsäsongen maj – 
september var det drygt 100 stycken som inte betalade på ställplats Lahälla.  
Vad gäller parkeringen intill sjöbodarna och på Gåsholmen sker all övernattning där under 
betalsäsongen. Ställplats Lahälla är oftast fullbelagd men vid ställplats Lökholmen finns det nästan alltid 
ledigt utrymme. Husbilsägarna föredrar dock att stå gratis på icke tillåten plats i stället för att betala.  
 
I diagrammet är det negativa värdet för ställplats Lökholmen anmärkningsvärt. 
Betalningsstatistiken visar att det funnits fler betalande än övernattare på ställplats Lökholmen. Hur 
kan detta vara möjligt? Jo, som även påtalats i min rapport för år 2021, är den enkla förklaringen att 
ställplats Lökholmen ofta används som parkering vid kortare besök dagtid. Husbilen parkeras 
medan ägaren badar, besöker någon restaurang eller uträttar ett annat ärende. På ställplats Lahälla 
däremot, parkerar oftast sådana husbilar som står uppställda för en längre tid, ibland veckor i sträck.  
Fler betalande än övernattande ger alltså i denna diagramform ett negativt värde. Mer om detta nedan. 
Att det är ofta är fråga om korttidsparkering på Lökholmen framgår också av variationen på de 
avgifter som betalts. Avgift för ett dygn är 179kr exklusive moms. Man kan också betala timavgift. 
Erlagd avgift på Lahälla varierar mellan 193 och 200kr, eller med 3,5% från medianvärdet. 
Erlagd avgift på Lökholmen varierar mellan 142 och 190kr, eller med 28,9% från medianvärdet. 
 
Kommunens inkomster för säsongen 2022 var 447.056kr. Av dessa kom 373.3732 från Lahälla och 
73.324kr från ställplats Lökholmen. Genomsnittlig avgift var 191kr/husbil.  
Antalet betalande var 2.341 och antalet övernattande 2855 husbilar. Inkomstbortfallet var 98.156kr.  
 
Det är viktigt att understryka att vad gäller inkomster från övernattande husbilar på ställplats Lökholmen 
är siffrorna mycket osäkra. Detta eftersom de registrerade inkomsterna även inkluderar avgifter som 
erlagts av ”dagsbesökare”. Alltså de husbilar som parkerats på ställplatsen för kortare besök i samhället. 
Hela 97 av totalt 420 betalande övernattade inte. Det blev alltså ett kraftigt tillskott i ”husbilsbudgeten” 
fastän ingen övernattning skedde. Det är naturligtvis i och för sig bra med inkomster. Dessa besökare 
utnyttjade dock förmodligen de faciliteter som erbjuds: soptömning, vatten o.s.v. 
Att mer exakt räkna fram hur stor summa som kommer från övernattning, alternativt kommunen gått 
miste om, låter sig inte göras med tillgängligt underlag. Det är dock tydligt att inkomsterna skulle kunna 
vara betydligt högre. 
Se även det gröna diagrammet ovan: Andel betalande av övernattande husbilar Lahällaområdet helår 2022 



Vilka summor går kommunen miste om? 
 
Här måste infogas ytterligare en kommentar om hur jag använder olika begrepp. 
Eftersom områden där övernattning med husbil inte är tillåten är inräknade i ovanstående statistik blir 
det förstås lite märkligt att tala om ”möjliga inkomster”, ”uteblivna inkomster” eller ”saknade 
inkomster”. Under större delen av året har det emellertid funnits lediga platser på ställplats Lökholmen. 
Alltså skulle husbilsägarna kunnat välja detta alternativ och betalat sin avgift i stället för att parkera på 
ej tillåten plats. Av denna anledning kan det följaktligen vara berättigat att använda det oegentliga 
begreppet ”möjliga”, ”uteblivna” eller ”saknade inkomster” när man resonerar om övernattning på ej 
tillåten plats. 

 
Av det vänstra diagrammet ovan framgår att april och oktober, som nu är avgiftsfria, står för hälften av 
de uteblivna inkomsterna. Notabelt och glädjande är att så få struntade i att betala under juni månad. Var 
det så att kontrollen av betalning var intensiv i juni men senare blev mindre rigorös? 
Totalt under året gick kommunen miste om dryga 90.000kr. Inkomsterna skulle kunna ha ökats med 
dryga 20%. 
 
Slutsatsen av diagrammen ovan blir att man för att öka kommunens inkomster skall ta betalt på 
ställplatserna under hela året. Det finns ingen anledning att avstå från dessa inkomster, utgifterna är 
konstanta. 
 
I det högra diagrammet kan man se hur inkomstbortfallet under betalperioden, maj – september, fördelar 
sig på olika områden. Även för 2022  dominerar parkeringen vid sjöbodarna stort när det gäller att 
parkera utan att betala under maj – september. Som tidigare sagts inbjuder nuvarande 
parkeringsbestämmelser och tillgången till el från bryggorna till att övernatta här. Återigen kan 
understrykas att det på ställplats Lökholmen nästan alltid finns lediga platser. 
 
För att öka kommunens inkomster skall man ändra parkeringsbestämmelserna så att parkeringen vid 
sjöbodarna reserveras för personbilar klass 1 och husbilarna hänvisas till ställplatserna. 
 
För att öka kommunens inkomster skall man också förbättra övervakningen. Husbilar skall bara få 
parkeras på ställplatserna och avgift skall erläggas. 



Jämförelse mellan åren 2020 - 2022 
 
Övernattande husbilar inom Lahällaområdet har nu räknats i tre hela säsonger. Dessutom gjordes en 
inledande räkning 2019. Denna genomfördes på ett något annorlunda sätt och statistiken från 2019 har 
därför inte medtagits i denna jämförelse. 

 
Diagrammet till vänster 
visar totala antalet 
övernattande husbilar 
för varje månad under 
säsongerna 2020 – 
2022. 
Som synes ökar antalet 
från år till år under vår- 
och sommartid, medan 
en viss minskning sker 
från september och 
därpå följande 
månader. 
Avgiften har varit 
densamma under åren.  
 
 
 
 

 
För att studera hur antalet övernattande 
husbilar och inkomsterna från dessa 
utvecklats kan man betrakta diagrammet till 
höger. Det framgår tydligt att antalet 
övernattande ökar stadigt. Glädjande är också 
att inkomsterna ökar snabbare än antalet 
övernattande och med oförändrade avgifter 
kan detta betyda att fler av de övernattande 
husbilarna betalar eller betalar större 
summor.  
Den ökade inkomsten kan också vara en följd 
av ökande antal ”dagsgäster”. Alltså fler 
besökande som parkerar och betalar för några 
timmar innan de åter kör iväg utan att 
övernatta. 
 

 
 
Emellertid har antalet övernattande på ej tillåten 
plats ökat med drygt en tredjedel, eller 35%, 
under samma tid.  Se diagrammet till vänster. 
Det ökande antalet husbilar, samt det faktum att 
många föredrar att övernatta gratis på ej tillåten 
plats med tillgång till el, ligger troligen bakom 
denna ökning. 
Om man dessutom betänker att 
parkeringssystemet faktiskt tillåter 14 timmars 
parkering  vid sjöbodarna och att övervakningen 
inte fungerar som den ska, blir ökningen som 
framgår av diagrammet än mer förstålig. 
 



 
Från 2020 till 2022 har det totala antalet 
övernattande ökat med ungefär en fjärdedel, 
eller 25%.  
De som väljer att övernatta på ej tillåten 
plats, och därmed slipper betala, ökade med 
35%, alltså snabbare än antalet betalande.  
 
Detta blir tydligt i diagrammet till vänster 
där de röda staplarna, övernattande på ej 
tillåten plats, ökar snabbare än de blå som 
symboliserar totalantalet övernattande 
husbilar. 
 
OBSERVERA att totalantalet övernattande 

förstås skall vara mycket större än antalet 

övernattande på ej tillåten plats. 

De övernattande på ej tillåten plats utgör 

bara cirka tiondelen av totalantalet 

övernattande. Bearbetning har skett för att 

kunna göra en jämförelse i samma 

diagram. Skalorna för antal har medvetet 

utelämnats för att förtydliga diagrammet.   
 
Hur antalet övernattande på ej tillåtna 
platser har utvecklats mellan åren 2020 – 
2022, ser man i diagrammet till höger. 
En viss minskning i antalet övernattande vid 
sjöbodarna har skett. Detta kan vara tecken 
på bättre övervakning. Det kan också vara 
så att kommunens anslag om att husbilar ej 
får använda eluttag haft verkan. Fortfarande 
övernattar dock 129 husbilar här. 
Den kraftiga ökningen av antal övernattande 
på personbilsparkeringen 2022 hänför sig 
till april månad. Närheten till elanslutning 
samt att ingen avgift behöver erläggas är 
den troliga förklaringen.  
Vad gäller Gåsholmen och ”övriga ytor” så 
är skillnaderna mellan de olika åren små.  
 

            220806.  Tre husbilar på Lahällakajen, på ställplats Lökholmen finns gott om ledig plats. 



Jag har jämfört årsinkomster från husbilarna som övernattar inom Lahällaområdet under åren 2020 - 
2022. Resultatet framgår av diagrammet ovan till vänster. 
De möjliga inkomsterna utifrån antal övernattande husbilar ökar som synes,  så även de faktiska. 
Ökningstakten hos de faktiska inkomsterna är större än hos de möjliga. Detta skulle kunna innebära att 
allt fler av de övernattande betalar. Emellertid härrör en stor del av dessa inkomster från 
korttidsparkering på ställplatsen dagtid. Dessa inkomster borde kanske ha bokförts som 
parkeringsavgifter, vilka som helst, och inte som inkomst från övernattande husbilar. 
Trots allt ökar kommunens inkomster från parkeringen inom området. Detta framgår också tydligt om 
man ser på den röda stapeln, saknade inkomster. Den krymper från 2021 till 2022. 
 
I det högra diagrammet visas inkomsterna från Lahällaområdet för perioden maj – september. Jag har 
också lagt in värden för helåret 2022. Detta för att lätt kunna jämföra resultaten från maj – sept med 
helår. 
Även om underliggande siffror är de samma blir det med denna utformning av diagrammet ännu lättare 
att se förändringarna år från år. Det blir också tydligt att en stor del av de saknade inkomsterna hänför 
sig till tiden utanför maj – septemberperioden. Jämför de två staplarna längst till höger. Den röda stapeln 
visar att 92.000kr saknas, den gröna visar att 52.000kr saknas. Dessa 40.000kr skulle kommunen ha 
tjänat genom att låta besökare betala under perioden oktober – april. 
 
I diagrammet nedan visar de blå staplarna antal övernattande husbilar och de röda utebliven inkomst. 

 
OBSERVERA att skalan till vänster endast avser 

uteblivna inkomster i kronor. (Jag har 

multiplicerat antalet övernattande husbilar med 50 

för att i ett  diagram kunna visa korrelationen 

mellan antal och inkomster.) 

 

2022 skedde en kraftig minskning av stapeln 
utebliven inkomst. Inkomsterna ökade alltså. 
Men, som även nämnts i texten ovan, denna 
positiva utveckling kan bero på att den avgift 
ett stort antal besökande husbilar på ställplats 
Lökholmen betalt, inte avser övernattning 
utan enbart parkering för några timmars 
besök i samhället. Cirka en fjärdedel, eller 
24%, av inkomsterna från Lökholmen hänför 
sig till denna kategori. Dessa inkomster 
borde rätteligen bokföras på ett annat konto. 
Med tillgängliga uppgifter kan alltså inte 
summan utblivna inkomster beräknas exakt. 



Inför säsongen 2022 gjordes inga större förändringar 
vad gäller ställplatserna i Lahällaområdet. På 
ställplats Lökholmen iordningställdes dock en tydlig 
informationstavla. 

Den nya informationstavlan vid ställplats Lökholmen 220909 Markering på ställplats Lahälla 
 

Fjolårssäsongens utmärkning av husbilsplatserna på ställplats Lahälla var det inte så många som brydde 
sig om i år heller. Trängseln och överbeläggningen, som medförde för små avstånd mellan husbilarna, 
var oförändrad. På bilden ovan ser man i nedkant den lilla betongplattan som markerar avgränsning för 
uppställningsplatsen. Ingen övervakade avstånden/brandsäkerheten. 

220729 Vid sjöbodarna står fem övernattande husbilar med möblemang. De är uppställda med cirka två meters avstånd 

mellan och så nära sjöbodarna som möjligt. Längre bort ytterligare två husbilar. 

 
Enligt det nya avgiftsystemet får man inte campa vid sjöbodarna. Övervakningen av detta förbud var 
dålig under säsongen 2022. 
Liksom tidigare år var det många som ställde upp sina husbilar vid sjöbodarna flera dygn i sträck. 
Möbler placerades på utsidan och grillen sattes igång. Elektrisk ström inom räckhåll och ingen kontroll. 
Kommunens personal anslog information om att eluttagen bara var avsedda för båtplatsinnehavare men 
vem skötte efterlevnaden? 
 
 
Ordningen på ställplats Lökholmen har däremot varit tillfredsställande under säsongen. Ställplats 
Lökholmen är emellertid ett andrahandsval för de övernattande, men används ofta som ”dagparkering” 
och skulle kunna rymma större delen av de husbilar som nu parkerar på ej tillåten plats. Detta förutsätter 
förstås att övervakningen fungerar. 



 

Avslutande resonemang och förslag 
 
I det följande kommer jag att återigen resonera lite om förutsättningar, resultat och konsekvenser. Jag 
upprepar delar av tidigare diskussioner och föreslår åtgärder.  
Jag har ännu inte fått något svar eller respons på det medborgarförslag rörande husbilsuppställningen 
inom Lahällaområdet som inlämnades till kommunen 220131. Enda meddelandet jag erhållit är att mitt 
förslag mottagits och registrerats. 
Av denna anledning ser jag mig nödgad att upprepa vad som tidigare anförts, naturligtvis med nya 
siffror och slutsatser utifrån dessa. Helt enkelt en uppdatering där jag utgår från och bygger vidare på de 
förslag jag framförde för ett år sedan. 
 
Det är och har varit min förhoppning att årets material, respektive de tidigare rapporter som inlämnats, 
skall kunna användas i olika sammanhang. Så har det dessvärre hittills inte fungerat i Sotenäs kommun. 
Tidigare redovisade resultat från undersökningarna av husbilsuppställningen har tyvärr helt förbigåtts 
t.ex. när det gäller underlaget till den nya översiktsplanen för kommunen. Av någon märklig anledning 
har den konsult som hanterat utredningen Övergripande mobilitetsutredning för Sotenäs kommun inte 
fått ta del av den statistik som finns. Istället har ofullständigt och i vissa fall direkt felaktigt material 
lämnats ut/använts. De slutsatser som därefter dragits och förslag som framlagts för beslut av nämnder 
och styrelser blir givetvis av ringa värde, eller kanske till och med vilseledande, då de vilar på helt 
felaktiga uppgifter. Förfarandet är mycket märkligt och det underliga agerandet har påtalats till 
kommunens tjänstemän och till företrädare för de politiska partierna. 
 
Nu till resultatet av årets undersökning. 
 
Antalet övernattande husbilar har ökat, intäkterna har ökat men problemen har inte blivit mindre. 
Alla som utnyttjar en tjänst skall betala för sig. Åretruntboende skall inte betala för /subventionera 
husbilscampingen. 

       220720    Sju husbilar övernattar vid sjöbodarna, plats finns på ställplats Lökholmen. 

 

Det är fel att ett stort antal husbilsägare åker snålskjuts på oss kommuninvånare och på betalande 
husbilsägare. Vi bekostar vatten, avlopp, renhållning m.m. och får ta smitarnas kostnader. 
Av de övernattande under högsommaren och september verkar det bara vara 5-10% som inte betalar. 
Jämfört med antal övernattande under hela året utgör ”sommarsmitarna” 8%. 
Den enskilt sämsta månaden vad gäller betalningsmoral är maj då hela 70% smiter från betalningen. 
När så kommunen avstår från att ta betalt under perioden oktober till april blir summan uteblivna 
inkomster över 92.000kr. Inkomsterna skulle kunnat ökas med över 20% om alla betalade! 



220803 Husbilar får ej parkeras på klass 1-

parkeringar. Den här fanns på Lahälla i 3 dygn 

och borde ha upptäckts. 

 

220512 Bilen inkopplad på el från bryggan. Ingen bodde i bilen, 

 men den stod kvar på samma sätt i 4 veckor utan åtgärd. 

 

Varför betalar inte alla och varför är det så få som betalar under maj månad? 
Under maj fanns troligen ingen parkeringsövervakning. I juli kan det ha varit så att parkeringsvakten 
frekvent besökte området. Under senare delen av sommaren observerades vid ett flertal tillfällen hur 
bevakningsbilen passerade området utan att ens stanna. Ingen kontroll kan förstås ha skett eftersom 
avgiftskontrollen enligt bevakningspersonalen sker på så sätt att husbilens registreringsskylt jämföres 
med loggen från betalda avgifter. Att passera förbi körande i sakta mak kanske har en avskräckande 
effekt men löser inte problemet. Kontrollen bör naturligtvis ske oregelbundet men återkommande med 
inte alltför stora intervall. 
Det är enkelt att observera husbilar som parkerats på ej tillåten plats, varför vidtogs inga åtgärder? 
Återigen vill jag understryka att det nästan alltid har funnits ledig kapacitet på ställplats Lökholmen. 
Övernattning där ger inkomster till kommunen. 

 
Ytterligare en viktig konsekvens av den bristande 
övervakningen är förstås det kraftigt eftersatta 
brandskyddet. Kommunen har markerat platser med 4 
meters mellanrum. Detta är brandskyddskrav som också 
anges på informationstavlan vid ställplats Lökholmen.  
På ställplats Lahälla finns platser markerade men ingen 
bryr sig under högsäsong. Det finns enligt uppgift 16 
platser men ytan nyttjas ofta av många fler. Under juli 
månad var det bara vid 2 av 31dagar som antalet 
övernattande bilar var under 20. Vid mer än 93% av 
månaden var överbeläggningen minst 25%! 
 
220604 Camping i två dygn vid sjöbodarna. På ställplats 

Lökholmen var det helt tomt. 

 
Under säsongen 2022 utbröt på campingen i Dals Ed en brand med flera svårt skadade. Detta trots att 
det stipulerade avståndet, minst 4 meter mellan parkerade husbilar och husvagnar, hölls. Vem bär 
ansvaret för brandskyddet på ställplatserna i Sotenäs? 
Husbilsuppställningen vid sjöbodarna och på personbilsparkeringen medför ännu större brandfara. Här 
finns naturligtvis inga krav på 4 meter mellan fordonen. Det är ju fråga om en parkeringsplats och inte 
en camping. 
När husbilarna ändå ställs där och plockar fram sina grillar ökar brandrisken kraftigt. Vid ett flertal 
tillfällen har grillar placerats invid sjöbodarnas träväggar för att få mera lä. Bristen på omdöme är 
naturligtvis beklaglig. 
 
Övervakningen måste förbättras av brandskyddskäl, ekonomiska skäl och av rättviseskäl. 

Avstånd skall hållas, avgifter skall betalas. 



 

 

 

 

 

 

 

 

 
221018 I mitten av oktober 

gjordes 12 övernattningar 

på personbilsparkeringen 

nära ställplatsen på 

Lahälla. Ingen avgift men 

med elanslutning.  
 
 
 
 
 
 
 

Sotenäs kommun erbjuder på Lahälla ställplats för övernattning med husbil året om. Större delen av året 
finns vatten, tömningsmöjlighet för husbilstoaletter, eluttag, möjlighet att lämna sopor och tillgång till 
städade toaletter. 
Servicenivån är något lägre under vintern. Från november 2022 finns inte tillgång till el. Vattnet är 
avstängt i utomhuskranar under månader med frostrisk.  
Under vår och höst finns emellertid samma service och många husbilsägare har frågat om de verkligen 
inte ska betala när de besöker ställplatsen under höst, vinter och vår.  
 
Om de istället för husbilen placerat en båt på ställplatsen hade de däremot fått betala. Resonemanget är 
förstås ytterst märkligt, för att inte säga orimligt.  Självklart skall en person betala om han nyttjar 
kommunal mark för vinterförvaring av en båt. Lika självklart borde det vara att man skall betala om 
samma mark utnyttjas för uppställning av en husbil! 
Till yttermera visso torde husbilscamping medföra större utgifter för kommunen än att en båt står på en 
båtvagn ett antal månader. 
I januari 2023 fanns på Lahälla och Gåsholmen sammanlagt 86 båtar uppställda De årliga förlusterna 
p.g.a. att husbilar inte betalar uppgår till cirka 92.000kr. Alltså skulle alla som vinterförvarar sin båt på 
Lahälla/Gåsholmen kunna få en rabatt på avgiften med 1000kr om alla husbilar betalade. Sett ur 
ekonomiskt perspektiv skulle resultatet för kommunen blivit detsamma.  
 
Uppställning av husbilar skall vara avgiftsbelagd året om.  
 
 
Nästan alltid finns ledig plats på ställplats Lökholmen. Många föredrar dock att övernatta på ej tillåten 
plats vid sjöbodarna på Lahälla eller på personbilsparkeringen mittemot. Under året var det nästan 300 
som valde detta alternativ. Inkomstbortfallet blev 57.000kr. 
Lägger man till de övernattande på Gåsholmen och andra platser utanför ställplatserna överstiger antalet 
övernattande på ej tillåtna platser de som övernattar på ställplats Lökholmen. 
Vid sjöbodarna finns elektricitet, ej tillåten att använda men ändå, närhet till toaletter och annan service. 
Man kan nattetid stå helt legalt i 14 timmar utan att betala. 
På personbilsparkeringen intill ställplatsen får husbilar ej parkera. Det gör de i alla fall och det går bra, 
verkar det som. Även här kan man ansluta till el och närheten till service är lika god som på ställplatsen. 
Som ovan anförts blir brandsäkerheten på dessa platser emellertid mycket sämre med trång parkering 
och husbilarnas gasol / grillar samt trängsel och närhet till sjöbodarnas träväggar.  



 
 
 
 
 
220720 

blockerades 

parkeringen 

vid sjöbodarna 

av sju 

övernattande 

husbilar. 
 
 
 
 
 
 
 

Stora husbilar ställs upp långa tider och blockerar många av de platser som skulle varit tillgängliga för 
båtägares bilar. Från kommunalt håll har man försökt att bättre utnyttja parkeringsytan vid sjöbodarna 
och bereda plats för fler bilar. Detta har man gjort genom att skapa en passage invid sjöbodarna och 
markera utfarterna till denna. På så vis kan man få plats med två rader bilar.  
Tyvärr omintetgörs dock dessa försök genom att husbilarna blockerar stora ytor och inte alls respekterar 
skyltningen. Än värre blir det av utfällda soltält, möbler, grillar och andra campingtillbehör som 
placeras ut intill bilarna. 
De flesta båtägare kommer med bil till sin båt och lastar ur inför sjöfärden. De närliggande 
parkeringarna är tyvärr oftast fulla. Intill sjöbodarna finns övernattande husbilar. Personbilsparkeringen 
nyttjas till stor del av sommargäster som har hus i Sörstrane eller på Ramsvik, den är full hela 
sommaren. Båtägarna hänvisas därför till parkeringsplatserna vid reningsverket, d.v.s. vid ställplats 
Lökholmen. Vore det inte vettigare att husbilarna parkerade/övernattade på ställplatsen och båtägarna 
kunde parkera i närheten av sin båtplats? 
 
Parkeringen vid sjöbodarna skall reserveras för personbilar klass 1, på samma sätt som 

personbilsparkeringen. 
 
När det gäller uppställning och övernattning med husbilar utanför anvisade ställplatser är ökningen 35% 
sedan 2020. Bara sedan ifjol är ökningen 20% Detta är ett tecken på bristande övervakning. Ingen skall 
få övernatta på ej tillåten plats! Nästan alltid finns det plats på ställplats Lökholmen. 
På Gåsholmen tillåts endast parkering av personbilar i 12 timmar. Här parkeras trots detta husbilar, 
husvagnar och framför allt trailers.  

På flera andra områden ställs också 
husbilar upp och övernattning sker. En 
vanlig uppfattning är att om man bara 
parkerar utanför ställplatsen slipper 
man betala. Toaletter, VA-service och 
renhållning har man ju inom rimligt 
avstånd i alla fall. 
Den ej tillåtna husbilsuppställningen 
borde gå att beivra. Skyltar om att 
zonparkeringsförbud gäller i hela 
området finns uppsatta vid infarterna. 
 
 
220928 28-dygnsparkering avsedd 

personbilar för klass 1. 

Vid denna tid var det gott om plats på bägge 

ställplatserna. 



 
På Lahällakajen och intilliggande gångbana bort till Seaportområdet råder parkeringsförbud men här 
förekommer också uppställning av husbilar. Många står kvar flera dagar och hindrar då både gångtrafik 
och framför allt den verksamhet med isättning och upptagning av båtar som sker med truckar och andra 
stora fordon. Dessutom blockeras den yta som arrenderas av privata företag. 

220806 Lahällakajen 4 husbilar varav 3 i två dygn, samtidigt fanns 9 platser lediga på ställplats Lökholmen. 

 

Naturligtvis kan man ha förståelse för att husbilsägarna vill parkera så att de får havsutsikt och nära till 
alla faciliteter. Helst utan att betala.  
Detta kan dock inte vara prioriterat inom kommunal verksamhet. 
Vi som är invånare, båtägare och skattebetalare i Sotenäs kommun skall rimligen ha visst företräde! 
Vi kan inte avsätta ännu mer mark till husbilsägare. Är det fullt på ställplatsen så är det fullt!  
 
I denna undersökning finns ingen statistik för övernattningar på andra ställen i Hunnebostrand än inom 
Lahällaområdet. Det kan dock inte undgå någon att antalet övernattande husbilar t. ex. vid Hästedalens 
badplats eller i närliggande Ulebergshamn också har ökat. Inte heller där är övervakningen tillräcklig. 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
220907 Parkeringen i Hästedalen är 

endast avsedd för personbilar klass 1. 

Skyltar finna uppsatta. 

 

Hur situationen är vid övriga ställplatser i kommunen skulle vara intressant att veta. Likaså finns flera 
platser som blivit inofficiella ställplatser. Tyvärr finns ingen statistik för dessa områden att tillgå. 
 
Övervakningen av att husbilar inte parkeras på ej tillåten plats måste förbättras. 



 

Sammanfattning 
 

Problemen i samband med den omfattande uppställningen av husbilar handlar om ökade kostnader 
för kommuninvånarna, ökad brandfara, ojämlika avgifter och minskad tillgänglighet. 
 
Många betalar inte, uppställning av husbilar sker på fel platser och för trångt. Båtägare får betala 
medan husbilsägare slipper, båtägare och besökande till badplatser saknar parkeringsplatser. 
Dessutom hindras verksamheten vid olika marinor och annan sjöanknuten verksamhet. 
 
2022 har totalt 2858 övernattningar med husbil noterats inom Lahällaområdet i Hunnebostrand. Av 
dessa har 2346 skett på iordningsställda ställplatser under avgiftsbelagd tid d.v.s. maj - september. 
Inkomsterna för kommunen har under året varit 447056kr. I denna summa ingår även avgifter från 
husbilar som parkerats för längre eller kortare tid men ej övernattat på ställplatserna. 
Utgifterna kopplade till husbilsuppställningen vet undertecknad inget om. 
 
Antalet övernattande på kommunal mark utanför ställplatsen, d.v.s. på mark med campingförbud, 
har under året varit 345st. Av dessa har 222 övernattat under maj – september, avgiftsbelagd tid.  
Hela 5/6 eller 85% av de som övernattat på ej tillåten plats har ställt sina husbilar på parkeringen 
vid sjöbodarna eller på personbilsparkeringen bredvid ställplats Lahälla. 
Uppställning av husbilar på dessa platser har medfört en omfattande vild camping med brandrisker 
och kraftigt nedsatt framkomlighet för båtägare som skall till eller från sina båtar. 
Husbilsparkering vid sjöbodarna tar stora ytor i anspråk. Dessa är enligt kommunen avsedda som 
korttidsparkering för båtägare och besökande till badplatser och näringsställen i samhället.  
De tänkta passagerna för till- och utfart blockeras ofta av stora fordon och omsättningen av 
personbilar hindras. 
 
Parkeringssystemet medger att husbilar ställs upp gratis i 14 timmar vid sjöbodarna. 
 
Uppställning av båtar inom området vintertid är avgiftsbelagd medan husbilar får ställas upp utan 
avgift. Om avgift erlagts av alla som övernattat inom området, hade kommunens inkomster ökat 
med drygt 90.000kr eller 20%. Detta motsvarar en rabatt på ungefär 1000kr för varje vinterupplagd 
båt i området. 
 
2020-01-07 tillställdes kommunen en rapport liknande denna. Då som ett medborgarförslag där 
bristerna påtalades. Detta bifölls men bristerna kvarstod. 
 
2021-01-31 inlämnades till kommunen en uppföljande rapport om säsongen 2020.  
Inför säsongen 2021 vidtogs också flera åtgärder. En ny ställplats skapades vid Lökholmen, ett nytt 
avgiftssystem för parkering infördes och utmärkning av husbilsplatser på ställplatsen skedde. 
 
2022-01-31 inlämnades en rapport för säsongen 2021, nu återigen som ett medborgarförslag där 
fyra konkreta förslag för att få bättre ordning framlades. Svar på detta medborgarförslag har ännu ej 
tillställts mig. 
Inför säsongen 2022 sattes en ny informationstavla upp vid ställplats Lökholmen. 
 
Några åtgärder har alltså vidtagits men läget har i stort inte förbättrats. Snarare är det fortsatt 
kaotiskt med dålig övervakning, märklig upplåtelse av parkeringsytor för husbilar vid sjöbodarna 
och en alltför begränsad betalperiod. Fortfarande går kommunen miste om stora intäkter då ett stort 
antal övernattande struntar i att betala avgifterna och fortfarande sker en omfattande 
camping/övernattning på ej tillåten plats. Fortfarande betalar båtägare avgift för vinteruppställning 
av båtar medan husbilsägarna parkerar gratis. 
Till sist men inte minst har ingen förbättring av brandsäkerheten skett. 
 
 



 
 
Eftersom nödvändiga åtgärder ej vidtagits och problemen kvarstår, är det nödvändigt att ånyo av 
brandskyddskäl, ekonomiska skäl och av rättviseskäl framföra följande krav när det gäller 
husbilsuppställningen inom Lahällaområdet: 
 
Övervakningen måste förbättras i flera avseenden. Avstånd skall hållas, avgifter skall betalas, 

brandskyddsbestämmelser skall efterlevas och husbilar skall inte parkeras på ej tillåten plats. 

 
Uppställning av husbilar skall vara avgiftsbelagd året om.  

 

Parkeringen vid sjöbodarna skall reserveras för personbilar klass 1, på samma sätt som 

personbilsparkeringen vid Lahällavägen. 

 

Sotenäs kommun skall korrigera sina platsangivelser. Ställplatsen på Lahälla skall kallas 

ställplats Lahälla och ställplatsen vid Lökholmen skall kallas ställplats Lökholmen. 

 

Den statistik som jag framlagt skall användas i kommunens arbete, t.ex. med stads- och 

översiktsplaner. 

 
Övernattande husbilar inom Lahällaområdet i Hunnebostrand skapar stora problem och kostar 
pengar. Situationen kan snabbt förbättras genom förhållandevis enkla åtgärder från kommunens sida 
vidtas. Det är min förhoppning att ambitionen att genomföra dessa förändringar finns och att 
situationen snarast förbättras. 
 
 
Hunnebostrand 2023 01 31 
Tony Åkesson 
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KSTU § 11 Dnr 2020/000586 

Motion – angående bättre nyttjande av kommunala båtplatser  

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunfullmäktige anser förslaget ”att möjligheten för två eller flera båtplatsägare ska kunna dela 
på båtplats och där med att kunna dela på båtplatsavgiften” vara besvarad 
 
Kommunfullmäktige avslår förslagen ” att infrastruktur skapas för att kunna skapa landytor för 
förvaring av båtar så att man som båtägare inte behöver båtplats” samt ” att ett system som 
möjliggör detta införs snarast, senast inför båtsäsongen 2021”. 

Sammanfattning 

Det har inkommit en motion från Mikael Sternemar (L) och Michael Sandberg (L) gällande 
möjlighet för två eller flera båtplatsägare skall kunna dela på båtplats och där med att kunna dela på 
båtplatsavgiften, samt att infrastruktur skapas för att kunna skapa landytor för förvaring av båtar så 
att man som båtägare inte behöver båtplats. 
 
Kommunstyrelsens tekniska utskott har tidigare föreslagit att motionen ska avslås (KSTU 
2020-10-13§ 64). 
 
Kommunstyrelsen återremitterade ärendet och gav förvaltningen i uppdrag att utreda intentionerna i 
motionen som kan möjliggöra ett nytt system för kommunens småbåtsplatser, för att möta 
framtidens stora behov av fler båtplatser på ett nytt och ekonomiskt rotationssystem, samt att ge 
förvaltningen i uppdrag att revidera reglementet (KS 2020-10-28 § 163). 
 
Motionen innehåller tre förslag; 

• att möjligheten för två eller flera båtplatsägare skall kunna dela på båtplats och där med att 
kunna dela på båtplatsavgiften 

• att infrastruktur skapas för att kunna skapa landytor för förvaring av båtar så att man som 
båtägare inte behöver båtplats 

• att ett system som möjliggör detta införs snarast, senast inför båtsäsongen 2021 

Konsekvensbeskrivning 

Regelverk 
Ordningsregler för Sotenäs kommuns småbåtshamnar, gästhamnar (KF 2018-11-22 § 128). 
För att motionen ska kunna genomföras så måste ordningsreglerna kompletteras med bestämmelser 
om samnyttjande av båtplatser, landförvaring av båtar, båtvagnar med mera. 
 
Ordningsreglerna tillåter uthyrning i andra hand i viss omfattning, maximalt två säsonger, efter 
överenskommelse och godkännande av kommunen. Den som vill hyra en båtplats i andra hand kan 
ställa sig i kö till andrahandsplats. Ansökan sker via kommunens e-tjänst.  
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Forts. KSTU § 11 

Personal och organisation 
Förslaget bedöms öka administrationen av kommunens båtplatser och båtplatskö samt öka behovet 
av tillsyn i hamnarna. 

Hållbar utveckling 
Eftersom tillgången till landytor i anslutning till hamnarna är begränsad bedöms motionen öka 
behovet av båttransporter i och utanför kommunens samhällen. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande Motion – bättre nyttjande kommunala båtplatser – Utvecklare 2023-12-07 
Motion – bättre nyttjande kommunala båtplatser 2020-05-25 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
  



 
 

 
Kommunfullmäktige | Sammanträdesprotokoll |2022-09-28 §§ 99-122 

 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sida: 6(39)
 

 
 

KF § 101 Dnr 2022/000150 

Inkomna motioner och medborgarförslag 

Sammanfattning 

1. Medborgarförslag från Elisabeth Johansson om Hundbadplats i Dövik, Kungshamn 
2. Medborgarförslag från Monica Kjellson om översyn skyddsrum 
3. Medborgarförslag från Monica Kjellson om parkeringsdekal båtplatsägare 
4. Medborgarförslag från Annette Rönnblom QR kod för badtemperatur 
5. Medborgarförslag från Annette Rönnblom Luftpumpstationer för cykel 
6. Medborgarförslag från Agneta Trolle-Lindgren om Västtrafikkort för pensionärer 
7. Medborgarförslag från Elisabeth Johansson angående Greta Mattssons önskan avseende 

Döviks badplats 
8. Medborgarförslag från Gunilla Andreasson, Begränsa trafiken gamla Hunnebostrand 
9. Medborgarförslag från Carl-Johan Starck, Släck gatubelysningen och därmed öka 

säkerheten och spar el 
10. Medborgarförslag från Carl-Johan Starck, skapa förutsättningar för torghandel 
11. Medborgarförslag, från Carl-Johan Starck, behov av riktlinjer för informationsskyltning vid 

infarterna till kommunen och våra samhällen. 
12. Motion från Olof Börjesson (C) och Britt Lindgren (C) förbered platser för vindkraftverk 

och batteripark i Sotenäs. 
13. Motion från Mikael Andersson (-) Utreda förutsättningarna för P-zoner samt P-tillstånd för 

kommuninvånare. 
14. Motion från Mikael Andersson (-) Slopad kommunal avgift för ideella föreningar. 
15. Motion från Eva Abrahamsson (M), Nils Olof Bengtson (M), Ronald Hagbert (M) om ökade 

möjligheter till installation av solceller. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslag nr 1-7, 9-11 till Kommunstyrelsen för beredning 
och beslut. 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslag nr 8 till Byggnadsnämnden för beredning och 
beslut. 
Kommunfullmäktige överlämnar motion nr 12-14 till Kommunstyrelsen för beredning. 
Kommunfullmäktige överlämnar motion nr 15 till Byggnadsnämnden för beredning. 
 
 
 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
Byggnadsnämnden 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2023-12-07 KA 2020/000586 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Håkan von Dolwitz 
hakan.von.dolwitz@sotenas.se 
Utvecklare 
 

Motion - angående bättre utnyttjande av kommunala båtplatser 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut 
Kommunfullmäktige avslår motionen. 
 

Sammanfattning 
Det har inkommit en motion från Mikael Sternemar (L) och Michael Sandberg (L) 
gällande möjlighet för två eller flera båtplatsägare skall kunna dela på båtplats och där med 
att kunna dela på båtplatsavgiften, samt att infrastruktur skapas för att kunna skapa 
landytor för förvaring av båtar så att man som båtägare inte behöver båtplats. 
 
Förvaltningen föreslår att Kommunfullmäktige avslår motionen. 

Beskrivning av ärendet 
Kommunstyrelsens tekniska utskott har tidigare föreslagit att motionen ska avslås. 
(KSTU § 64 2020-10-13) 
 
Kommunstyrelsen återremitterade ärendet och gav förvaltningen i uppdrag att utreda 
intentionerna i motionen som kan möjliggöra ett nytt system för kommunens 
småbåtsplatser, för att möta framtidens stora behov av fler båtplatser på ett nytt och 
ekonomiskt rotationssystem, samt att ge förvaltningen i uppdrag att revidera reglementet. 
(KS § 163 2020-10-28) 
 
Motionen innehåller tre förslag 

• att möjligheten för två eller flera båtplatsägare skall kunna dela på båtplats och där 
med att kunna dela på båtplatsavgiften 

• att infrastruktur skapas för att kunna skapa landytor för förvaring av båtar så att 
man som båtägare inte behöver båtplats 

• att ett system som möjliggör detta införs snarast, senast inför båtsäsongen 2021 
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Konsekvensbeskrivning 

Regelverk 

Ordningsregler för Sotenäs kommuns småbåtshamnar, gästhamnar mm. 
(KF § 128 2018-11-22) 
 
För att motionen ska kunna genomföras så måste ordningsreglerna kompletteras med 
bestämmelser om samnyttjande av båtplatser, landförvaring av båtar, båtvagnar mm. 
 
Ordningsreglerna tillåter uthyrning i andra hand i viss omfattning, maximalt två säsonger, 
efter överenskommelse och godkännande av kommunen. Den som vill hyra en båtplats i 
andra hand kan ställa sig i kö till andrahandsplats. Ansökan sker via kommunens e-tjänst.  

Personal och organisation 

Förslaget bedöms öka administrationen av kommunens båtplatser och båtplatskö samt öka 
behovet av tillsyn i hamnarna. 

Hållbar utveckling 

Eftersom tillgången till landytor i anslutning till hamnarna är begränsad bedöms motionen 
öka behovet av båttransporter i och utanför kommunens samhällen. 

Beslutsunderlag 
Motion angående bättre utnyttjande av kommunala båtplatser 2020-10-25 
Tjänsteutlåtande Utvecklare 2023-12-07  

Beslutet skickas till 
Motionärerna 
 
 

  
Håkan von Dolwitz Eveline Karlsson 
Utvecklare Samhällsbyggnadschef 

 
 



Medborgarförslag

Kontaktuppgifter

För- och efternamn

Annette E Rönnblom
Gatuadress

Strandpiltstigen 4

Postnummer

456 34
Stad

KUNGSHAMN

Telefonnummer

0736569702
E-post (valfri)

annette@feldts.se

QR kod till Sotenäs kommun.pdf

Vill du presentera ditt förslag (max 5 minuter) på det kommunfullmäktigesammanträde där det ska upp till beslut? Du kommer då att bli kontaktad med
information om på vilket sammanträde ditt medborgarförslag ska upp till beslut.

J a Nej

Jag godkänner att mina personuppgifter publiceras på Sotenäs kommuns hemsida i samband med hantering av det här medborgarförslaget.

Jag godkänner INTE att mitt namn publiceras på Sotenäs kommuns hemsida i samband med hanteringen av det här medborgarförslaget.

Ditt förslag

Rubrik på förslaget

QR kod för badtemperatur

Vad vill du föreslå? Tänk på att förslaget enbart kan hantera ett ämne.

Sist när var till vackra Varberg så såg jag en skylt med en QR kod där man kan skanna in badtemperaturen, smart tänker jag och nåt för Sotenäs
kommun.

Här kan du ladda upp en fil

QR kod till Sotenäs kommun (2).pdf

6/29/2022 
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KSTU § 12 Dnr 2022/000663 

Medborgarförslag – QR-kod för badtemperaturer  

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Annette Rönnblom om QR-kod för badtemperatur. 
 
En QR-kod är en kod som kan läsas av mobiltelefoner och surfplattor med QR-läsare i sina 
kameror. Informationen i koden kan vara till exempel ett swishnummer eller en webbadress med 
produktinformation. QR-koder används ofta för att autentisera konton, verifiera 
inloggningsuppgifter eller skicka betalningsinformation. 
 
Förvaltningen tolkar förslaget på följande vis. Kommunen förslås sätta upp skyltar med QR-koder 
vid de kommunala badplatserna. QR-koderna på skyltarna skannas in av besökare som fysiskt 
befinner sig vid badplatserna, och som har mobiltelefoner med QR-läsare. QR-koderna visar en 
länk till en webbplats. Om besökaren väljer att öppna länken visas aktuell uppgift om 
badtemperatur. 
 
Förvaltningen bedömer att aktuella badtemperaturer enklare kan visas av digitala termometrar som 
visar badtemperaturen direkt och på platsen. Informationsskyltar med QR-koder bör väljas när 
kommunen vill få ut mer information än det förslaget avser.  

Ekonomi 
Finansiering saknas. 

Organisation och personal  
Organisationen är inte dimensionerad för genomförande, drift och underhåll av förslaget.  

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande Medborgarförslag - QR kod för badtemperatur – Utvecklare 2023-12-14 
Medborgarförslag - QR kod för badtemperatur 2022-06-29  
 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
 
  



 

 

 

 
Sida 1 av 2 

Sotenäs kommun 
Parkgatan 46, 456 80 Kungshamn | 0523-66 40 00 | info@sotenas.se | www.sotenas.se 
 

 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2023-12-14 KA 2022/000663 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Håkan von Dolwitz 
hakan.von.dolwitz@sotenas.se 
Utvecklare 
 

Medborgarförslag - QR kod för badtemperatur 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget.  
 

Sammanfattning 
Det har inkommit ett medborgarförslag från Annette Rönnblom om QR-kod för 
badtemperatur. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen föreslår att Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget.  

Beskrivning av ärendet 
En QR-kod är en kod som kan läsas av mobiltelefoner och surfplattor med QR-läsare i sina 
kameror. Informationen i koden kan vara till exempel ett swishnummer eller en 
webbadress med produktinformation. QR-koder används ofta för att autentisera konton, 
verifiera inloggningsuppgifter eller skicka betalningsinformation. 
 
Förvaltningen tolkar förslaget på följande vis. Kommunen förslås sätta upp skyltar med 
QR-koder vid de kommunala badplatserna. QR-koderna på skyltarna skannas in av 
besökare som fysiskt befinner sig vid badplatserna, och som har mobiltelefoner med QR-
läsare. QR-koderna visar en länk till en webbplats. Om besökaren väljer att öppna länken 
visas aktuell uppgift om badtemperatur. 
 
Förvaltningen bedömer att aktuella badtemperaturer enklare kan visas av digitala 
termometrar som visar badtemperaturen direkt och på platsen. Informationsskyltar med 
QR-koder bör väljas när kommunen vill få ut mer information än det förslaget avser.  

Ekonomi 

Finansiering saknas. 

Organisation och personal  

Organisationen är inte dimensionerad för genomförande, drift och underhåll av förslaget.  
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Beslutsunderlag 
Medborgarförslag - QR kod för badtemperatur 2022-06-29  
 

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 

 
 
 
 Håkan von Dolwitz Eveline Karlsson 

Utvecklare Samhällsbyggnadschef 
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KF § 101 Dnr 2022/000150 

Inkomna motioner och medborgarförslag 

Sammanfattning 

1. Medborgarförslag från Elisabeth Johansson om Hundbadplats i Dövik, Kungshamn 
2. Medborgarförslag från Monica Kjellson om översyn skyddsrum 
3. Medborgarförslag från Monica Kjellson om parkeringsdekal båtplatsägare 
4. Medborgarförslag från Annette Rönnblom QR kod för badtemperatur 
5. Medborgarförslag från Annette Rönnblom Luftpumpstationer för cykel 
6. Medborgarförslag från Agneta Trolle-Lindgren om Västtrafikkort för pensionärer 
7. Medborgarförslag från Elisabeth Johansson angående Greta Mattssons önskan avseende 

Döviks badplats 
8. Medborgarförslag från Gunilla Andreasson, Begränsa trafiken gamla Hunnebostrand 
9. Medborgarförslag från Carl-Johan Starck, Släck gatubelysningen och därmed öka 

säkerheten och spar el 
10. Medborgarförslag från Carl-Johan Starck, skapa förutsättningar för torghandel 
11. Medborgarförslag, från Carl-Johan Starck, behov av riktlinjer för informationsskyltning vid 

infarterna till kommunen och våra samhällen. 
12. Motion från Olof Börjesson (C) och Britt Lindgren (C) förbered platser för vindkraftverk 

och batteripark i Sotenäs. 
13. Motion från Mikael Andersson (-) Utreda förutsättningarna för P-zoner samt P-tillstånd för 

kommuninvånare. 
14. Motion från Mikael Andersson (-) Slopad kommunal avgift för ideella föreningar. 
15. Motion från Eva Abrahamsson (M), Nils Olof Bengtson (M), Ronald Hagbert (M) om ökade 

möjligheter till installation av solceller. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslag nr 1-7, 9-11 till Kommunstyrelsen för beredning 
och beslut. 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslag nr 8 till Byggnadsnämnden för beredning och 
beslut. 
Kommunfullmäktige överlämnar motion nr 12-14 till Kommunstyrelsen för beredning. 
Kommunfullmäktige överlämnar motion nr 15 till Byggnadsnämnden för beredning. 
 
 
 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
Byggnadsnämnden 
 
  



Medborgarförslag

Kontaktuppgifter

För- och efternamn

Annette E Rönnblom
Gatuadress

Strandpiltstigen 4

Postnummer

456 34
Stad

KUNGSHAMN

Telefonnummer

0736569702
E-post (valfri)

annette@feldts.se

QR kod till Sotenäs kommun.pdf

Vill du presentera ditt förslag (max 5 minuter) på det kommunfullmäktigesammanträde där det ska upp till beslut? Du kommer då att bli kontaktad med
information om på vilket sammanträde ditt medborgarförslag ska upp till beslut.

J a Nej

Jag godkänner att mina personuppgifter publiceras på Sotenäs kommuns hemsida i samband med hantering av det här medborgarförslaget.

Jag godkänner INTE att mitt namn publiceras på Sotenäs kommuns hemsida i samband med hanteringen av det här medborgarförslaget.

Ditt förslag

Rubrik på förslaget

QR kod för badtemperatur

Vad vill du föreslå? Tänk på att förslaget enbart kan hantera ett ämne.

Sist när var till vackra Varberg så såg jag en skylt med en QR kod där man kan skanna in badtemperaturen, smart tänker jag och nåt för Sotenäs
kommun.

Här kan du ladda upp en fil

QR kod till Sotenäs kommun (2).pdf

6/29/2022 
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KSTU § 13 Dnr 2022/000751 

Medborgarförslag – Greta Mattssons önskan avseende Döviks badplats  

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Elisabeth Johansson angående Greta Mattssons önskan 
avseende Döviks badplats. 
 
Medborgarförslaget avser återställande av en sandstrand norr om Stenbogens badplats i 
Kungshamn. Den aktuella sandstranden ligger inom en detaljplan som är utbyggd. Stranden är 
sedan många år överbyggd med en industribyggnad. Det är därför inte möjligt att genomföra 
förslaget. 
 
Greta Mattsson avled under 2021 och överlät i sitt testamente sin fastighet till Sotenäs kommun. 
Testamentet innehåller önskemålet att vid försäljning intäkten ska användas till att i möjligaste mån 
återställa en del av badplatsen Stenbogen.  
 
Kommunen har sålt fastigheten och en upprustning är planerad. Något önskemål om återställande 
av den överbyggda sandstranden anges inte i testamentet. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande Medborgarförslag - Medborgarförslag - Greta Mattssons önskan avseende Döviks 
badplats – Utvecklare 2023-12-18 
Medborgarförslag - Greta Mattssons önskan avseende Döviks badplats 2022-08-16  
 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2023-12-18 KA 2022/000751 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Håkan von Dolwitz 
hakan.von.dolwitz@sotenas.se 
Utvecklare 
 

Medborgarförslag - Greta Mattssons önskan avseende Döviks 
badplats 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget. 
 

Sammanfattning 
Det har inkommit ett medborgarförslag från Elisabeth Johansson angående Greta 
Mattssons önskan avseende Döviks badplats. 

Beskrivning av ärendet 
Medborgarförslaget avser återställande av en sandstrand norr om Stenbogens badplats i 
Kungshamn. Den aktuella sandstranden ligger inom en detaljplan som är utbyggd. 
Stranden är sedan många år överbyggd med en industribyggnad. Det är därför inte möjligt 
att genomföra förslaget. 
 
Greta Mattsson avled under 2021 och överlät i sitt testamente sin fastighet till Sotenäs 
kommun. Testamentet innehåller önskemålet att vid försäljning intäkten ska användas till 
att i möjligaste mån återställa en del av badplatsen Stenbogen.  
 
Kommunen har sålt fastigheten och en upprustning är planerad. Något önskemål om 
återställande av den överbyggda sandstranden anges inte i testamentet. 

Beslutsunderlag 
Medborgarförslag - Greta Mattssons önskan avseende Döviks badplats 2022-08-16  

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
 
Håkan von Dolwitz  Eveline Karlsson 
Utvecklare   Samhällsbyggnadschef 
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KF § 101 Dnr 2022/000150 

Inkomna motioner och medborgarförslag 

Sammanfattning 

1. Medborgarförslag från Elisabeth Johansson om Hundbadplats i Dövik, Kungshamn 
2. Medborgarförslag från Monica Kjellson om översyn skyddsrum 
3. Medborgarförslag från Monica Kjellson om parkeringsdekal båtplatsägare 
4. Medborgarförslag från Annette Rönnblom QR kod för badtemperatur 
5. Medborgarförslag från Annette Rönnblom Luftpumpstationer för cykel 
6. Medborgarförslag från Agneta Trolle-Lindgren om Västtrafikkort för pensionärer 
7. Medborgarförslag från Elisabeth Johansson angående Greta Mattssons önskan avseende 

Döviks badplats 
8. Medborgarförslag från Gunilla Andreasson, Begränsa trafiken gamla Hunnebostrand 
9. Medborgarförslag från Carl-Johan Starck, Släck gatubelysningen och därmed öka 

säkerheten och spar el 
10. Medborgarförslag från Carl-Johan Starck, skapa förutsättningar för torghandel 
11. Medborgarförslag, från Carl-Johan Starck, behov av riktlinjer för informationsskyltning vid 

infarterna till kommunen och våra samhällen. 
12. Motion från Olof Börjesson (C) och Britt Lindgren (C) förbered platser för vindkraftverk 

och batteripark i Sotenäs. 
13. Motion från Mikael Andersson (-) Utreda förutsättningarna för P-zoner samt P-tillstånd för 

kommuninvånare. 
14. Motion från Mikael Andersson (-) Slopad kommunal avgift för ideella föreningar. 
15. Motion från Eva Abrahamsson (M), Nils Olof Bengtson (M), Ronald Hagbert (M) om ökade 

möjligheter till installation av solceller. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslag nr 1-7, 9-11 till Kommunstyrelsen för beredning 
och beslut. 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslag nr 8 till Byggnadsnämnden för beredning och 
beslut. 
Kommunfullmäktige överlämnar motion nr 12-14 till Kommunstyrelsen för beredning. 
Kommunfullmäktige överlämnar motion nr 15 till Byggnadsnämnden för beredning. 
 
 
 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
Byggnadsnämnden 
 
  



Medborgarförslag

Kontaktuppgifter

För- och efternamn

Elisabeth Johansson
Gatuadress

Bergsgatan 10

Postnummer

456 31
Stad

Kungshamn

Telefonnummer

0708966426
E-post (valfri)

Battan57@telia.com

EE675C88-E74B-4B06-8C49-C3D27EEBE62E.jpeg
57871112-70AD-43DE-A80B-853BEBA307F1.jpeg
378722D9-6EF3-440C-93C4-83409C4AF250.jpeg
1E7A860C-C487-4E10-890C-0D99B6F35DDA.jpeg
2B58C520-03AA-4E49-B634-B54AE3A674EB.jpeg
9068395E-45D9-433A-A203-BE52701F3D44.jpeg

Vill du presentera ditt förslag (max 5 minuter) på det kommunfullmäktigesammanträde där det ska upp till beslut? Du kommer då att bli kontaktad med
information om på vilket sammanträde ditt medborgarförslag ska upp till beslut.

J a Nej

Jag godkänner att mina personuppgifter publiceras på Sotenäs kommuns hemsida i samband med hantering av det här medborgarförslaget.

Jag godkänner INTE att mitt namn publiceras på Sotenäs kommuns hemsida i samband med hanteringen av det här medborgarförslaget.

Ditt förslag

Rubrik på förslaget

Greta Mattssons önskan av Dövik.

Vad vill du föreslå? Tänk på att förslaget enbart kan hantera ett ämne.

Hej! 

Min önskan och förslag av Greta Mattssons önskan och hennes storsinta gåva till oss i Sotenäs kommun är helt enkelt att återställa Dövik. 

Som jag tolkar det när man är på plats är helt enkelt att sprängsten etc bara lagts i Dövik och sedan har man bara lagt ett lock av cement ovanpå
alltihopa. 

En tragedi av stora mått av en liten fin naturlig havsvik i vår kommun. Och det var ju bland annat det här som Greta Mattsson ville återställa så gott
som det nu går att göra. 

Anser nog att det Viktigaste av Gretas Mattssons tanke av sin storsinta gåva till bland annat vår badplats Dövik som blivit helt försummad och det
är mycket beroende på förstörelsen i samband med utbyggnad etc av Bergrummet. 

Inget ont om Bergrummet med omnejd, den är viktig för oss alla här i vår kommun, men att man så brutalt bara kunde förstöra den vackra
havsnära Dövik som så många av oss upplevt sedan barnsben är för mig en stor gåta. 

Givetvis förstår jag att det kommer kosta en stor summa pengar .. Men det har också kommit in en oerhört stor summa pengar av Greta
Mattssons försäljning av huset på Nygatan. Och summan av kardemumman är ju Gretas Önskan av sitt arv till oss alla. 

Man kan även tycka att det blir bökigt och svårt att få bort sprängstenen etc. Men Inget är Omöjligt och det som blev en enkel lösning när
förstörelsen ägde rum bör helt enkelt rättas till nu när det finns ekonomiska resurser till det av Greta Mattssons pengar. 

Så jag anser nog att Greta Mattssons Önskan skall uppfyllas eftersom det är hon som betalar ”kalaset”. 

Ta nu vara på chansen och möjligheten att Göra Om och Göra Rätt av Greta Mattssons Önskan. 

Med Vänlig Hälsning 

Elisabeth Johansson 

8/16/2022 
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Här kan du ladda upp en fil

8/16/2022 

 















 
 

 
Kommunstyrelsens tekniska utskott | Sammanträdesprotokoll | 2024-02-20 | §§ 05-15 

 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sid: 19(21)
 

 
 

KSTU § 14 Dnr 2022/001118 

Medborgarförslag – Trampolin Hammarudden Väjern  

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget som besvarat.  

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Beppe Såthén avseende att återställa trampolinen på 
den kommunala badplatsen Hammarudden i Väjern. 
 
Hammaruddens badplats är ett klippbad med bryggor, badstegar och gräsmatta. Det har funnits en 
trampolin på badplatsen men det togs bort efter att vattendjupet bedömdes som otillräckligt. 
 
Finansiering och kunskapsunderlag för att bifalla det aktuella medborgarförslaget saknas. Eftersom 
det förekommer trampoliner eller hopptorn på flera av kommunens offentliga badplatser bör dock 
kommunen vidare utreda förslaget. I ett första steg bör en undervattensinspektion i egen regi utföras 
i syfte att dokumentera vattendjupet vid badplatsen. Därefter tas ställning till en eventuell fortsatt 
utredning.  

Konsekvensbeskrivning 

Medborgarperspektiv 
Medborgarförslaget innebär en utveckling av badplatsen vilket är positivt. 

Ekonomi  
Ingen påverkan avseende den föreslagna utredningen. 

Regelverk 
En bad- och vattensäker kommun – Handlingsprogram (KS 2013-04-10 § 32). 

Organisation och personal  
Ingen påverkan. Drift och skötsel av den aktuella badplatsen ligger sedan tidigare på 
Samhällsbyggnadsförvaltningen. Räddningstjänsten utför varje år undervattensinspektioner inför 
sommarsäsong i syfte att förebygga skador vid bad och dyk.  

Hållbar utveckling 
Från klimatperspektiv är det positivt om det finns en attraktiv badplats nära Väjern. Hammaruddens 
badplats nås från Väjern via gång- och cykelbana. 
 
Från folkhälsoperspektiv är det av väsentlig betydelse att badplatser är säkra. 
 
Från naturvärdesperspektiv bör en trampolin anordnas endast om platsens naturliga förhållanden 
tillåter det. Sprängningar och andra sätt att förändra och anpassa marken ska undvikas. 
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 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sid: 20(21)
 

 
 

Forts. KSTU § 14 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande Medborgarförslag - Trampolin Hammarudden Väjern – Utvecklare 2023-12-20 
Medborgarförslag - Trampolin Hammarudden Väjern 2022-12-01  
 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
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 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2023-12-20 KA 2022/001118 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Håkan von Dolwitz 
Utvecklare 
 

Medborgarförslag - Trampolin Hammarudden Väjern 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen anser medborgarförslaget som besvarat.  
 
Kommunstyrelsen uppdrar åt Kommundirektören att utreda om djupförhållandena på 
platsen medger att Hammaruddens badplats i Väjern förses med en trampolin. 
 

Sammanfattning 
Det har inkommit ett medborgarförslag från Beppe Såthén avseende att återställa 
trampolinen på den kommunala badplatsen Hammarudden i Väjern. 

Beskrivning av ärendet 
Hammaruddens badplats är ett klippbad med bryggor, badstegar och gräsmatta. Det har 
funnits en trampolin på badplatsen men det togs bort efter att vattendjupet bedömdes som 
otillräckligt. 
 
Finansiering och kunskapsunderlag för att bifalla det aktuella medborgarförslaget saknas. 
Eftersom det förekommer trampoliner eller hopptorn på flera av kommunens offentliga 
badplatser bör dock kommunen vidare utreda förslaget. I ett första steg bör en 
undervattensinspektion i egen regi utföras i syfte att dokumentera vattendjupet vid 
badplatsen. Därefter tas ställning till en eventuell fortsatt utredning.  

Konsekvensbeskrivning 

Medborgarperspektiv 

Medborgarförslaget innebär en utveckling av badplatsen vilket är positivt. 

Ekonomi  

Ingen påverkan avseende den föreslagna utredningen. 

Regelverk 

En bad- och vattensäker kommun – Handlingsprogram (KS § 32 2013-04-10) 
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Organisation och personal  

Ingen påverkan. Drift och skötsel av den aktuella badplatsen ligger sedan tidigare på 
Samhällsbyggnadsförvaltningen. Räddningstjänsten utför varje år undervattensinspektioner 
inför sommarsäsong i syfte att förebygga skador vid bad och dyk.  

Hållbar utveckling 

Från klimatperspektiv är det positivt om det finns en attraktiv badplats nära Väjern. 
Hammaruddens badplats nås från Väjern via gång- och cykelbana. 
 
Från folkhälsoperspektiv är det av väsentlig betydelse att badplatser är säkra. 
 
Från naturvärdesperspektiv bör en trampolin anordnas endast om platsens naturliga 
förhållanden tillåter det. Sprängningar och andra sätt att förändra och anpassa marken ska 
undvikas. 

Beslutsunderlag 
Medborgarförslag - Trampolin Hammarudden Väjern 2022-12-01  

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
 
 

  
Håkan von Dolwitz Eveline Karlsson 
Utvecklare Samhällsbyggnadschef 

 
 



 
 

 
Kommunfullmäktige | Sammanträdesprotokoll |2022-12-14 §§ 168-212 

 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sida: 61(63)
 

 
 

KF § 211 Dnr 2022/000150 

Inkomna motioner och medborgarförslag 

Sammanfattning 

1. Medborgarförslag från Beppe Såthén, återställ trampolinen på Hammarudden  
2. Medborgarförslag från Åke Drugge, belysning gångväg ”Alperna” till vattentornet 

Skalberget, Hunnebostrand. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslag nr 1-2 till Kommunstyrelsen för beredning och 
beslut. 
 
 
 
 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
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 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sid: 21(21)
 

 
 

KSTU § 15 Dnr 2023/000319 

Medborgarförslag – Bastu att hyra  

Kommunstyrelsens tekniska utskotts förslag till beslut 

Kommunstyrelsen avslår medborgarförslag. 

Sammanfattning 

Det har inkommit ett medborgarförslag från Carina Bengts om att kommunen ska bygga en bastu i 
Kungshamn för uthyrning. Bastun föreslås vara placerad i närheten av vatten och vara försedd med 
trädäck och grill.  

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi  
Finansiering saknas. 

Regelverk 
Det är inte en kommunal angelägenhet att tillhandahålla sådan service som förslaget avser. 

Beslutsunderlag 

Tjänsteutlåtande Medborgarförslag – Bastu att hyra – Utvecklare 2024-01-04 
Medborgarförslag – Bastu att hyra 2023-03-25 
 

Beslutet skickas till 

Kommunstyrelsen 
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Parkgatan 46, 456 80 Kungshamn | 0523-66 40 00 | info@sotenas.se | www.sotenas.se 
 

 Tjänsteutlåtande 
 Datum Dnr 
 2024-01-04 KA 2023/000319 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Håkan von Dolwitz 
Utvecklare 
 

Medborgarförslag - Bastu att hyra 

Samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget.  

Sammanfattning 
Det har inkommit ett medborgarförslag från Carina Bengts om att kommunen ska bygga en 
bastu i Kungshamn för uthyrning. Bastun föreslås vara placerad i närheten av vatten och 
vara försedd med trädäck och grill.  

Konsekvensbeskrivning 

Ekonomi  

Finansiering saknas. 

Regelverk 

Det är inte en kommunal angelägenhet att tillhandahålla sådan service som förslaget avser. 

Beslutsunderlag 
Medborgarförslag - bastu att hyra 2023-03-27  

Beslutet skickas till 
Förslagsställaren 
 

  
Håkan von Dolwitz Eveline Karlsson 
Utvecklare Samhällsbyggnadschef 

 
 



 
 

 
Kommunfullmäktige | Sammanträdesprotokoll |2023-04-26 §§ 37-64 

 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sida: 40(42)
 

 
 

KF § 62   Dnr 2023/000131 

Inkomna motioner och medborgarförslag 

Sammanfattning 

1. Motion från Eva Abrahamsson (M), Lars Kinnmalm (M) och Nils Olof Bengtson (M), 
ansökan om att bli pilotkommun för gårdsförsäljning av alkoholhaltiga drycker. 

2. Medborgarförslag från Carina Bengts, bastu att hyra. 
3. Medborgarförslag från Annica Koskinen, göra Grevevallen till plats för hundträning. 

Kommunfullmäktiges beslut 

Kommunfullmäktige överlämnar motion nr 1 till Kommunstyrelsen för beredning. 
Kommunfullmäktige överlämnar medborgarförslag nr 2-3 till Kommunstyrelsen för beredning och 
beslut. 
 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
  



Medborgarförslag

Kontaktuppgifter

För- och efternamn

Carina Bengts
Gatuadress

Kyrkogatan 38

Postnummer

45631
Stad

Kungshamn

Telefonnummer

0722-216220
E-post (valfri)

Carinabengts@gmail.com

Jag godkänner att mina personuppgifter publiceras på Sotenäs kommuns hemsida i samband med hantering av det här medborgarförslaget.

Jag godkänner INTE att mitt namn publiceras på Sotenäs kommuns hemsida i samband med hanteringen av det här medborgarförslaget.

Ditt förslag

Rubrik på förslaget

Bastu att hyra

Vad vill du föreslå? Tänk på att förslaget enbart kan hantera ett ämne.

Mitt förslag är att bygga en bastu i närheten av vatten på fastlandet i Kungshamn som man kan hyra. Kanske vid Stenbogen? Tex som de har på
Dyrön. Gärna med trädäck och grill i anslutning. 
Mvh Carina

Här kan du ladda upp en fil

3/25/2023 
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Diarium: KA 

LISTA 
ANMÄLNINGSÄRENDEN 

Sida 
1(1) 

Datum 
2024-02-23 

 

  

 
 

Anmälningsärenden 
Datum Dokumentnr. Beskrivning  Avsändare  
2024-02-23 109080 

 
Utbildningsnämnden - beslut bokslut 2023 
UN 2024-02-20 § 11 

Utbildningsnämnden 

2024-02-23 109079 
 

Utbildningsnämnden - beslut internbudget 
2024 med verksamhetsplan 2024-02-20 § 
12 

Utbildningsnämnden 

2024-02-23 109078 
 

Utbildningsnämndens val av ledamöter - 
Kommunala rådet för konst i offentlig miljö 
UN 2024-02-20 § 9 

Utbildningsnämnden 

2024-02-19 108932 
 

Protokoll styrelsemöte 1 2024-02-15 - 
Sotenäs Vatten AB 

Sotenäs Vatten AB 

2024-02-18 108928 
 

Styrelseprotokoll 2024-02-08 
Sotenäsbostäder  

Sotenäsbostäder AB 

2024-02-16 108926 
 

Styrelsemöte 1 Västvatten AB 2024-02-15 Västvatten AB 

2024-02-14 108873 
 

Inbjudan årsmöte Leader Bohuskust och 
gränsbygd 

Leader Bohuskust och gränsbygd 

2024-01-31 108617 
 

Protokoll Fiskekommunerna 2024-01-25 Fiskekommunerna 

 



 

 

 
 
 
 
 
Diarium: KA 

LISTA DELEGATIONSBESLUT 
Sida 
1(3) 

Datum 
2024-02-23 

 

  

 
 

Delegationsbeslut 
Datum Dokumentnr. Beskrivning  Delegat  
2024-02-23 109075 

 
Delegationsbeslut antagande av Hallands 
Blomsterodling till Avrop DIS - Dynamiskt 
inköpssystem för blommor, träd och 
växter 

Hallands blomsterodling 
Aktiebolag 

2024-02-23 109066 
 

Delegationsbeslut antagande Ekzel AB till  
Dynamiskt inköpsssystem Miljöspektör till 
Sotenäs Kommun 

Förvaltningschef 

2024-02-23 109066 
 

Delegationsbeslut antagande Ekzel AB till  
Dynamiskt inköpsssystem Miljöspektör till 
Sotenäs Kommun 

Förvaltningschef 

2024-02-22 109064 
 

Delegationsbeslut - Ansökan om arrende 
på Smögenön 1:1, intill Smögenön 1:168, 
mark för befintlig carport 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-21 109044 
 

Delegationsbeslut - remissvar om 
grannhöran, bygglov för takkupa, 
Smögenön 55:1, MBN-2024-143 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-21 109042 
 

Delegationsbeslut - remissvar 
grannhörande för utvändig ändring av 
flerbostadshus, Hovenäs 1:261 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-20 109030 
 

Delegationsbeslut - Intrångsersättning för 
befintlig ledning Sotenäs Vägga 2:262 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-19 108956 
 

Delegationsbeslut - Remiss - Ansökan om 
upplåtelse av kommunal offentlig mark för 
uteservering i anslutning till verksamheten 
Skärets krog och Café.  

Administratör 

2024-02-19 108954 
 

Delegationsbeslut - Remiss - Ansökan om 
upplåtelse av kommunal offentlig mark för 
uteservering i anslutning till verksamheten 
Fiskhamnens skaldjursbutik.  

Administratör 

2024-02-19 108948 
 

Delegationsbeslut - Remiss - Ansökan om 
upplåtelse av kommunal offentlig mark för 
uteservering i anslutning till verksamheten 
Tångenbadets kiosk.  

Administratör 

2024-02-19 108941 
 

Delegationsbeslut - Remiss - Ansökan om 
upplåtelse av kommunal offentlig mark för 
uteservering i anslutning till verksamheten 
Torgboden i Bovallstrand. 

Administratör 

2024-02-19 108940 
 

Delegationsbeslut - överlåtelse av arrende 
för sjöbod- 0311-322-1, Hunnebo 1:647 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-15 108884 
 

Delegationsbeslut - Fastighetsreglering 
från Ellene 2:73 till Ellene 1:383 samt 
yrkan och ansökan till lantmäteriet 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-15 108878 
 

Delegationsbeslut - Remiss tillsyn olovligt 
byggande arrende sjöbod Smögenön 2:35 
MBN-2024-90 

Mark- och exploateringsingenjör 



 
  Sida 

2(3) 
 

 

Datum Dokumentnr. Beskrivning  Delegat  
2024-02-15 108876 

 
Delegationsbeslut - Remiss tillsyn olovligt 
byggande arrende sjöbod Smögenön 2:35 
MBN-2024-93 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-15 108875 
 

Delegationsbeslut - Remiss tillsyn olovligt 
byggande arrende sjöbod Smögenön 2:35 
MBN-2024-92 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-15 108874 
 

Delegationsbeslut - Remiss tillsyn olovligt 
byggande arrende sjöbod Smögenön 2:35 
MBN-2024-91 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-15 108872 
 

Delegationsbeslut - Remiss tillsyn olovligt 
byggande arrende sjöbod Smögenön 2:35 
MBN-2024-88 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-15 108871 
 

Delegationsbeslut - Remiss tillsyn olovligt 
byggande arrende 0611-002-1-02 sjöbod 
Smögenön 2:35 BN-2021-133 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-15 108869 
 

Delegationsbeslut - Remiss  Ansökan om 
bygglov Smögenön 1:389 MBN-2024-151-
1 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-14 108867 
 

Delegationsbeslut anta anbud avseende 
ramavtal konsulttjänst för social och 
industriell symbios 

Kommundirektör 

2024-02-14 108857 
 

Delegationsbeslut godkänna ansökan om 
att delta i DIS tekniska konsulter 
Landskapslaget AB 

Kommundirektör 

2024-02-14 108851 
 

Delegationsbeslut antagande av godkänd 
leverantör  DIS fordon upp till 3,5 ton till 
Lysekil, Munkedal, Sotenäs och Tanum  

Kommundirektör 

2024-02-14 108837 
 

Delegationsbeslut - Ledningstillstånd 
kabelskåp Parkgatan 47A och B Vägga 
2:262 

Mark- och 
exploateringsingenjören 

2024-02-14 108835 
 

Delegationsbeslut - Yttrande gällande 
ansökan om bygglov nybyggnad fritidshus 
Hunnebo 1:339 BN-2023-747 

Mark- och 
exploateringsingenjören 

2024-02-13 108858 
 

Delegationsbeslut godkänna om att delta i 
DIS tekniska konsulter AL Studio AB 

Kommundirektör 

2024-02-13 108808 
 

Delegationsbeslut antagande av anbud 
uppgradering av kommunens 
reservkraftverk 

Samhällsbyggnadschef 

2024-02-13 108805 
 

Delegationsbeslut antagande av anbud 
konsultstöd inkråm Tumlaren 

Kommundirektören 

2024-02-09 108782 
 

Delegationsbeslut att upprätta avtal med 
ny arrendator 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-08 108760 
 

Delegationsbeslut avslag för ansökan om 
arrende för brygga, Malmön 1:8 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-08 108759 
 

Delegationsbeslut - Remiss - Ansökan om 
upplåtelse av kommunal offentlig mark för 
uteservering i anslutning till verksamheten 
Roy´s delikatesser på Smögen.  

Administratör 

2024-02-08 108654 
 

Delegationsbeslut - Remiss- Ansökan om 
Bygglov Smögenön 1:262 Smögenön 1:1 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-07 108744 
 

Delegationsbeslut - Intrångsersättning för 
ledningstillstånd elkabel Parkgatan 
Kungshamn Gravarne 3:1 

Mark- och exploateringsingenjör 



 
  Sida 

3(3) 
 

 

Datum Dokumentnr. Beskrivning  Delegat  
2024-02-07 108742 

 
Delegationsbeslut - Remiss - Ansökan om 
upplåtelse av kommunal offentlig mark för 
uteservering i anslutning till verksamheten 
Saltus AB på Smögen.  

Administratör 

2024-02-07 108741 
 

Delegationsbeslut - Remiss - Ansökan om 
upplåtelse av kommunal offentlig mark för 
uteservering i anslutning till verksamheten 
Ekelöfs räk och fisk.  

Administratör 

2024-02-06 108706 
 

Delegationsbeslut - Arrendeöverlåtelse för 
001001090 mark Gravarne 3:1 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-06 108705 
 

Delegationsbeslut - Ansökan om arrende 
av mark vid vattentornet på Smögen. Mast 
för mobilantenner. 

Mark- och 
exploateringsingenjören 

2024-02-06 108703 
 

Delegationsbeslut - Intrångsersättning för 
elkabel Ellene 1:383. 

Mark- och 
exploateringsingenjören 

2024-02-06 108702 
 

Delegationsbeslut - Utredning av avtal 
920707 / arrende reg nr 01001793 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-06 108701 
 

Delegationsbeslut - Överlåtelse av 
arrende intill Backevägen 5 Malmön 

Mark- och 
exploateringsingenjören 

2024-02-06 108699 
 

Delegationsbeslut - Överlåtelse av 
arrende intill Backevägen 5 Malmön 

Mark- och 
exploateringsingenjören 

2024-02-05 108686 
 

Delegationsbeslut - Remiss - Ansökan om 
offentlig tillställning på grusplanen i Väjern 
för torgmarknad under två dagar i maj 
2024.  

Administratör 

2024-02-05 108674 
 

Delegationsbeslut - Överlåtelse av 
arrendeavtal 06001702 Heljeröd 1:4 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-05 108672 
 

Delegationsbeslut upprättande av 
arrendeavtal för markområde, Gravarne 
3:1 

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-01 108646 
 

Delegationsbeslut avbrytande avseende 
Avrop ADDA ramavtal - Förnyad 
Konkurrensutsättning Resebyråtjänster 

Upphandlare 

2024-02-01 108642 
 

Delegationsbeslut avseende upprättande 
av arrendeavtal  

Mark- och exploateringsingenjör 

2024-02-01 108624 
 

Delegationsbeslut - Omfördelning av 
investeringsbudget år 2023 

Ekonomichef 

2024-01-31 108612 
 

Delegationsbeslut - Remiss - ansökan om 
upplåtelse av kommunal offentlig mark för 
varuvisning i anslutning till verksamheten 
Style/Exit på Smögenbryggan.  

Administratör 

 



 
 

 
Byggnadsnämnden | Sammanträdesprotokoll | 2023-11-30 | §§ 175-201 

 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sid: 16(36)
 

 
 

BN § 188  BN 2017/444 

Komplettering till planbesked för fastigheten Gravarne 69:1, 
Kungshamn 
Kommunstyrelsen lämnade positivt planbesked 2018-02-07 § 18 för att i detaljplan pröva 
möjligheten att ändra gällande detaljplan så att Pingstkyrkans byggnader kan ändras från 
samlingslokal till bostadshus samt att skapa möjlighet till fastighetsindelning.  
 
Sökande önskar komplettera det tidigare givna planbeskedet för att pröva möjligheten att bredda 
användningen med centrum. Syftet är att, utöver bostäder, även kunna möjliggöra för etablering av 
exempelvis kontor, butik eller liknande.  
 
Det aktuella området ligger i centrala Kungshamn, på Nygatans östra del. Området är i huvudsak 
bebyggt med mindre bostadshus. Aktuell fastighet är idag bebyggd med två byggnader. 
 
Sökande är informerad om kommunens VA-problematik och är väl införstådd i att inga detaljplaner 
kan antas innan kommunen har en handlingsplan för hur VA-frågan ska lösas. Sökande är även 
införstådd med att vid ett eventuellt antagande av detaljplanen så finns det en reell risk för att det 
finns andra planer som i större utsträckning kan komma att prioriteras före denna eventuella plan. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att det är möjligt att komplettera det tidigare givna 
planbeskedet och i den fortsatta planprocessen även pröva möjligheten till centrumanvändning på 
fastigheten. 

Beslutsunderlag 

Byggnadsnämndens arbetsutskotts protokoll 2023-11-16 § 201 
Planarkitektens tjänsteutlåtande 2023-11-06 
Komplettering av planbesked daterat 2023-10-24 
 

Byggnadsnämndens beslut 

Byggnadsnämnden föreslår Kommunstyrelsen att besluta att kompletteringen kan inkluderas i 
fortsatt planarbete. 
 

Skickas till 

Kommunstyrelsen 
 
 
  



 
 

 
Byggnadsnämndens arbetsutskott | Sammanträdesprotokoll | 2023-11-16 | §§ 189-220 

 Justerares signatur: 
 
 

Rätt utdraget intygar: 
 

Sid: 15(40)
 

 
 

BNAU § 201 BN 2017/444 

Komplettering till planbesked för fastigheten Gravarne 69:1, 
Kungshamn 
Kommunstyrelsen lämnade positivt planbesked 2018-02-07 § 18 för att i detaljplan pröva 
möjligheten att ändra gällande detaljplan så att Pingstkyrkans byggnader kan ändras från 
samlingslokal till bostadshus samt att skapa möjlighet till fastighetsindelning.  
 
Sökande önskar komplettera det tidigare givna planbeskedet för att pröva möjligheten att bredda 
användningen med centrum. Syftet är att, utöver bostäder, även kunna möjliggöra för etablering av 
exempelvis kontor, butik eller liknande.  
 
Det aktuella området ligger i centrala Kungshamn, på Nygatans östra del. Området är i huvudsak 
bebyggt med mindre bostadshus. Aktuell fastighet är idag bebyggd med två byggnader. 
 
Sökande är informerad om kommunens VA-problematik och är väl införstådd i att inga detaljplaner 
kan antas innan kommunen har en handlingsplan för hur VA-frågan ska lösas. Sökande är även 
införstådd med att vid ett eventuellt antagande av detaljplanen så finns det en reell risk för att det 
finns andra planer som i större utsträckning kan komma att prioriteras före denna eventuella plan. 
 
Samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att det är möjligt att komplettera det tidigare givna 
planbeskedet och i den fortsatta planprocessen även pröva möjligheten till centrumanvändning på 
fastigheten. 

Beredningsunderlag 

Planarkitektens tjänsteutlåtande 2023-11-06 
Komplettering av planbesked daterat 2023-10-24 
 

Byggnadsnämndens arbetsutskotts förslag 

Byggnadsnämnden föreslår Kommunstyrelsen att besluta om att kompletteringen kan inkluderas i 
fortsatt planarbete. 
 

Skickas till 

Plan- och byggenheten 
Sökande 
 
 
  



 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Astrid Johansson, Planarkitekt 

Telefon: 0523-66 46 57 
E-post: astrid.johansson@sotenas.se 
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Sotenäs kommun 
Parkgatan 46, 456 80 Kungshamn | 0523-66 40 00 | fax: 0523-66 47 88 | info@sotenas.se | www.sotenas.se 
 

Komplettering till planbesked för fastigheten Gravarne 69:1, 
Kungshamn 

Sammanfattning 
Kommunstyrelsen lämnade positivt planbesked 2018-02-07 § 18 för att i detaljplan 
pröva möjligheten att ändra gällande detaljplan så att Pingstkyrkans byggnader kan 
ändras från samlingslokal till bostadshus samt att skapa möjlighet till 
fastighetsindelning.  
 
Sökande önskar komplettera det tidigare givna planbeskedet för att pröva möjligheten 
att bredda användningen med centrum. Syftet är att, utöver bostäder, även kunna 
möjliggöra för etablering av exempelvis kontor, butik eller liknande.  

Beskrivning av ärendet 
I september 2017 lämnade Pingstförsamlingen i Uddevalla in en ansökan om 
planbesked för fastigheten Gravarne 69:1. Syftet var att pröva en ändrad användning i 
detaljplan samt att skapa möjlighet till att stycka av fastigheten. Ansökan fick positivt 
planbesked i Kommunstyrelsen 2018-02-07 § 18. Sökande önskar nu komplettera det 
tidigare givna planbeskedet för att även kunna pröva möjligheten till 
centrumanvändning. Syftet är att bredda användningen för att utöver bostäder även 
möjliggöra för etablering av exempelvis kontor, butik eller liknande.  
 
Det aktuella området ligger i centrala Kungshamn, på Nygatans östra del. Området är i 
huvudsak bebyggt med mindre bostadshus. Aktuell fastighet är idag bebyggd med två 
byggnader. 
 

   
Aktuellt område         Aktuell fastighet med två byggnader 
 
 



 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Astrid Johansson, Planarkitekt 

Telefon: 0523-66 46 57 
E-post: astrid.johansson@sotenas.se 
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Sotenäs kommun 
Parkgatan 46, 456 80 Kungshamn | 0523-66 40 00 | fax: 0523-66 47 88 | info@sotenas.se | www.sotenas.se 
 

Detaljplaner 
Gällande detaljplan är från 1989 och omfattar endast den aktuella fastigheten. Planen 
medger användningen ”frikyrklig samlingslokal vari en bostad får inrymmas” (C) och 
att området ska utgöra en fastighet. Enligt detaljplanen är högsta byggnadshöjd 6 meter.  
 
För fastigheten finns också en tomtindelningsplan vilken upphävs i samband med att en 
ny detaljplan tas fram.  
 

  
Gällande detaljplan  
 
VA 
Sökande är informerad om kommunens VA-problematik och är väl införstådd i att inga 
detaljplaner kan antas innan kommunen har en handlingsplan för hur VA-frågan ska 
lösas. Sökande är även införstådd med att vid ett eventuellt antagande av detaljplanen så 
finns det en reell risk för att det finns andra planer som i större utsträckning kan komma 
att prioriteras före denna eventuella plan. 

Tidigare beslut 
KS 2018-02-07 § 18, beslut om att lämna positivt planbesked 

Ekonomi 
Detaljplanearbetet bekostas av sökanden. Inga kostnader för kommunen. Sökande har 
debiterats för givet planbesked. Fortsatt handläggning debiteras per timme. 



 

Samhällsbyggnadsförvaltningen 
Astrid Johansson, Planarkitekt 

Telefon: 0523-66 46 57 
E-post: astrid.johansson@sotenas.se 

 
   

    
  

 

 
2023-11-06 | Tjänsteutlåtande | Kommunstyrelsen | Dnr BN 2017/444| Sida 3(3) 

 
 

Sotenäs kommun 
Parkgatan 46, 456 80 Kungshamn | 0523-66 40 00 | fax: 0523-66 47 88 | info@sotenas.se | www.sotenas.se 
 

Regelverk 

Planprocessen ska genomföras i enlighet med Plan- och bygglagen 2010:900, (SFS 
2014:900) och bedrivas med ett standardförfarande. 

Slutsats 

Samhällsbyggnadsförvaltningen bedömer att det är möjligt att komplettera det tidigare 
givna planbeskedet och i den fortsatta planprocessen även pröva möjligheten till 
centrumanvändning på fastigheten. 

Förvaltningens förslag till beslut  
Byggnadsnämnden föreslår Kommunstyrelsen att besluta om att kompletteringen kan 
inkluderas i fortsatt planarbete. 
 
Bilagor 

• Komplettering av planbesked daterat 2023-10-24 

Beslutet skickas till 
Plan- och byggenheten 
Sökande 
 
 
 
Astrid Johansson   David Fransson  
Planarkitekt    Plan- och byggchef 
 



1

Astrid Johansson

Från: cecilia <cecilia@arkverk.se>
Skickat: den 24 oktober 2023 08:27
Till: Astrid Johansson
Kopia: Kungshamns Vandrarhem
Ämne: DP Nygatan, Gravarne 69:1

Hej Astrid. 
 
I beslutet för fas gheten Gravarne 69:1, Kungshamn (2018‐02‐07 KS§18, d. nr 2017/001815) lämnas posi vt 
planbesked för a   llåta bostäder inom fas gheten som idag är planlagd med användningen samlingslokal (C1). 
 
Sökanden önskar bredda användningen så a  planprocessen kan innefa a prövning av såväl användningen bostäder 
som användningen centrum för a  utöver bostäder möjliggöra etablering av exempelvis kontor, bu k eller liknande. 
 
 
vänliga hälsningar 
 
Cecilia Lindsten 
Arkitekt LAR/MSA 
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	FörnamnRow1: Tony
	EfternamnRow1: Åkesson
	Typ av fil (pdf, doc, xls, jpg): pdf samt Excel
	Förslag med motivering: Jag föreslår att Sotenäs kommun vidtar åtgärder för att undanröja brister i samband med husbilsuppställningen vid småbåtshamnen i Hunnebostrand.

Som skattebetalare och båtplatsinnehavare vill jag att besökande husbilar gör rätt för sig. Jag vill också att de stora problemen med icke tillåten parkering åtgärdas.

Jag har tidigare framlagt förslag i ärendet men problemen kvarstår och har om möjligt blivit värre.

Som underlag har jag tre års dokumentation av övernattande husbilar i området. Jag hänvisar till den bifogade rapporten, som med diagram och bilder visar på de stora brister som finns.
I rapporten diskuterar jag olika problem och föreslår ett antal åtgärder vilka, utan större kostnader för kommunen, troligen kraftigt skulle förbättra situationen.

Utifrån resultaten av undersökningar och statistik kan följande fyra slutsatser dras: 
Första slutsatsen blir att övervakningen av att betalning sker måste förbättras.

Andra slutsatsen blir att betalning skall ske åtminstone april-oktober, bäst är naturligtvis avgift året om.

Tredje slutsatsen blir att området vid sjöbodarna skall reserveras för personbilar klass 1 och husbilarna skall hänvisas till de ställplatser som finns.

Fjärde slutsatsen blir att övervakningen av att husbilar parkeras enbart på tillåten plats måste förbättras.

Det är min förhoppning att detta förslag bifalles och att Sotenäs kommun snarast måtte vidtaga åtgärder för att förbättra situationen.
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